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Obrady odbywaly sie dnia 9 lipea 2001 r. w godz. 9 — 1% w Ratuszu.

W obradach uczestniczylo 52 radnych Rady Miejskiej w Lublinie, co stanowi
wymagane ustawg quorum.

Nieobecni na sesji byli radni: Jozef Godlewski, Miroslaw Ortowski i Piotr
Wieckowski, Usprawiedliwienia stanowia zalacznik nr 1 do protokotu.

Listy obecnogci radnych, zaproszonych gosci, dyrektoré6w Wydzial6w UM oraz
przewodniczacych Zarzadéw Osiedli stanowia zalaczniki nr 2. 3.415 do protokolu.

Posiedzeniu__przewodniczyla: Helena Pietraszkiewicz —- Przewodniczgca Rady
Miejskiej.

Wspélprzewodniczyt posiedzeniu: Krzysztof Siezek — Wiceprzewodniczacy Rady
Miejskiej.

AD. 1. Orwarcre JI POSIEDZENIA XXXIX sEs3r RADY MIEJSKIEJ

w LUBLINIE.

Przewodniczaca Rady Miejskiej Helena Pietraszkiewicz ,,Otwieram obrady
Il posiedzenia XXXIX sesji Rady Miejskiej w Lublinie. Witam serdecznie paristwa
radnych. Witam Zarzad Miasia z panem prezydentem Andrzejem Pruszkowskim na
czele. Witam wiceprezydenta Janusza Mazurka, wiceprezydenta Zbigniewa
Wojciechowskiego i wiceprezydenta Wiestawa Perdeusa. Serdecznie witam
przewodniczacych zarzadéw osiedli — jednostek pomocniczych naszego samorzadu,
przedstawicieli prasy, radia oraz przybylych na nasze obrady mieszkancow.
Przed przystapieniem do dalszej czesgci naszych obrad stwierdzam, na podstawie listy
obecnosci, ze w naszym dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 42 radnych, co stanowi
quorum wiadne do podejmowania prawomocnych uchwal. W dniu dzisiejszym
bedziemy prowadzili obrady razem z wiceprzewodniczacym Rady Miasta
Krzysztofem Siczkiem. Za chwile ustalimy liczbe oséb obecnych na sali, poniewaz
trwa wydawanie zastepczych kart, wielu z radnych w dniu dzisiejszym zapomniato
kart, prosilabym, zeby w przyszlogci te czynnosci odbywaly sie przed sesja.
Szanowni patistwo, podcezas I posiedzenia XXXIX sesji zrealizowaligmy juz czes¢
porzadku obrad. Moze przypomne, ze byly to punkty od 1 do 6.7, 8.1 i 89.
W dniu dzisiejszym przy listach obecnosci otrzymaliscie patistwo radni pozostaly do
zrealizowania porzadek obrad, zawierajacy skorygowang numeracje, zgodnie z tym co
zostalo przyjete na sesji w czwartek. Zanim przejdziemy do realizacji jego punktow,
pragne pafistwa poinformowaé, ze w dniach od 6 do 8 lipca, tj). w piatek i w sobote
uczestniczyiam w obchodach 50-lecia 2. Dywizjonu Okretéw Transportowo-
Minowych, w sklad ktérego roéwniez wchodzi ORP ,,Lublin”. Byla to duzej rangi
uroczystosé, w ktérej braly udziat takze delegacje wiadz miast takich jak: Poznan,
Krakow, Gniezno, Toru. W sklad tego Dywizjonu wchodza okrety wlasnie tych
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miast. Oprécz mnie w delegacji miasta Lublina uczestnikami byt: czlonek Zarzadu
Tomasz Bialopiotrowicz, dyrektor Wydzialu Organizacyjnego Ryszard Gajewski,
dyrektor Prywatnego Gimnazjum im. Ks. Kazimierza Gostytskiego, inspektor
z Wydzialu Organizacyjnego Piotr Grabarczyk, ktéry zajmuje sie ORP ,,Lublin”.
I teraz ustalimy ile os6b mamy na sali. Bardzo prosze o przygotowanie systemu.
Prosze przyblizyé karty do czytnika 1 podniesé reke. Dziekuje bardzo. Aktuainie na
sali obecnych jest 39 radnych, dziekuje bardzo. Przechodzimy do realizacji
poszezegélnych punktéw porzadku obrad. Bardzo prosze pan radny Dabrowski.”

Radny E. Dabrowski ,,Pani Przewodniczaca! Ot6z, chce przypomnied, ze na
I posiedzeniu XXXIX sesji nie zostat zrealizowany punkt dotyezacy zmian w statucie
miasta. Ot6z, byla taka sytuacja, ze Wysoka Rada zdecydowala, ze przyjmuje
propozycje zgloszone przeze mnie. Przy czym te propozycje nie byty sformutowane,
ja proponowalem, ze pod koniec sesji, pod koniec obrad beda przedstawione.

Przy prébach reasumpceji tego czy ten punkt zostanie sformutowany okazato sie, ze
radni nie wyrazili zgody na reasumpcje. W takiej sytaacji Zarzad Miasta zrobit to, co
powinien i dobrze zrobil, wycofal swéj projekt, natomiast mdj projekt zostal juz
dokladnie sprecyzowany i dzisiaj wszyscy radni otrzymali go, ja dzisiaj raniutko
dostarezytem go do Rady Miasta. On zawiera wszystko to, o czym ja tu w swoim
wystapieniu mdwilem. I bardzo prosze o rozpoczecie obrad, ewentualnie w
pdozniejszym czasie rozpatrzenie punktu 6.6 — zmiany w statucie miasta. Jest uchwata
Rady Miejskiej o przyjeciu propozycji przeze mnie zgloszonych. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Moze przypomne: by! ustalony porzadek, realizowaligmy ten porzadek. Zarzad Miasta
wycofat ten punkt i wobec powyzszego nie ma go w porzadku. Jedyny wniosek jaki
moze byé ze strony pana radnego to wniosek o umieszezenie w porzadku obrad tego
punktu, bo to co przegtosowaligsmy to nie byt zaden projekt. Byla to tylko i wylacznie
jakaS ogéIna my$l, nie za$ projekt. Projekt nie by! przedmiotem analizy i oceny ani
przez Zarzad Miasta, ani przez komisje. Jedyny wniosek, kt6ry moze pan postawi¢ to
jest wniosek o umieszczenie w porzadku obrad. Bardzo prosze, moze w tej sprawie
pan przewodniczacy Zarzadu ~ Andrzej Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

My podobnie potraktowaligmy te sprawe, zdjelismy z porzadku obrad poprzedniego
posiedzenia ten punkt. Natomiast dzisiaj otrzymalismy nowy projekt uchwaly w
sprawie zmian w statucie miasta. Mieligmy dzisiaj rano posiedzenie, skicrowalismy
ten projekt do Wydziahi Organizacyjnego i Zespolu Radcéw Prawnych z prosba o
opinie i zakfadam, ze bedzie on przedmiotem obrad najblizszej sesji Rady Miejskiej.

Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H.Pietraszkiewicz »Dziekuje bardzo. Pan radny

Dabrowski, bardzo prosze.”

Radny E. Dabrowski ,,Ja jeszcze raz chee powiedzieé, ze punkt z porzadku dziennego
formalnie nie zostal zdjety. On zostat przegtosowany jako punkt do rozpatrzenia
zgodnie z propozycjami zgloszonymi przeze mnie wola Rady. I przy takiej sytuacji
jesli uznano inng redakcje, sformutowanga ustnie co prawda, jak najbardziej nie byto na
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pismie, Zarzad wycofat swoja, bo ona byta inna i ten punkt w porzadku dziennym
formalnie jest, z tym, Ze jest inny material. Dzisiaj zostal zlozony przez grupe radnych,
bo taka forma jest, nie moze by¢ jedna osoba, tylko co najmniej 3 radnych i ten punkt
zawiera wszystko co potrzeba, a w zwiazku z tym jesli w dniu dzisiejszym, jesli pani
przewodniczaca chce, to ja zglosze taki wniosek, zeby to umiescié w porzadku obrad
tej dzisiejszej, ale on jest. W zwigzku z tym zeby wykonaé réwniez delegacje jaka
zostala zawarta, wiasciwie postanowienie w ustawie o tym, zeby w ciagu 3 miesiecy,
czyli do 31 sierpnia zalatwié, to w dniu dzisiejszym my to rozpatrzmy, a tu nie ma
zadnych kruczkéw, to sq formalne rzeczy, ktére sq jak najbardzie] do przyjecia.
Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja moze jeszcze raz wyjasnie,
poniewaz Zarzad ten punkt z porzadku zdjal, zrezygnowal, takze nie ma go
w porzadku obrad, a pan jako radny zlozyt okreglony wniosek. Ten wniosek nie byt
projektem uchwaly, dlatego tez w dniu dzisiejszym nie ma tego punktu w porzqadku
obrad. Pan prezydent Pruszkowski prosze.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani przewodniczaca, przyznaje sie, ze

nawet mi sie ten projekt podoba, tyle tylko, ze nie w tym jest rzecz kiedy mdéwie
otakim a nie innym trybie, ktéry rozumieligmy jako oczywisty, ze jest projekt
wniesiony przez grupe radnych, on musi byé zaopiniowany, zgodnie ze statutem, przez
Zarzad. Nie byt opiniowany, poniewaz zwrociligmy sie na przygotowanie tej opinii do
wiasciwych merytorycznie komdrek organizacyjnych w Urzedzie, w tym do Zespotu
Radcéw Prawnych, co ma o tyle istotne znaczenie, ze mamy dos¢ powazne
watpliwosci co do tego czy za opracowanie informacji - jak to jest napisane w punkcie
7 - zlozonej, wymagajace) wyszukiwania danych w réznych dokumentach pobiera sie
oplaty administracyjne. Rozumiem, tylko, ze to jest sprawa, ktéra nie jest bynajmnie}
pod wzgledem prawnym oczywista. Chcielibysmy w tej sprawie mieé opinie
prawnikéw, Zeby tego rodzaju uchwata nie byla obciqzona wada. Jak wiemy to bedzie
musialo w okreglonym trybie nastepnie przechodzi¢é pewne procedury, nie tylko
w organie nadzoru, ale takze w uzgadnianiu z Kancelaria Premiera. Wydaje mi sie, ze
nic sie nie stanie jezeli te rzeczy rozstrzygniemy na sesji wrzesniowej, uzyskawszy
wezesniej opinie w tych sprawach. Dziekuje.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Jeszeze moze przypomne, choé wspominalam o tym juz w dniu dzisiejszym.
Macie paristwo skorygowany porzadek obrad, w ktérym sq ujete wszystkie sprawy
omawiane w tym sensie, Ze beda one omdéwione w dniu dzisiejszym na sesji (i tak, jak
bylto ustalone na I posiedzeniu 5 lipca). Punktu dotyczacego przyjecia statutu
w porzadku obrad nie ma. Dlatego tez moze byé w dniu dzisiejszym okreslony
wniosek o wprowadzenie do porzadku zgloszony przez panstwa radnych, ale moze by¢
to uczynione w oparciu o art. 20 ust. 2. Nalezy tu pamietac, iz statut wyraznie mowi
wjaki sposdb obraduje sie nad uchwalami. Musza one przejé¢ przez komisje
merytoryezne, powinny byé ponadto przekazane do Zarzadu Miasta. Ja w dniu
dzisiejszym to uczynilam i informuje, ze jako przewodniczaca Rady, w dniu
dzisiejszym przyjetam ten dokument i nadalam mu stosowny bieg. Ponadto mam
zamiar umiescié go w porzadku najblizszej sesji Rady Miejskiej. Dziekuje. Pan radny
Krzyzanowski, pozniej pan radny Setnik.”
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Radny J. Krzyzanowski ,,Wysoka Rado! Nasza pani przewodniczgaca ma bardzo duzy
dar przedtuzenia sesji i robienia nam probleméw. Pan prezydent Pruszkowski
w imieniu Zarzadu mégt zdjaé projekt, ktéry zlozyl i to zrobil. Bylo to bardzo dobre
posuniecie taktyczne z jego strony. Natomiast Wysoka Rada postanowila co bedzie
dalej robila. Poprawki pana Dabrowskiego po opracowaniu miaty wrdcié na sesje i
nikt tego nie zmienil. W zwiagzku z powyzszym ten punkt jest decyzja Rady
wporzadku obrad, a nie odwrotnie, ze trzeba go teraz zglasza¢. Prosze nie
interpretowa¢ po swojemu kazdego punktu inaczej. Ten punkt jest w porzadku obrad i
jezeli pani bedzie twierdzila, ze go nie ma bedzie podstawa do zaskarzenia sesji.
Bo w tej chwili to pani robi dokladnie odwrotna rzecz niz miesige tem.
Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze zaskarza¢. Pan radny
Setnik, prosze.”

Radny R. Setnik ,Ja bym chciat poprzed tutaj glosy moich przedmdéwcdw i bardzo
pania przewodniczaca prosié o rozwage i spok6j, bo rzeczywiscie istnieje mozliwosé,
ze nie zrealizujemy sesji poprzez fakt niewyczerpania porzadku dziennego.
Taki porzadek dzienny zesmy przyjeli. W trakcie jego rozpatrywania opowiedzieligmy
sie za poprawka, ktéra byla zgtoszona do zgloszonego projektu. Ta poprawka zostala
sformutowana ustnie, po czym Zarzad wycofal sw6j wniosek, co nie zmienia sprawy,
ze w tym momencie Rada podjela. Gdyby to byla materia budzetowa miataby pani
racje. To Zarzad musi przedstawi¢ projekt. To jest materia statutowa i w zwiqzku
ztym nie ma zadnego obowiazku aby to statut okreslat Zarzad, co pani wielokrotnie
potwierdzala obiecujac Radzie i miedzy innymi mnie, ze w ktéryms momencie Rada
podejmie prace nad statutem, nad regulaminem, nad tym, zeby nie bylo tego
smiesznego 30 punktu, co to kaze dwa razy glosowa¢ na rézne sposoby przy kazdym
formalnym, czego ja juz sie nie ezepiam, ale wszyscy pamietamy itd. Ten punkt w
porzadku dziennym jest, on nie zostat zdjety. Zarzad wycofat sw6j zty projekt, gdyby
to zrobit wezesniej niz zostat on przedstawiony przez pana radnego i decyzja Rady —
to wtedy tak. Natomiast Rada podjela, ze w porzadku jest projekt, ktéry rozpatrywaia,
a w trakcie obrébki Zarzad wycofat swoja wersje. Wezesnie} Rada podjeta juz
decyzje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje za wypowiedz.
Prosze patistwa, bardzo prosze o zaprzestanie rozmow. Pan radny Gawryszczak,
bardzo prosze.”

Radny P. Gawryszezak ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Myéle, ze nie ma o co

kruszy¢ kopii, natomiast kwestia jest tego typu, Ze porzadek obrad sesj1 XXXIX,
ktérej pierwsza czes¢ zakonezylismy w piatek méwi o projekcie uchwaly do zmian do
statutu na druku 713. Ale tu nawet nie chodzi o numer druku, bo ten projekt grupy
radnych, ktéry mamy dzisiaj jest zupeinie na inny druku. Ale tu nawet nie chodzi
onumer druku. Tu chodzi o cata zawartos¢é merytoryczna. W momencie gdy Zarzad
Miasta po omdwieniu tamtego projektu uchwaty wycofal ten projekt uchwaly, to nie
mozemy mowié o wnioskach zmieniajacych tamten projekt. Musimy mdéwi¢ o nowym
projekcie uchwaly. To jest nowy projekt. Ale z nowym projektem uchwaly, jak
wszyscy wiemy, nowy projekt uchwaly musi rozpoczaé droge legislacyjna taka jaka
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powinien mie¢, czyli powinien mieé opinie Zarzadu, ktérej] nie ma — to po pierwsze.
Po drugie — powinien trafié na wszystkie komisje Rady Miejskiej] i komisje powinny
sie do tego odniesé. Mozna powiedzieé, ze to Rada sie odniosta, czyli jak gdyby

wszystkie komisje. Ale my sie odnieslismy do tego bez opinii Zarzadu, bez opinii
radcy prawnego. My nie jestesmy prawnikami, w zwiazku z tym wydaje mi sie, ze
jesli bedziemy upierali sie przy tym, zeby dzisiaj dokonywa¢ zmian statutu nie bedzie
to bardzo pozytywne. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Za chwile
dam mozliwosé wypowiedzenia si¢ panu prezydentowi Mazurkowi. Jeszceze raz pragne
paristwa poinformowat, ze projekt grupy radnych wplynat dopiero w dniu dzisiejszym,
zas w czwartek dyskutowaligsmy na temat jakiego$ wniosku, ktéry nie byt projektem
uchwaty. Bardzo prosze pan radny Marek Jakubowski.”

Radny M. Jakubowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja zwracam si¢

z progba do wnioskodawcéw o wycofanie w tej chwili tego projektu uchwaly ze
wzgledu na chociazby pewne niedordbki jezykowe (przepraszam, ze tak powiem
wprost). Myésle, ze przy diuzszym zastanowieniu sie nad tresciami tych
zaproponowanych poprawek bedzie mozna ustali¢é ich jakby jakog¢ na poziomie
wyzszym. Nie chce tu publicznie w tej chwili swoich uwag wnosi¢, choé mdglbym,
zrobie to dla pana Dabrowskiego, ktérego precyzje bardzo cenie, natomiast chciatbym
powiedzie¢, ze wiasnie ta sesyjna regulacja w sprawie statutowej, gdzie kazde stowo
sie wazy jest po prostu zbedna i jeszcze raz zwracam sie z apelem o to by ja wycofac.
Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.

Pan prezydent Mazurek.”

Wiceprezydent Miasta Lublina J. Mazurek ,,W nawiazaniu do tego, co miedzy
innymi pani przewodniczaca powiedziala, pan radny Gawryszczak, ze jest to w ogdéle
nowy projekt uchwaly na nowym druku. Chceialbym przypomnieé co sie dzialo
wpiatek odnognie statutu, a przede wszystkim koricéwke. Ot6z, pafistwo
przegiosowali to, zeby zobowiazaé Zarzad Miasta do opracowania wersji zmiany
statutu zaproponowanej ogélnie przez pana radnego Dabrowskiego. Ja wtedy
powiedzialem, ze Zarzad Miasta nie jest w stanie tego opracowac w dniu 6wczesnym,
w piatek, chyba ze (powiedzialem wyraénie) na drugi dziei moze Zarzad sie zbierze i
to opracuje. Takze to co w tej chwili sie dzieje, ten projekt to jest nowa sytuacja.
To co patistwo przeglosowali — zobowiazanie Zarzadu do opracowania projektu
wedlug wytycznych zaproponowanych przez pana radnego, tylko jest to nowa
sytuacja, to jest nowy projekt. I paistwo moga to wprowadzi¢ w ramach zmiany
porzadku bezwzgledna wiekszoScia ustawowego skiadu Rady. Z tym, ze ja osobiscie
bym tego nie zalecal, bo projekt ma pewne kwestie dyskusyjne, ze tak powiem.
Nie chciatbym, podobnie jak pan radny Jakubowski powiedzial, nie wchodzi¢ w te
szezegoty, ale przypuszczam, ze jezeli bedziemy to uchwalaé tak jak to jest i dzisiaj, to
chyba dzisiaj sesji nie zakoriczymy, a wrdze to na podstawie dotychczasowej dyskusji
nad projektem statutu. Takze wnioskuje o to, Zeby to normalnie na sesjg nastepna to
opracowaé. Nie jestesmy w stanie dzisiaj bez usterek tego przyjaé. Dziekuje.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Jeszcze raz
chee zabraé gtos pan radny Krzyzanowski. Prosze o wypowiedz.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Wysoka Rado! Pan prezydent Mazurek przed chwila
powiedzial, ze Zarzad nie wykonat polecenia Rady. To mniej wiecej wynikalo z jego
wypowiedzi i bardzo prosze prezydenta Pruszkowskiego o wyciagniecie wnioskéw z
tego. Natomiast przed chwila mdéj szanowny przedmdwea Marek Jakubowski
stwierdzit, ze nie ma przecinkéw itd. Ot6z, chcialem oSwiadezy¢, ze gedyby zasady
interpunkcji, gramatyki bylty przestrzegane w kazdej uchwale, ktéra przedstawia nam
Zarzad do tej pory nie podjelibySmy zadnej bez pana Edmunda Dabrowskiego.
‘Zadnej dostownie. W zwiazku z tym nie jest to wada. Pan Dabrowski przez godzine
jeszcze dopracuje to tak, ze mucha nie bedzie siada¢é na tym, a jak styszelismy
najwazniejsza sprawa, 0 ktérej powiedziat pan Andrzej Pruszkowski, projekt mu sig
podoba. Wiec nie bardzo rozumiem tutaj klub mitosnikéw Zarzadu Miasta po co bije
piane. Umiesémy to, do czasu rozpatrywania tego punktu radca prawny sie wypowie,
pan- Dabrowski przecinki wstawi i pan Jakubowski bedzie zadowolony. A to, Ze pan
prezydent Mazurek potrzebuje dlugiego rozpedu to trudno. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Pan prezydent Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Ja bym prosti

o to, zeby zwracaé jednak uwage na wzajemny szacunek ludzi do siebie zabierajacych
tutaj gtos i tego rodzaju komentarze ad persona uwazam, ze powadze te] wysokie] sali
nie przystoja. I prositbym o to, zeby tutaj nie komentowa¢ kto potrzebuje czego.
Natomiast chce paristwu powiedzieé, ze Zarzad zareagowal tak jak Zarzad powinien
zareagowaé na projekty uchwal. Dzisiaj otrzymawszy projekt uchwaly skierowalismy
go wedle wlagciwosci do przygotowania opinii dla Zarzadu, ktéry nastepnie Wysokie]
Radzie moglibysmy przedstawié. Wiec procedujemy tutaj jak najbardziej zgodnie
zprzyjetymi zasadami i nic w tym niewlagciwego nie widze. Natomiast faktycznie
legislacja sesyjna ma szereg ulomnosci, chociaz juz byla w tym miejscu stosowana.
Natomiast faktycznie w odniesieniu do materii statutowej wymagana jest jednak
najwyzsza dbalos¢ i mimo, ze mi sie te rozwiazania proponowane moga podobat¢, po
prostu mamy watpliwosci natury prawnej. Ja bez opinii przygotowanej na spokojnie
nie jestem w stanie tutaj pafistwu rekomendowac takiego czy innego rozwiazania.
Dlatego postugujac sie argumentami, kt6ry pan radny Dabrowski ~ przypomne — w
rozmowach stosowal, ze nic sie tutaj nie stanie jezeli na tym akurat posiedzeniu czy
na tej sesji rozstrzygniecia nie bedzie, mozemy sobie spokojnie te sprawe przygotowac
nawet wspdlnie na wrzesie i przygotowa¢ projekt, co do ktérego wszyscy beda
zadowoleni, nie beda mieli watpliwogci jakichkolwiek, czy jezykowych, czy
stylistyeznych, czy co gorsza prawnych, a takie tez sa, Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Jeszcze raz
przypomne, ze projekt na druku 727-1 od grupy radnych otrzymalam w dniu
dzisiejszym i nadalam mu bieg wysylajac do Zarzqadu Miasta i komisji
merytorycznych Rady. Po otrzymaniu stosownych opinii przedstawie go na najblizszej
sesji Rady Miejskiej. Chyba ze sqjakies inne wnioski. Jezeli nie ma innych wnioskow,
to przechodze do kolejnego punktu porzadku obrad. ~ (Glos z sali ,,Pani
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przewodniczaca, wszyscy zglaszajacy zglaszali wnioski. Pan Setnik, pan Dabrowski
i ja zgtaszalismy wnioski, aby realizowaé taki porzadek, kt6éry uchwalila Rada Miejska
na poprzednim posiedzeniu w czwartek i zgodnie z postanowieniami tamtej ses}i pan
Dabrowski przedstawit nam jeszcze obecne poprawki.”) - Dziekuje bardzo.
Realizuje wiagnie porzadek. Oirzymaliscie patistwo porzadek obrad, ktory w dniu
dzisiejszym realizuje. Bardzo prosze pani Czechowska.”

Radna A. Czechowska ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! O ile dobrze

pamietam, to na poprzedniej sesji pan Dabrowski odczytywal ten swdj wniosek
i wlasnie na pani progbe, na pani wniosek miat sformutowaé to na pigmie, poniewaz
nie byligmy w stanie zapamietaé tego, co pan Dabrowski wnosil. Diatego dzisiaj jest
dla mnie wielkim zaskoczeniem stwierdzenie, Ze jest to zupeinie nowy projekt.
A juz ogmiele sie zauwazyé, pani przewodniczaca, ze nie raz panstwo

wprowadzaligcie pod obrady rézne wnioski nowe i ku naszemu zaskoczenin czy
interwencjom jednak te wnioski bylty przyjmowane do realizacji. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Mowimy
o wniosku, a teraz jest sytuacja inna, bo mamy projekt uchwaly. Realizujemy porzadek
obrad, ktéry paristwu dostarezylam. Pan prezydent Wojciechowski prosze.”

Wiceprezydent Miasta Lublina Z. Wojciechowski ,,Pani Przewodniczacal Wysoka
Rado! Prosze paristwa, chcialbym wnies¢ w imieniu Zarzadu Miasta projekt uchwaly
(projekt Zarzadu Miasta) w sprawie budowy na terenie miasta Lublina pomnika
Marszatka Pilsudskiego na Placu Litewskim. Prosilbym, zeby ten punkt zostat
wprowadzony do porzadku obrad sesji Rady Miejskiej. Materiaty paristwo
otrzymaligcie wezesniej. Dodatkowe materialy zostaly dzisiaj tez paristwu przekazane.
Wszelkie inne informacje beda przekazane pafistwu radnym podczas omawianego
punktu. Prosze wszystkich radnych o przychylnosé i wprowadzenie do porzadku obrad
sesji Rady Miejskiej tego projektu uchwaly. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze paristwa, jest wniosek,
by w porzadku obrad w dniu dzisiejszym znalazt sie projekt uchwaly w sprawie
budowy na terenie miasta Lublina pommika Marszalka Jézefa Pitsudskiego. Pan radny
Brylowski, bardzo prosze.”

Radny P. Brylowski ,,Szanowni Panstwo Przewodniczacy! Wysoka Rado! Ja mam
wniosek przeciwny do wniosku pana prezydenta Wojciechowskiego i bardzo bym go
prosit, aby nie narazat na szwank, bo imienia Marszatka nie moze narazié na szwank,
ale same imprezy, zeby na szwank nie narazal i nie oSmieszat dlatego, ze ten wielki
pogpiech, tuz przed wakacjami, w sytuacji kiedy w zaden sposdb nie mozna
wyremontowa¢ Placu Litewskiego, kiedy paristwo zarzuciliscie koncepcje dotyczaca
podziemnych garazy, kiedy tak naprawde nie wiadomo co i kiedy tam sie bedzie
dzialo i chcecie teraz postawié pomnik Marszatkowi po to, zeby go za moment
przestawia¢ na drugie miejsce, zeby na okolo niego zaczely sie przetargi bezsensowne
co z nim zrobié w trakcie budowy. Dajcie pafistwo spokdj. Naprawde nie ma sensu bez
przerwy wymyslad jakichs ideologicznych, na dodatek jeszcze zupeinie ktécacych sie
z przekonaniami niektérych z paristwa, bo tego to juz w ogdle zrozumie¢ nie moge
zawtaszczania sobie imienia Marszatka Jdzefa Pilsudskiego, ale to juz jest jakby
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zupeinie inna sprawa. Mam wrazenie, ze chcecie oémieszy¢é to poprzez ten tryb
dzialania i stawiania pomnika w miejscu, ktére za chwile bedzie zryte i skopane

niemitosiernie, chyba ze panstwo w ogdle nie chca nic robié na Placu Litewskim.
Ja bardzo prosze, zebyScie tego panistwo nie robili. Ja juz pomijam to czy pomyst jest
dobry, ze akurat w tym miejscu, bo to jest zupeinie inna sprawa i mozna nad tym
dyskutowaé, jest szereg miejsc jeszcze godniejszych, ale to co panstwo Zarzad chceq
zrobié w tej chwili to jest S$mieszne po prostu. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dzickuje bardzo. Byt gios za,
byt gios przeciw. Pan radny Horoch, a pézniej pan radny Adam Glowacz.”

Radny E. Horoch ,,Z cata sympatia, patrzac na projekt zgloszony przez pana
prezydenta Wojciechowskiego, pani przewodniczaca i szanowni patstwo, chyba
wydaje nam sie trzeba postawi¢ kilka pytani, zeby podjaé taka decyzje. Diaczego Plac
Litewski? Akurat to miejsce. Dalej - remont Placu Litewskiego, o czym méwil zreszta
mj przedmdwea i szereg osdb. Byly zreszta wypowiedzi zamieszezane w lubelskiej
prasie, w lubelskich rozgtosniach radiowych. Dalej jest pytanie zasadnicze: finanse.
Czy to beda pieniadze miejskie, czy to beda zbidrki spoleczne? [ uwazam, ze problem

przy tego typu przedsiewzieciu, z penym szacunkiem dla osoby Marszaika
Pitsudskiego, towarzysza Wiktora, nie powinien byé. Poczekajmy, rozwazmy to
i dopiero wéwezas podejmiymy decyzje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Przypominam, ze to jest wniosek formalny, dlatego tez prosze, zeby nie rozwijaé tego
wniosku formainego o dyskusje na temat pomnika. Zglosil sie do wypowiedzi pan
radny Glowacz, pan radny Korycinski i mam nadzieje, ze beda to juz ostatnie osoby,
Bardzo prosze pan radny Adam Glowacz.”

Radny A. Glowacz ,,Pani Przewodniczgca! Panowie Prezydenci! Szanowni Paristwo!

Ja chee powiedzieé to, ze jestem ,,antypitsudezyk”, utozsamiam sie 2 rzadem,

Zpremierem Witosem. Ale mimo tego wydaje mi sig, ze postaé Marszaika
Pitsudskiego jest pewna legenda, podkreslam pewna legendg, ktdra nalezy
pielegnowaé. W zwiazku z tym w Lublinie nie ma za wiele tego typu pomnikow.
Ja nie chee sie odwotywaé do innych miast Polski. I w zwiazku z tym uwazam
i zabiegam do wszystkich pafistwa, bo nie jest to postaé kontrowersyjna, jest to postad,
z ktérqa w zasadzie wszyscy sie zgadzamy. Natomiast problem miejsca to jest rzecz
jakby wtdrna. Uwazam, Ze warto aby ta Rada, nasza Rada poparta projekt ustawienia
w Lublinie pomnika Marszatka Jézefa Pitsudskiego. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo za
wypowiedz, Pan radny Korycitiski.”

Radny M. Korycinski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Pan prezydent
Wojciechowski zgtosit wniosek o umieszezenie w porzadku obrad wiasnie dyskusji,
niepotrzebnie ta dyskusja jest przed umieszczeniem w porzadku obrad...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Stucham wniosku pana
radnego.”
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Radny M. Koryeitiski ,,..b0 jest szansa, ze umiescimy, dlatego proponuje
przegiosowanie tego wniosku.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Poddaje pod glosowanie
powyzszy wniosek. Prosze patistwa, teraz nie ma dyskusji, chyba Ze jest koniecznoéé.
Bardzo prosze pan prezydent Wojciechowski.”

Wiceprezydent Miasta Lublina Z. Wojciechowski ,,.Dziekuje pani przewodniczaca,
bo rozumiem, Ze postawione przez pana przewodniczacego Horocha pytania
i odpowiedz beda decydowaly o tym czy radni Kiubu SLD popra ten wniosek czy nie.
Wiec prosze paristwa, wyjasniam...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze, to jest wniosek
formalny.”

Wiceprezydent Miasta Lublina Z. Wojciechowski ,,Pieniadze na pomnik beda
spoteczne...”

Przewodniczaca Rady Micjskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie prezydencie, pdzniej
bedziemy rozmawiali na tematy merytoryczne. Krétko.”

Wiceprezydent Miasta Lublina Z. Wojciechowski ,Ja chetnie bym odpowiedzial,

ale to chyba najwazniejsze bylo pytanie. One juz sq, one juz w duzym stopniu sq,”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje bardzo.
Prosze paristwa, zostal zgloszony wniosek formalny o umieszczenie w porzadku
nowego projektu uchwaty. Prosze jednak teraz nie udzielaé odpowiedzi na zgtoszone
pytania, poniewaz najpierw Rada musi sie wypowiedzieé w glosowaniu czy bedzie
nad nim debatowa¢c. Glosowanie nr 1: kto z paristwa radnych jest za umieszczeniem
w porzadku obrad projektu uchwaty w sprawie budowy na terenie miasta Lublina
pomnika Marszatka Jozefa Pilsudskiego (druk nr 723-1), prosze przyblizyé karte do
czytnika i podniegé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw, prosze przyblizyé karte do
ezytnika i podnieg¢ reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymal, prosze przyblizyé karte do
czytnika 1 podniesé reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze przy 31 glosach za, 7 przeciw
i 5 wstrzymujacych sie wniosek zostat przyjety i zostanie zrealizowany jako ostatni
punkt — 2.19. Prosze paristwa, przechodzimy do realizacji porzadku obrad.”

  

 

Porzadek obradIf fedzeni ‘

1. Otwarcie II posiedzenia.
2. Podjecie uchwal w sprawach:

2.1, powolania komisji konkursowej dla wyltonienia kandydata na stanowisko
dyrektora Szkoly Podstawowej nr 50 im. Stefana Kardynala Wyszytiskiego —
Prymasa Tysiaclecia, przy ul. Roztocze 14 w Lublinie (druk nr 713 — 1);

2.2, zatozenia publicznego Technikum Mechanicznego dla Dorostych wchodzacego
w skiad Zespolu Szkof Energetycznych im. prof. Kazimierza Drewnowskiego
przy ul. Dhuigie] 6 w Lublinie i nadania mu statutu (druk nr 714 - 1);
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2.3. zmiany uchwaly nr 562/KXXVI/2001 Rady Miejskiej w Lublinie z dnia
26 kwietnia 2001 rc. wsprawie rozwiqzania Zespotu Szkél Uslug
Gospodarezych zsiedziba w Lublinie przy ul. Gabriela Narutowicza 37/39
iprzeksztatcenia Zespotu Szkét Gastronomicznych poprzez wlaczenie szkdt
dotychezas wchodzacych w sktad Zespolu Szkot Ustig Gospodarezych do
Zespolu Szkét Gastronomicznych oraz zmiany nazwy Zespotu Szkéi
Gastronomicznych z siedziba w Lublinie przy ul. Spokojnej 10 (druk 715 — 1);

2.4. zmiany uchwaly nr 563/XXXVI/2001 Rady Miejskie} w Lublinie z dnia
26 kwietnia 2001 r. w sprawie likwidacji Bursy Szkolnej nr 4 w Lublinie,
ul. Popodna 54 (druk nr 716 — 1);

2,5. zmiany uchwaly Nr 295/XVIII/99 Rady Miejskiej w Lublinie z dnia 16 grudnia
1999 +. dotyczacej wprowadzenia dodatkowego oznaczenia takséwek
osobowych zarejestrowanych na terenie miasta Lublina (druk nr 700 ~ 1);

2.6. w sprawie wprowadzenia przepiséw porzadkowych zwiazanych z przewozem
osob i bagazu taks6wkami na terenie miasta Lublina (druk nr 701 — 1);

2.7. ustanowienia hipoteki na nieruchomosci miejskie] przy ul. Osmolickiej 15

(druk nr 697 - 1);
2.8. sprzedazy na rzecz Lubelskiej Fundacji Rozwoju z siedziba w Lublinie

nieruchomosci stanowigcej wlasnosé Miasta polozonej w Lublinie przy Rynku
7 (druk nr 705 — 1);

2.9. oddania w drodze bezprzetargowej] w uzytkowanie wieczyste nieruchomosci
zabudowanej przy ul. Biernackiego 22 w Lublinie wraz ze sprzedaza
usytuowanego na niej budynku na rzecz Europejskiej Fundacji Spotecznej
»Godne Zycie” im. Syna Cztowieczego z siedziba w Lublinie (druk 706-1);

2.10. zamiany grunt6w bedacych w uzytkowaniu wieczystym Spoldzielni
Mieszkaniowej im. W. i Z. Nalkowskich na grunty stanowiace wlasnos¢
Miasta Lublina polozone w Lublinie w osiedlu Natkowskich (druk 710 ~ 1);

2.11. zamiany grunté6w bedacych w uzytkowaniu wieczystym Spétdzielni
Budowlano - Mieszkaniowej ,,Choiny” na grunty stanowigce wlasnos¢ Miasta
Lublina potozone w Lublinie w osiedlu ,,Choiny” (druk nr 709 — 1);

2.12. sprzedazy nieruchomoéci gruntowych potozonych w Lublinie przy ul. Zana —
Jana Sawy na rzecz uzytkownika wieczystego (druk nr 712-1);

2.13. sprzedazy lub oddania w uzytkowanie wieczyste lub oddania w wieloletniq
dzierzawe nieruchomosci poltozone] wLublinie przy ul. Nateczowskiej 30

(druk nr 711-1);
2.14. sprzedazy nieruchomosci gruntowych na rzecz uzytkownikéw wieczystych-

spdldzielni mieszkaniowych (druk nr 718 — 1);
2.15. zmiany okres6w uzytkowania wieczystego nieruchomoéci gruntowych

oddanych wuzytkowanie wieczyste spdidzielniom mieszkaniowym
(druk nr 719- 1);

2.16. zmiany w sktadzie Spolecznej Komisji Mieszkaniowej (druk nr 707 ~ 1);
2.17. wspétpracy Miasta Lublina z Miastem Alcala de Henares (Hiszpania

(druk nr 722 ~- 1);
2.18. nadania nazw ulicom potozonym w granicach administracyjnych miasta

Lublina (druk nr 695 ~ 1).
2.19. budowy na terenie miasta Lublina pomnika Marszatka Jézefa Pitsudskiego

(druk nr 723-1).
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3. Informacja nt. sytuacji w Miejskim Przedsiebiorstwie Komunikacyjnym
wLublinie.

Rozszerzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej.
Informacja Komisji Inwentaryzacyjne} Rady Miejskiej} w Lublinie o przebiegu
inwentaryzacji mienia komunalnego (druk nr 708-1).

6. Interpelacje i zapytania radnych.
Wolne wnioski, o$wiadczenia.

8, Zamkniecie obrad.

S
h

™

AD. 2. PODJECIE UCHWAL W SPRAWACH:

Ab. 2.1. POWOLANIA KOMISJI KONKURSOWEJ DLA WYLONIENIA KANDYDATA

NA STANOWISKO DYREKTORA SZKOLY PODSTAWOWEJ NR 50

IM. STEFANA KARDYNAtA WYSZYNSKIEGO -— PRYMASA

TYSIACLECIA, PRZY UL. ROZTOCZE 14 W LUBLINIE

Projekt uchwaty (druk nr 713-1) stanowi zalacznik nr 6 do
protokolu.

Przewodniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Punkt 2.1 — podjecie uchwaty
w sprawie powolania komisji konkursowej dla wytonienia kandydata na stanowisko
dyrektora Szkoty Podstawowej nr 50 im. Stefana Kardynala Wyszyiiskiego — Prymasa
Tysiaclecia, przy ul. Roztocze 14 w Lublinie (druk nr 713-1). Projekt tej uchwaty
otrzymali paristwo radni w komplecie materialéw przestanych wraz ze skorygowanym
porzadkiem obrad. Natomiast na posiedzeniach komisji zostal pafstwu radnym
doreczony sklad osobowy komisji konkursowej, ktéry wplynat na moje rece 2 lipea br.
O uzasadnienie projektu uchwaly prosze teraz Zarzad Miasta.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Uzasadnieniem

dla tego projektu jest wakat na stanowisku dyrektora i w zwiazku z tym ogtoszono
konkurs dla wylonienia kandydata na stanowisko dyrektora. W skladzie komisji
znajduja sie zgodnie z ustawa o systemie oSwiaty przedstawiciele miasta Lublina, jako
organu prowadzacego, Kuratorium Oswiaty, Rady Pedagogicznej, Rady Rodzicéw
izwiazkéw zawodowych, Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Projekt tej
uchwaly opiniowala Komisja Ogwiaty i Wychowania. Czy pan przewodniczacy
komisji chcialby wypowiedzie¢ sie w imieniu komisji? Bardzo prosze.”

Przewodniczacy Komisji OSwiaty i Wychowania J. Miturski ,,Projekt uchwaly
0 powolaniu komisji konkursowej dla wylonienia kandydata na stanowisko dyrektora
Szkoly Podstawowej nr 50 im. Stefana Kardynala Wyszynskiego komisja
zaopiniowala pozytywnie. Dziekuje.”
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Przewodniczgca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Prosze paristwa, prosze o skoncentrowanie sie na zadaniach, ktére przed nami stoja, ja
moze poczekam na zakoriczenie rozméw.”

Wiceprzewodniczacy obrad K. Siczek ,Szanowni Panstwo! Ta sala jest pewnie
dobrze skonstruowana, chociaz ma taki przeciwny efekt, ze wszystkie te glosy
skupiaja sie tutaj. Niech panstwo wierza, nie wiem ozy tam stychaé tak samo ten
ogromny harmider, jak stychaé go tutaj. - (Glos z sali ,,Prosze sie przesias¢.”) —
Nie ma zadnego problemu. Do pana radnego Krzyzanowskiego, nie ma zadnego
problemu. Natomiast to nie chodzi o méj egoizm, bo kazdy kto siadzie w tym miejscu
bedzie miat odczucie identyczne. I to chodzi o kazdego kto tutaj jest w tej sali.
Dziekuje.”

Glos z sali ,Jak rozumiem pan przewodniczacych jest dzisiaj dwie.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje. Prosze panstwa,
uruchamiam system, czy ktog z panstwa chcialby wziaé udziat w dyskusji (jest taka
mozliwosé). Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Jest jedna
osoba chetna. Pan radny Krzyzanowski, bardzo prosze o wypowiedz.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Bardzo prosze o podanie skladu tej komisji, bo tam dwie
osoby z Kuratorium itd. Ja bym cheial wiedzie¢, nie jestem eztonkiem Komisji
Oswiaty, do mnie te papiery z czlonkami, ja tylko chce znaé sklad pelny. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,0 tym wszystkim
informowalam panstwa radnych, takze kazdy z paristwa otrzymat sklad w formie
pisemnej.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Ja bardzo prosze, aby pani przewodniczaca nie mdéwila
wszyscy, bo ja nie dostalem i to nie po raz pierwszy. Na niekt6érych komisjach dostaje
materiaty trzy razy, na niektérych nie dostaje. Nie uwazam tego za jakas szczegdéina
wade. W tej chwili prosze tylko o odezytanie sktadu komisji, 0 nic wiecej, a nie
komentarze. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze, pan prezydent
Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Jestem zaskoczony ta sytuacja dlatego,
ze wszyscy parstwo radni dostali - jak sadze — informacje o proponowanym skiadzie
osobowym funkcyjnym komisji konkursowej. Jest to na druku nr 713-1 i gdyby pan
radny dobrze poszukal to prawdopodobnie ten sklad znajdzie, ale jezeli istnieje taka
potrzeba to odczytam proponowany sklad. Otéz, sq to nastepujace osoby: jako
przedstawiciele miasta Lublina: pani Ewa Dumkiewicz i pani radna Bogna Bender-
Motyka, jako przedstawiciele Kuratorium: pani Marianna Krol i pani Anna
Wojciechowska, jako przedstawiciele Rady Pedagogicznej: pani Teresa Bicka i pan
Krzysztof Goctowski, jako przedstawiciele rodzicéw: pan Marek Jezyna i pani Halina
Chitrosz, jako przedstawiciel ,,Solidarnogci” pani Maria Pasternak, przedstawiciel
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Zwiazku Nauczycielstwa Polskiego: Pani Janina Samborska i przedstawiciel Zwiazku
Zawodowego Rada Poradnictwa: pani Joanna Wysocka, Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Prosze
paristwa, nie ma chetnych do zabierania glosu. Poddaje pod gtosowanie projekt
uchwaty na druku 713-1. Gtosowanie nr 2. Kto z parstwa radnych gtosuje za
podjeciem uchwaly na druku 713-1, prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢
reke. Dziekuje. Kto jest przeciw, prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke.

Dziekuje. Kto sie wstrzymat, prosze przyblizy¢ karte do czytnika i podniesé reke.

Dziekuje. Stwierdzam, ze wiekszoscia 32 gloséw za, przy 1 glosie przeciw
i 7 wstrzymujacych sie Rada Miejska podjela uchwale w sprawie powolania komisji
konkursowej dla wylonienia kandydata na stanowisko dyrektora Szkoty Podstawowej
nr 50 im. Stefana Kardynala Wyszytskiego — Prymasa Tysiaclecia, przy ul. Roztocze
14 w Lublinie.”

Uchwata nr 608/XXXIX/2001 w przedmiotowe} sprawie stanowi zalacznik nr 7 do
protokolu.

AbD. 2.2. ZALOZENIA PUBLICZNEGO TECHNIKUM IMECHANICZNEGO DLA
DOROSLYCH WCHODZ4CEGO W SKEAD ZESPOLU SzK6E
ENERGETYCZNYCH IM. PROF. KAZIMIERZA DREWNOWSKIEGO
PRZY UL. DEUGIEJ 6 WLUBLINIE | NADANIA MU STATUTU.

Projekt uchwaly (druk ur 714-1) stanowi zalacznik nor _& do
protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego
punktu, 2.2 — podjecie uchwaly w sprawie zalozenia publicaznego Technikum
Mechanicznego dla Dorostych wchodzacego w sktad Zespolu Szk6t Energetycznych
im. prof. Kazimierza Drewnowskiego przy ul. Diugiej 6 w Lublinie i nadania mu
statutu (druk nr 714-1), Projekt tej uchwaty zostal paristwu radnym doreczony przy
pismie z dnia 26 czerwca br. Prosze teraz Zarzad Miasta o uzasadnienie potrzeby

podjecia tej uchwaty."

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Daewoo Motor Polska to firma, ktéra prowadzila do niedawno te placéwke
oswiatowa, ktéra ma byé zlikwidowana przez organ prowadzacy. W zwiazku z tym, ze
likwidacja takie] szkoty modzliwa jest po zapewnieniu uczniom modzliwoéci
kontynuowania nauki w innej szkole publicznej o obnizonym profilu, prowadziligmy
dogé dtugo dialog z Daewoo Motor Polska na temat tworzenia alternatywnej
mozliwogci dla mlodziezy uczeszczajacej do szkoty w DMP, kontynuowania nauki na
odpowiednim poziomie. Zostalo zawarte porozumienie, na podstawie ktérego wszyscy
uczniowie likwidowanego z koricem sierpnia tego roku Zespotu Szkot Zawodowych
DMP, ktérzy zloza stosowne deklaracje, a wiaéciwie Scislej biorac ich rodzice w ich
imieniu moga kontynuowaé te nauke w ramach Zespolu Szkét Energetycznych im.
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Kazimierza Drewnowskiego przy ul. Diugiej. Aby tak by¢ mogto nalezy utworzyé
w Zespole Szkél Energetyeznych Technikum Mechanicznego dla Dorostych,
poniewaz w ramach istniejacego Zespolu takiej szkoly jak na razie nie ma. Jest to
propozycja, w wyniku ktdrej mlodziez, ktéra dotad chodzila do szkoly, kt6ra bedzie
podlegata likwidacji bedzie miata szanse na godne kontynuowanie nauki, w zwiqzku
zczym prosimy Wysokg Radeo to, zeby zechciala przedtozony projekt zaakceptowadé,
a uchwate podja¢. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Projekt tej
uchwaly opiniowala Komisja Oéswiaty i Wychowania. Opinia jest pozytywna.
Czy przewodniczacy komisji chciatby zabraé gios w imieniu komisji?”

Przewodniczacy Komisji OSwiaty i Wychowania J. Miturski ,,Projekt tej uchwaly
Komisja zaopiniowala pozytywnie stosunkiem glosdw: 11 za, nikt nie byl przeciw,
tylko 1 osoba wstrzymata sie od giosu. Dziekuje.”

Przewodniczagca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Czy ktos
Z patistwa radnych chciatby wzigé udziat w dyskusji? Pan radny Krzyzanowski, bardzo
prosze.”

Radny J. KrzyZanowski ,,Mam pytanie, wlasciwie progbe, aby pani nastepnym razem
kierowala tego typu uchwaly o utworzeniu nowej szkoty do Komisji Budzetowej,
poniewaz utworzenie, nawet w zespole nowej szkoly wiaze sie z konkretnymi

kosztami, ktérymi nie zajmuje sie takimi rzeczami Komisja Oswiaty. To jest moje
pierwsze pytanie: jakie bedg koszty utworzenia tej szkoty. Drugie moje pytanie jest
zwiazane wiasnie z tym, co powiedziat pan prezydent Pruszkowski. Jest to szkola
przeniesiona ze szkoly, ktéra prowadzilo Daewoo. Czy w tej chwili stworzenie
nastepnej szkoly pt. Technikum Mechaniczne w momencie kiedy z Daewoo zwalnia
sie kilka tysiecy osdéb, to te osoby znajdqa jakakolwiek prace na rynku lubeiskim.
Ja bym bardzo poprosil o takie stwierdzenie pani dyrektor Dumkiewicz ile osdb po
technikach mechanicznych ma w tej chwili prace, ale ile nie, Czy my przypadkiem
energii w prognie nie kierujemy. Na te dwa pytania poprosze o odpowiedz.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje bardzo.

Jeszeze o gios prosi pani radna Celina Stasiak. Prosze o wypowiedz.”

Radna C, Stasiak ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja bym chciata wiedzie¢
dokladnie jaki bedzie ruch kadrowy nauczycieli zlikwidowanej szkoty do Technikum
Mechanicznego dla Dorostych. Ot6z, my czesto podejmujac uchwaly o likwidacji
placowek oSwiatowych nie mamy pelnych danych co do spraw kadrowych, tylko
obietnice, ze ludzie znajda zatrudnienie. Potem si¢ okazuje, ze kieruja do nas liczne
pretensje o to, ze glosujemy za likwidacja jednostek oSwiatowych podcezas kiedy
faktycznie mimo obietnic pézniej ci ludzie nie znajduja zatrudnienia. I z tego co wiem
to nauezyciele zawodu znajda prace w Opolu (ze szkoly Daewoo), ale pozostaje
problem nauczyciela biblioteki i nawet w statucie Technikum Mechanicznego dla
Dorostych jest zapis o bibliotece. Mam pytanie czy nauczyciel biblioteki znajdzie
zatrudnienie w Technikum Mechanicznym dla Dorostych.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Czy jeszcze
ktos z paristwa radnych chcialby zabra¢ glos w dyskusji? Jezeli nie, to na podstawie
§ 28 ust. 1 statutu zamykam dyskusje. Poprosze pana prezydenta o udzielenie
odpowiedzi. Pani dyrektor udzieli odpowiedzi, bardzo prasze.”

Dyrektor Wydzialu OSwiaty i Wychowania E. Dumkiewiez ,Szanowna Pani
Przewodniczaca! Wysoka Rado! Odnoszac sie do glosu pana radnego Jacka

Krzyzanowskiego chce wyjasni¢ w ten sposdb, ze wszystkie szkolty prowadzone przez
Daewoo byty szkolami publicznymi, co oznacza, ze na kazdego ucznia byta
przekazywana dotacja w wysokoéci 100% utrzymania w naszych szkolach. W zwiazku
Z powyzszym z dniem 31 sierpnia zaprzestajemy przekazywania dotacji dla Daewoo,
natomiast o kwote, o ktéra zostanie zmniejszony budzet w dziale dotyozacym

dotowania szk6! publicznych prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne inne niz
j.s.t. zwiekszony zostanie budzet Zespolu Szkét Energetycznych. Tak wiec zalozenie
tej szkoly nie wiaze sie ze zwiekszeniem Srodkéw. Wrecz przeciwnie, mam wrazenie,
ze te jednostki, ktére dotychczas wehodzily w sktad odrebnej szkoly, ktore beda
funkcjonowaé w szkole prowadzonej przez miasto beda funkcjonowaly w oparciu o
nizsze koszty jako, ze nizszy bedzie koszt utrzymania obiekt6w. Odpowiadajac na
pytania pani radnej Celiny Stasiak chce wyjasni¢, ze we wszystkich typach szkét
prowadzonych przez Daewoo (a byly to 3 szkoly: byta to szkota zasadnicza, byto to
technikum i technikum dla dorostych) zatrudnionych bylo 22 nauczycieli.
Oczywiscie pracodawcg dla tychze nauczycieli by! zarzad Daewoo. Dzieki temu, Ze
cala szkole przenosimy, tzn. wszystkim uczniom zapewniamy miejsca w jednej szkole
uda sie w Zespole Szkét Energetycznych zatrudni¢ 17 osdb sposgréd 22 zatrudnionych.
Chee réwniez wyjasni¢, Ze jest to bardzo duza liczba, albowiem prosze pamietac, ze
wtym roku nie ma naboru do klas pierwszych szké! ponadpodstawowych.
Czesé nauczycieli, ktéra r6wniez byla zatrudniona w Daewoo znalazta prace w innych
lubelskich szkolach réznego typu. Wiem o tym, ze czes¢ znalazia prace w gimnazjach.
Jezeli chodzi o nauczyciela bibliotekarza trudno mi na tym etapie odpowiedzieé czy
bedzie zatrudniony, poniewaz nie mam przy sobie tych danych. Jezeli bedzie taka
modzliwosé to na te liste zerkniemy w trakcie sesji. Trudno mi w tej chwili
odpowiedzieé na to pytanie. I jeszcze pan radny Krzyzanowski prosit o podanie ile
oséb znajduje prace po technikum mechanicznym. Jezeli chodzi o szkole prowadzona

przez Daewoo, albowiem to nie sq nasze szkoly, bylo zawarte porozumienie miedzy
Daewoo, to znaczy zapewnienie Daewoo, ze czes¢ osdb po tychze szkotach kiedys
przynajmnie} bedzie zatrudniana; i ja tu chee zwrécié uwage na zupeinie cos innego.
My tej szkoly, jako Technikum Mechaniczne, nie tworzyligmy i my tworzymy ja po
co? Tylko i wylacznie po to, zeby tym uczniom, ktérzy nauke rozpoczeli w tejze
szkole, umozliwié zakoriczenie, jako Ze w tym roku nie ma zadnego naboru do szkdt
ponadpodstawowych. Natomiast, na pewno szkdé! takiego typu, nie bedziemy tworzyé
w momencie tworzenia sieci szkél ponadgimnazjainych. Termin tworzenia sieci
ponadgminazjalnych jest do dnia 31 pazdziernika br. Takze zostang te sprawy bardzo
doktadnie przeanalizowane, dotyczace bezrobocia i zapewnienia nauki w_ takich
szkolach, zeby absolwenci mieli mozliwosé znalezienia pracy, ale juz nie na etapie
szkét juz istniejacych. To jestjak gdyby szkota istniejaca. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja réwniez dziekuje.
Sprawy zostaly przedstawione panstwu. Rozpoczynamy procedure glosowania.
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Glosowanie nr 3. Kto z pamistwa radnych glosuje za podjeciem uchwaty na druku
nr 714-1? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnieS¢ reke. Dziekuje. Kto jest
przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje. Kto sie
wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje.
Stwierdzam, Ze wiekszosciq 27 gloséw ,,za”, przy 0 gloséw ,,przeciw” i 7
»wstrzymujacych sie’ Rada Miejska podjela uchwale w spr. zalozenia publicznego
Technikum Mechanicznego dla Dorostych wchodzacego w skiad Zespolu Szkot
Energetycznych im. prof. Kazimierza Drewnowskiego przy ul. Diugiej 6 w Lublinie i
nadania mu statutu.

Uchwala Nr 609/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w spr. zatozenia
publicznego Technikum Mechanicznego dla Dorostych wchodzacego w sklad Zespohi
Szk6ét Energetycznych im. prof. Kazimierza Drewnowskiego przy ul. Dlugiej 6
w Lublinie i nadania mu statutu stanowi zalacznik nr 9 do protokoli.

Ab. 2.3. ZMIANY UCHWALY NR 562/XXXVI/2001 Raby MIEJSKIEJ
W LUBLINIE Z DNIA 26 KWIETNIA 2007 R. W SPR. ROZWIAZANIA
ZESPOLU USLUG GOSPODARCZYCH Z SIEDZIBA W LUBLINIE PRZY
uL. GABRIELA NARUTOWICZA 37/39 1 PRZEKSZTALCENIA
ZESPOLU SZKOtL GASTRONOMICZNYCH POPRZEZ WLACZENIE
SZKOE DOTYCHCZAS WCHODZACYCH W SKtAD ZESPOLU SZKOL
Ustuc GOSPODARCZYCH DO ZESPOLU SzKot
GASTRONOMICZNYCH ORAZ ZMIANY NAZWwY ZESPOtU SZzKOL
GASTRONOMICZNYCH Z  SIEDZIBA W  LUBLINIE PRzY
UL. SPOKOJNES 10.

Przedmiotowy projekt uchwaly (druk nr7/35-1) stanowi zalacanik
nr_10 do protokolnu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu 2.3. — podjecie uchwaly nr 562/XXXVI/2001 Rady Miejskiej w Lublinie z dnia
26 kwietnia 2001 r. w spr. rozwiazania Zespolu Ustug Gospodarcezych z siedziba
w Lublinie przy ul. Gabriela Narutowicza 37/39 i przeksztalcenia Zespotu Szkét
Gastronomicznych poprzez wlaczenie szkdét dotychczas wchodzacych w sktad Zespotu
Szk6ét Ustug Gospodarezych do Zespolu Szkéit Gastronomicznych oraz zmiany nazwy
Zespotu Szk6t Gastronomicznych z siedziba w Lublinie przy ul. Spokojnej 10 (druk nr
715-1). Projekt tej uchwaty zostal wszystkim panhstwu przekazany wraz ze
skorygowanym porzadkiem obrad. Prosze teraz Zarzad Miasta o zreferowanie projektu
tej uchwaly.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Paiistwo przypominacie sobie, mielismy tu dyskusje dosy¢ ciekawa co do tego, czy
tego rodzaju uchwaly maja byé publikowane czy tez nie w Wojewddzkim Dzienniku
Urzedowym. Uchwalilismy, ze beda publikowane w Wojewddzkim Dzienniku



Protokét ll posiedzenia XXXIX sesji Rady Miejskie} w Lublinie (9.07.2001 1.) 20

Urzedowym, tymezasem organ nadzoru nie podzielit pogladu, ze tam wiasnie
powinnigsmy te uchwaty umieszcza¢é, poniewaz uchwaly, a mowie teraz o uchwale
zaréwno tej, o ktére} méwi pani przewodniczaca, jak i rowniez nastepnej w sprawie

likwidacji bursy szkolnej ~ one sa jednorodne w tym sensie, ze dotyeza tego samego
problemu, mianowicie obie te uchwaly nie powinny byé oglaszane, zdaniem organu
nadzoru, w Wojewddzkim Dzienniku Urzedowym. W zwiazku z powyzszym
dokonujemy drobnej korekty w uchwalach, przypomne, juz podjetych, a korekta
polega w zasadzie wiasnie na tym, ze stwierdzamy inny tryb ogtoszenia, czyli nie
przez ogloszenie w Wojewddzkim Dzienniku Urzedowym, ale przez ogtoszenia
w okreslonych miejscach, na tablicach ogloszen. Ta sama rzecz dotyczy takze uchwaty
zmieniajacej uchwale w sprawie likwidacji bursy, takze prositbym o jednorodne
potraktowanie obu tych projektéw. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Dziekuje bardzo. Projekt tej
uchwaly opiniowala Komisja Oswiaty i Wychowania. Opinia jest pozytywna.
Jezeli nie ustysze sprzeciwu, to poddam projekt uchwaty pod glosowanie. Nie ma
sprzeciwu. Bardzo prosze o przygotowanie systemu. Rozpoczynamy procedure
glosowania. Glosowanie kolejne, nr 4. Kto z panistwa radnych gtosuje za podjeciem
uchwaty na druku nr 715-1? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke.
Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke.
Dziekuje. Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika 1 podnies¢ reke.
Dziekuje. Stwierdzam, ze wiekszosciq 36 gloséw ,,za”, przy 0 gloséw ,,przeciw”

i 2 ,,wstrzymujacych sie” Rada podjela uchwale w sprawie zmiany uchwaly
nr 562/XXXV1/2001 Rady Miejskiej w Lublinie z dnia 26 kwietnia 2001 r. w spr.
rozwiazania Zespolu Uslug Gospodarezych z siedziba w Lublinie przy ul. Gabriela
Narutowicza 37/39 i przeksztalcenia Zespotu Szk6l Gastronomicznych poprzez
wiaczenie szkét dotychezas wehodzacych w sklad Zespolu Szkét Ustug
Gospodarezych do Zespolu Szkét Gastronomicznych oraz zmiany nazwy Zespolu
Szkét Gastronomicznych z siedzibaw Lublinie przy ul. Spokojnej 10.

Uchwala Nr 610/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w spr. zmiany uchwaly
nr 562/XXXVI/2001 Rady Miejskiej w Lublinie z dnia 26 kwietnia 2001] 1. w spr.
rozwiazania Zespotu Ustug Gospodarezych z siedziba w Lublinie przy ul. Gabriela
Narutowicza 37/39 i przeksztalcenia Zespolu Szkéi Gastronomicznych poprzez
wiaczenie szkét dotychezas wchodzacych w sklad Zespotu Szkdt Ushug
Gospodarezych do Zespotu Szkét Gastronomicznych oraz zmiany nazwy Zespolu
Szkét Gastronomicznych z siedziba w Lublinie przy ul. Spokojnej 10 stanowi
zatacznik nr 11 do protokotu.
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Ab. 2.4. ZMIANY UCHWALY NR 563/XXXVI/2001 Raby MIEJSKIEJ
W LUBLINIE Z DNIA 26 KWIETNIA 2001 R. W SPR. LIKWIDACJI

Bursy SZKOLNEJ NR 4 WLUBLINIE, UL. POGODNA 54.

Przedmiotowy projekt uchwaty (druk nr 716-1) stanowi zalacznik
nr_12 do protokolu.

Przewodniezgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Kolejny punkt 2.4. — podjecie
uchwaty w sprawie zmiany uchwaty nr 563/KXXVI/2001 Rady Miejskiej w Lublinie
zdnia 26 kwietnia 2001 r. w spr. likwidacji Bursy Szkolnej nr 4 w Lublinie,
ul. Pogodna 54 (druk nr 716-1). Projekt tej uchwaly otrzymaliscie panstwo jeszcze
w ozerwou. W dniu dzisiejszym Zarzad Miasta przedstawit potrzebe dokonania
zmiany w tej uchwale i potrzebe podjecia tej uchwaly. Opiniowala ja Komisja OSwiaty
i Wychowania, opinia jest pozytywna. Rowniez, jezeli nie ustysze sprzeciwu, to od
razu poddam ten projekt pod glosowanie. Nie ma sprzeciwu. Przechodzimy do
kolejnego glosowania. Glosowanie nr 5. Kto z panstwa radnych glosuje za podjeciem
uchwaly na druku nr 716-1? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke.
Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke.
Dziekuje. Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke.
Dziekuje. Stwierdzam, ze wiekszoscia 30 gloséw ,,za”, przy 1 glosie ,,przeciw”

i 7 ,,wstrzymujacych sie” Rada Miejska podjela uchwale w spr. zmiany uchwaly
nr 563/XXXVI/2001 Rady Miejskiej w Lublinie z dnia 26 kwietnia 2001 r. w spr.
likwidacji Bursy Szkolnej nr 4 w Lublinie, ul. Pogodna 54.”

Uchwata Nr 611/XXXIX/2001 Rady Miejskiej] w Lublinie w spr. zmiany uchwaly
nr 563/XXXVI/2001 Rady Miejskiej w Lublinie z dnia 26 kwietnia 2001 r. w spr.
likwidacji Bursy Szkolnej nr 4 w Lublinie, ul. Pogodna 54 stanowi zalacznik nr 13 do
protokotu.

Ab. 2.5. ZMIANY UCHWALY NR 295/XVHI/99 RADY MIEJSKIES W LUBLINIE
ZDNIA 16 GRUDNIA 1999 R. DOTYCZACEJ WPROWADZENIA
DODATKOWEGO OZNACZENIA TAKSOWEK  OSOBOWYCH
ZAREJESTROWANYCH NA TERENIE MIASTA LUBLINA.
Przedmiotowy projekt uchwaly (druk nr 700-1) stanowi zatacznik
nr 14 do protokolu.
 

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu 2.5. — podjecie uchwaty w sprawie zmiany uchwaly nr 295/XVIII/99 Rady
Miejskiej w Lublinie z dnia 16 grudnia 1999 +. dotyczace} wprowadzenia
dodatkowego oznaczenia taks6wek osobowych zarejestrowanych na terenie miasta
Lublina (druk nr 700-1). Projekt tej uchwaly zostal panistwu radnym przekazany wraz
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z zawiadomieniem o sesji z dnia 20 czerwca br. Poprosze teraz Zarzad Miasta o

przedstawienie Wysokiej Radzie projektu tej uchwaly. Bardzo prosze, pan prezydent
Wieslaw Perdeus.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczgca! Wysoka Rado!
Zarzad Miasta przedkiada dwa projekty uchwat dotyczace jednej z wazniejszych grup
zawodowych, swiadezacych uslugi przewozowe w miescie. I tytutem krétkiego
wprowadzenia chcialem parfistwa poinformowa¢, ze rzeczywiScie jest to spora grupa

zawodowa, mamy wydanych ogdétem zezwolen w miescie na wykonywanie tego typu
uslug 1830, z tym ze aktualnych zezwolen jest 1755, a faktyeznie uslugi tego typu
Swiadezy okolo 1600 oséb. Podaje te liczby, zeby zwréci¢ uwage na fakt, ze obydwie
uchwaly sa efektem wielu spotkan, jakie miaty miejsce ze Srodowiskiem
takséwkowym, ktorego... a ostateczne sformulowanie postulatéw taks6wkarzy miato
miejsce niedawno na spotkaniu przedstawicieli Zarzadu Miasta, stowarzyszen
taks6wkowych z przewodniczaca Rady Miejskiej. Pierwsza z uchwat jest wynikiem
pewnych rozmow, ktére prowadzono ze grodowiskiem taksOwkarskim, a ma na celu
zmiane oznakowania taks6wek z powodow, ktére paristwu staraligsmy sie wyluszczyé
w uzasadnieniu. To dodatkowe oznakowanie, scislej rzecz biorac, jego lokalizacja
wynika z dwéch powodéw wskazywanych przez takséwkarzy i uznalismy, ze
uzasadnionych. Pierwsze, fakt, ze wykonawstwo samych tych oznakowan,

emblematéw skutkuje tym, Ze raz sq one narazone na dzialanie czynnikow
atmosferyeznych, a dwa niekoniecznie caly czas mozna, czy wykonuje sie ten zawdd,

az chwilg zaprzestania wykonania, usunigcie tego typu emblematu skutkuje m.in. tym,
ze zostaje uszkodzony lakier samochodu. Ale to nie sq jedyne powody, dla ktérych
proponujemy wprowadzenie dodatkowego oznakowania. Nie ulega watpliwosci, ze
Srodowisko taks6wkarskie tego dogwiadcza. Zdarzaja sie przypadki dosyé czeste, ale z
pewnym nasileniem tylko w niektérych dniach tygodnia wykonywania tego typu ustug
bez stosownych zezwolen, a wiec stad propozycja drugiej zmiany, by swiatla, ktdére
zgodnie z przepisami nie sq montowane na stale, zawieraly tylko i wylacznie dane
okreglone przepisami uchwaty Rady Miejskiej, poniewaz zdarzaja sie niestety
oznakowania, kt6re wskazuja jednoznacznie na to, Ze osoba ta wykonuje niestety, ale
nielegalnie swojq usluge i mozna to zidentyfikowaé oczywiscie poprzez sam plafon,
sama lampe i sposdb jej oznakowania. W celu realizacji tego postulatu, czy jednego z
wielu postulatow srodowiska takséwkarskiego, proponujemy dokonanie zmian w
obowigzujacej juz uchwale, proponujac réwniez utrzymanie sie w konwencji tej
uchwaly, to znaczy mimo moze zasadnych uwag, miedzy innymi pana radnego
Dabrowskiego, ze struktura aktu powinna by¢é zbudowana, czy jest zbudowana nieco
inaczej, ze powinien byé paragraf, ustep, a pdzniej punkty. My dokonujemy tylko
zmiany juz poprzednio obowiazujacej, czy obowiazujace] uchwaty, utrzymujac w tej
samej konwencji, natomiast nie proponujemy ujednolicenia na razie tekstu, wedlug
formuly proponowanej przez pana Dabrowskiego, aczkolwiek uznajemy zasadnos¢
tego postulatu. Réwnoczesnie chciatem powiedzie¢, ze ta zmiana uchwaly jest to
inicjatywa Zarzqadu Miasta w nastepstwie tych spotkan i kompetencja Rady w tym
zakresie wynika z art. 15 Prawa przewozowego. Rownoczesnie, to jest speinienie tylko
ezesci w te} mierze postulatéw Srodowiska takséwkarskiego, rozmowy dotyczyly
réwniez dodatkowego oznakowania, czyli ,,takséwkarz w niebezpieczeristwie”, ale

takie uprawnienie do instalowania tego typu oznakowania, écislej rzecz biorac, dwoch
dodatkowych lamp wiaczonej w plafonie znajdujacej si¢ na dachu pojazdu jest
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prawem dopuszczalne i jest uruchamiane tylko i wylacznie z inicjatywy samego
taks6wkarza i tutaj weale nie musimy takiego rozwiazania narzuca¢é. Wynika ono
wprost z obowiazujacych w tej mierze przepis6w. Bardzo bym prosit Wysoka Rade
oprzyjecie tych zmian do  funkcjonujacej juz uchwalty Rady Miejskiej.
Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz Ja dziekuje panu
prezydentowi. Projekt tej uchwaly opiniowaly Komisje: Budzetowo-Ekonomiczna
oraz Gospodarki Komunalnej, Samorzadnosci i Porzadku Publicznego. Opinie sq
pozytywne, nie ma zadnych uwag. Czy ktos z pafistwa radnych cheiatby wziaé udziat

w dyskusji? — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia) — Jezeli nie ma chetnych... Pan
Czeslaw Koziet, bardzo prosze.”

Radny Cz. Koziet ,,Pani Przewodniczaca! Szanowni Paristwo! Tak sie sktada, ze jak

ktos nabywa samochdd, to jezeli jest przeznaczony na tzw. taksdwke, sa inne zasady
gwarancji. Jak wiemy, samochdéd, jezeli jest na taksdwce, pracuje w trudniejszych
warunkach i dlatego swego czasu w miescie Lublinie podjeto decyzje, uchwale Rady,
zeby znakowaé taksdwki, Zeby to byto trwale znakowane. Faktem jest, ze wtedy byly
pomysty, zeby te emblematy byty malowane na drzwiach, faktem jest takze, byly
takze pomysty o malowaniu szachownicy wokét samochodu, co w= innych
cywilizowanych krajach jest stosowane i nawet stosuje sie jeden kolor dla wszystkich
samochodéw §wiadczacych takie ustugi. MySle, ze powinnigmy dazyé do pewnych
zasad cywilizacji, a nie odchodzi¢ od nich. W zwiazku z tym uwazam, ze znakowanie
taks6wek poprzez naklejenie (czy mozesz nie przeszkadzaé?), poprzez naklejenie
wylacznie na szybie emblematu, jest odejSciem od tej zasady, dlatego proponuje, aby
wykreéslié zmiane w punkcie 1, czyli uchwala obejmowalaby tylko w § 1 pkt 2, no jako
bytby punkt | sposéb znakowania, to juz jest w uchwale co innego. Jestem przeciwny,
aby taksowki byly znakowane w dzieri, a wieczorem byly, czy w niedziele w czasie
gietdy, jako cywilne, zwykle samochody. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje bardzo. Pan radny
Gallant, prosze o wypowiedz.”

Radny J. Gallant ,,Pani Przewodniczaca! Ja bym jeszcze wnidst jedna poprawke...

Wysoka Rado -— przepraszam. Ja bym wnidst jeszcze jednqa poprawke.
Dopisatbym kolejny paragraf, albo dopisal do tego paragrafu, do istniejacego
paragrafu taki zapis, ze prowadzacy pojazd ma swoim wygladem byé, ma w swoim
ubraniu byé schludny i czysty. Juz nie méwie o tym, ze tam powinno byé w srodku
czysto i pachnaco, tylko po prostu ci taks6wkarze po prostu sporo zarabiaja, to po
prostu oni powinni wyglada¢ jak ludzie, a nie czasami wygladaja nie wiem jak, nie
chee obrazaé panéw takséwkarzy, a wiem, ze to jest réznie z zasobnoscig portfeli

réznych ludzi, ale to, ze ktog jest czysty i ma czyste rece i ma czysta koszule, ja juz nie
méwie o uniformizacji, jestem przeciw, ale w innych krajach taks6wkarze jezdza na
przyldad w garniturach, w biatych koszulach i w krawatach. Nie jest to narzucone, to
nie jest ubranie stuzbowe zadne, tylko po prostu tak jest przyjete. Mozemy spojrze¢
nawet na Niemcy, nie we wszystkich miastach niemieckich tak jest, ale tak jest
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w Skandynawii czy w innych krajach. Nasi taks6wkarze sq bardzo réznie przyodziani,
réznie u nich pachnie w tych samochodach, oni teé nie zawsze, ze tak powiem, swoim
wygladem swiadeza najlepiej 0 swojej pracy i swoim pojezdzie. Wiec jakas estetyka i
wyglad schludny i estetyezny tez mozna by byto tu zawrzeé. Jest to oczywiscie
postulat pewien. Ja myéle, ze warto do tego dazyé po prostu i warto byloby da¢ wyraz
w tej uchwale. Ja bym mial taka poprawke. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Dziekuje.
Wiecej chetnych do wypowiedzi nie ma. Jest. Pani radna Bender-Motyka.”

Radna B. Bender-Motyka ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Brakuje mi w tym
projekcie uchwaly jednej rzeczy, a mianowicie w § 7 jest taka informacja: Pasazerjest
odpowiedzialny za powstale zjego winy uszkodzenia lub zanieczyszczenia pojazdu na
zasadach okreslonych wprzepisach kodeksu cywilnego.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Tu nie ma paragrafu 7 w tej uchwale.
Sq tylko trzy.”

Radna B. Bender-Motyka ,,Wypalitam, przepraszam.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przepraszam, prosze panstwa,
dziekuje bardzo. Jestesmy przy punkcie 2.5, dlatego tez bardzo prosze pamietac o tym,
na jaki temat rozmawiamy. Pan radny Jacek Krzyzanowski.”

Radny J. Krzyzanowski ,Ja mam taka propozycje. Poniewaz w komunikacji
miejskiej] prywatnej funkcjonujg wlasnie takie nalepki, natomiast nie sq
identyfikowalne z konkretnym samochodem. Mozna te nalepki wlozy¢, przetozyc.
Ja bym proponowal, poniewaz jest to robione, te nalepki, technika sitodruku, wiec nie
ma problemu, aby na kazdym egzemplarzu, malutki numerek, do kogo on nalezy.
Zdarza sie bardzo czesto, w tej komunikacji prywatnej, tej mikrobusowej szczegdlnie,

wyjmowania z jakiché innych samochodow tych nalepek i naklejania ich na zupeinie
innych samochodach. Okazaio sie, na moje pytanie do dyrektora Wydzialu Gospodarki
Komunalnej, bo to pewnie on bedzie zatatwial, ze wydanych nalepek na samochody
komunikacji prywatnej miejskiej jest ponad 2 razy wiecej, niz aktualnie kursujacych
po miescie. Okazato sie, ze nie ma ewidencji tych nalepek i nikt ich nie zbiera, tych
starych. W zwiazku z powyzszym proponowalbym takie udogodnienie; nie wiem czy
to trzeba wpisywaé do uchwaly, podejrzewam, ze wystarczy, zeby pan prezydent w
realizacji zlecil, zeby kazdy z tych emblematow mial wewnetrzny numer.

Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Czy Zarzad
Miasta chcialby sie jeszcze odniesé do tego? Bardzo prosze, pan prezydent Perdeus.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczgca! Wysoka Rado!
Odnognie moze najpierw tej ostatniej kwestii zgtoszonej] przez pana radnego
Krzyzanowskiego, to chcialem powiedziec tak, ze doskonale wiemy, ze ten numerjest
numerem zindywidualizowanym, zatem identyfikacja przewoznika poprzez ten numer
jest absolutnie mozliwa. Natomiast co do pewnej uniformizacji, no raczej taki...
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stworzenia wspdlnego jakiego$ modelu funkcjonowania taksOwek, wigc prosze
paristwa, to jest miedzy innymi ten problem, kwestia, ktéra zostala odrzucona przez
Komisje Gospodarki Komunalnej, jak przypominam sobie, 1,5 roku temu, kiedy byla
zgtoszona przez srodowisko takséwkowe propozycja wprowadzenia uchwala Rady
Miejskiej limitu. Wprowadzenie limitu to jest pelne zaangazowanie sie wladz
miejskich w funkcjonowanie tego typu uslug w miescie. W konsekwencji po
wprowadzeniu limitu doszlibygmy do wniosku, ze rzeczywiscie nalezaloby moze
wprowadzi¢ jednolity kolor lub sposéb oznakowania taksowek, ktory Swiadezylby
otym, ze to sq takséwki funkcjonujgce w miescie Lublinie, Oczywiscie, mozna czy
nalezaloby dazyé do tego typu rozwigzaf i wprowadzi¢, tak jak na przyktad
w Londynie, jednolity typ samochodéw i jednolity ubidr wszystkich $wiadezacych
ustugi. Ale pamietajmy, 2e mamy akurat w Polsce i réwniez w mieécie Lublinie do
czynienia z sytuacja taka, ze gros taks6wkarzy to taksdwkarze stowarzyszeni,
zrzeszeni w przedsiebiorstwach, a duza ich czeSé to osoby Sswiadczace uslugi
indywidualnie w ramach prowadzonej przez siebie dzialalnosci, Oczywiscie, mozemy
dazyé do takiego modelu w najblizszej lub w dalszej przysziosci, ale w tej chwili tymi
malymi krokami zmierzamy do tego, zeby przede wszystkim uniemozliwi¢
prowadzenie dzialalnosci osobom, ktére nie posiadaja stosownych zezwolet,
aumozliwi¢ normalne funkcjonowanie tym, ktérzy w sposdb uczciwy staraja si¢ ten

zaw6d wykonywaé¢. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja rowniez dziekuje.
Rozpoczynamy procedure glosowania. Glosowanie nr 6. Kto z paristwa radnych
glosuje za podjeciem uchwaty na druku nr 700-1? Prosze przyblizyé karte do
czytnika i podniegé reke. Dziekuje. Przepraszam najmocniej, prosze paristwa. Pan

prezydent Perdeus.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Zgtoszona byla uwaga czy tez
poprawka w kwestii wygladu zewnetrznego takséwkarza. Ja mySle, ze to nie jest
akurat materia tej uchwaly, poniewaz méwimy tutaj o oznakowaniu samym taksowek,
zatem jest to, jezeli juz, kwestia natury porzadkowej. Do tego tematu mozna wrécié
przy okazji drugiej uchwaly. Natomiast...”

Przewodniczaca Rady Miejskie] H. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje. Ja przepraszam

wnioskodawce — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Jeszeze pan prezydent

Perdeus. — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia.).”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Z czego?”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,By! wniosek, zeby skresli¢
z § | ten pierwszy punkt.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,To znaczy, prosze paristwa, jest wiele
kwestii podobnego typu, ktére wystapia réwniez na tle przepis6w porzadkowych,
azwiazane sq z postulatem czy propozycjq pana radnego Koziela. Wiec, prosze
panstwa, zakladamy, Ze ci, ktérzy wykonujg ten zawéd, wykonuja ten zawdd uczciwie.
Zakladam i wszyscy i o tym doskonale wiemy, ze istnieje pewien margines, jak
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w przypadku zawodéw, ktére sq zawodami tego samego rodzaju, natomiast
przytwierdzanie na trwale to mniej wiecej tak, jak zgloszona byla na posiedzeniu
Komisji propozycja, by éwiatta, ktére znajduja sie na dachu byly mocowane na dachu.
No odbywaloby sie to wbrew przepisom rozporzadzenia Ministra Transportu, ktéry
weale tego typu mocowania urzadzef nie przewiduje, jak réwniez daje swobode
w zakresie mocowania dodatkowego oznakowania takséwki. Wobec tego
proponujemy takie rozwiazanie. Natomiast to czy rzeczywiécie ktos decyduje sie na
wykonywanie tego zawodu na stale, tego nie mozemy uchwaiq Rady Miejskiej
przesqadzac. Jezeli chcemy sie zaangazowac bardzo w te problematyke, to powtarzam:
tematéw do zagospodarowania zgloszonych przez grodowisko taksowkarskie jest
bardzo duzo. My natomiast proponujemy tu rozwiqzania, ktére srodowisko akceptuje
i uwaza, ze jest do przyjecia i uwaza, ze przy dobrze wykonywanym zawodzie nie
bedzie w tym zakresie naduzyé. Natomiast w wielu przypadkach, i musimy sobie
ztego tez doskonale zdawaé sprawe, zdarza sie tak, Ze w okresie duzych zwolnien
grupowych czesé oséb zaczyna wykonywaé to, co uwaza, ze jest w danej chwili dla
niego dostepne na rynku pracy, czyli Swiadczyc uslugi tego typu. Okazuje sie, Ze ci
najbardziej wytrwali starajq sie ich przekonywaé, ze jest to zawdd fia tyle ciezki, ze
rezygnujai to bardzo szybko rezygnuja, Natomiast pozostaje im tylko ten samochdd,
ktéry miat byé tym, kt6éry miat im daé¢ dochéd w zwiazku z utrata miejsca pracy; i nie
mozemy poprzez wprowadzenie takiego systemu ograniczaé mozliwosé dysponowania
pojazdem, ktérego nie jesteSmy wiascicielem. Dziekuje bardzo.”

Przewodniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Dziekuje bardzo. Ja zwracam
si¢ do pana radnego Koziela z zapytaniem czy wycofuje sw6j wniosek.
Pragne przypomnie¢, o czym pan prezydent juz powiedzial: sama uczestniczylam
wroznych negocjacjach i takséwkarze bardzo prosza, zeby byty pewne zapisy
i wnosza do Wysokiej Rady, zeby uporzadkowaé pewne sprawy, ktére zdaniem ich sq
do dnia dzisiejszego nie uporzadkowane. Bardzo prosze, oddaje gtos panu Czeslawowi
Kozielowi.”

Radny Cz. Koziel ,,Pani Przewodniczaca! Szanowni Parstwo! Uwazam, ze Rada

Miejska powinna podejmowac uchwaly zgodnie z prawem, a kodeks drogowy
zabrania jednoznacznie zastaniania szyb samochodowych. W miescie Lublinie swego
ezasu kilku taks6wkarzy zaczeto tak jeadzi¢ wlasnie naklejajac te emblematy na
szybach. Bardzo szybko zostali ukarani przez policje. W zwiazku z tym czy my
cheemy w tej chwili sankcjonowaé cog, co jest prawem nie dozwolone? Dziekuje.
Wniosku nie wycofuje, no przeciez to jest...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Rozumiem, dziekuje bardzo.
Czy pan prezydent Perdeus mogiby sie odniesé do uwagi pana radnego Koziela?”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Chciatbym powiedzieé, ze zlokalizowanie emblematu na szybie tyinej w niczym nie

ogranicza pola widocznosci takséwki i jest prawem dozwolone — (Glos z sali ,,Nie

wolno.”) ~ Zaraz, zaraz, nie jest na tylnej szybie, tylko jest na bocznej szybie.
Stanowito zatem tylko ograniczenie pola widzenia dla pasazera, a nie dla
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prowadzacego taks6wke. Gdyby bylo prawem zabronione, nie przedkiadalibyémy
panistwu te} propozycji. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dzi¢kuj¢ bardzo. Pan radny

Krzyzanowski.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja sie tym razem

wypowiem jako praktyk, czyli ten, co jezdzi samochodem. Otd6z, zgadzam sie z kolega
Kozielem, ze umieszczenie posrodku tylnej szyby jakiegokolwiek elementu, tak, tak,
bocznej tez, powoduje ograniczenie, ograniczenie widocznosci. To po prostu... Nie, ja
juz nie méwie czy to wynika z przepis6w czy nie, natomiast faktycznie kazdy
kierowca powie pasistwu, ze naklejanie czegokolwiek na szybach, poza szyba przedniq
u géry i posrodku, gdzie sie nakleja winiety autostradowe, powoduje wyrazne
ograniczenie widocznogci, To nie wynika, to co méwie, z zadnego przepisu, tylko
z tego, ze po prostu prowadze od 22 lat samochdd. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Jest wniosek
pana radnego Koziela. Za chwile poddam go pod glosowanie. Ale zanim to uczynie,
jeszcze o gtos prosil pan prezydent Perdeus. Prosze o wypowiedz.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Ja zwracam uwage jednak na tresé proponowanego brzmienia tego przepisu.
Emblemat z numerem bocznym takséwki, umieszczony na bialym tle, czarne cyfry,
z herbem miast i napisem Lublin, wykonany na folii samoprzylepnej w kolorze zéitym
o wymiarach 40x190 i naklejony na przednich drzwiach srodkowej ich czesci lub na

szybach tylnych drzwi samochodu w érodkowej ich czesci — stworzono alternatywe,
anie obligo dla lokowania tego typu oznaczen na tylnej szybie. Dzigkuje bardzo.
Jest to alternatywa.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Pan radny
Brylowski. Prosze o wypowiedz.”

Radny P. Brylowski ,,Dziekuje bardzo. Myémy tak spokojnie przeszli do porzadku
dziennego nad wnioskiem pana radnego Koziela, a tymczasem on najpierw spokojnie,
ale potem w koficu wspomnial 0 policji. Cos mi sie wydaje, Ze zastanianie sobie
widocznosci na tylnej szybie, bo tu wyraénie jest napisane: w Srodkowej czesci tylnej

szyby naklejenie emblematu... — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia) — Ale nie, na

tylne] szybie. — (Glos z sali niemodzliwy do odtworzenia) ~ Ale tu jest napisane:

na tylnej szybie, czyli jezeli bedzie... —- (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia;.

gios z sali ,,Na tylnej szybie drzwi samochodu.”) — Naklejony na przednich drzwiach
w Srodkowej czegci lub na szybach tylnych drzwi samochodu w srodkowej ich czesci.
No, to troche lepiej jest, ale cog mi sie wydaje, ze ten, kto jezdzi samochodem, jak
sobie zaklei tylng szybe bocznych drzwi, to bedzie bardzo duzo widziat, szczegélnie

wtedy, jak bedzie zmieniat pasy ruchu... — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) —
Jest martwe pole, przeciez to jest jakies nieporozumienie.”
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Przewodniczgca Rady Miejskief HH. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje bardzo,
Prosze paristwa, byly glosy za, byly glosy przeciw. Poddaje pod glosowanie...”

Radny P. Brylowski ,,A dlaczego pani mi nie data skoniczy¢?”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz »Przepraszam, mysiatam, ze
pan skoriczyt. Uznatam, ze pan dyskutuje z radnymi. Przepraszam, panie radny.”

Radny P. Brylowski ,,Ja nie dyskutuje, tylko odezytalem. Jezeli jest cos takiego, jak
przepisy ogdlnie obowiazujace, dotyczace ruchu drogowego, to mysle, ze to
nalezaloby sprawdzié najpierw, nie uchwalaé dzisiaj niczego pochopnie, co by si¢
okazalo za moment sprzeczne z kodeksem drogowym, bo jak ja bym sobie zakleit
szybe, no musiatbym zaklei¢ od strony wlasnie chodnika i pasazeréw i prébowat
zjezdzaé potem, zmieniaé pasy, to z cata pewnoscia raczej skasowatbym samochdéd
przy zaklejonym. Lusterko to jest za mato, tam kto$ z patistwa podpowiada.
Prosze sobie zobaczyé, jak duzo martwego pola jest przy zmianach paséw ruchu.
Uwazam, mdj wniosek, zeby Zarzad to zdjat, a jeéli nie, to niech,zwracam sie do
Rady, aby Rada nie odrzucajac tego, odeslala jeszcze raz do Zarzadu celem
sprawdzenia czy naprawde wolno boczne szyby samochodu czymkolwiek zakleja¢, bo
cog mi sie wydaje, Ze to sie mandatami skoriczy. Dzigkuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskie] H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
O gtos prosza: pan radny Krzyzanowski i pan radny Gallant. W tej kolejnosci prosze.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Ja chcialem, w zwiazku z powyzszym, ze pan radny
Czesiaw Koziet zlozyl, aby caly pierwszy punkt wykreslic, ja zglaszam inna
poprawke, aby pierwszy punkt brzmiat nie alternatywnie, tylko: Emblemat z numerem
bocznym takséwki umieszczonym na bialym tle (ezarne cyfry), herbem Lublina
inapisem Lublin, wykonany na folii samoprzylepnej w kolorze éltym o wymiarach
140x190 mm i naklejony bez stowa i naklejony na przednich drzwiach Srodkowej ich

czesci kropka. Zadnego naklejania — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia) ~
No to nie irzeba tego wprowadzaé. Ja jestem przeciwny, zebysmy na jakichkolwiek
szybach cog naklejali. Jesli tak jest do tej pory i nie trzeba, bardzo prosze pana
prezydenta Perdeusa o opinie. Jeéli tak jest do tej pory, co powiedziatem, to zostawmy
tak i wykreslmy caly punkt. Dziekuje bardzo.”

Przewodniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dzi¢kuje bardzo. Pan radny

Gallant. Prosze o wypowiedz.”

Radny J. Gallant ,,Ja chciatem tylko niejake poprzeé gtos kolegi Czestawa Koziela
iradnego Krzyzanowskiego, a z tego to powodu, ze zaklejanie w ogéle szyb, juz nie
chodzi o to czy to jest zgodnie z kodeksem drogowym czy nie, tylko zaklejanie
tyinych szyb, jezeli tam siedzi cztowiek i to nie jest na przyktad mieszkaniec miasta,

ktory korzysta z taks6wki, moze to mu utrudnia¢ rozréznianie miasta czy w og6le

patrzenie przez te szyby. Po prostu takséwka jest po to, zeby szyby byly przejrzyste.
Jezeli w innych krajach, pani przewodniczaca, nie ma takich zwyczajéw, to ja nie
wiem, dlaczego, czy nawet w innych miastach Polski, na szybach tyInych si¢ nie

nakleja takich rzeczy, w drzwiach oczywiscie; a ja bym sie upieral, pani
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przewodniczaca, do tego, zeby dodaé w § 2 na koricu tego zdania, jezeli dopuszeza sie
stosowanie dodatkowych lamp i tak dalej, czyli dbamy o estetyke tych samochodéw

w ten sposdb, ze dopuszcza sie stosowanie lamp i innych rzeczy...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przepraszam, panie radny,

naprawde nic nie slycha¢, Prosze panstwa...”

Radny J. Gallant ,,A to nie moja wina, pani przewodniczaca, ja tu nie rzadze.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Ja przepraszam pana radnego,
chwileczke poczekamy, bo nie jestem w stanie zapisaé tego, co pan mdwi.
Paristwo radni, bardzo prosze i pana radnego przepraszam. Prosze o kontynuowanie

wypowiedzi.”

Radny J. Gallant ,,Wiec ja mySle, pani przewodniczaca, ze skoro w § 2 dodaje sig
pkt 5 w brzmieniu takim, a nie innym, to mozna dodaé pkt 6 réwniez, ze taks6wkarz

obowigzany jest wygladaé schludnie i dbaé 0 porzadek w pojezdzie; ktorym kieruje.

I proponuje taki zapis przegtosowadé. — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) ~
To jest wtagnie zgodnie z duchem kolejnej uchwaly, ktéra bedziemy za chwile,

przepisy porzadkowe, glosowac. Proponuje to wpisaé r6wniez do tego. I proponuje to
przeglosowac. Jezeli tak to odrzucimy to w glosowaniu, pani przewodniczaca,
w koficu my mamy prawo tez zglasza¢é pewne wnioski. Nie jestem cztonkiem Komisji
Gospodarki Komunainej, nie miatem okazji wezesniej zglosi¢ tych projektéw, dzisiaj
je zglaszam, a uwazam, Ze naklejanie czegokolwiek na szyby jest po prostu w ogéle
wypaczeniem calej istoty takséwki, przewozu, bo takséwka tez stuzy czasami do
ogladania réznych rzeczy, miasta przede wszystkim. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Pan radny
Wronski, pézniej Czeslaw Koziel.”

Radny L. Wronski ,,Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,Przepraszam, tak mi
podpowiedziano. Pan Czeslaw Misztal. Pan radny Wronski, prosze bardzo.”

Radny L. Wronski ,,Dziekuje bardzo. Ja mam prosbe do pana prezydenta, zeby
dokiadnie wyjasnit nam wszystkim, o ktére drzwi i o ktéra szybe chodzi. Bo jezeli
chodzi o szybe w drzwiach tyInych, bocznych, prosze panstwa, to kierowca, ktéry
jedzie do przodu i patrzy sie, musi mieé peng widocznog¢, to ja bym nie chcial,
z takim kierowcajechaé. On ma patrzeé do przodu i na lusterka, a nie na boczna, tylng
szybe w drzwiach. Poza tym, prosze patistwa, jest bardzo duzo réznych emblematéw

na taks6wkach wiagnie na tych szybach: reklamowych, réznego rodzaju. — (Glos z sali

niemozliwy do odtworzenia) - Ja méwie to, co jest w tej chwili w Lublinie.
Reklamyuje sie pizze, nie pizze, roznego rodzaju rzeczy i policja widzi to; na bocznych,
tyInych szybach, tak. Dziekuje bardzo.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo, pan radny
Czeslaw Misztal ma glos. Bardzo prosze, jedna osoba wypowiada sie. Prosze, pan
radny.”

Radny Cz. Misztal ,,Pani Przewodniczaca! Szanowni Paristwo -Radni! Ja chce

powiedzie¢é, ze na Komisji Gospodarki Komunalnej projekt tejze uchwaty byt
rozpatrywany i referowany przez osobe, wydaje mi sie, kompetentna do tego tematu,
bo pana dyrektora Franaszczuka, ktéry od wielu lat tymi tematami sie zajmuje
i réznego typu pytania, ktére padaly w trakcie, ze tak powiem, omawiania tego tematu,
nie padio stwierdzenie, ze to koliduje w jakikolwiek sposdb z przepisami, z kodeksem
drogowym, o ruchu drogowym, a sam bedac kierowca, rowniez od wielu, wielu lat,
taka wielkosé przystonionej tylnej szyby naprawde nie zagraza nikomu, ani
bezpieczeristwu, takze wydaje mi sie, Ze tutaj dyskusja nad tym tematem jest zupeinie
w tym momencie zbedna. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Jeszeze widze, ze trzy osoby sq chetne. Pan radny Krzyzanowski.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja chcialem tutaj
zgtosi¢ kilka uwag. To, ze na Komisji kto$ czego$ nie zauwazyl, to nie jest powdd,
zeby dzisiaj na ten temat nie dyskutowa¢, W gruncie rzeczy rozmawiamy w tej chwili
o bezpieczenstwie kierowcéw 1 pasazerow, ktorzy beda jezdzili. Kazdy z panistwa,
ktéry kieruje samochodem, jesli cofa samochdd, albo zawraca w inny sposdb, uzywa
tylne} szyby w samochodzie, tylne] bocznej szyby, zeby nie bylo niedomdwieri.
Ja tutaj nie mam pretensji do prezydenta Perdeusa, bo to jego stuzby opracowaly,
natomiast ja prowadze samochdd. Jeszceze raz podkreSlam, ze cog takiego powoduje
zmniejszenie bezpieczenstwa, Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskie} H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Prosze pafstwa, bardzo prosze, zeby nie powtarza¢ juz wezesnie] przedstawionych
wnioskéw, ewentualnie co$ nowego, jezeli panstwo wnosicie, to prosze przy
podejmowaniu okreSlonych propozycji wnosi¢ nowe aspekty. Pan radny Koziel,
Ale przepraszam najmocniej...”

Radny Cz. Koziel ,,Pani Przewodniczaca! Szanowni Paristwo! Pragne zauwazyé, ze

na poezatku tej kadencji patistwo, jako koalicja rzadzqca, nie pozwoliliscie, zebym byi
ezionkiem Komisji Gospodarki Komunalnej, a bylem kilka kadencji w tej Komisji.
W zwiazku z tym nie uczestniczylem, bo sadze, ze przedstawilbym nawet materiaty
z Komisji ds. Komunikacji, ktéra w tej Radzie byla, funkcjonowala w latach 1990-
1993. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Pan radny
Czachorowski, bardzo prosze o wypowiedz.”

Radny M. Czachorowski ,,Szanowni Panstwo! Chcialbym nawiazac do glosu pana
wiceprezydenta Gallanta. Nie sadze, zeby wszystkie sprawy nalezalo rozwiazywaé
przy pomocy prawa stanowionego i rowniez owe ubranie, owe ubranie prowadzacego
taksOwke. Te sprawy reguluje pewien obyczaj i to srodowisko powinno o to samo
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zadba¢, Nie musimy i nie powinnismy sie tym martwi¢. Natomiast wazniejszq sprawe
chcialem przy okazji poruszy¢. Ot6z, ciesze sie, ze pan wiceprezydent Gallant jest za
tym, zeby kierujacy takséwka byli jednak ubrani, wiec ciesze sie, ze podobnie bedzie
mySlal, kiedy bedziemy ewentualnie podejmowali jakies decyzje dotyczace osdéb,

ktére nie catkiem sa ubrane na terenie miasta na plakatach. — (Glosy z sali niemozliwe

do odtworzenia).”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze patistwa, sa okreslone
wnioski. Ja sie zwracam teraz do Zarzadu Miasta, by odnidst sie do propozycji
pafistwa radnych, ewentualnie czy Zarzad jest w stanie przyja¢ jako autopoprawki
wnioski pafistwa radnych. Bardzo prosze o wypowiedz. Prosze panstwa, ja wiem
otym, Ze rozpoczeligmy sesje po potudniu, nastréj jest dobry, ale trwaja obrady.
Bardzo prosze, pan prezydent Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
W imieniu Zarzadu mam przyjemnoé¢ zakomunikowac¢ patistwu, ze nie wprowadzimy
jako autopoprawki pomystu pana prezydenta Gallanta. Mysle, ze jezeli mielibysmy go
rozpatrywaé, a jest dosyé interesujacy, to raczej przy nastepnej uchwale, ktéra
wprowadza pewne przepisy porzadkowe zwigqzane z przewozem osdb i bagazu
taks6wkami. My w tej chwili moéwimy o nieco innej materii, mianowicie
o dodatkowym oznaczeniu taks6wek. Jako zywo ubiér czy schludny, czy nieschludny
kierowcy, no mozna prébowaé podciaga¢é pod sposéb oznakowania takséwki, ale
wydaje mi sie, Ze to dosé daleko idgca ekstrapolacja. Prosze panistwa, w zwiqzku z tym
nie opowiadamy sie za ta poprawka, natomiast, jezeli chodzi o kwestie powadniejsze,
a moze sie wydawaé w przebiegu tej dyskusji, mianowicie kwestie dotyczace
emblematéw na drzwiach tylnych samochodu, to chce pafstwu powiedziet, ze to
bynajmniej nie jest autorski pomyst ani pana prezydenta Perdeusa, ani moj.

Ja sie zreszta przyznam, ze podobnie — no nie bede mowit kto jeszcze — ale ja nie
posiadam prawa jazdy, kiedy$ nawet prébowatem nawet zdawac egzamin, ale dzieki
panu Franaszczukowi mi sie to nie udato, brawo, w zwiazku z tym nabralem
ogromnego szacunku do pana Tadeusza Franaszczuka i mam zaufanie, ze z cala
pewnoscia nie dopuscitby do takich rozwiazati, ktore bylyby niezgodne z przepisami.

Po prostu przeéwiczylem to na sobie swego czasu, lat temu — ho, ho, dziesie¢ czy.
jedenagcie. W kazdym badz razie nie ma, prosze panstwa, watpliwosci co do tego, ze
jest to przepis wprowadzany po fachowych konsultacjach i mato tego, chce dodaé tu
bardzo wyraznie, na wniosek samych zainteresowanych, to znaczy Srodowisk
taks6wkowych czy takséwkarskich, z ktérych inicjatywy te regulacje powstajq i na ten
temat byly rozmowy. Jezeli, prosze patistwa, potraktowaé na powaznie ogélna zasade,
ze cheacemu nie dzieje sie krzywda, i tutaj sami takséwkarze ze swego rodzaju
inicjatywami wystepuja, to mySle, Ze pewnie wiedza lepiej, co robig, niz nam sie moze:
wydawaé, wiec ja musze sie tutaj opieraé po pierwsze, na autorytecie tych, ktérzy
o sprawe wnioskuja, a ich to bezposrednio dotyczy, ich bezpieczenstwa w pierwszym
rzedzie, choé oczywiscie takze i ich pasazerdw, to oczywiste, ale takze oséb, ktére w

branzy, méwiac w pewnym cudzyslowie, funkcjonuja nie od dzisiaj i do tej pory nikt
im braku fachowosci w tym zakresie nie odmawial, albo w kazdym badz razie nie

potrafil wykazaé. W zwiazku z powyzszym, a poniewaz dysponujemy takze opinig
prawna, ktéra jest pozytywna dla tego projektu, nie wykazuje jego sprzecznosci
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zprawem, a sprzecznosci z praktyka nie wykazuja zaréwno sami taksOwkarze, jak
i Miejski Inspektorat Komunikacji, prositbym Wysoka Rade, zeby zechciala uchwali¢
przedstawiony projekt bez poprawek. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Poniewaz jest wniosek pana radnego Brylowskiego, jest rowniez wyjasnienie pana
prezydenta Andrzeja Pruszkowskiego, pan radny Brylowski prosi o glos i prosze, zeby
sie odnies¢ czy pan podtrzymuje sw6j wniosek, czy wycofuje. Bardzo prosze, pan
radny Brytowski.”

Radny P. Brylowski ,,Pani Przewodniczaca! Padty bardzo niebezpieczne
stwierdzenia. Nie moze byé tak, panie prezydencie, niech pan nie rzuca na szale tego,
ze nie ma pan prawa jazdy z jakiegos tam powodu, ale jest pan przekonany, Ze to jest
wszystko w porzadku, bo ja po prostu, gdyby mi ktos wybil tylna szybe
w samochodzie bocznai dykta ja zastonil, to bym nie jezdzil, w kazdym badz razie do
naprawy i z powrotem. Jezeli pan uwaza, ze to jest wszystko w porzadku, to ja panu
musze powiedzieé z wiasnego dogwiadezenia, ze nieraz mi si¢ zdarzato o wios unikaé

tragicznych wydarzeri przy zmianie pasa ruchu przez to, ze zmieniajac go patrzylem
nie tylko w lusterko, ale rowniez i przez szybe. Ktos te szyby wymyslit po to, zeby
patrzeé na nie; nawet stupki stanowia w ziych warunkach, te pomiedzy szybami,

w ztych warunkach atmosferyeznych, czasem zagrozenie, a céz dopiero zastonieta cala
szyba, No ja mam wrazenie, ze nie mozna ulega¢ tylko i wylacznie temu, co twierdza
taksOwkarze. Wydaje mi sie, ze doSwiadezenie kazdego z nas mdwi co innego.
Bardzo bym prosit patistwa, aby ten pierwszy punkt po prostu odrzuci¢, zmieni¢ to,
jest zapis dotychezasowy, ktdry jest dobry. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Pan radny
Czestaw Misztal prosit o glos.”

Radny Cz. Misztal ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Prosze paristwa, kazdy
znas jezdzac po ulicach miast, i Lublina i innych miast, obserwuje, a szczegdlnie
teraz, w okresie letnim, jadac samochodem, ze wieszaki, ktore sq montowane:

w samochodach na tylnej raczce do podtrzymywania si¢, czesto wieszane sq tam

ubrania, garnitury. Wydaje mi sie, ze one znacznie bardziej ograniczaja widocznos¢,
bardziej zastaniajg, Malo tego, przeciwsloneczne, zabezpieczajace od stofica te
zastonki, ré6wniez to jest... I naprawde to nikomu nie przeszkadza i nie zagraza..
bezpieczeristwu, wiec uwazam, ze tego typu zarzuty jako$ mi nie bardzo pasuja do
rzeczywistosci i do realiéw. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo za
wypowiedz. Jeszcze pan radny Krzyzanowski prosit 0 glos.” .

Radny J. Krzyzanowski ,,Ja tutaj nie uzyskalem od prezydenta Perdeusa
potwierdzenia, ze ta moja poprawka, ktérqa zglaszalem to jest brzmienie obecne
uchwaty. Natomiast chcialem panu prezydentowi generainie powiedzieé, o co chodzi
ztymi szybami i z tymi drzwiami, dlaczego taks6wkarze chea tak. To dosyé proste
jest, po prostu z szyby laiwiej zedrze¢ jest te naklejke przy sprzedazy samochodu,
natomiast z drzwi nie tak latwo jest i troche to kosztuje pracy, tak. To chodzi tylko
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owygode przy ewentualnej sprzedazy samochodu, o nic wigcej. Natomiast jako
pasazer ja sobie nie wyobrazam, ze bede jezdzit w ciasnej klatce z zastonietymi
oknami numerem bocznym samochodu. No jesli my dzisiaj to uchwalimy, to po prostu
owszem bedzie lepiej Srodowisku taksowkarskiemu sprzedawaé samochody. Ale nam
pasazerom i mieszkaricom weale nie bedzie lepiej jezdzi¢ tymi taks6wkami.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje za wypowiedz.
Wszystkie osoby, ktére chcialy zabraé glos takowa moZliwosé mialy. Teraz bardzo
prosze jeszcze raz pana prezydenta Perdeusa by sie odnidst do uwag, ktére sq
zglaszane przez pafistwa radnych. Bardzo prosze pan prezydent Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Prosze paristwa, chcialbym jeszcze raz
wrdécié do tresci uzasadnienia. To uzasadnienie jest r6wnoczesnie odpowiedzia na
uwage zgloszona przez pana radnego Krzyzanowskiego. Praedktadamy paristwu
projekt uchwaly zmierzajacy do realizacji jednego z wielu postulat6w srodowiska
taks6wkarskiego. Jezeli chodzi o kwestie podstawowa — ograniczenie widocznosci.
Naprawde nie ukrywamy nawet w uzasadnieniu i nie ukrywaja tego taksdwkarze i
prosze spojrze¢ do uzasadnienia jaki jest cel instalowania wiasnie emblematu na
szybie tylnych drzwi pojazdu. Dzialanie czynnikéw atmosferycznych to jest jeden z
tych elementéw, ktéry powoduje w przypadku tasmy samoprzylepnej okreslone skutki
jezeli chodzi o lakier. Natomiast doszukujemy sie drugiego watku, watku tzw.
handlowego, czyli obrotu pojazdami, ktére stanowia nie moja, wlasnos¢ i nie Rady,
tylko wlasnogé prywatng. Jezeli tak, to mona przedklada¢ kolejne postulaty
Srodowiska takséwkarskiego w rodzaju tych, ktére juz paristwu miatem okazj¢
przediozyé, a ktore Komisja Gospodarki Komunalnej al imino odrzucita. Wszystkie.
Natomiast to jest jeden z tych, ktéry jest prawem dopuszezalny, na pewno nie jest
prawem zabroniony. I zgodnie z przepisami obowiazujacymi, przepisy modwia:
dopuszcza sie stosowanie dodatkowych oznaczen zawierajacych nazwe miejscowosci,
herb miejscowosci i numer boczny, Natomiast zaden z przepiséw sposréd czterech
podstawowych akt6w prawnych normujacych kwestie przewozu osdb i bagazu
taks6wkami nie zabrania instalowania tego typu oznakowania na szybie tylnych drzwi.
Nie mowimy 0 szybie tylnej. Prosze zwrdci¢é uwage r6wniez na wielkos¢ emblematu.
Nie zastaniamy catych drzwi, tylko dokladnie 140 x 190. Natomiast tylko w jednym
przypadku na posiedzeniu komisji (to jest 14 na 19 cm dokladnie) — Komisji Rodziny
przejawiano jedynie troske o pasazera kiedy pani radna Jadwiga Mach zapytala, ze to
ogranicza tylko i wylacznie ogladanie krajobrazu przez pasazera taksOwki. Nie jest to
prawem zabronione oznakowanie. Natomiast co do intencji nie krylismy tych intencji
przedstawiajac paristwu swoje intencje i srodowiska w uzasadnieniu do tej uchwaly.
Powtarzam: jest to jeden z niewielu postulatow érodowiska, ktére chcemy zrealizowaé.
Przypominam réwniez, ze mamy do czynienia z niematym érodowiskiem,
Srodowiskiem, ktére pomnozone przez 3 przynajmniej daje okoto 6 tys. osdb, ktére
utrzymuja sie z tej taksoéwki. Zatem zrealizowanie skromnego postulatu przy nie
zrealizowaniu wielu innych postulatow Srodowiska uwazam, ze jest w peini
uzasadnione. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,.Dziekuje bardzo. Chee teraz
uporzadkowaé wnioski, ktére zostaly zgloszone przez panstwa radnych.
Mam zapytanie do pana radnego Gallanta, poniewaz pana propozycja bardziej odnosi
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sie do kolejnego punktu, ktéry méwi o przepisach porzadkowych czy pan radny
Gallant wyraza zgode, aby pana wniosek by! przeglosowany w nastepnym punkcie.
Bardzo 0 to prosze.”

Radny J. Gallant ,,Pani Przewodniczgca! Ja nie wycofam sie z tef:propozycji tutaj.
Jezeli ona odpadnie w tym giosowaniu, zglosze ja przy kolejnym projekcie uchwaly,
To jest po pierwsze. A czy ja moge dosta¢ w trybie ad vocem glos do te] wypowiedzi?
Dziekuje. Pani Przewodniczaca! Panie Prezydencie! Tu nie chodzi naprawde o rzecz
taka, ze my sie buntujemy przeciwko srodowisku taksGwkowemu, ale niespelna dwa
lata temu uchwaliligmy pewne zmiany. Te emblematy juz funkejonuja i to naprawde
sprawdzilo sie. Nie wiem po co zmieniamy coé, co jest dobre — po pierwsze. Po drugie
~ naprawde nie kazemy taks6wkarzom tak jak w innych krajach, np. w Londynie
wszyscy taksowkarze jezdzq jedng marka samochodéw i takséwki musza byé czarne.
Dodatkowo musza oznaczone byé na wysokoéci klamki bialo-czarng szachownica, na
drzwiach bocznych musi byé numer, a z przodu ze 100 metr6w musi byé widaé
nazwisko kierowcy, ktéry to prowadzi razem ze zdjeciem. W Niemczech takséwkarze
jezdzq bezowymi mercedesami albo innymi samochodami duzymi, okreSlone jest to w
ustawie, ktéra mdéwi, ze pojazd musi byé duzy i bezpieczny. To samo jest w
Skandynawii. A w Polsce u nas kazdy jezdzi takim samochodem jakim chce poza
»maluchem” i naprawde nie kazemy tym ludziom dokonywaé cudéw. Nie wiem
dlaczego zmieniamy cog, co jest dobre. Czy wszystko to, co dobrze funkcjonuje itd.
czy paristwo macie zamiar dalej psué? Ja jestem przeciwko w ogéle podejmowaniu tej
uchwaly. Jezeli paristwo bedziecie wymysla¢ zmiany, ktore do niczego nie prowadza,
a tracimy tylko czas, to ja zglaszam kolejny wniosek, pani przewodniczaca,
0 odrzucenie tej uchwaly. Dziekuje.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze panstwa, mamy
wnioski zgloszone przez paristwa radnych. Najdalej idacym wnioskiem jest wniosek
oodrzucenie projektu uchwaty, zgtoszony przez pana radnego Gallanta.
Przystepujemy do glosowania, Bardzo prosze o uwage. Glosowanie nr 6 nad
whnioskiem pana radnego Gallanta by odrzucié w calosci projekt uchwaly.
Kto z pafistwa radnych jest za takim wnioskiem, prosze przyblizyé karte do czytnika
ipodniesé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw, prosze przyblizyé karte do czytnika
ipodniesé reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymal, prosze przyblizyé karte do czymika
ipodniesé reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze przy 10 glosach za, 25 przeciw i 10
wstrzymujacych si¢ wniosek zostat odrzucony. Kolejny wniosek, ktéry zostaf.
zgloszony przez paristwa radnych to jest wniosek pana radnego Koziela, by skreélié
punkt 1. Przystepujemy do glosowania kolejnego wniosku. Pan radny Brylowski takze
popart ten wniosek. Gtosowanie nr 7. Kto z paristwa radnych jest za wnioskiem pana.
radnego Koziela, popartym przez pana radnego Brylowskiego, Krzyzanowskiego
(w dyskusji bylo wiele watkow) by skreslié punkt 1, prosze przyblizyé karte do
cezytnika i podniegé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw, prosze przyblizyé karte do
ezytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymal, prosze przyblizyé karte do
czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze przy 20 glosach za, 22 gtosach
przeciw i 4 wstrzymujacych sie wniosek zostat odrzucony. Poprawka pana radnego
Gallanta jest nastepujaca: prowadzacy pojazd powinien byé ubrany w sposdéb schludny
iczysty. Pan radny Gallant podtrzymuje sw6j wniosek. Gdzie on bylby zapisany?”
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Radny J. Gallant ,,Pani Przewodniczaca! Ja méwilem, ze prowadzacy ma by¢ ubrany
w sposob schludny, a pojazd ktérym kieruje ma byé czysty. Taki byt moj wniosek.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.W ktorym punkcie?”

Radny J. Gallant ,,W § 2 dodaje sie punkt 6 w brzmienin, ktory przedstawitem.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,§ 2 punkt 6 — przystepujemy
do glosowania. Glosowanie nr 8: kto z patistwa radnych jest za wnioskiem pana
radnego Gallanta, prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje.
Kto jest przeciw, prosze przyblizy¢ karte do czytnika i podnieS¢ reke. Dziekuje.
Kto sie wstrzymal, prosze przyblizyé karte do czytnika i podnieSé reke. Dziekuje.

Stwierdzam, ze przy 19 glosach za, 20 przeciw i 6 wstrzymujacych sie wniosek zostat
odrzucony. Przystepujemy do glosowania nad cala uchwalg. Pan radny Brytowski,

bardzo prosze,”

Radny P. Brylowski ,,Szanowna Pani Przewodniczaca! Ja chciatem tylko zwrécié
uwage paristwu przed glosowaniem, ze glosujemy w sprawie, ktéra objeta jest ustawa
dotyezaca, zasad ruchu drogowego. Jezeli bedziemy sobie zaklejaé szyby i postepowa¢
wbrew przepisom, narazaé taks6wkarzy na mandaty, a ludzi na nieszczescia, to
wezesnie] trzeba bedzie wystapié do wojewody o uchylenie tej uchwaly. Ja bardzo
patistwa prosze o branie pod uwage tego, ze glosujemy przeciwko obowiazujacemu
prawn, a dla wygody niektérych osdéb. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Pan prezydent Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Praszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Po pierwsze — opinie, ktére w tej sprawie zebraligmy, w tym takze opinie prawnicze
nie wykazuja niezgodnosci z prawem — to po pierwsze. A po drugie — zapis ust. 2,
ktéry jest w tej chwili tutaj podnoszony brzmi: dopuszeza sie. Wiec my nikomu tutaj
nic nie nakazujemy. Jezeli taks6wkarze zechca z tego dopuszczenia skorzysta¢ to jest
to ich problem. Natomiast zakladam, ze nasza tutaj uchwala nie jest obligujaca w tym
zakresie, tylko dopuszczajaca tak jak brzmi ust. 2. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje bardzo:
Przystepujemy do plosowania. Chwileczke, przerwa techniczna. Prosz¢ parstwa,
mamy problem techniczny, jest awaria. Poprosze paristwa radnych:
Czestawa Misztala, Mariusza Mazura i Wojciecha Krakowskiego o przeliczenie
gloséw. Kto z paristwa radnych glosuje za podjeciem uchwaty na druku nr 700-1,
prosze podniesé reke, 24, dziekuje. Kto jest przeciwny, prosze podniesé reke. 12.
Kto sie wstrzymal? 9. Stwierdzam, ze wiekszosciq 24 gloséw za, przy 12 glosach
przeciw i 9 wstrzymujacych sie Rada Miejska podjela uchwale w sprawie zmiany
uchwaly nr 295 Rady Miejskiej w Lublinie z dnia 16 grudnia 99 r. dotyczacej
wprowadzenie dodatkowego oznaczenia taks6wek osobowych zarejestrowanych na
terenie miasta Lublina. Prosze panstwa, poniewaz przewodniczacy dwéch komisji
prosili mnie (przewodniczacy Komis}i Rewizyjnej i przewodniczaca Komisji Kultury)
o przerwe dla potrzeb komisji ogtaszam przerwe do godziny 16.30. Dziekuje.”
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Uchwala nr 612/XXXIX/2001 w przedmiotowe} sprawie stanowi zalacznik nr 15 do
protokotu.

Po przerwie:

AD. 2.6. WPROWADZENIA PRZEPISGW PORZADKOWYCH ZWIAZANYCH
Z PRZEWOZEM OSOB i BAGAZU TAKSOWKAMI NA TERENIE MIASTA
LUBLINA

Projekt uchwaty (druk nr 70]-1) stanowi zalacznik nr 16 do
protokofu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Zapraszam panstwa radnych
do sali. Prosze zarejestrowaé swoja, obecnos¢é. Dziekuje bardzo. Mamy 33 radnych na

sali. obrad. Przystepujemy do obrad. Punkt 2.6 — podjecie uchwaty w sprawie
wprowadzenia przepis6w porzadkowych zwiazanych z przewozem osdb i bagazu
taks6wkami na terenie miasta Lublina (druk nr 701-1). Projekt te] uchwaty zostat
patistwu radnym doreczony wraz z zawiadomieniem o sesji z dnia 20 czerwca.
Teraz zwracam sie do Zarzadu z prosba o przedstawienie nam tego projektu.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Drugi z projektéw dotyezacych przewozu osdb i bagazu taks6wkami na terenie miasta
Lublina, czyli zbiér przepiséw porzadkujacych przewdéz. A ten projekt wigze sie z
uporzadkowaniem dosyé zlozonego stanu prawnego i zabranie przepisbw o tym
charakterze w jednym akcie. W zasadzie kwestie te sq usytuowane w co najmniej 4
regulacjach, w tym 2 regulacjach rzedu ustawy i 2 regulacjach w rozporzadzeniach
Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej. Uchwala w tej mierze, zwazywszy na to,
ze zawiera postanowienia o charakterze porzadkowym peini zaréwno rol¢
informacyjna, jak i role regulacyjna. Powtarzam: jest ona tylko i wylacznie zebraniem
w jednym akcie szeregu przepiséw, ktére okreglaja uprawnienia i obowiazki tych,
ktérzy Swiadceza uslugi oraz uprawnienia i obowiazki tych, ktérzy z tych usug
korzystaja. Zdajemy sobie sprawe z tego, ze w akcie porzadkowym mozna
umiejscowié jeszcze szereg innych postanowieri. Przypominam, ze chodzi 0 regulacje;
kiére w wiekszosci znajduja uzasadnienie i umocowanie w przepisach tej rangi, o
ktérej wezesniej méwilem. Zwracam sie z prosba do Wysokiej Rady 0 przyjecie tych
przepiséw porzadkowych. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja rowniez dziekuje panu

prezydentowi. Projekt tej uchwaly by! opiniowany przez Komisje Gospodarki
Komunalnej oraz Komisje Samorzadnosci i Porzadku Publicznego. Obie komisje
zaopiniowaly projekt pozytywnie. Czy panowie przewodniczacy chca  si¢
wypowiedzieé w imieniu komisji? Panowie przewodniczacy dziekuja. Czy ktos z
paristwa radnych chciatby wziaé udziat w dyskusji? Kto z paristwa chce wziaé udziat
w dyskusji prosze podniesé reke i przyblizyé karte do czyinika. Dziekuje. Sq trzy
osoby chetne do dyskusji. Pan radny Brytowski.”
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Radny P. Bryltowski ,,Szanowni Paristwo Przewodniczacy! Wysoka Rado! Najpierw
moze uwagi natury ogdlnej, zanim przeszedibym do kilku natury szczegdtowej. Otdz,
mam powaznq watpliwosé czy patistwo Zarzad nie przekraczaja przypadkiem
proponujac nam te uchwale kompetencji. To opieram na samym uzasadnieniu, co
potwierdzit przed chwila pan prezydent. Otéz, w uzasadnieniu jest mowa o tym, ze w
rognych aktach prawnych sq pewnego rodzaju zasady zwiazane z transportem,
przepisy porzadkowe zwiazane z przewozem osob i bagazy taksowkami. Paristwo to
zbieraja razem, nadajqa temu range prawa miejscowego (tak to wynika tutaj z
zacytowanej podstawy prawnej) podczas kiedy w gruncie rzeczy przepisy
porzadkowe, m6wiac bardzo ogélnie, powinny mie¢ charakter taki, ze przede
wszystkim nie powinny byé te zasady regulowane ani w ustawach, ani w
rozporzadzeniach, ani w Zadnych innych przepisach, tylko sq to jakby uzupeiniajace

zupeinie przepisy typowo porzadkowe. Tymczasem paristwo wprost przyznaja, ze
chea. zebraé to wszystko razem i wydaé prawo miejscowe. Niestety tego sig nie da w
ten sposdb. Tak mi sie przynajmnie] wydaje. I jezeli by juz miato to mie¢ forme
zebrania wszystkich przepis6w w celu informowania i podréznych i wtascicieli
taks6wek co maja robié, to rozumiem, ze to musialaby by¢ jaka$ instrukcja, cos
opracowane przez Wydzial, cos wydane w imieniu Zarzadu Miasta. W kazdym badz
razie na pewno nie w formie prawa miejscowego. Analizujac poszczegolne przepisy
mam obawy (juz teraz szczegdlowo) czy przypadkiem panstwo nie zabawiacie sie w
Sejm, w odpowiedniego ministra i jeszcze w pare innych organéw i prébujecie z tego
zrobié prawo miejscowe. To — moim zdaniem — jest dosé niefortunne. I powinno byé
uchylone. Natomiast jesli chodzi o szczegétowe sprawy, to bardzo krétko powiem. W
§ I pkt 1 (czy to jest ust. 1 chyba, bo choé byé moze punkt, a jesli tak, zreszta juz co
do numeracji nie bede wracal, do sposobu oznaczen, to moze nie jest takie istotne).
Ot6z, w sytuacji kiedy brakuje miejsc na postojach i kiedy paristwo, zreszta. my
wszyscy nie ograniczyliémy liczby koncesji wydanych dla takséwkarzy (i moim
zdaniem stusznie) to nie mozna ich zobowigzywa¢ tylko i wylacznie do tego, zeby
oczekiwali na postojach. Zwracam uwage, ze przy duzej liczbie taks6wek oni sie tam
nie mieszcza, a poza tym wiekszosé postuguje sie radiem i oczekiwaé moga w
jakimkolwiek miejscu albo byé w ruchu. Na Swiecie to jest i tak, Ze w ruchu sq. To jest
jedna uwaga - § | pkt 1. W § 9 zezwala sie na przewdz dzieci pod opieka dorostych.
Co to oznacza? Do jakiego wieku? Czy to oznacza, ze niepeinoletni, ktérzy przeciez
maja, ograniczona zdolnosé do czynnogci prawnych to nie wolno im z takséwki
skorzystaé bez opieki dorostych? Wiem, ze tu chodzi o dzieci takie, ktére sie nie moga
bawié same na podworkach, bo musza byé pod opieka. Ale to z tego przepisu nie
wynika. Nizej w § 10 w pkt b, tam gdzie jest zakaz spozywania w taksowce alkoholu,
to wydaje sie, Ze konsekwentnie r6wniez powinno byé podane spozywania innych
srodkéw odurzajacych, skoro pietro wyzej pozwala sie nie wykonywa¢ uslugi dla
odurzonych alkoholem, ale réwniez innymi Srodkami odurzajacymi. Nie jestem
pewien czy to jest szczesliwe okreslenie czy alkohol to jest Srodek odurzajacy czy go
sie jakog inaczej okregla — ale to moze juz specjaliéci powiedza. Poza tym brakuje
jednego punktu: czy takséwkarz ma obowiazek zabra¢ czlowieka, ktory od razu
zachowania jest agresywny, weale nie jest pijany, weale nie jest odurzony
ezymkolwiek innym, natomiast zachowuje sie agresywnie lub okolicznogci wskazuja
na to, Ze istnieje niebezpieczetistwo, ze w ktérymsé momencie przytozy cos ostrego do
szyi i zazada wydania kasy. Nie wiem czy nie powinno bye tutaj jakiegog punktu d
umozliwiajacego takséwkarzom odmowe wykonania kursy jezeli juz z okolicznogci
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tejze transakeji wynika, ze moze sie ona Zle skonezyé dla taks6wkarza. Dale} w
przepisach koricowych w punkcie 16, tam gdzie kierowcy takséwki, ktéry przewozi
pasazera zabrania sie palenia tytoniu lub spozywania pokarméw w czasie jazdy, to
chyba i napojow, nie tylko pokarméw jesli juz. Palenia tytoniu to Ja bym zabronit w
ogéle w takséwkach. Oczywigcie mozna powiedziec, ze pasazer. ma prawo nie
skorzystaé z takiej usiugi jak cuchnie w srodku tytoniem, albo ktos sobie pali
papierosa, ale cos mi sie zdaje, ze palenia tytoniu to w ogdle nie wolno w czasie
prowadzenia pojazdu, wiec znowu jest tutaj ewidentny przyklad wkroczenia w zakres
Kodeksu drogowego. Ale cos mi sie zdaje, ze przepisy porzadkowe powinny w ogdle
zabraniaé palenia tytoniu w takséwce. Dalej — kierowca moze umiescié w pojezdzie
wywieszke o zakazie palenia tytoniu. Jezeli pierwsze zostanie uwzglednione, to
oczywiscie drugie juz nie ma znaczenia. Reasumujac: te poprawki, ktére zglositem
kwalifikuja - moim zdaniem ~ te male réwniez do odeslania uchwaly w celu jej
poprawienia, ale przede wszystkim nalezy sie zastanowi¢ czy to w ogdéle ma byé
uchwata. Czy to przypadkiem nie powinna byé zwykia instrukcja z podaniem podstaw
prawnych w tej instrukcji, ewentualnie uzupeinionych o przepisy porzadkowe, te duze
gléwne przepisy czy to w randze ustaw, czy w randze przepisow wykonawezych do
ustaw nie zawieraja. Dziekuje bardzo. Wniosek jest chyba dos¢ jasny.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje. Pani radna Bender-

Motyka.”

Radna B. Bender-Motyka ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Wracam jeszcze
raz do tego co zaczelam. W § 7 jest taki paragraf: pasazer jest odpowiedzialny za
powstale z jego winy uszkodzenia lub zanieczyszczenie pojazdu na zasadach
okreslonych w przepisach Kodeksu cywilnego. Wiec mogto by nie by¢ tego paragrafu,
poniewaz wiadomo, ze Kodeks cywilny wszedzie obowiqzuje w kontaktach i w
roznych tego typu sytuacjach. Natomiast jezeli mamy juz taka informacje za co
odpowiedzialny jest pasazer przydalby sie tez taki paragraf za co odpowiedzialny jest
kierowca, bo czesciej sie zdarza, ze to wlasnie z winy kierowcy moze sie cos stad, nie
daj Boze wypadek samochodowy albo jakieg inne nieprzewidziane okolicznosci. I
mozna bytoby to w jakié sposéb uzupelni¢. Poza tym jestem przeciwna temu, aby tutaj
byla informacja taka, ze kierowcy takséwki, ktéry przewozi pasazera zabrania sie
palenia tytoniu lub spozywania pokarmu w czasie jazdy. Uwazam, ze w ogdle w.
takséwce powinien byé generalnie ustanowiony zakaz palenia tytoniu. Kto nie pali
papieroséw wie jak nieprzyjemnie jest przebywac w pomieszczeniu, w ktérym ktos
palit. Jest to pomieszezenie zamkniete, jest to pomieszczenie, ktére nasiaka dymem
tytoniowym i nie oszukujmy sie. Mysle, ze to byloby tylko z korzyscia dla pasazerow
jezeli nie musieliby tego dymu tytoniowego w ogéle wachac. W zwiazku z tym z tym
proponowalabym skresli¢ pkt 4 albo napisa¢, Ze kierowca ma obowiazek umiescié w
pojezdzie wywieszke o zakazie palenia tytoniu. Dziekuje.”

Przewodniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje. Pan radny Gallant.”

Radny J. Gallant ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Wiec mamy do czynienia z
kolejnym prayktadem przepiséw, a wiasciwie projektem uchwaly, ktory zawiera
zalacznik w postaci przepisow porzadkowych i te przepisy porzadkowe pan prezydent
Brylowski juz powiedziat pare uwag na ten temat, ale motm zdaniem sq przygotowane
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te przepisy porzadkowe dosyé — bym powiedzial — nie po prawniczemu. Na samym
poczatku wydawato mi sie, ze bedzie slowniczek, bedzie ustalat on po prostu kwestie
np. dotyezace co rozumiemy pod pojeciem taksowki, co rozumiemy pod pojeciem
osoby nietrzeZwej. Na przyklad: co rozumiemy pod pojeciem palenia tytoniu, bo
palenie tytoniu to jest rowniez palenie cygara, to jest rowniez tabaka,.to jest uzywanie
wyrobéw tytoniowych méwigc krétko i tu by sie przydat slowniczek na poczatku, aby
to mialo rece i nogi. Bo o tych tzw. niedorébkach, co wspomniaty juz tutaj jedna czy
dwie osoby przede mna, ale tu po prostu wychodzq pewne niedoskonalosci — ze tak
powiem — tego co chcemy zawrzec¢. Po drugie ~ skoro piszemy w § 10, ze kierowca
taks6wki ma prawo odméwi¢ wykonania przewozu lub rozpoczety przewdz przerwacé
jezeli pasazer swoim zachowaniem (to jeszcze rozumiem) zdradza objawy, a skad
taksowkarz ma wiedzie¢ czy rzeczywiscie to sa objawy po ~ ze tak powiern — spozyciu
alkoholu, a moze kto$ po prostu jest tez chory, moze ktos zastabl. Tu pewne rzeczy sq
dosyé nieczytelne, Wysoka Rado. Nie wiem jak kierowca ma sprawdzié czy ktog uzyi
jJakies inne Srodki odurzajace. Czy na podstawie tego przepisu za chwile taks6wkarze
nie wystapia do Rady Miejskiej o zafundowanie im alkomatéw np., bo jak oni
sprawdza czy pasazer jest trzezwy czy nie. Co, beda wzywat policje za kazdym
razem? To jest metoda tez, ale dla mnie jest to po prostu nieczytelne. Swoim
zachowaniem uzasadnia obawe (to jest § 10 pkt c) o zanieczyszczenie lub uszkodzenie
pojazdu. Zgoda, jest to czytelne, ale co bedzie jezeli wiasnie pasazer nie uzasadnial
takiego zachowania, po wejsciu czy po przejechaniu kilometra nagle sytuacja
wewnatrz takséwki ~ ze tak powiem — wymusi na nim takie zachowanie. Tutaj nic na
ten temat nie ma. Nie piszemy o tym, ze takséwka powinna byé gotowa, powinna byé
cezysta. Za tzw. komuny, Wysoka Rado, co roku wszyscy taksowkarze byli zrzeszeni w
tzw. zrzeszeniu taks6wkarzy i raz w roku przynajmniej odbywat sie przeglad estetyki
lubelskich taxi. W tym przegladzie brala udziat komisja, w ktérej byli przedstawiciele
m.in. Urzedu Miejskiego, przedstawiciele zrzeszenia taks6wkarzy i inni. I ci ludzie
ptzynajmniej raz w roku musieli mie¢ te samochody doprowadzone do porzadku,
przynajmniej raz w roku. Nie mowie, ze dzisiaj ci takséwkarze wiekszos¢ z nich ma te
samochody porzadne i dbajg o te samochody, ale sq tacy, do kiorych naprawde strach

wsiadaé pomimo, ze jego wiasciciel nie spozywa alkoholu, nie pali i ze tak powiem
jest wolny od nalogéw, ale samochéd wyglada tragicznie czasami. Po prostu
powiedzmy sobie szczerze. Oczywiscie mozna tez wybra¢ druga takséwke, bardzo
stuszny poglad, ale chodzi 0 to, zeby rzeczywiécie, czy mamy przechodzié obojetnie’
nad pewnymi rzeczami, ktére sq zie? Nie. Mysle, ze po prostu dobrze by bylo odesla¢
to z powrotem do Zarzadu, nie méwie, zeby odrzucié ten projekt uchwaty, tylko
odestlaé do Zarzadu, aby rzeczywiscie prawnicy popracowali nad tym, przygotowali to,
co powiedziatem, czyli stowniczek — wyjasnienie pewnych poje¢, zeby po prostu byto.
wiadomo co do czego, Ze te przepisy wynikaja wlasnie z rozporzadzenia, na ktore
powolywal sie pan prezydent Perdeus. Jest to napisane w preambule uchwaly, ale
pewne rzeczy musza byé wyjasnione. W prawie przewozowym tam sq pewne rzeczy
okreglone. Wiec mozna by bylo, nie méwie, ze przeniesé, ale odesla¢ czy po prostu
zastosowaé pewna paralele jezeli nie analogie i napisa¢ to tutaj w naszym projekcie. Ja
zglaszam oczywiscie swoja poprawke, ktéra nie przeszia poprzednio, W rozdziale V w
§ 16 proponuje dodaé ust. 5 pt. ,,kierowca taks6wki winien byé ubrany schludnie, a
pojazd ktérym kieruje winien byé czysty w érodku i na zewnatrz” (2 pachnacym to
sobie darujemy). Czy powtérzyé? ,,.Kierowca taksowki winien by¢ ubrany schludnie, a
pojazd, ktérym kieruje ma byé czysty w grodku i na zewnatrz.” To jest ust. 5. Ja juz
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nie méwie o tym, Ze proponowalbym nawet ust. 6 jeszcze dopisac, ze ,,kierowca
taks6wki winien Swiadozy¢é swoje ustugi w sposdb kulturalny i zgodnie z przyjetymi
normami”. Chodzi mi o to, ze sq régni kierowcy. Jedni rzeczywiscie informuja, i
pomagaja pasazerom, inni po prostu tego nie robia. Nie chee tego zapisywac in
extenso, ale dla wielu ludzi oczywiscie wiekszosé kierowcéw tak sie zachowuje.
Takze ten zapis moze w pewnej czesci pozostaé zapisem martwym. Ale po prostu
chodzi o uswiadomienie taks6wkarzom pewnych rzeczy. Ja te poprawke zgtlaszam
pomimo, ze jestem zwolennikiem odeslania tego z powrotem do Zarzadu. Wydaje mi

sie, ze po prostu te zapisy powinny byé, bo powinnigmy wymagac¢ od ludzi, ktérzy
$wiadeza. transport zbiorowy, biora za to pieniadze, aby swoje uslugi Swiadczyli
rowniez na pewnym przynajmniej, nie mowie bardzo dobrym, ale dobrym poziomie.
A poniewaz rzeczywiscie nie staé nas na pewng uniformizacje taks6wek, tak powiem
w cudzystowie, zeby one byly wszystkie jednakowe, zeby to byla jedna marka itd., to
po prostu zadbajmy o to, zeby ci kierowcy zachowywali si¢ w sposdb taki a nie inny,
zeby tez oni nie budzili swoim zachowaniem wstretu czy niecheci do korzystania z ich
uslug. Te dwa zapisy proponuje zapisa¢, generainie uwazam, ze powinnismy to
odesiaé do Zarzadu celem przepracowania tego jeszcze raz. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie radny, prosze jeszcze
powtorzyé ten drugi zapis, chcemy sprawdzi¢ czy dobrze zapisalismy.”

Radny J, Gallant ,Kierowca powinien obslugiwacé pasazer6w w sposdb kulturalny
(tak powiedziatem?)...”

Przewodniczqca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Nie, nie.”

Radny J. Gallant ,,Tak powiedzialem: powinien obstugiwa¢é czy Swiadcezy¢ swoje
uslugi w sposdb kulturalny i nie budzacy zastrzezen. Napiszmy tak. Powiedzialem
wezesniej ,,zgodny z przyjetymi zwyczajami”, ale poniewaz tu zwyczajéw de facto
jako takich nie ma, to mozna stosowa¢ per analogiam. Jezeli przejdzie, to bedzie
wiadomo o co chodzi.”

Przewodniczaca Rady Miejskie} H. Pietraszkiewicz ,,Dobrze. Dziekuje bardzo.
Prosze patistwa, poniewaz sq jeszcze osoby, ktére chca zabraé glos, bardzo prosze
zarejestrowaé sie. Dziekuje. Jeszcze dwie osoby chea dyskutowa¢. Bardzo prosze pant
radna Czechowska.”

Radna A. Czechowska ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Pierwsza rzecz —

chcialabym poprosi¢é paniq radna o wycofanie tego wniosku dotyczacego papieroséw.
Pani radna, jest to ograniczenie moich praw, mojej wolnogci i naruszenie praw
demokracji. Ja rozumiem, ze nie bede palita w miejscu gdzie sa inni ludzie, ktérzy nie
pala, bo tego wymaga kultura, czy przepisy, czy inne wzgledy. Natomiast uwazam, ze
wtedy kiedy pasazer jedzie sam, to problem takséwkarza jest czy jak ten samochéd
przewietrzy¢, czy jakim$ aparatem zapachowym spryska¢. Natomiast uwazam, ze nie
mamy prawa broni¢é pasazerom akurat zapalenia tego papierosa. I w przepisach
porzadkowych w § 1 jest zapis: takséwki wolne mogq oczekiwaé na pasazeréw
wylqcznie w miejscach do tego przeznaczonych, ktére ograniczone znakami itd.
Szanowna Rado! Zgodzilabym sie z tym zapisem gdyby w miegcie Lublinie
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rzeczywiécie stworzona byla odpowiednia ilosé parking6w i miejsc parkingowych.

Tymezasem nasz Wydzial Gospodarki Komunalnej idzie widze po najmniejszej linii

oporu, bo slysze, ze ktoé tam gdzie interweniuje, halasuja taksowkarze pod oknem i

likwiduje sie postoje. Tam gdzie te postoje sq zwykle sq na niewiele tych pojazdéw

samochodowych. I w zwiazku z tym uwazam, Ze najpierw nalezaloby stworzyé

ludziom warunki do tego, Zeby mogli parkowaé, a p6zniej dopiero od nich wymagaé,

bo nie wiem czy to poprawi sytuacje w miescie jak te takséwki beda w ciagtym ruchu.

Juz pomijam fakt, ze cena paliwa jest w tej chwili taka jaka jest iz cata pewnoscia,

wptynie to na obnizenie dochodéw tych taks6wkarzy, a w koricu jest to ich Zrodto

utrzymania, ewentualnie wzrosna ceny przejazdéw taks6wkami, co bedzie bito po

kieszeni pasazerdw. Ale do tego jeszeze dochodzi problem, ze bedzie wigkszy ruch na

drogach jak one beda ciagle w ruchu. Takze nie wiem czy to bedzie najlepszy pomyst.

Dlatego sktadam wniosek o skreglenie tego pierwszego punktu. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuj¢ bardzo. Pan radny

Korycinski.”

Radny M. Korycitiski ,,.Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje. Na podstawie § 28

pkt 1 zamykam dyskusje. Bardzo prosze Zarzad Miasta by sig odnidsi do uwag

przedstawionych przez patistwa radnych.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Chciatem sie ustosunkowaé najpierw do uwag natury ogélnej, a zwigzanej z jakosciq

prawna czy prawnicza tego tekstu wyjasniajgc pewne kwestie podstawowe. Otdz, nie

przypadkowo w podstawie prawnej tej uchwaly podano art. 15 ust. 5 ustawy Prawo

przewozowe (cytuje) w odniesienix do gminnego transporiu zbiorowego oraz

przewozdw oséb i bagazu takséwkami przepisy porzqdkowe okresla rada gminy, a na

terenie miasta stolecznego Warszawa Rada Miasta Stolecznego Warszawy. Zatem

myéle, Ze te kwestie chyba mozna uzna¢ za wyjasniona, ze umocowanie jest ustawowe

do podjecia tego typu aktu. Odnoénie kwestii nastepnej, a kwestii typowo prawnej,

dotyezacej brzmienia paragrafu 9: zezwala sie na przewdz dzieci tylko pod opiekq

dorostych i jest problem co to znaczy dzieci. Wiec w tej materii przepisy Kodeksu,

cywilnego sq jednoznaczne. Poniewaz wsiadajac do takséwki trzeba pamieta¢ o tym:

tak jak kupujac gazete w kiosku, Ze zawieramy tzw. umowe odreczna, a wiec

kwalifikowana z punktu widzenia przepisow Kodeksu cywilnego jednoznacznie, a w

odniesieniu do pojecia maloletniego mamy odpowiedz na postawione przez pana

radnego Brytowskiego pytanie. Bez zgody przedstawiciela ustawowego szereguumdow

nie mogna zawieraé. Mysle, ze proba definiowania tutaj pojecia dziecka w przepisach.

porzadkowych mija sie z celem. Poza tym to samo dotyczy uwagi podniesionej, 4

dotyezacej § 7 co to znaczy: uszkodzenie, zanieczyszczenie i odpowiedzialnosé na

zasadach ogéinych okreglonych w przepisach Kodeksu cywilnego. Po prostu,

wsiadajac do takséwki zawieram umowe. Jest to odpowiedzialnosé typowa ex

contract, czyli z tytulu zawarte] umowy i reguly tej odpowiedzialnogci okreslone sq

jednoznacznie w przepisach Kodeksu cywilnego. Oczywiscie mégibym sie zgodzic z

panem radnym Gallantem czy nie warto bylo zamiesci¢ stowniczka. Otdz, staje sie to

bezprzedmiotowe w przepisach porzadkowych tego typu dlatego, ze uzyte tutaj
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pojecia sq albo definiowane przez przepisy przywolane w tej uchwale, albo
definiowane sq przepisami Kodeksu cywilnego. Ten akt ma zupelnie inny charakter.
Jest to zatacznik do pewnego aktu, ktéry zawiera grupe przepiséw porzadkujacych
pewien stan rzeczy. I prosze mi wierzyé, ze powaznie zastanawialiémy sie, poniewaz
padaly uwagi rowniez na posiedzeniach komisji, poniewaz uzywane sq w ocenie (i
zreszta stusznie) niektére sformulowania jako sformutowania albo drazniqce ucho,
albo powiedziatbym w niektorych przypadkach moze zbyt eleganckie, np.
przewozenie szczatkéw ludzkich, przewozenie zwiok itd. Prosze pafistwa, to sq
zwykie przepisy porzadkowe, ktére funkcjonuja w ramach przepiséw powszechnie
obowiazujacych. I praktycznie rzecz biorac poza czescia, regulacji, ktéra zostala tutaj
dodana w wiekszosci przypadkéw absolutnie znajduje to uzasadnienie w
przywolanych w uzasadnieniu aktach prawnych. Natomiast co do schludnego
wygladu. Uwazam, ze méwimy o pewnym pozqdanym stanie rzeczy - wyglad
takséwkarza, a wiec Swiadczacego usluge, wyglad takséwki. Chcialbym zwrdci¢
uwage jednak na sprawe chyba najistotniejsza. Ot6z, wiekszosé takséwkarzy
zrzeszona jest w roznego rodzaju przedsiebiorstwach i to przedsiebiorcy powinno
zalezeé na jakosci $wiadczonych ustug. Wyglad takséwki, wyglad osoby Swiadczacej
ustuge jest tylko i wylacznie pewnym wymaganiem z zakresu konkurencyjnosci
$wiadezonych ustug. Mam prawo wyboru. Natomiast czy mam prawo narzucenia
okreglonych regut tej grupie przewoznikéw. Oznacza to w prostej linii narzucenie tych
samych regul (oczywiscie nie mialbym nic przeciwko temu) dla innych Swiadezacych
ustugi w zakresie transportu zbiorowego w miescie. Oznaczaloby to wprowadzenie
podobnego wymogu dla przewoznikow prywatnych komunikacji miejskiej, dla
przewoznikow prywatnych komunikacji podmiejskiej, i roéwniez dla naszego
przewoznika — co podkreglam — nie mialbym nic przeciwko temu. Natomiast uwazam,
ze jezeli tak, nie widze powod6w, dla ktérych dzisiaj mielibySmy wprowadzac tytutem
eksperymentu dla jednak marginalnej czegci ustug transportu zbiorowego takiego
rygoru. To jest kwestia jakogci $wiadezonej ushugi i kazdemu kto Swiadezy tego typu
ushuge powinno zalezeé na wygladzie i na tym, zeby oczywiscie mied z tego tytulu
okreglone dochody. I pamietajmy jeszcze o jednym, to wigze sie rowniez z pytaniem
pani radnej Czechowskiej, szczytowym, takim optymalnym marzeniem takséwkarzy,
nie tylko w miescie Lublinie, jest to by taks6wka byla w ruchu. To jest warunek
normalnego funkcjonowania tego typu przedsiebiorstw i uzyskiwania okreslonycli
dochodéw. Natomiast taks6wka w ruchu nie jest osiagalna praktycznie rzecz biorac

w zadnym miegcie w Polsce. Wynika to z wielu powodéw. Raz ~ z nasycenia rynku

osobami swiadczacymi tego typu uslugi; dwa ~ z zamoznosci spoteczeristwa iz ludzi,
ktérzy korzystaliby z tego typu uslugi. Mysle zatem, ze rezygnacja, jezeli nie
wprowadzimy tego przepisu, ktéry wskazuje miejsca do parkowania, zreszta
rozmawialismy i dyskutowalismy z taks6wkarzami; i nie jest prawda, ze nie dajemy,
nie tworzymy wolnych miejsc. Jest tylko problem innej natury, ze my tam gdzie
mozemy tworzyé miejsca postojowe, to je tworzymy, natomiast zrozumiatym jest, ze.
takséwkarze chcieliby, by te miejsca byly ulokowane z kolei przede wszystkim w
Centrum i w takich miejscach handlowych, centrach handlowych, PKS, PKP i tak
datej, i tak dalej. Oferta w zakresie miejsc postojowych jest duza. Poza tym, miejsca
postojowe dia takséwkarzy zrzeszonych w radio-taxi powinien gwarantowac sam
przedsiebiorca; powtarzam, miejsca, w ktorych on wyjezdza celem Swiadczenia ustugi.
Natomiast miejsca postojowe, czyli postoje takséwek, to jest ten obszar, ktéry
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pozostaje w wylacznej kompetencji miasta. Natomiast oczekiwanie na usluge
wramach przedsiebiorstwa, i na to przedsiebiorstwa wyrazaja zgode, powinno byé
jednak réwniez zabezpieczone przez samego przedsiebiorce, Pamietajmy, ze mozaika

$wiadezonych uslug jest bardzo duza, poczawszy od osdéb éwiadczacych ustuge

indywidualna, poprzez ~ i w wiekszosci przypadkéw — 2rzeszenia réznego rodzaju
i stowarzyszenia. Natomiast, rzeczywiscie to, o czym méwi pan radny Gallant, mialo

miejsce kiedyé, ale prosze pamietaé, ze bylo tylko jedno zrzeszenie — Zrzeszenie

Prywatnego Transportu ~ zlokalizowane przy ul. Misjonarskiej i ono rzeczywiscie

przestrzegato jasno okreslonych regut... — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia) —
Tak, przy Misjonarskiej pozniej bylo zlokalizowane. Ale prosze pamietac réwniez
otym, ze przepisy ogdélnie obowiazujgce zliberalizowaly w sposdb znaczacy ustugi
przewozowe, taks6wkowe. Przede wszystkim zrezygnowano z wymogu, ktéry byt

bardzo istotny, czyli posiadanie prawa jazdy zawodowego. Dwa ~ zrezygnowano
zzapytania o karalnosc; dalsza liberalizacja przepis6w, prosze paristwa, staje si¢
z punktu widzenia interesu tych, ktorzy z ustugi korzystaja, no uwazam, ze dosy¢
niebezpieczna. Ograniczono w tej mierze przepisy, beda zmiany kolejne,
w szczegdlnosci jezeli chodzi o karalnos¢é. To jest problem bardziej ztozony, to nie jest
tylko kwestia tego czy on ma wygladaé schludnie czy nie; to czy moze spozywac

cokolwiek — no prosze paristwa, mozna wyobrazié sobie tak, a tego typu ustugi tez sq

éwiadcezone przewozowe, ze mozna wsias¢ do takséwki, wybraé sobie taks6wke — nie

unas oczywiscie — ale z barkiem i nie ma weale rygoru zakazu spozywania alkoholu.
My natomiast ten zakaz wprowadzamy. Zyjemy w zupetnie innym obszarze. W wielu
krajach mozna wybraé sobie taka taks6wke. Natomiast co do zakazu palenia tytoniu.
Ja bym jednak by! za tym, zeby nie wprowadzaé tego jako okreslonego rezimu dla
oséb Swiadczacych ustugi tego typu, tym bardziej, ze ten przepis jest tak
sformulowany, Ze w zasadzie powinien byé taks6wkarz wyczulony na to, zeby nie
stwarzaé tego rodzaju dodatkowych wrazen dla osoby korzystajacej. Natomiast ja,
wsiadajac do taks6wki, mam zawsze prawo zapyta¢ taks6wkarza czy moge zapali¢.
To jest kwestia mojego wyboru. Natomiast zakazy ustawowo okreslone sq
jednoznacznie: tylko 1 wylacznie w miejscach publicznych. Nie chcialbym wkracza¢
w inny obszar; to jest obszar pewnej autonemii tego, ktéry r6wniez Swiadczy ustuge.
Natomiast, jezeli bedzie wywieszka: ,,Zakaz palenia”, to jest jednoznaczny sygnat dla
tego, ktéry bierze te usluge, ze nie powinien pali¢, natomiast za przyzwoleniem
taksGwkarza moze palié. Prosze passtwa, ustawa wyraznie mdwi: w miejscach

publicznych. Oczywiscie, wola patistwa byloby wprowadzenie tego do takséwek.
Ja uwazam, ze bedzie to naruszanie przepis6w ustawowych i to zdecydowanie tak,

poniewaz to, gdzie obowiazuje zakaz, ustawa okresla jednoznacznie. I teraz tak, no
mozna by byto przyja¢, ze jezeli mozna czynié wiecej, to mozna czynié mniej, ale
w tym przypadku, prosze panistwa, zakaz jest jednoznacznie okreslony: w miejscach
publicznych, chyba ze przyjmiemy, ze miejscem publicznym jest taks6wka prywatna.

Tego bym sie obawial, wprowadzenia tego typu zakazu. Ustugi $wiadezy publicane —

to nie ulega watpliwosci, natomiast ustawa — ja nie bed¢ tutaj; uwazam, ze nie

jestesmy w stanie rozstrzygna¢ dysharmonii miedzy przepisami ustawowymi a tym
rodzajem $§wiadczonych ustug. Zakaz dotyczy palenia tytoniu w miejscach
publicznych. I jeszeze raz zwracam sie z goraca prosba o przyjecie tych przepisow
porzadkowych. Mozna oczywiscie byloby je rozszerza¢é, mozna byloby je uzupetnia¢é
oprzepisy jeszcze powszechnie obowiazujace, natomiast akurat wybrano te, ktére
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uznane sq za normujace w sposdb wystarezajacy porzadek i wykonywanie tego typu
ustug. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz Ja rowniez dziekuje panu
prezydentowi. Rozpoczynamy procedure glosowania. Najpierw oczywiscie zaczniemy
od wnioskéw. Wnioskiem najdalej idgcym jest wniosek pana radnego Brylowskiego,
by odrzucié caly projekt uchwaly. Bardzo prosze, pan radny Brytowski.”

Radny P. Brylowski ,,Nie mowilem, pani przewodniczaca, zeby odrzucic¢ caly projekt
uchwaty, tylko zeby Zarzad by! uprzejmy go zabra¢ i zrobié z niego instrukcje, nie
powielaé przepiséw powszechnie obowiazujacych i zamienia¢ to w prawo miejscowe,
bo za chwile to nam wojewoda uchyli. Wiec nie odrzucié, a zdjaé z porzadku i odestac

Zarzadowi do poprawienia. Odrzucié — to jest w ogdle skoncezyé ze sprawa, a ja mysle,
ze nie, ze Zarzad powinien sie zastanowié, co z tym zrobi¢, bo pozyteczne to jest,
tylko jest tak zrobione, ze bedzie uchylone. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Pan prezydent Perdeus.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Jednak chcialbym wrdécié do samej podstawy prawnej tej uchwaly.
Przepisy porzadkowe uchwala rada gminy. Jezeli przyjmiemy, ze mialby to by¢ jakis
akt instrukcyjny, to jest pytanie czy akt instrukcyjny podjety przez rade gminy czy
podjety przez zarzad miasta. Jezeli przez zarzad miasta, nie jest prawem w rozumieniu
systematyki Zrédet prawa, Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje. Jeszcze pan radny
Brylowski pragnie udzielié odpowiedzi. Prosze.”

Radny P. Brylowski ,,Caly czas méwie, Ze to nie jest... Ze jezeli juz, tak jak Zarzad
napisat to w uzasadnieniu, ze zebral wszystkie obowiazujace przepisy i zrobil z tego
prawo miejscowe, no to przeciez sam sobie zaprzecza. Nie wolno tak robié. Jezeli to
jest prawda, ze zebrat wszystko, co obowiazywalo i zrobit z tego przepisy
porzadkowe, no to to zostanie uchylone, a bardzo wiele z tych przepiséw, jakie sie
ezyta, faktycenie znajduje sie w ustawach czy w przepisach wykonawezych. To albo
nie trzeba bylo takiego mylnego uzasadnienia dawa¢ i bysmy nie wiedzieli, albo
rozestaé instrukeje, w zwiazku z czym moj wniosek jest oczywisty: odestaé Zarzadowi
w celu sprawdzenia czy to istotnie jest powielenie, tak jak sam Zarzad napisal,
obowiazujacych przepiséw wyzszego rzedu. Bo po co mamy drugi raz sie zbieraé
i reagowac na decyzje wojewody.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,My tu precyzyjnie
zapisywalismy wnioski pana radnego. One réznie byly sformutowane poprzez slowa.
Jest taki wniosek: zdjaé z porzadku obrad i odesia¢ do Zarzadu Miasta. Tak, panie

radny? Tak. Ten wniosek pokrywa sie r6éwniez z wnioskiem pana radnego Gallanta
ibedziemy go glosowali jako wniosek najdalej idacy. Glosowanie numer...
Bardzo prosze.”
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Radny P. Brylowski ,,Jak pani wstawi tam ,,zdja¢ z porzadku obrad”, to zaraz bedzie
28 gtoséw.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,Tak.”

Radny P. Brylowski ,,J zaraz pani powie, ze to to sie stosuje.”

Przewodniczgaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Tak powiem.”

Radny P. Brylowski ,Ja po prostu chciatem powiedzieé, no bede musial uzywaé
bardzie} Scistych okreslen.”

Przewodniczqca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,To prosze.”

Radny P. Brylowski ,,Bo pani, zdaje sie, w sposdb zbyt dostowny wszystko
interpretuje...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,A ja musze.”

Radny P. Brylowski ,,zeby bron Boze nie wyszio na to, co dany cztowiek chce
powiedzieé. Chodzi mi o to, zeby to zostalo odeslane do Zarzadu celem
ustosunkowania sie do przepisow ogéinie obowiazujacych i sprawdzenia czy to nie
koliduje z prawidlowym usytuowaniem, z formalnym usytuowaniem, przepraszam,
panie Jacku, jak mi pan mdwi, to ja juz wtedy zupelnie gtupieje. To jest wnioseko to,
zeby to zostato odestane do Zarzadu, a 28 glosdw to dotyczy zmian w porzadku obrad,
A tymezasem my$my juz ten punkt po prostu zakoniczyli, wiec nie jest to zadna
zmiana w porzadku obrad. Jest to zakoriczenie formalne dyskusji. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,.Dziekuje bardzo. Ja wstachuje
sie we wnioski, dlatego tak poddaje pod glosowanie, jak zostaje sformulowane przez
adresata tego wniosku i nadawce. Bardzo prosze, rozpoczynamy procedure
glosowania. Najdalej idacym wnioskiem jest wniosek pana radnego Brylowskiego,
ktéry sie pokrywa z wnioskami innych radnych, aby ten projekt uchwaty odesta¢é do
Zarzadu Miasta celem odniesienia sie do istniejacych przepis6w prawnych.:
Prosze pafistwa, glosowanie nr 9. Kto z patstwa jest za wnioskiem pana radnego’
Brylowskiego? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje. Kto jest
przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje. Kto sie
wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Przy 19
glosach ,,za”, 22 ,przeciw” i 5 ,,wstrzymujacych sie” wniosek zostal odrzucony.

Teraz kolejny wniosek — pana radnego Gallanta, ktéry brzmi — pan radny przypomni.”

Radny J. Gallant ,,Ja zglositem wprowadzenie zapisu w § 16 ust. 5.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siezek ,,Tak, mamy zapisane.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja prosilam...”
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Radny J. Gallant ,,A pani przewodniczaca mdéwila, Ze ,.pan radny przypommni, wiec ja

sie odezwatem.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz .Ja prosilam pana
wiceprzewodniczacego Rady, zeby przypomnial, bardzo prosze.”

Radny J. Gallant ,,Trzeba byio mdéwié, ze pan przewodniczacy przypomni, nie pan
radny.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Prosze pana
wiceprzewodniczacego Rady o przypomnienie wniosku.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,Pan radny Gallant zgtosit wniosek,
aby w § 16 zapisaé jako ust. 5: Kierowca takséwki winien byé ubrany schludnie,
a pojazd, ktérym kieruje, winien byé czysty wewnatrz i na zewnatrz.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,kto z pafstwa radnych...?

Glosujemy ten wniosek. — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Glosujemy ten
wniosek, ktéry przed chwila zostal przypomniany. Glosowanie nr 10. Kto z panstwa
jest za wnioskiem pana radnego Gallanta? Prosze przyblizy¢ karte do czytnika
ipodniesé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika
ipodniesé reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika
ipodniesé reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze przy 27 glosach ,,za”, 15 ,,przeciw”

i 5 ,,wstrzymujgcych sie” wniosek zostal przyjety — (Glos z sali ,,W imieniu
pasazeréw takséwek, dziekuje.”; inne glosy z sali ,,.W imieniu dyrektora Sanepidu

tez.”) — Nastepny wniosek.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,Nastepny wniosek pana radnego
Gallanta, aby w tym samym paragrafie jako ustep nastepny, kolejny, umiesci¢ zapis:
Kierowca powinien obslugiwaé pasazeréw w sposob kulturalny, nie budzqcy
zastrzezen.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Podtrzymuje pan radny? Tak.
Ten wniosek poddaje pod giosowanie. Glosowanie nr 11. Kto z paristwa radnych jest
za wnioskiem pana radnego Gallanta, ktory przed chwila zostal przypomniany?
Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw?
Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymat?
Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesd reke. Dziekuje. Przy 23 gtosach ,,za”,
12 ,przeciw”, 6 ,,wstrzymujacych sie” Wysoka Rada przyjela wniosek.
Kolejny wniosek.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,Pan radny Brylowski... — (Glosy z
sali niemoZliwe do odtworzenia).”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze panistwa, bardzo prosze
o uwage, jestesmy w trakcie glosowania.”
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Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,Pan radny Brytowski zgtosit kilka
wnioskéw. I w kolejnosci: aby w § 1...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie radny, bardzo prosze,
jestesmy w trakcie glosowania.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,... aby w § 1 ust. 1 wykresli¢ stowo
wylqcznie i dopisaé oraz w ruchu. Dobrze rezumiem? Pan radny Brytowski.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze, pan radny
Brytowski.”

Radny P. Brylowski ,,Oczywiscie, ze chodzito o wykreglenie slowa wylqcznie,
natomiast cala reszta byla juz tylko uzasadnieniem, bo to oznaczato, ze moga stac tam,
gdzie nie ma zakazu, przede wszystkim sta¢ na postoju, ale nie tylko.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Dziekuj¢ bardzo. Czy Zarzad
Miasta przyjmie jako autopoprawke?”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Tak.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Kolejny wniosek.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,Wniosek pana radnego
Brytowskiego, aby w § 10 dopisaé ustep d, ktéry by brzmiat w ten sposdb, ze
Kierowca takséwki ma prawo odméwié wykonania przewozu lub rozpoczety przewoz

przerwat, jezeli pasazer — i tu punkt d — przejawia agresywne zachowanie. — (Glos z

sali ,,Zachowuje sie agresywnie.”) ~ czy zachowuje sie agresywnie ~moze tak.”

Przewodniczqca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze, pan radny
Brytowski.”

Radny P. Brylowski ,,To znaczy nie, przepraszam. Chodzilo o  sytuacje
niebezpieczne; odmowa jazdy wiedy, kiedy wyraznie wida¢, ze moze to byé¢
zagrozenie zycia dla niego. Ja miedzy innymi dlatego prositem o odestanie tego do
Zarzadu, bo jak bedziemy pisa¢ to teraz na sali, no to z tego wyjdzie knot.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Ale propozycja...”

Radny P. Brytowski ,,Ja nie potrafie na kolanie pisa¢ czegos tak waznego.”

Przewodniczqea Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Rozumiem. Pan prezydent
Pruszkowski ma propozycje w tej sprawie? Bardzo prosze.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,.Mam propozycje taka, zeby nie
przejawia zachowanie, tylko zachowuje sie agresywnie. MySle, ze tutaj odpowiada
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intencjom pana radnego i taka propozycje... Nie odpowiada intencjom, ze si¢
zachowuje agresywnie? Ja rozumiem, ze nie odpowiada intencjom, zeby sie

zachowywat agresywnie — (Glos z sali ,,Nie, chodzi mi o sytuacje...”) - a chyba
unikniecie takiej sytuacji.”

Radny P. Brylowski ,,Nie, chodzi mi o sytuacje, kiedy takséwkarz ewidentnie widzi,

ze kurs moze stanowié dla niego nadmierne ryzyko. — (Glosy z sali niemozliwe do

odtworzenia) - A oni sa bardzo grzeczni, tylko chca go wywiezé do lasu, a on nie

odméwi. — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) ~ No to jak nie... - (Glosy z

sali niemozliwe do odtworzenia) — Przepraszam, jak nie bierze klienta, to straci

koncesje. — (Glos z sali ,,.Diaczego?”) — A dlatego, ze nie stosuje sie do regulaminu

prawa powszechnie... ~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Aha... — (Glos z
sali ,,Ale nie moze byé agresywny.”).”

Przewodniczgca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Prosze panistwa, jestesmy w trakcie glosowania wnioskéw i jest problem
sformutowania tego wniosku, zeby pan zaakceptowal, Zarzad jest w stanie przyja¢
jako autopoprawke. Bardzo prosze, jeszcze w tej sprawie.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Proponujemy zapis: jezeli pasaizer

zachowuje sie agresywnie, ~ (Glos z sali ,,Panie Prezydencie! Polowa radnych sie
agresywnie zachowuje.”).”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Pan radny Horoch, ale w tej

same} sprawie, w tej samej sprawie, bo wnioski.. - (Glosy z sali niemozliwe do

odtworzenia) — Pan radny Horoch, bardzo prosze, tylko w tej samej sprawie.”

Radny E. Horoch ,,Pani Przewodniczaca! Panie i Panowie Radni! My niediugo

zabrniemy w opary absurdu. Chcialbym tutaj prosi¢ pana radnego Brylowskiego
o wycofanie. Czesto osoby bardzo spokojne wsiadaja do taksowki, a w trakcie jazdy
moga wyciagnaé ostre narzedzie. Kto bedzie badat tego...?”

Przewodniczaca Rady Miejskie]j HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Pan wiceprzewodniczacy Rady Krzysztof Siczek.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siezek ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka
Rado! Z tego, co ja pojatem, kiedy pan radny Brylowski zglaszat wnioski i notowatem,
to chodzilo w zamysle panu radnemu Brylowskiemu o to, ze sq wymienione osoby
mogace zachowywaé sie agresywnie po alkcholu. Natomiast nie bylo wymienionych
innych agresywnych osdéb, bo mozna... Nie. Bo mozna nie byé po alkoholu,
a zachowywaé sie agresywnie. I dlatego rozumialem, ze nalezy wprowadzi¢ taki zapis.

~ (Ghosy z sali niemozliwe do odtworzenia).”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. — (Glos z

sali ,,Pani Przewodniczaca!) — Bardzo prosze, pan radny Brylowski.”
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Radny P. Bryltowski ,,To wszystko jest bez sensu. To jest wszystko bez sensu.
Najlepiej to by bylo odestaé to do Zarzadu.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,To juz glosowaligmy.”

Radny P. Brylowski ,,Nie...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Czy moze pan zaproponowac¢,
albo sie wycofa¢ z tego wniosku?”

Radny P. Brylowski ,,Ja sie nie wycofam z wniosku, ale nie chee...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,To prosze, jaki wniosek mam

zapisaé i poddaé pod glosowanie?”

Radny P. Brylowski ,,Ja nie chee... Pani przewodniczaca, ja nie chce, zeby na sesji to
byto...” :

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Ale to juz przeglosowalismy.
Musimy dalej kontynuowaé, uchwalac.”

Radny P. Brylowski ,,Ale czy pani mi da dokoriczyé wreszcie?”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze bardzo.”

Radny P. Brylowski ,Musi zawsze pani gada¢ wtedy, kiedy ktos mdwi, jak
przekupa?”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Taka jest moja rola.
Bardzo prosze, pan radny Brytowski.”

Radny P. Brylowski ,,Poniewaz Zarzad wyraznie postepuje tak, jakby nie rozumiat,
oco chodzi, pan radny Horoch, bardzo bym prosil, zeby mi pan w usta nie wkiadal
slow, ktére padty ze strony pana prezydenta, bo wyraznie mi chadzilo o sytuacje takie,

kiedy... — (Glos z sali ,,Samodzielnie mysle, panie radny.”) - To dobrze, to bardzo
dobrze, dobrze wiedzie¢é. Chodzi o takie sytuacje, kiedy sam kurs juz potencjalnie
stanowi zagrozenie dla bezpieczefistwa taksowkarza. I moze po prostu nie pojechac.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo jest
okreslony...”

Radny P. Brylowski ,,Nie wiem, ja wycofam sie, patistwo zrobia, co zechca, bo

widze, Ze to i tak jak grochem o Sciane. Najpierw jest przyjmowanie czegos, co jest
gdzie indziej opisane, co za chwile zostanie pewnie uchylone przez wojewode, a teraz
jest oSmieszane i wykrecane to, co jest oczywiste dla wszystkich. Ciekaw jestem czy
ktog z paristwa by chcial, zeby jego krewny lub najblizszy brat zlecenia, ktére koticza,
sie w lesie z petla na szyi.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo — (Glos z sali

»Nie, nie musi, no nie, no oczywiscie, nie musi, dziekuje bardzo.”) - Pan radny
wycofal sie z tego wniosku. Prosze przypomnie¢ kolejny wniosek.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,Pani radna. Bender-Motyka
wnioskowala, aby z ust. 4 § 16 wykresli¢ slowo powinien, wrdé moze, czyli wpisaé
slowo powinien, ezyli brzmiatby zapis tak: Kierowca takséwki powinien umieSci¢é
w pojezdzie wywieszke o zakazie palenia tytoniu.”

Przewedniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,.Co na to Zarzad? — (Glosy z
sali ,,Tak jest, tak jest.”).”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

To jest sytuacja nastepujaca. Musimy patrze¢ na to z punktu widzenia intereséw
klienta, prawda, przede wszystkim. Jezeli... jezeli... Jest taka zasada, ze chcqacemu nie

dzieje sie krzywda. Jezeli kierowcy nie przeszkadza palenie i nie widzi przeszkéd do

tego, zeby jego pasazerowie palili, to ja chce powiedzied, ze — (Glos z sali niemozliwy

do odtworzenia) — w wielu krajach jezdzitem takséwkami, sq takie, w ktérych mozna

pali¢, sq takie, w ktérych palié nie mozna, jak mdwit tutaj pan prezydent Perdeus —

(Glos z sali Ja w tej sprawie.”) — wezegniej, o pewnej} konkurencyjnosci.
Nie mozemy tutaj na site pewnych rozwiazan wprowadzaé, ktére nie sq umocowane

w przepisach ustawowych. — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia).”

Przewodniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,.Dziekuje bardzo. Zwracam sie

do wnioskodawcy. Czy pani radna Bender-Motyka podtrzymuje sw6j wniosek. —
(Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia).”

Radna B. Bender-Motyka ,,Nie, takséwka...”

Przewodniczqgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Czy pani podtrzymuje sw9dj
wniosek?”

Radna B. Bender-Motyka ,,Ja uwazam, ze my powinnigmy promowaé zdrowy tryb

zycia... ~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — To jest dyskusja palacego
zniepalacym, prawda? Natomiast poniewaZ one sq dopuszczone do korzystania
publicznego w miejscach publicznych, powinny by¢ calkowicie, powiedzialabym,

bezpieczne. ~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Ja jestem za utrzymaniem
tego.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Podtrzymuje pani wniosek.
Jeszeze raz pan prezydent Perdeus.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani... — (Glosy z sali niemozliwe do
odtworzenia).”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przepraszam najmocniej,
panie radny Sobczak, nie udzielilam panu gtosu. Bardzo prosze, pan prezydent
Perdeus ma gtos.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczaca! Ja oczywiscie
chcialem przeprosié pafistwa, poniewaz spotkalem sie w czasie pierwszego
posiedzenia z jakim$ nadmiernym dydaktyzmem. Ja weale nie zamierzam tego
uprawiaé, tylko w trosce o przede wszystkim dosyé stabilne przepisy i nie narazanie
sie na uchlanie. Bo tego typu dzialalnosé, w szczegdlnosci przy aktach typu
beletrystycznego, a w wielu przypadkach ten akt do takich nalezy, daje duza swobode
w zakresie kreowania rdznego rodzaju nieraz dziwnych postanowien. Mozna sobie
wyobrazié rowniez postanowienie tego typu, Ze nie mozna wpusci¢ do takséwki czy
nie powinien wpuscié do takséwki osoby, ktéra swoim wygladem zewnetranym nie
daje gwarancji zaplaty za przewéz. I to sq wiagnie tego typu postanowienia, ktérych
mozna mnozyé, natomiast chodzi o postanowienia, ktére bylyby zgodne z przepisami
ogélnie obowiazujacymi. Przepisy ogdinie obowiazujace w zakresie zakazu palenia
tytoniu sa jednoznaczne: w miejscach publicznych rada gminy moze wprowadzic.
Jezeli przyjmiemy, ze takséwka jest miejscem publicznym, to sobie wprowadzmy.
Natomiast wlagnie tego typu postanowieniami narazamy sie na uchylenie uchwaty
przez organ nadzoru. To samo, prosze patistwa, odnosi si¢ do postanowien, ktdére
ptzyjeligmy wezesniej, bo ja uwazam, ze w duzej mierze naruszaja dobra osobiste
tych, ktérzy Swiadeza ustuge, dlatego ze to sa tak istotne oczywistosci, ze w tym
zakresie obawiam sie juz o to, jak ten akt zostanie potraktowany. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Poniewaz pani radna Bender-Motyka podtrzymuje sw6j wniosek, pan
wiceprzewodniczacy przypomni.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siezek ,Aby w § 16 ust. 4 slowo moze
zastapi¢ stowem powinien.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze, glosowanie
nri2. Kto z patistwa radnych glosuje za wnioskiem pani radnej Bender-Motyki?
Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw?

Prosze przyblizyé karte do czyinika i podnies¢ reke. — (Glos z sali ,,Palacze nie- -

powinni glosowaé.”) — Dziekuje. Kto sie wstrzymat? Prosze przyblizyé karte do
czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Przy 12 glosach ,,za”, 26  ,,przeciw”,
5 ,,wstrzymujacych sie” wniosek zostal odrzucony. Prosze bardzo.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,Jest jeszcze wniosek pani radniej
Czechowskie}j, aby skresli¢ ust. | w § 1. Czy pani radna podtrzymuje ten wniosek?”

Radna A. Czechowska ,,Poniewaz juz wezesnie] pan Brylowski zaproponowat
wykreglenie tego wyrazu i to przeszio, wiec ja wniosek wycofuje. Dziekuje.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,.Dzi¢kujemy.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Wszystkie wnioski zostaly przeglosowane. Teraz poddaje pod glosowanie caty projekt

uchwaly. Kolejne glosowanie ~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) ~
gtosowanie nr 13. Kto z panstwa radnych glosuje za podjeciem uchwaly na druku
nr 701-1 wraz z poprawkami? Prosze przyblizyé karte do czytnika:i podniesé reke.
Glosujemy caly projekt uchwaly. Kto z panstwa jest za? Dziekuje bardzo.
Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje.
Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czyinika i podnies¢ reke. Dziekuje.
Stwierdzam, ze wiekszoscia 23 glos6w za”, przy 15 glosach ,,przeciw”
i 7 ,,wstrzymujacych sie” Rada Miejska podjela uchwale w spr. wprowadzenia
przepisow porzadkowych zwiazanych z przewozem osdb i bagazu taksowkami na
terenie miasta Lublina.

Uchwata Nr 613/XXXIX/2001 Rady Miejskie} w Lublinie w spr. wprowadzenia
ptzepisow porzadkowych zwiazanych z przewozem osdb i bagazu taks6wkami na
terenie miasta Lublina stanowi zalacznik nr 17 do protokolu.

AD. 2.7. USTANOWIENIA HIPOTEKI NA NIERUCHOMOSCI] MIEJSKIEJ PRZY
UL. OSMOLICKIEs 15.

Przedmiotowy projekt uchwaty (druk nr 697-1) stanowi zalacznik
ur 18 do protokoh.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu 2.7. ~ podjecie uchwaly w sprawie ustanowienia hipoteki na nieruchomosci
miejskiej przy ul. Osmolickiej 15 (druk nr 697-1). Projekt tej uchwaly otrzymali
panstwo radni wraz z zawiadomieniem o sesji z dnia 20 czerwca br. Prosze teraz

Zarzad Miasta o uzasadnienie koniecznosci podjecia tej uchwaly. Bardzo prosze, pan
prezydent Janusz Mazurek. Pan prezydent Pruszkowski, bardzo prosze.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Mam przyjemnos¢ poprosié Wysoka Rade...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicez ,,Chwileczke, panie
prezydencie, prosze chwileczke poczekaé, az radni  zakoricza rozmowy.
Prosze panistwa, trwa sesja i bardzo prosze o cisze na sali. Panie prezydencie, panu tez
zwracam uwage, przepraszam i dziekuje bardzo. Prosze, pan prezydent Andrzej
Pruszkowski ma gtos.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Chcialbym poprosié Wysoka Radeo to, zeby zechciala si¢ zgodzi¢, wyrazié zgode na
ustanowienie hipoteki na nieruchomosci przy ul. Osmolickiej 15, ktéra to hipoteka
mialaby stanowi¢ zabezpieczenie wierzytelnosci PFRON-u z tytuly udzielenia
dofinansowania Fundacji ,,Fuga Mundi” dyspomujace] lokalem przy tej ulicy, na
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podstawie naszej uchwaly pochodzacej sprzed dwoch lat. Ja przypomne, czego rzecz,
dotyezy. Ot6z, prosze paristwa, postanowilismy uzyezyé na 10 lat Fundacji ,,Fuga
Mundi” nieruchomosé dla zmodernizowania obiektu znajdujacego sie na tej
nieruchomosci, przypomne, takiego magazynu, budynku magazynowego, na osrodek
rehabilitacyjno-szkoleniowy dla oséb niepeinosprawnych. Wiem, ze poszczegdine
komisje, i cala rada, i poszczegdIni radni bardzo interesowali sie tym, w jaki sposdb
uda sie Fundacji ten koncept zrealizowa¢. | chee patistwu powiedziec, ze Fundacja
»Fuga Mundi” po opracowaniu koncepcji realizacji tego oSrodka uzyskata pozwolenie
na rozbudowe i adaptacje ze zmiana funkcji obiektéw, o ktérych mowa, otrzymata
takze decyzje Patistwowego Funduszu Rehabilitacji Osdb Niepelnosprawnych
o dofinansowaniu swojego przedsiewziecia kwota w wysokosci 600 tys. zlotych.
Paristwowy Fundusz Rehabilitacji Oséb Niepelnosprawnych jednak, aby te srodki
uruchomié, chce zabezpieczyé cel, dla ktérego pienigdze te zostaly przyznane.

Chodzi o pewien wymég formalny PFRON-u, ktory domaga sie tego, aby niezaleznie
od tego, kto bedzie dany ogrodek prowadzit, cel dla ktérego Srodki zostaly udzielone,
by! realizowany. W zwiazku z powyzszym wiasciciel, czyli Gmina, powinien wyrazic
zgode na ustanowienie hipoteki dla zabezpieczenia wierzytelnosci PFRON-u, legaine
wtedy, jesli cel, na jaki te Srodki sa przeznaczone mialby by¢ zmieniony. Stad tez
przedstawiamy patistwu ten projekt biorac pod uwage w szczegdéInogci fakt, ze
pozyskane dofinansowanie zostanie w calosci zainwestowane w naszq nieruchomosé,

nieruchomosé miejska na cel, ktéry podzieliligsmy podejmujac uchwate o uzyczeniu,
awiec dla zrealizowania istotnych potrzeb osdb niepelnosprawnych. Przy okagzji,
pragne poprosié Wysoka Rade, to juz jest wniosek formalny, o to, zeby podobna.
uchwate zechciala Wysoka Rada podjaé dzisiaj w odniesieniu do nieruchomoéci
miejskiej przy ul. Hipoteczne] 4. Taki wniosek formalny sktadam o to, aby Rada
Miejska zechciata taka uchwale podjaé. Ona zostata paristwu dostarczona, byla

opiniowana przez Komisje Zdrowia i Pomocy Spotecznej, merytoryeznie dla tej
sprawy wiasciwag. Tutaj cel jest podobny. Po prostu istnieje mozliwosé uzyskania
grodkéw z PFRON-u dla dostosowania naszej nieruchomosci polozonej przy
ul. Hipotecznej 4, w ktérej znajduje sie Zespdt Opieki Zdrowotnej na modemizacje
idostosowanie pomieszczei przychodni rehabilitacyjnej dla potrzeb osdb
niepetnosprawnych. Osmielam sie w tej chwili sprawe wnosi¢ dlatego, ze istnieje
modliwosé pozyskania 117 tys. zt, ktore w PFRON-ie sq i czekaja na nasza decyzje.
Poniewaz jest to nowa informacja, dlatego w tym troszeczke nadzwyczajnym,
przyznaje, trybie te sprawe wnosze i tutaj jako wniosek formalny chciatbym poprosi¢.
paristwa o potraktowanie odrebnie. Natomiast o podobnym charakterze sq oba te
wnioski. Sluzq zabezpieczeniu PFRON-u tego, ze cel, dla kt6rego Srodki zostaty
uruchomione, bedzie realizowany. W obu przypadkach pozwoli nam to na
dowartogciowanie, poprawienie stanu nieruchomosci miejskich. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej UH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo za
przyblizenie nam tego dokumentu, tego projektu uchwaly. Projekt tej uchwaly
opiniowaly Komisje: BudzZetowo-Ekonomiczna, Zdrowia i Pomocy Spotecznej oraz
Gospodarki Komunalnej. Wszystkie wymienione przeze mnie komisje zaopiniowaly
pozytywnie. Niemnie] zwracam si¢ do patistwa przewodniczacych, czy zechcieliby
zabraé glos w imieniu komisji? Jezeli nie, widze, ze nie ma chetnych, to dziekuje
bardzo. Czy ktoé z paristwa radnych cheiatby wziaé udzial w dyskusji? Jest chetny.
Bardzo prosze o zarejestrowanie sie. Kto z panstwa chce dyskutowa¢?
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Prosze przyblizy¢é karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje. Mamy 6 osdb.
Pani radna Gostawska, bardzo prosze,”

Radna B. Goslawska ,Ja chcialam tylko zwrdéci¢é uwage, ze projektu uchwaly
W sprawie ustanowienia hipoteki na ulicy Hipotecznej nie mamy w porzadku obrad.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicez ,,W tej chwili omawiamy punkt
2.7. Jestesmy przy punkcie 2.7. Bardzo prosze, pan radny Krzyzanowski.”

Radny J. Krzyzanowski ,Wysoka Rado! W momencie, kiedy przyznawaligsmy

Fundacji ,,Fuga Mundi” teren nad Zalewem, Fundacja pokazata nam miliony ziotych,
ktére miata dosta¢, miliony zlotych. Chcialem zapytaé wlasnie, aby pan dyrektor
Jedziniak przypomnial nam umowe, jaka zawart z Fundacjq ,,Fuga Mundi” na
podstawie uchwaly Rady Miejskiej, ile to mieli zainwestowac i tak dalej, bo to wtedy
byly powazne rzeczy obiecywane nam: z zagranicy, z Warszawy, z jakich$ innych
stowarzyszen; jak dzisiaj stysze, Ze my bedziemy... Ja jestem za tym, zeby inwalidom
pomagac, ale zachowujmy sie uczciwie w stosunku do siebie, jak 7 do tej fundacji.
I dzisiaj stysze, ze my daligmy grunt, dobra. A teraz jeszcze damy zabezpieczenie
kredytu w wysokosci 600 tys. zi. Ja nie widze zadnego zabezpieczenia na tym

budynku (niech pan nie macha, panie prezydencie reka) — (Glos z sali niemozliwy do

odtworzenia). — Pani Przewodniczaca! Ja bym chciat dokonezyé.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Pan Krzyzanowski ma gtos.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Dziekuje bardzo. Ja nie widze %adnego sposobu
zabezpieczenia tutaj wskazanego, bo one, sposoby zabezpieczenia sa, intereséw

miasta. My dajemy Fundacji gwarancje na 600 tys. zi. — tak zrozumiatem z tej umowy,

z tej uchwaly. Czy ~ pytanie brzmi — czy te 600 tys. bedzie na tej budowli, ktéra maja
zrobic, zabezpieczone; i po drugie, chcialbym, zeby pan Jedziniak nam przedstawil, co
Fundacja ma zrobi¢, bo przedtem slyszeligsmy, ze to miata byé budowa zupelnie
nowego kompleksu budynkéw; na jakie$ sporty dia niepelmosprawnych, sale
konferencyjne, czesé hotelowa, kregielnie, jakieé takie rzeczy, a tutaj slysze, Ze ten
budynek, czytam wlasciwie w uzasadnieniu, ze ten budynek i to, co pan prezydent
mowit, ma by¢ rozbudowywane, ktére jest, taka ruderka tam jest, gdzie sie magazynek
sprzetu miesgci. To ja bym bardzo prosil, aby pan dyrektor nam przedstawit koncepcjé,
co tam ma byé i ile metré6w kwadratowych za te pieniadze zostanie wybudowane:.
Iprzypominam o pytaniu podstawowym: w jaki sposéb pan prezydent zabezpieczy
pieniadze miasta, czyli te gwarancje na mieniu Fundacji? Czy jest jakis sposéb i czy
Fundacja, pytanie czy Fundacja wywiazala sie z umowy, ktéra nam obiecywala tutaj;
Ja bytem bardzo podejrzliwy co do tego, jestem jak najszezerzej otwarty na potrzeby,
natomiast chciatbym wiedzieé czy Fundacja wywiazata sie z umowy i ze zobowiazan,
ktére skladano na komisjach, na sesji tutaj i jak to zostato zalatwione. Dziekuje
bardzo,”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Pan radny
Wronski.”
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Radny L. Wrojiski ,,Dziekuje bardzo. Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Jaustyszatem tutaj z ust pana prezydenta, ze to PFRON zada zabezpieczenia
hipotecznego tej nieruchomosci. Dla mnie jest to dziwne, jak PFRON moze
wskazywaé nieruchomos¢, ktéra chee zabezpieczenie pieniedzy, ktére daje.

Japierwszy raz widze. Oczywiscie, te 600 tys. prawdopodobnie wymaga

zabezpieczenia hipotecznego, ale PFRON nie powiedzial, ze akurat tej nieruchomosci.

To jest chyba wymyst Zarzadu. Druga sprawa. Ja mam pytanie, poniewaz 600 tys., tak

jak jest w projekcie uchwaty, wiec ta nieruchomoéé, rozumiem, jest warta 600 tys.

Na jakiej podstawie, bo mnie wychodzi pobieznie, bo tam te budynki sq niewiele

warte, grunt, ze wzgledu na to, Ze inwestora tyle lat nie bylo, tez w granicach 20 zt za

metr, to mnie, panie dyrektorze wychodzi, ze tam jest okolo 3 ha tego gruntu.

Ja nie pamietam. Czy to jest prawda? Skad ta kwota 600 tys.? I czy te 600 tys.

wystarczy na zabezpieczenie tq nieruchomoscia? Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje za wypowiedz.

Pan radny Pakuta.”

Radny M. Pakula ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Wtasciwie juz bardzo

krétkie pytania, jako ze koledzy byli uprzejmi ruszy¢ te sprawe. Ja przypomne, ze

panowie, ktérzy byli z tej ,,Fuga Mundi” mdéwili, ze juz w drodze do Lublina sq

Holendrzy, tylko powinnigmy przyznaé czy przydzielié im ten teren. Istotnie, Komisja

Kultury Fizycznej jezdzita tam, ogladata i oczywiscie glosowaligmy za tym. I teraz

idac za mysla pana radnego Wrotiskiego, istotnie, komu, co i jak mamy to

zabezpieczaé. Poniewaz Rada Miejska przyznala na 10 lat. A co bedzie po 10 latach,

kto bedzie zwracal te 600 tys. zi dla PFRON-u? Czy ewentualnie nastapi jakas

zmiana? Czy tez w ogdle jak ta sprawa ma wygladac? Bo to wszystko jest tak

w sposéb, powiedziatbym, dosyé niejasny zaprezentowane nam i my mamy tutaj

oczywiscie zagtosowaé, przyklepaé za. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Micjskie] H. Pietraszkiewicz ,,Dzi¢kuje za wypowiedz.

Pan radny Brytowski.”

Radny P. Brylowski ,,Dziekuje bardzo. Widze, ze do tej uchwaty brakuje po prostu
dolaczonego, juz nie opisu, a kopii umowy pomiedzy PFRON-em a organizacjq ,,Fuga

Mundi”, bo tak jak ja zrozumiatem z do§é lakonicznego uzasadnienia, to ,,Fuga

Mundi” dostaje dofinansowanie, czy wlasciwie dotacje chyba, bo slowo

,dofinansowanie” moze byé réznie rozumiane. To moze byé kredyt nisko

oprocentowany, to moze byé kredyt inaczej jeszcze oprocentowany lub zwracamy

dopiero po dhizszym okresie czasu lub moze byé dotacja. 1 jak rozumiem, inaczej.

chyba paristwo byégcie sie do nas nie zwracali z takim wnioskiem, gdyby to nie byla

dotacja, a jedyne zabezpieczenie, koniecznos¢ zabezpieczenia polega na tym, ze

PFRON po bardzo nieprzyjemnych do$wiadczeniach, m.in. z lubelskimi tutaj

instytucjami, 2 czestym zagarnieciem mienia i przeznaczeniem na inne cel, zada

hipoteki, ale z zapewnieniem, Ze... ustanowienia hipoteki, ze pieniqdze zostanq

przeznaczone na wiagciwyi cel i zuzyte zgodnie z umowa. Wigc, po pierwsze, brakuje

mi tutaj umowy, bo nie wiem, jak sie umawialo ,,Fuga Mundi” z PFRON-em, a po

drugie, mam pewna watpliwoSsé czy hipoteke sie ustanawia w takich przypadkach, czy

tez wtedy, kiedy mamy do czynienia z zywa gotéwka, pozyczona, oprocentowana, bo
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tak miasto jest jakby zupelnie poza wykonaniem tego zobowiazania. Jest to dla mnie
pewna watpliwosé i ja nie podniose reki ,,za”, dopdki paristwo mi nie pokaza umowy
pomiedzy PFRON-ema ,,Fuga Mundi”, dopdéki ja nie dowiem sie, jakie sa mozliwosci
inwestycyjne samej ,,Fuga Mundi”, bo to jest jednak bardzo wielka kwota, moga byé
problemy. Natomiast, jezeli patistwo to wszystko pokaza, no to:kto wie, nawet
w sytuacji, kiedy patistwo zostawiliscie ograbiony z olbrzymimi dingami, tu za chwile
pan prezydent proponuje jeszcze hipoteke ustanowic na resztéwce, to moze i na to sie
zgodze, ale bardzo watpie, bo cos mi sie zdaje, ze paistwo zbyt pochopnie szafuja
zobowiazaniami i pieniedzmi. Dziekuje.”

Przewodniczgca Rady Miejskie] H. Pietraszkiewicz ,Ja rowniez dziekuje za
wypowiedz. Poprosze pana radnego Drozda.”

Radny Z. Drozd ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! W zasadzie koledzy
wyczerpali te pytania, ktére chcialem zadad, ale wlasnie jeszcze tylko przypomme, ze
gdy Fundacji ,,Fuga Mundi” uzyczono teren i nieruchomosé wyrzucono stamtad ludzi,
ktérzy pracowali, byt tam sklepik, i dalej nic sie nie dziato. A zrobiligmy to dlatego, ze

700 tys. guldendw juz tutaj rzekomo czekalo, tylko zeby wydaé na ten teren i na te
nieruchomosé. I po prostu pod naciskiem tych tysiecy guidenédw Rada uchwalila po
prostu, ze uzycza ten teren i na tym sie skonezyto, przez dwa lata sie nic nie robito i
by¢ moze, ze bedzie tak dalej, tylko teraz bedzie 600 tys. z PFRON-u. Dziekuje.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Wszystkie osoby, ktére chcialy zabraé glos, taka mozliwos¢ mialy. Zamykam
dyskusje. Ale zanim to uczynie, pan radny Brylowski jeszcze raz prosi o glos. Prosze
bardzo.”

Radny P. Bryltowski ,,.Dziekuje bardzo. Ja chcialem uzupeini¢ swoja wypowiedz
0 pytanie nastepujace. Skoro miasto ma wziaé na siebie odpowiedzialnosé w postaci
hipoteki, ktora moze w kazdej chwili byé tak suma od nas dochodzona, czy nie lepiej
byloby, gdyby miasto wzielo na siebie w ogdle wszelkie obowiazki zwigzane z ta
inwestycjq i wtedy mozemy sobie ustanowié hipoteke, ,,Fuga Mundi” bedzie naszym
tylko partnerem razem z guldenami, czy tam nie wiem, z jakimis innymi Srodkami, no
bo jestesmy strasznie odwazni. Mysmy jeszcze nie wyegzekwowali rzeczy, ktére juz
na rozkurz poszly w ramach pomocy spotecznej, o czym jeszcze bedzie pdézniej mowa,
a tu raptem 600 tys. ziotych, wiec moze lepiej, szanowny Zarzadzie, wzia¢ sie za te

inwestycje samemu? Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskie} H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Dyskusja zostala zamknieta. Bardzo prosze teraz Zarzad Miasta, aby sie odnidst do
uwag i propozycji panstwa radnych.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Otéz, zrealizowanie przez nas samych tej inwestycji pewnie byloby niezlym
pomystem, tyle tylko, ze tutaj mamy do czynienia z nieco inna koncepeja,
a mianowicie taka, Ze sq realizowane istotne spolecanie cele, ale bez uzycia Srodkow

miejskich. I pytanie oczywiscie jest tego typu: czy lepiej tego rodzaju przedsiewziecia
realizowa¢é za pomoca naszych grodkéw budzetowych, czy osiagac ten sam cel za
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pomoca érodkéw, ktére budzetu miasta nie ambarasuja. Wiec, prosze paristwa, tutaj,

nie wiem, ja zaktadam, ze bede mial mozliwogé zakonczenia tej wypowiedzi.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze, pan prezydent

ma gios.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,No ciekawe. Ja myéle, ze ciekawe

otyle, ze jak na razie Fundacja ,Fuga Mundi” nie zwracala sie do miasta

© jakiekolwiek pieniadze na zrealizowanie tej inwestycji. Przeciwnie, poszukuje

srodkéw gdzie indziej i chce powiedzieé, ze mam przed soba pismo z Panstwowego

Funduszu Rehabilitacji Os6b Niepelnosprawnych, gdzie informuje si¢ nas, iz zgodnie,
to znaczy Fundacji ,Fuga Mundi”, a o nas z kolei nas, ze zgodnie z uchwala
nr 179/2001 Zarzadu PFRON z 5 kwietnia br. zostalo przyznane panstwu, czyli te]
»Fudze Mundi”, dofinansowanie w wysokogci 600 tys. zlotych. Decyzje Prezesa

Zarzadu w imieniu Zarzadu PFRON, obstuge realizacji wniosku, czyli zawarcie

umowy i jej rozliczenie scedowano stosownym pelomocnictwem na oddziat lubelski,

ale podpisanie umowy warunkuje dostarezenie nastepujacych dokumentow, pozwole

sobie odezytaé, dlatego nie ma umowy, poniewaz zanim zostanie podpisana umowa,
Fundacja musi dostarezyé pewien zestaw dokumentéw. MySle, ze to bedzie takze
odpowiedZ na pytanie, czy Fundacja angazuje wiasne érodki. Mianowicie, po

pierwsze, aktualny na dzie podpisania umowy wypis z rejestra fundacji, dwa —
ogwiadezenie wlagciciela nieruchomosci o zgodzie na ustanowienie hipoteki

w wysokogci dofinansowania, ozyli 600 tys. zlotych — to jest to, o co sie w tej chwili

do Wysokiej Rady zwracamy; po trzecie ~ dokumenty potwierdzajgce posiadanie
udziatu wlasnego w wysokosci 30% kosztéw prac wykonywanych w roku biezacym;
udziat wlasny musi wynosié w roku biezacym 257.150 zii to jest udziat Fundacji; po

czwarte ~ szczegdlowo okreslony zakres prac na tacznqa kwote 857.150.

Prosimy 0 wskazanie pozycji kosztorysu lub wykonanie wyciagu z kosztorysu na

roboty wykonane w 2001 roku; po piqte - oSwiadezenie, ze bedziecie paristwo mieli
wystarezajace Srodki na wyposazenie osrodka w urzadzenia techniczne, osprzet

imeble; szesé ~ nowy statut Fundacji z zapisem o mozliwosci prowadzenia

dzialainoéci gospodarczej; umowa z PFRON bedzie obligowala do prowadzenia.
ogrodka przez Fundacje. Pragniemy jednoczegnie zaznaczy¢, iz srodki wynikajace.
zpodpisanej] umowy nie beda mogty byé przeznmaczone na pokrycie kosztéw.
zwiazanych z przygotowaniem wniosku, koszié6w opracowania dokumentacji,
kosztorysu i in. W ramach umowy bedzie natomiast mozliwe uwzglednienie kosztow
nadzoru inwestorskiego do wys. 2% lub kosztéw inwestora zastepczego w wys. do 3%
wartogci kosztorysowej. Krétko méwigc, nasza decyzja umozliwi skorzystanie

zdecyzji Zarzadi PFRON-u, ktére juz zapadiy. Jezeli odmdéwimy dzisiaj

ustanowienia, mozliwosci ustanowienia hipoteki, to oczywiScie Fundacja tych

Srodkéw nie otrzyma. Przypominam jeszcze raz, nie uruchamiamy wiasnych srodkéw

budzetowych tylko udzielamy zgody na ustanowienie hipoteki w wyniku czego jest to

jeden z warunkéw, ktére Fundacja musi speinié, aby otrzyma¢ 600.000 zt z PFRON-u.

Do tego sie w istocie rzeczy rzecz sprowadza, albo na to pozwolimy, by te 600.000 zt

otrzymala, albo nie. Natomiast w relacjach miedzy PFRON-em a Fundacja

przesadzonym jest, iz Fundacja musi 1/3 swojego udzialu w tym przedsiewzieciu

wykazaé i jest to troska Fundacji w jaki sposéb zechce sig z tych swoich obowiqzkéw
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wobec PFRON-u wywigzaé. Z naszej perspektywy patrzac, jako miasta, widzimy co
nastepuje, ze bedzie zrealizowany ten Osrodek Rehabilitacyjno-Szkoleniowy nad
Zalewem Zemborzyckim za kwote, o ktdrej tutaj méwimy, czyli 857.150 zi z czego
znaczna czesé jest skionny, a taka decyzja juz zapadia sfinansowac PFRON. Wiec do
tego sie w sumie nasza decyzja bedzie sprowadzata. 1 w zwiazku z tym prositbym
Wysokg Rade 0 to, by rozwazajac te sprawe wziela pod uwage te okolicznosci i albo

pozwolila na zrealizowanie tego Oérodka, na ktéry ta dziatka zostala uzyczona, albo
nie. To jest oczywiscie suwerenna decyzja Wysokiej Rady i kazde rozstrzygniecie
tutaj jest oczywiscie mozliwe, przy czym chcialbym paristwa jednak namowi€¢ do tego,
bysmy byli konsekwentni w tej sprawie. Byé moze Fundacja zbyt dhigo, jak niektérzy
sugeruja, zabiegala o zorganizowanie odpowiedniej wysokosci srodk6w na
zrealizowanie takiej inwestycji, ale prosze pahstwa trudno powiedzieé dzisiaj, ze
finanse sq tak tatwo dostepne, Ze mozna na kazda okolicznosé wykazaé wlasciwy
poziom érodkéw, ktére pozwalaja zrealizowaé tak wazne przedsiewziecie. Tutaj trzeba
przyzna¢, ze Panstwowy Fundusz Rehabilitacji Oséb Niepeinosprawnych bardzo jasno
swoje deklaracje przedstawia, 600.000 na ten cel daje pod szeregiem warunkow, ktére
musi speinié Fundacja, jezeli ich nie spelni tych pieniedzy nie bedzie i pewnie tej
inwestycji tak finansowanej tez nie bedzie. Natomiast ja przypomne, ze mysmy tutaj
udzielili Fundacji tego gruntu na okreslony czas i Fundacja stara sie jak moze, by
wywiazaé sie ze swoich umownych zobowiazan, w tym jak powiedzialem, wystapila
juz i otrzymala stosowne decyzje administracyjne. Wiec wyglada na to, ze chee
powaznie przystapi¢ do projektu, ktéry nam przedstawiala i za pomoca tych srodkéw
bedzie miata mozliwosé tego najprawdopodobniej skutecznie przeprowadzié.
To jest decyzja, jak powiedzialem, Wysokiej] Rady o ktéra Wysoka Rade prosimy.
Jezeli bedzie negatywna — trudno, Fundacja po prostu tych Srodk6w z PFRON-u nie
otrzyma, dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez "Dziekuj¢e bardzo. Pan radny
Brylowski bardzo rosze.”

Radny P. Brylowski ,,Szanowni Paristwo Przewodniczacy! Wysoka Rado! Wydaje mi
sie, ze skoro jest taka sytuacja, ze pieniedzy nie ma i nie bedzie pdki ktoé nie
zagwarantuje zrealizowania tej, jak rozumiem zrealizowanie inwestycji bo nie zwrot,
zwrot nastapi i dopiero wtedy, jezeli PFRON oceni, ze Zle zostata zrealizowana
inwestycja i nie wykorzystywana na wiasciwe cele. W zwigzku z tym ja za chwile
bede mial konkretny wniosek dot. zmiany uchwatly, ale przy tej okazji moze od razu
do tego przejde. Tu az sie prosi, aby zabezpieczyé interesy miasta do czasu rozliezenia
sie pomiedzy Fuga Mundi, czy jak tam tg tacitiska nazwe odmieniac, a PFRON-em.

Mowiac konkretnie, Fuga Mundi powinna z kolei daé nam gwarancje, ze dopdki
PFRON sie z nimi nie rozliczy to nasza hipoteka, znaczy ustanowiona na naszej
nieruchomosci hipoteka nie bedzie godzié w nasze interesy. Przeciez podadzqw razie
nieszezescia egzekucji i to dobiora sie do naszych funduszy. Czy to poprzez sprzedaz
tej dziatki, czy to przez jakies tam inne sprawy. Paristwo zadnej gwarancji nie daja
z Fuga Mundi, w zwiazku z tym powinien byé¢ tu jeszcze jeden punkt, ze ustanowienie
tej hipoteki powinno nastapi¢, moze nastapi¢é pod warunkiem stosownego
zabezpieczenia interesdw miasta czy to poprzez przewlaszczenie jakis obiektow, czy
tez moze wlasnie tych obiektéw, ktére za pieniadze PFRON-u zostana wybudowane.
Przewlaszczenie na wypadek nie wywiazania sie w stosunku do PFRON-u ze
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zobowiazan, panie prezydencie, panowie ryzykuja, przepraszam panie prezydencie,
pan jest bardzo odwazny, jesli chodzi - i to juz nie pierwszy raz ~— jesli chodzi
0 pieniadze budzetowe. Ta odwaga skoticzy sie ktéregos dnia w sytuacjach bardzo
niesympatycznych. Szezegélnie teraz, jezeli sie okaze, ze jest ustanowiona hipoteka
Fuga Mundi nie wywiaze sie z obowiazkéw, PFRON zazada zwrotu. Pan oczywiscie
powie, ze to Rada zrobila i juz i rozplynie sie odpowiedzialnosé a moze si¢ i nie
rozptynie, moze wnioskodawcéw beda szukaé. Pare takich hipotek i znane sq juz
przyktady bardzo niesympatycznych zdarzen, tak ze bardzo radze paristwu
zabezpieczyé sie przed ewentualnymi ktopotami ze strony Fuga Mundi. Ja nie wiem,
moze rozwigza Fundacje, moze ludzie sie rozmysla, moze jakies elementarne
nieszczescia nastapiq, a moze Zalew wyleje i zniszezy te budynki i co wtedy?
Wniosek jest konkretny ...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze powtorzyc.”

Radny P. Brylowski,,... shicham?”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Prosze powtdérzyé wniosek.”

Radny P. Brytowski ,,Pani Przewodniczaca! Rzecz jest bardzo powazna, znowu mi
pani kazde pisaé na kolanie rzecz niezmiernie istotna, najlepiej by byto, gdyby Rada
odestala te sprawe Zarzgdowi ze wskazaniem, ze dopisa¢ nalezy jeden punkt,
w ktorym zabezpieczone byltyby interesy miasta do czasu rozliczenia sie Fundacji
z PFRON-em. Ja nie bede teraz pisat na kolanie czegos, a potem sie powie, Ze ja zle
napisatem a Zarzad miat dobre intencje. Wiec o zwrot tego w celu zabezpieczenia tego
w uchwale interesu miasta, dziekuje.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "“Dziekuje bardzo za
wypowiedz, przypominam, ze dyskusja jest zamknieta, ale jeszcze pan radny Wronski,
pan radny Krzyzanowski chciat zabraé gtos, bardzo prosze.”

Radny L, Wrotiski ,,.Dziekuje bardzo, to znaczy nie otrzymatem pani przewodniczaca
odpowiedzi na moje dwa pytania zadana konkretnie, natomiast utwierdzit mnie pan
prezydent w przekonaniu, ze Fundacja nie ma ani zlotowki swoich pieniedzy, ze
Fundacja nie ma zadnej nieruchomosci na ktérej moglaby zastawi¢ hipoteke po to, by
uzyskaé pieniadze z PFRON-u, natomiast nie Fundacja zastawia nieruchomos¢ tylko
my zastawiamy, jako miasto te nieruchomoé¢ pod te égrodki i co bedzie panic
prezydencie jezeli inwestycja sie posliznie, a dzisiaj w dzisiejszej gospodarce jest to
bardzo modliwe. Po prostu PFRON zabierze nam nieruchomos¢, bo takie sq warunki

ustanowienia hipoteki na tej nieruchomosci, dziekuje.”

Przewedniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje za wypowiedz i pan
radny Krzyzanowski prosit 0 gtos.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Wysoka Rado! Chcialem powiedzie¢, ze pan Brytowski
wyreczyt Zarzad i zglosit dobra poprawke zabezpieczajacq interesy miasta. To jest to o
co mi chodzilo w mojej wypowiedzi, jesli chodzi o te konkretna uchwale, natomiast ja
chcialem powiedzieé panu prezydentowi, mySlatem ze ktos po nim jeszcze zabierze
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glos, ze ani na jedno pytanie z zadanych przez mnie nie odpowiedziat nikt.
Nie odpowiedziat gdzie sq te piekne plany budowy nowego oégrodka, na ktére
Fundacja miata mie¢é miliony zlotych i co sie z nimi stato. Ja tutaj czytam
o przebudowie, o modernizacji budynku, ktéry tam jest, czy wywiazala sie Fundacja
ze zobowiazan podjetych wtedy? To sq konkretne pytania. I ja juz nie bede dalej
formutowal tych pytai, bo jesli pan prezydent ...”

Przewodniczqca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz “Dziekuje bardzo.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Prosze mi pozwoli¢ dokonczyé, ja juz nie bede dalej
kontynuowal tych pyiari, bo one byty konkretne zadane i bardzo prosze o odpowiedz
na nie. Dziekuje bardzo.”

Przewedniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Dziekuje, przypominam, ze

dyskusja jest zamknieta bardzo prosze pan prezydent Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Prosze paristwa, jezeli:chodzi o wartos¢
robot to czytalem ja wynosi 857.150 zi z czego jak powiedzialem, 1/3 ma obowigzek
pokryé Fundacja. | teraz prosze paristwa pani mecenas odniesie sie do sprawy bardziej
szezegdtowo, natomiast chce powiedzieé jedna rzecz. Jakie nieszczescie nas moze
spotkaé, jeéli PFRON ewentualnie te dziatke zajmie? Ot6z PFRON ma taki interes, tak
sie szczegliwie sktada w tej sytuacji jak i my, tzn., ze jest zainteresowany tym, aby
powstal tam Osrodek Rehabilitacyjno-Szkoleniowy dla oséb niepeinosprawnych,
czym my takze jestesmy zainteresowani, bo na ten cel przeznaczylismy te
nieruchomosé uzyczajac ja Fundacji. Wiec tutaj nam grozi tylko to, ze to nie Fundacja
Fuga Mundi bedzie realizowala ten cel, a PFRON badz inny podmiot przez ten
PFRON, ktéry by ewentualnie te dziatke miat zajaé wskazany. I to nam to grozi.
Grozi nam to, Ze cel o ktéry chodzi, ezyli Ogrodek Rehabilitacyjno-Szkoleniowy dla
oséb niepeinosprawnych prowadzilby ktos inny, a nie Fundacja Fuga Mundi. Ja mysle,
ze to nie jest to najwieksze z nieszczes¢ jakie potencjalnie nasze miasto moga dotknaé.
Nie wiem prosze paristwa co wiecej na ten temat mozna by bylo doda¢ i jezeli chodzi
© wartosé tej hipoteki, jezeli PFRON chce sie zgodzi¢ na to, by ta dzialka stanowila
zabezpieczenie to mysle, ze to jest problem jakby PFRON-. Moge tylko dodac, ze
prawdopodobnie po zrealizowaniu tej inwestycji bedzie dzialka pokryta zabudowa
wiece} pewnie warta niz dzisiaj kiedy ta zabudowa pokryta nie jest.
Wiec najprawdopodobniej je} wartosé wzrosnie. I jeszcze jedna rzecz prosze dziekuje
bardzo jezeli chodzi o pienigadze PFRON-owskie to one nie sq wyplacane z géry na
projekt. One sq wyplacane za faktury wiec a pewno tutaj nie ma_ takiego
niebezpieczenstwa, ze Fundacja weazmie sobie faktury i wyjedzie z nimi do Ameryki,
to raczej] w tej sytuacji nie grozi, bo PFRON, tak jak slusznie zauwazy! pan poset
Brylowski, ma swoje dogwiadczenia niekoniecznie zawsze bardzo dobre i jest bardzo
ostrozny. W tej sytuacji finansowanie tego rodzaju przedsiewzieé takze bierze pod
uwage przedstawione sobie faktury a nie daje pieniedzy na tadne oczy. I tutaj ten
szereg warunkoéw ktére trzeba speinié, aby w ogdle z tych pieniedzy skorzystac, jak
paristwo stusznie zauwazyli nie jest latwy do spelnienia. I bedzie musiala Fundacja te
warunki speinié, aby méc te pieniadze wspierajace projekt realizacji Osrodka
Rehabilitacyjno-Szkoleniowego spelni¢. My tylko ewentualng swoja decyzjq
pomagamy wypelnié jeden z warunkéw uruchomienia srodk6w PFRON-owskich,
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natomiast jest to na pewno warunek konieczny choé nie jest on wystarczajacy.
Natomiast poprosze teraz pania mecenas Mazur o wyjasnienie sytuacji prawne}.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze o wypowiedz.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,1 jeszcze jednqa rzecz chcialem
powledzie¢, ze tutaj przewlaszczenie odnoszac sie do tego watku, ktory podnosit pan

prezydent Brylowski, o tyle nie jest konieczne, ze to co na gruncie to nasze;
ja przypomne ze grunt jest nasza wlasnoscia i obiekty ktére na nim powstang takze
w konsekwencji beda nasze, dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Bardzo prosze 0 wypowiedz
pania, prawnik.”

Radca Prawny H. Mazur ,,Prosze paristwa, ja chcialam tylko powiedziec jedng rzecz.
Otdz podjecie tej uchwaly nie jest jednoznaczne z ustanowieniem zabezpieczenia
hipotecznego. Jest to tyiko wyrazenie zgody na ustanowienie hipoteki, do skutecznego
ustanowienia hipoteki wymagane jest oSwiadezenie wlasciciela tu, gminy
reprezentowanej przez Zarzad Miasta, ofwiadczenia o ustanowieniu tejze hipoteki
wyrazonego w formie aktu notarialnego. Do tego notariusz wymaga, wlaSnie: tego
oSwiadezenia, 2 wiec osdb stawajacych do aktu ze strony wiagciciela gruntu i umowy

bez tych 2 okolicznosci nie da sie ustanowié skutecznie hipoteki. I teraz dlaczego,
nasuwa sie pytanie, dlaczego pod dotacje wymagana jest hipoteka czy w ogdle inne
zabezpieczenie? Ot6zd PFRON jest funduszem celowym, ktéry podobnie jak inne
fundusze celowe udzielaty dotacji bez zabezpieczenia i to by! proceder wieloletni, bo
wydawato sie, no zaraz jezeli co$ daje sie pt. bezzwrotnym, darmym, to po co tu
zabezpieczac? Poniewaz praktyka byla taka, ze fundusze celowe udzielaty dotacji
w formule zaliczki, a wiec na poczet z tej przyczyny te pienigdze w istocie, w szeregu
przypadkach co wykazaty kontrole NiK-owskie byty przeznaczane na inne,
powiedzmy, cele czy kierowane na inne jakieS tam inwestycje, inaczej
gospodarowane. W tej chwili wskutek kontroli wtagnie NIK-owskich, ktére przezyly
wszystkie fundusze celowe, w tym jak wiemy PFRON nie moge tutaj zapewni¢ na
100%, ale raczej pieniadze zaliczkowo nie beda przekazywane, a tylko pod faktury,
czyli de facto jest to refundacja poniesionych kosztéw a faktury sq jeszcze
oznakowane: sfinansowano ze érodkéw PFRON. To daje jakby gwarancje, ze
pieniadze nie beda przeznaczane na inny cel niz w umowie, a wiasciwie to ryzyko
jakie$ tam potencjalne istnieje w tym, ze np. Fuga Mundi bedzie realizowaé
niezgodnie z harmonogramem, jeSli chodzi o jakies tam poSlizgi w czasie. To tylko to,
ale jezeli poslizg w czasie bedzie usprawiedliwiony okolicznoéciami i sporzadzony
aneks do takiej umowy dotacji to nie ma po prostu takie] mozliwosci, zeby umowa
miata byé wypowiedziana z takim skutkiem, ze nastepuje zwrot udzielonej dotacji
ewentualnie jeszcze byé moze jakies obostrzenie. Krétko mdéwiac, do skutecznego
ztozenia oSwiadczenia woli musimy mie¢ na reku umowe, po analizie takie} umowy
dotacji przekonamy sie na ile istnieje to ryzyko, jak duze jest to ryzyko i wtedy
Zatzad, spodziewam sie, podejmie decyzje czy o§wiadczy sie o ustanowieniu hipoteki
cozy tez nie. Jezeli umowa bedzie stwarzata jakies rzeczywiscie duze ryzyko, ze pdzniej
w konsekwencji trzeba bedzie te pienigdze zwrdci¢, moze jeszcze z karami.
Ale nie majgc umowy na reku trudno mi tutaj definitywnie przesadzac te sprawe.
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Niemniej nalezy liczyé sie z tym, ze ta umowa bedzie gwarantowala realizacje
inwestycji zgodnie z harmonogramami, ktére na pewno Fuga Mundi musi przediozyé
Funduszowi, dziekuje.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez “Dziekuje bardzo za
wypowiedz, rozpoczynamy procedure glosowania wnioskéw. Pan radny Brylowski
bardzo prosze.”

Radny P. Brylowski ,,Przepraszam bardzo, nie bede przedtuzat zbytnio, ale takie

pytania najpierw do pani skarbnik: jest to rodzaj gwarancji - ezy przypadkiem nie
bedzie skutkéw w budzecie, po pierwsze, w zwiazku z tym i czy my mozemy w ten
sposdb zaciaga¢ przyszle i nie do kotica okreslone zobowiazania? To jest pierwsza
sprawa, a druga to jest taka, ze skoro jest to tylko wstepna zgoda czy nie nalezatoby,
jJezeli patistwo albo pojda w tym kierunku by bylo zabezpieczenie interes6w miasta
w momencie ustanawiania hipoteki, ewentualnie wymagana druga zgoda Rady wtedy
kiedy bedzie sporzadzona juz umowa i trzeba bedzie te hipoteke ustanawia¢, cho
podejrzewam, ze to drugie rozwiqzanie jest mato logiczne, bo jak sie'raz zgodzimy to
juz rzecz jest przyklepana. I po trzeci, jak dobrze zrozumiatem, a paristwo jakoé tak
raz omineli ten problem wysokosci kwoty. Powiedzieli, ze to jest, ze Fuga Mundi ma
1/3 srodkow na ten rok pieniedzy, tzn. tam 270 iles, prawie 300 tys. zt, czyli 2/3 to jest
600, ezyli ja mam rozumiec, ze na przyszly rok beda nastepne jeszcze pieniqdze i Ze to
nie jest koniec inwestycji? A jesli tak, to jestesmy na prostej drodze do nieszczeécia,
jezeli to nie jest zamkniecie inwestycji, bo sie raptem moze okaza¢, Ze cala inwestycja
niedokoficzona zostanie przekregslona i rozliczona naszym kosztem. Nie ma
odpowiedzi, chyba ze ja Zle ustyszatem, ale w ktérym§ momencie pan mdéwil, ze ta 1/3
pieniedzy tp jest tylko na tegoroczne roboty, dziekuje.”

Przewodniczqgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Dziekuje bardzo, prosze aby
Zarzad odnidsi sie jeszcze do watpliwoéci zgloszonych przez pana radnego
Brytowskiego. Pan prezydent Andrzej Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Ja nie mam ani umowy przed soba, jaka ma byé zawarta pomiedzy PFRON-em i Fuga
Mundi i w zwiazku z tym nie mdégtbym sie odnosié do szczegdléw tej umowy.
Nie mam takze szezegélowych kosztoryséw i terminarza realizacji poszezegdlnych
etapow inwestycji. Mam przed soba co$ co paristwu czytalem, to jest pismo z
Paristwowego Funduszu  Rehabilitacji Osdéb Niepelnosprawnych Oddziatu
Lubelskiego, ktére wskazuje jakie warunki musi spetnié Fundacja, aby zawarta z nig
byla umowa, gdzie pisze sie w pkt 4, ze szczegdtowo okreslone zakres prac na taczna

kwote 857.150 zi. Ja traktuje, ze taki jest zakres prac, ktére miatyby byé wykonane
iteraz chcialem nawiaza¢ do tego elementu, ktéry tutaj podnosita pani mecenas.
Prosze paristwa, podjecie tej uchwaty nie jest ustanowieniem - i to chcialem podkreslié
dwa razy — nie jest ustanowieniem hipoteki tylko wyrazeniem zgody na jej
ustanowienie. Ja mysle, ze ten podstawowy, nie wiem, poziom, minimum zaufania do

tego ze nie bedziemy w wykonaniu tej uchwaly realizowa¢ przedsiewzieé jakoé
skrajnie dla miasta niekorzystnych warto by bylo mie. Ja tutaj nie powiedzialem
w zadnym przypadku, ze niezalednie od okolicznosci hipoteka zostanie ustanowiona
i juz. Bynajmniej, to co sie do paristwa Wysokiej Rady zwracamy to jest wyrazenie
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zgody na ustanowienie takiej hipoteki, natomiast kazdorazowo podejmujac czy
realizujac uchwale zezwalajaca na cos staramy sie, aby umowy zawierane w Slad za

taka uchwala o intencyjnym charakterze zabezpieczaly we wiasciwy sposob interes
miasta. Ja w tej chwili nie potrafie powiedzie¢ jak bedzie szczegdlowo ta sprawa
wygladala, poniewaz jak powiedziatem, wszystkie okolicznosgci sprawy nam nie sa.
jeszcze do korica po prostu znane. Wiec posiadiszy okreglona wiedze bedziemy na te

informacje, ktore posiadamy we wiagciwy sposdéb realizowac¢. Dzisiaj jest faktem, ze
PFRON oczekuje zgody wiasciciela na takie zadysponowanie gruntem, ze bedzie
mozna ustanowié hipoteke, Jezeli tego nie zrobimy to jest sytuacja dosg¢ prosta,
faktycznie dla wszystkich, poniewaz po prostu do tego Zrédia sfinansowania
inwestycji Fundacja nie bedzie mogla siegnaé nie narazajac nas przez to na przyszie
i potencjalne ewentualne tutaj grozby. Natomiast ja nie ... czy pani skarbnik chcialaby
sig do tego budéetowego aspektu tej sprawy odniesé, my do budzetu nie siegamy, ale
cheialbym by o tym powiedziala pani skarbnik.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Bardzo prosze pani skarbnik.”

Skarbnik Miasta Lublina I. Szumlak ,,Pani Przewodniczaca! Szanowni Pafstwo
Radni! Odpowiadajac na pytanie pana prezydenta Brylowskiego uwazam, ze tutaj nie
ma bezpogredniego zwiazku z budzetem, poniewaz nie powstaje zobowiazanie wobec
budzetu miasta, wiec jest to tylko hipoteka, ktéra nie rodzi zobowigzari finansowych
wobec budzetu miasta. Chyba, ze nastapi taka sytuacja, Ze miasto zechce splacié, ale
mySle, ze takiej potrzeby nie bedzie. Jest to tylko zabezpieczenie na nieruchomosci,
natomiast to zabezpieczenie nie rodzi zadnych zobowiazan finansowych w obecnej
sytuacji, dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje za wypowiedz,
prosze paristwa rozpoczynamy procedure glosowania. Jest wniosek pana radnego
Brytowskiego, ktéry byl poparty przez innych z paristwa radnych, aby odestac projekt
uchwaty do Zarzadu Miasta do czasu rozliczenia sie Fundacji Fuga Mundi z PFRON-
em, by w ten sposdb zabezpieczy¢ interesy miasta. Poddaje pod glosowanie wniosek
pana radnego. Bardzo prosze pan radny Brylowski.”

Radny P. Brylowski ,,To nie mialo byé zupelnie tak, ja oczekiwalem, ze Zarzad jezeli
potrafi dopisa¢ ten trzeci punkt, tak, bo to w punktach jest w § 1 no to mozna by byio
dopisa¢ teraz, ale jeSli Zarzad tego nie dopisze to faktycznie odestanie Zarzadowi,
zeby zabezpieczy! interesy miasta poprzez odpowiedniq redakcje tego projektu,
dziekuje. Jak sie nie da to odestad.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Z wypowiedzi prezydenta
zrozumialam, ze Zarzad nie wyraza woli dopisania do tego dokumentu innych tresci.
Rozpoczynamy glosowanie: glosowanie nr 14 wniosek pana radnego Brylowskiego,
bardzo prosze¢ kto z patistwa jest za wnioskiem prosze podnies¢ reke i prayblizyé karte
do czytnika, dziekuje. Kto jest przeciw prosze przyblizy¢ karte do czytnika i podniesé
reke, dziekuje. Kto sie wstrzymat prosze przyblizyé karte do czytnika 1 podniesé reke,

dziekuje. Stwierdzam, ze 15 glosami za, przy 23 przeciw i 6 wstrzymujacych sie
wniosek zostat odrzucony. Teraz poddaje pod glosowanie caly projekt uchwaly.
Rozpoczynamy procedure glosowania: glosowanie nr 15. Kio z paristwa radnych
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glosuje za podjeciem uchwaly na druku nr 697-1 podniesé reke i przyblizy¢ karte do
ezytnika, dziekuje. Kto jest przeciw prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé
reke, dziekuje. Kto sie wstrzymal prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke,

dziekuje. Stwierdzam, ze wiekszosciq 26 gloséw za, przy 3 glosach przeciw

i 16 wstrzymujacych sie Wysoka Rada podjela uchwale w sprawie ustanowienia
hipoteki na nieruchomosci miejskiej przy ul. Osmolickiej 15.”

Uchwata nr 614/XXX1X/2001 RM stanowi zatacznik nr 19 do protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Prosze panstwa,
w wystapieniz wprowadzajacym do projektu tej uchwaty pan prezydent ztozyt
wniosek formalny, by umiegcié w porzadku obrad w dniu dzisiejszym dokument, ktéry
paristwo niedawno otrzymaliscie tj. projekt uchwaly w spr. ustanowienia hipoteki na
nieruchomosé miejska przy ul. Hipotecznej 4. W zwiazku z powyzszym poddam pod
glosowanie ten wniosek jako rozszerzajacy. W kwestii formalnej pan radny Wronski.

Radny L. Wronski ,,Dziekuje bardzo. Pani Przewodniczaca! “Wysoka Rado!
Ja chcialem powiedzied, ze ten projekt uchwaly nie jest identyczny, jak projekt
poprzedniej uchwaty, gdyz wg tego projektu Hipotecznej 4, dobrze czytam, to Zarzad
Miasta na swojej nieruchomosci zostawia hipoteke. Tak, tylko ze tam oddat te

nieruchomoéé, nie ma, no jak? Natomiast tutaj jako ZOZ, wiec to nie sq takie same.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Dziekuj¢e bardzo. Byt wniosek,
jest to wniosek formalny do porzadku obrad. Nie rozpoczynamy dyskusji tylko
podejmujemy za chwile decyzje czy wprowadzamy czy tez nie. Jezeli jest watpliwos¢é
bardzo prosze, ale dostownie jednym zdaniem, bo nie jest to dyskusja merytoryczna
panie prezydencie.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Zapewniam pana radnego
rzeczoznawce majatkowego, Ze w obu przypadkach jestesmy wlascicielem tego
gruntu.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Dziekuje bardzo. Poniewaz

pan prezydent juz wprowadzil projekt uchwaty — (Glos z sali "Tylko, Ze tutaj my

inwestujemy a nie ktos.) — Bardzo prosze rozpoczynamy glosowanie nr 16, ktére
bedzie brzmiaio: pan radny Brylowski, jestesmy w trakcie glosowania.
Bardzo prosze.”

Radny P. Brylowski ,,Nie jestesmy w trakcie glosowania, tylko w trakcie naglego
wprowadzania coraz to nowych jakiché dokumentéw przez Zarzad. W zwiazku z tym
2 pytania: po pierwsze, ile jeszcze takich ciekawostek poczqwszy od pomnika,
a skoficzywszy na pieniqadzach maja panistwo w zanadrzu i chceq zatatwi¢ to
korzystajac. To od razu niech pan prezydent zgtosi wszystkie, bo sie okaze, ze nie
skoficzymy sesji inaczej. Podejrzewam, ze jeszcze cos bedzie pan miat a po drugie to
jest pytanie innego rodzaju czy Zarzad postanowil, czy to jest pozyczka z PFRON-u
objeta juz naszymi decyzjami wezesniejszymi, czy Zarzad ma to w budzecie wpisane,
czy tez bedzie korzystal dopiero z mozliwogci tej swojej swobody zaciagania
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kredyt6w? Bo ja jestem przerazony ta sytuacja. Przypomne, ze w czwartek
omawialigmy prywatyzacje ZOZ-u, mdéwiligmy, domagalismy sig i w komicu
przegtosowaligsmy to, aby Zarzad byt uprzejmy wykazaé kwote zadtuzenia i sposdb
placenia. Przypomne zesmy do prywatyzacji dopuécili zostawiajac kadhubek
obciazony poteznym dtugiem i teraz jeszcze na dodatek na tej nieruchomosci
ustanawiamy hipoteke. Czy my przypadkiem nie chcemy kogoé oszukac? Cog mi sig

cry

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Dziekuje.”

Radny P. Brylowski ,Jeszcze, jeszcze pani przewodniczgca. I niech sie Zarzad

naprawde dobrze zastanowi co on robi, brnie w tym ZOZ-ie w coraz wieksze bloto
w coraz wieksze problemy. Mozna udawaé, ze nic sie nie dzieje, ale to sie naprawde
przestaje podobaé. Jedna reka sie dofinansowuje olbrzymie kwoty, dziesiatki
miliardéw ziotych, druga sie rozdaje, a na tym wszystkim zostaje diug, ktora wezoraj
radosnym glosem pani dyrektor oSwiadczyla: to przeciez nie jest problem, bo to nie
ZOZ nie bedzie placit tylko gmina zaplaci. Przeciez ja to wyraznie slyszalem w
ezwartek. Co patstwo wyprawiaja? Bardzo bym prosit pana prezydenta, zeby nie robit

takich rzeczy.”

Przewodniczqca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Dziekuje.”

Radhny P, Brylowski ,,Nie doprowadzat do ktopotliwej sytuacji na punkcie ZOZ-u.”

Przewodniczgca Rady Miejskie) H. Pietraszkiewicz "Dziekuj¢ bardzo.
Prosze patistwa, jest wniosek formalny, bardzo prosze panie prezydencie bardzo
krétkie wystapienie, bo to nie jest jeszeze dyskusja merytoryczna.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkewski ,,Na pytanie co wyprawiamy
odpowiadam: pozyskujemy Srodki z zewnatrz na poprawe stanu naszych budynkow.
To jest prosze patistwa dofinansowanie, a nie pozyczka, wiec tutaj prosze, prosz¢
paristwa jasno te sprawy widziec. I jest czyms innym zaciaganie zobowigzan, a czyms
innym pozyskiwanie srodkéw z zewnatrz do poprawienia stanu naszych budynkoéw, co
powinno byé raczej traktowane jako chwalebne bardziej niz jako, nie wiem,
pograzajace. W sytuacji kiedy mamy mozliwos¢ za pieniadze zewnetrzne poprawic..
stan naszych budynkéw to prosze patistwa, wydaje mi sie, ze nic tutaj si¢ zlego nie
dzieje. Wrecz przeciwnie powinnigmy tego rodzaju inicjatywie dyrektora ZOZ
przyklasnaé. Ja prosze panstwa chce patistwa poinformowaé o tym moze wyrazniej] w
zwiazku z informacjami, ktére zawarte sq w uzasadnieniu do tego projektu.

Mianowicie PFRON w tym przypadku przyznat grodki w wysokoéci ...”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Panie prezydencie, tylko

w sprawie formainej.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,117.000 zt przyznat takie Srodki.
To sq srodki zewnetrzne, ktére sa bezzwrotne i musza byé wykorzystane po prostu

zgodnie z przeznaczeniem w budynku przy Hipotecznej dla potrzeb przychodni
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Rehabilitacyjnej. Jest to kwestia modernizacji za srodki PFRON-owskie naszych
pomieszczen. Nie wiem co tutaj groznego w tym mozna znalezé.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz "Dziekuje bardzo.
Prosze panstwa jest wniosek formalny, ktéry poddaje pod gtosowanie, zostal on
ziozony przez Zarzad Miasta, aby do porzadku obrad wprowadzié punkt dot. podjecie
uchwaty w spr. ustanowienia hipoteki na nieruchomosé miejska przy ul. Hipoteczne]
4. Przypominam, iz jest to rozszerzenie porzadku obrad. Glosowanie nr 16.
Kto z panstwa radnych jest za umieszezeniem tego punktu w porzadku obrad prosze
przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke, dziekuje. Kto 2 paristwa jest przeciwny
prosze podniesé reke i przyblizy¢ karte do czytnika? Kto z paristwa si¢ wstrzymal
prosze przyblizyé karte do czytnika i podnieg¢ reke, dziekuje. Stwierdzam, ze
w wyniku giosowania przy 19 glosach za, 13 przeciw i 8 wstrzymujacych sie wniosek
nie zostat przyjety przez Wysoka Rade. Przystepujemy do kolejnego punktu 2.8. wg
porzadku obrad.”

Ab. 2.8. SPRZEDAZY NA RZECZ LUBELSKIEJ Funpacst RozwoJu
ZSIEDZIBA  W LUBLINIE NIERUCHOMOSCI STANOWIACEJ
WEASNOSC MIASTA POLOZONEJ W LUBLINIE PRZYRYNKU 7.

Projekt uchwaty (druk nr 705-1) stanowi_zatacznik nr 20 do
protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Projekt tej uchwaty otrzymali
panistwo radni przy pismie z dnia 20 czerwca br. Prosze teraz Zarzad Miasta
© zapoznanie nas z tym projektem.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Sprawa nie jest nowa, byla dyskutowana jeszcze przed poprzedniqa sesja kiedy to
troszeczke inaczej chcielismy ta nieruchomosciq zadysponowa¢. Ze wzgledu na
przebieg dyskusji jaka odbywala sie w Komisjach Zarzad postanowit nieco prostszq
formuie zadysponowania tq nieruchomoscia przedstawié Wysokiej Radzie.
Przypomne, ze chodzi o nieruchomoé¢ potozong w Lublinie przy Rynku 7 stanowiaca
dziakke o powierzchni 403 m? zabudowana budynkiem na rzecz Lubelskiej Fundacji
Rozwoju. Jest to budynek uzytkowy, ktéry znajduje sie w Rejestrze zabytkow naszego
wojewodztwa pozostajacy w uzytkowaniv Fundacji Rozwoju na podstawie uméw
najmu i administracji budynku. Wg wyceny, ktora zostala sporzadzona przez
rzeczoznawce majatkowego wartosé nieruchomosci wynosi nieco ponad 2 mln zt.
Prosze panstwa, Lubelska Fundacja Rozwoju, ktora zainwestowala w remont tego
budynku i prowadzi dzialalnosé¢ o charakterze sprzyjajacym rozwojowi drobnej
i Srednie} przedsiebiorczosci wspiera restrukturyzacje i rozwdj naszego regionu,
podejmuje takze dzialati wspierajacych lubelski rynek pracy ~ stara sie, aby
wykorzystaé posiadane przez siebie érodki, m.in. na zakup tej nieruchomosci.
Z drugiej strony mielismy kierowane do nas oczekiwania w zakresie stworzenia
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instrumentow, ktére bylyby w dyspozycji miasta, a wspieraly tworzenie nowych

miejsc pracy. Takim instrumentem co podnoszono na przyktad, ktérych wyraznie

brakuje na naszym rynku pracy jest instrument sluzacy finansowaniu przedsiewziec

podejmowanych przez osoby bezrobotne, badZ na rzecz osdb bezrobotnych przez

drobnych przedsiebiorcéw. Tak sie prosze paristwa sktada, ze zasadniczo do realizacji

tego rodzaju celéw, do tzw. aktywnych form przeciwdziatania bezrobociu stuzyé

powinien Fundusz Pracy. Tym niemniej tak od dtuzszego czasu nie jest, na aktywne

formy przeciwdzialania bezrobociu z roku na rok przeznacza sig coraz mmiejsze

érodki, coraz mniejszy procent Funduszu Pracy trafia na wspieranie rynku pracy

ijednym z instrumentéw, ktére nalezaloby stworzy¢ (naszym zdaniem) jest Fundusz

poreczeniowy i Fundusz pozyezkowy. ChcielibySmy, aby srodki uzyskane ze

sprzedazy tej nieruchomosci, a takze Srodki, ktére po sprzedaniu tej nieruchomosci

uzyskamy od Lubelskiej Fundacji Rozwoju przeznaczyé na utworzenie we wspdipracy

2 ta Fundacja2 finduszy: pozyezkowego i poreczeniowego, ktére stuzytyby tworzeniu

pewnego systemu zabezpieczania pozyczek po ktére siegaja osoby bezrabotne chcgce

prowadzi¢ polityke samozatrudnienia badz drobni przedsigbiorcy, ktérzy decyduja sig

tworzyé miejsca pracy. Na dzisiaj siegniecie po pieniadze bankowe jest dla nich

bardzo trudne, bowiem uzyskanie poreczenia dla banku jest rzecza skomplikowana,

Za pomoca takich funduszy mozna byloby zaktywizowa¢ lubelski rynek pracy.

Wiemy, ze jest to rynek trudny, na ktérym pojawia sie coraz wiecej osdb

bezrobotnych, gdzie stopa bezrobocia wynosi okoto 10,5% a w tej chwili jest jeszeze

owszem dogé znaczace ponizej gredniej krajowej, ale chcielibysmy zeby byla znacznie

nizsza. I dlatego staramy sie szukaé srodkéw na wspieranie tworzenia tego rodzaju

instramentow, ktére aktywizuja, lubelski rynek pracy i pozwolityby na w jakiej§ mierze

mozliwej dla nas do zredukowania w takim zakresie, w jakim to jest mozliwe, jak

powiedziatem liczby bezrobotnych. Wydaje nam sie, ze przeznaczenie tej kamienicy

do sprzedania na rzecz Fundacji bedzie dobra inwestycja miejska swego rodzaju

dlatego, Ze inne instytucje funkcjonujace juz w tym budynku raczej tam nie mamy

zadnych planéw dot. zagospodarowania tego budynku w inny sposéb. Fundacja i tak

jak przewidujemy w najblizszej, zblizajqcej sie perspektywie bedzie funkcjonowala

w tym budynku, wiec aby zainteresowaé jq inwestowaniem dalszych srodkéw w tym

budynku, stworzeniem sytuacji wlasnogci jest oczywiscie korzystne, tatwiej sig

inwestuje w budynek, ktéry jest nasza wlasnoscia. W tej sytuacji jaka mamy w tej

chwili naklady na remonty musialyby byé ponoszone przez miasto, natomiast owszem

w zamian za to pobieraé bySmy mogli jakies ezynsze, natomiast nie mamy moZliwosci

pozyskania érodkéw, ktére pozwolily nam zrealizowa¢ ten cel, o ktérym mdwie,

a wiec utworzenia (przy wspélpracy z Fundacja) funduszy ktére w innych regionach

naszego wojewddztwa funkcjonujai sie sprawdzily. Cheialbym wiec, méwigc nieco na

skréty, zaproponowaé Wysokiej Radzie rozstrzygniecie, ktére pozwoliloby osiagna¢

dwa cele. Pierwsze — to wlasciciel dla kamienicy przy Rynku 7, drugi — pieniadze na

utworzenie funduszy, ktére osobna, uchwata Rady Miejskiej, bo beda musiaty przeciez

byé oczywiscie zadysponowane uchwalq Rady Miejskiej poprzez wprowadzenie ich

do budgetu i przeznaczenie w odpowiedni sposob na aktywizacje lubelskiego rynku

pracy, na ktérym coraz wiecej bezrobotnych i ktéry to problem, jak wiemy, przez

wszystkich jest traktowany ponad podzialami polityeznymi za jeden z podstawowych

probleméw spoteczno-gospodarezych dzisiejszej Polski, takze dzisiejszego Lublina.

W zwiazku z powyzszym prositbym Wysoka Rade, by zechciala uchwaig

w przedmiocie o ktérym moéwie podjaé, dziekuje.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz Ja r6wniez dziekuje bardzo

panu prezydentowi. Projekt tej uchwaly opiniowaly Komisje: Komisja Budzetowo-
Ekonomiczna, Komisja Gospodarki Komunalinej. Komisja Rozwoju  Miasta,
Urbanistyki i Ochrony Srodowiska oraz Komisja Kultury i Ochrony Zabytkow.
Wszystkie Komisje zaopiniowaly pozytywnie. Komisja Kultury ma wnioski i zwracam
sig teraz do pani przewodniczacej Komisji o przedstawienie nam opinti.”

Przewodniczaca Komisji Kultury i Ochrony Zabytkéw E. LoS ,,Komisja Kultury
iOchrony Zabytkéw ww. projekt uchwaly opiniowata na posiedzeniu 27 czerwea.
Komisja zaopiniowala pozytywnie ww. projekt uchwaly wnoszac jednoczesnie
oumieszezenie w § 1 ust. 2 zapisu: Cene nieruchomosci wpisanej do rejestru
zabytkéw obniza sie 0 30%.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "“Dziekuje bardzo pani
przewodniczacej czy ktos z patistwa pozostalych przewodniczacych Komisji cheiatby
zabra¢ gios w imieniu Komisji. Nie ma chetnych. Otwieram dyskusje. Kto z paistwa
radnych cheiatby wziaé udziat w dyskusji na temat przedstawionego projektu uchwaly,
prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Uznaje, ze wszystkie osoby, ktére
chea, wziaé udzial w dyskusji na temat tego projektu zgtosity sie. Dziekuje bardzo.
Mamy 4 chetnych bardzo prosze. Pan radny Krzyzanowski prosze o wypowiedz.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Wysoka Rado! Ja cheialem sie dowiedzieé jak duzy
w metrach kwadratowych jest ten budynek — to jest pierwsze pytanie. Druga sprawa,
to jest cheialbym, poniewaz poprositem na Komisji o materialy, a dostalem tylko
statut. W statucie sa wymienione wladze fundacji, chciatbym poznaé sklad rady

fundatoréw i Zarzadu. Zarzad z prof. Kidyba jest na dokumentach podpisany i co
nieco wida¢, ale chcialbym pozna¢ przede wszystkim rade fundator6w jako taka,
Itrzecia sprawa, poniewaz w uzasadnieniu do tej uchwaty jest argumentacja, ze
bedziemy z tych ... Ze Zarzad Miasta zamierza w calosci lub w czesci przeznaczyé te
Srodki na utworzenie funduszu pozyczkowego i poreczeniowego wspomagajacych
tworzenie nowych miejsc pracy, wiec wydaje mi sie, Ze suma, ktora byla na wycenie
jest po prostu za mata. Im wyzszq bedzie ta suma tym wyzszy bedzie ten fundusz
proponowany nie bede mial chyba nic przeciwko takiemu finduszowi, tylko
proponowalbym, aby robita to organizacja miejska, czyli miejskie biuro pracy, aby je:
obstugiwala. I wydaje mi sie, Ze, bo tutaj nie wiem pan dyrektor Jedziniak dobrze
powiedzial, ze to prawie 1000 metréw, wiec 1000 metréw, jak podziele cene, ktéra ma.

zaplaci¢é Fundacja, ktéra proponuje Zarzad, czyli 1 mln prze 1 tys. to wychodzi mi
okoto i tys. zt za 1 m’. Jest to radykalnie za mato. Ja chcialem powiedzieé tak, ze nie
mam nic przeciwko dziatalnosci Lubelskiej Fundacji Rozwoju, bardzo szanuje pana:.
prof. Kidybe, natomiast tutaj nasze interesy sq troszeczke sprzeczne i ja chee troche
wiecej pieniedzy w dbalosci o budzet miasta i mieszkancéw naszego miasta, dziekuj¢

bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz “Dziekuje za wypowiedz panu
radnemu, poprosze o zabranie glosu teraz pana radnego Klimowicza.”

Radny A. Klimowicz ,,Ja dziekuje bardzo, bo tez chcialem sig dowiedzieé o sklad

rady tego Funduszu, a to pytanie juz padto, dziekuje.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Dziekuje réwniez, pan radny

Wronski.”

Radny L. Wrotiski ,,Dziekuje bardzo. Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Szanowny Zarzadzie! Ja mam takich pare pyta, pierwsze pytanie: chcialem sie

dowiedzieé jakie jest, jakie bedzie ozy jest w ogdle oprocentowanie i jaka jest

wysokogé obstugi finansowej tych funduszy, ktore maja by¢ przekazywane

w przysztogci czy sa juz w niektérych miastach dla malych przedsiebiorstw na

tworzenie miejsc pracy dla bezrobotnych? To jest pierwsze pytanie, drugie pytanie

chcialem sie zapytaé pana dyrektora czy przy wycenie tej nierachomosci zostat

uwzgledniony wktad, Ze kamienica zostala poddana remontowi kapitalnemu, 2 to mi
wiadomo do poréwnania mozna przyjaé bodajze tylko jedna kamienice o tym
standardzie na dzieri dzisiejszy. Gdyz te 3 bodajze 3,5 min, ktére zostaty wydatkowane

w jakié sposéb ze srodkéw miasta powinno mieé wptyw na wartosé nieruchomosci.

Cheiatem zauwazyé, ze to co radny Krzyzanowski wyliczy! to sie wszystko zgadza, bo
biorac pod uwage powierzchnie uzytkowg tej kamienicy to wynosi, Ze miasto otrzyma
w granicach 1.100 zt za 1m’. Przy inwestycjach tego typu na terenie miasta, ja juz ni¢
méwie o Starym Mieécie, ale w innych dzielnicach poza centrum to jest w granicach

2.500 zi nowe bez wyposazenia. Tutaj jak wiemy jest polichromia i rézne inne rzeczy.

Wydaje mi sie, Ze to ze jest to zabytek i Komisja stusznie to co mogta podniosta i tak
wartosé tzn. grodki, cene, ktéra miasto uzyska za te nieruchomosé sq znacznie nizsze

od rzeczywistych wartosci tej nierachomosci, dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Dziekuje za wypowiedz panu
radneni i poprosze pana radnego Drozda.”

Radny Z. Drozd ,,Ja chcialem spytaé jakie naklady finansowe poniosio miasto na
remont tej kamienicy, to tak jak kolega méwit 3,5 min nie wiem, jakie taczne byly

nakiady na remont tej kamienicy? Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz "Dziekuje bardzo, wszystkie
osoby, ktére chcialy zabraé glos w dyskusji to uczynity. Wobec powyzszego na
podstawie § 28 pkt 1 statutu zamykam dyskusje. Zwracam sie teraz do Zarzadu Miasta
2 progba o ustosunkowanie sie do uwag i wnioskéw zgtoszonych w czasie dyskusji:
Pan prezydent Wiestaw Perdeus.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Najpierw chciatbym udzielié odpowiedzi na pytanie, ktére przewijato sie przynajmniej

w 2 przypadkach: sktad rady fundator6éw w ogéle Lubelskiej Fundacji Rozwoju.
Tymi fundatorami sq: przede wszystkim banki, to jest tak: Bank Depozytowo-
Kredytowy aktualnie PEKAO S.A., Bank Przemystowo-Handlowy w Krakowie, Bank
Rozwoju i Eksportu S.A. w Warszawie, dalej Izba Przemystowo-Handlowa
w Lublinie, Bank PEKAO BP, Minister Gospodarki, Fundacja Gospodarcza
Solidamoégci w Gdatisku aktualnie to jest chyba Agencja Rozwoju Regionalnego,
Gmina Lublin, jak juz wspomniaiem Minister Gospodarki oraz Urzad Marszatkowski.

— (Glos z sali niemozliwy do odczytania)— Ale co znaczy uskladali? — (Glosz sali

Jaki byla kapitat zakladowy?”) —- 337.000 to by! fundusz statutowy Fundacji.
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Natomiast aktywa sq wykazanew bilansie, a po zakoriczeniu na przetomie 1999/2000
roku wehodza w to réwniez Srodki finansowe i majatek trwaly przckazany po
zakonczeniu _polsko-brytyjskiego =programu =wspierania _—przedsiebiorczosci.
Kwota przeznaczona dla obydwu podmiotow, ezyli podilaskiey fundacji zickalizowanej
w Biatymstoku i lubelskiej wplywa kwota 19,5 mln dolaréw, co oczywiscie stanowito
tylko ezesé Srodkéw finansowych, ktére pozostaja w dyspozycji fundacji. Bylo pytanie
réwniezZ o opini¢ bieglego rewidenta — (Glos z sali ,,Sklad rady.”) — Sktad rady?
To wiasnie podalem. — (Glos z sali ,.Rada fundatoréw sktada sie z gminy Lublin?”) —
Stucham? ~ (Glos z sali ,,.Rada fundatordéw sktada sie z przedstawicieli i bardzo prosze
o nazwiska tych przedstawicieli.”) — To znaczy, trzeba by byto podaé tak: dyrektor6w
wszystkich oddzial6w bankéw, minister gospodarki jest reprezentowany przez
dyrektora departamentu finanséw publicznych Ministerstwa Gospodarki. A wiec
Urzad Marszalkowski przez marszatka wojewddztwa. W radzie fundatoréw ja jestem
desygnowany przez gmine Lublin. I dyrektorzy poszezegdéinych bankow, a nazwisk
akurat w tej chwili wszystkich nie bede w_ stanie poda¢é paristwu.
Oczywiscie uczestnictwo w radzie fundator6w ma charakter czystospoleczny.
W sktad Zarzadu Fundacji wchodza: prezes Zarzadu w osobie Andrzeja Kidyby oraz
dwu cztonkow Zarzadu: pan Wojciech Zwolak (obecny tutaj dzisiaj) oraz pan Jerzy
Nazaruk. Rownoczesnie w ramach Fundacji dzialaja dwa fundusze utworzone przez
Fundacje. To jest fundusz poreczeri kredytowych i fundusz kapitalowy, ktéry
inwestuje tutaj olbrzymie srodki jezeli chodzi o poreczenia kredytowe na rozw6j matej
i Sredniej przedsiebiorezosci. To sq juz naklady wielomilionowe oraz wchodzi
kapitalowo do podmiotow, ktore podlegaja dosy¢ skomplikowanej selekcji jezeli
chodzi o wiarygodnogé inwestowanych srodkéw finansowych. Polega to na tym, ze
fundusz dofinansowuje, czyli wchodzi udzialami, czyli podnosi kapitat w spdice,
a pdzniej po zrealizowaniu swojego celu, czyli po uzyskaniu przez spdike okreglonej
stabilizacji na rynku wychodzi odzyskujac wszystkie zainwestowane Ssrodki.
Kazdy z tych podmiotéw typu kapitalowego podlega samodzielnej ocenie przez
biegtego rewidenta. Tak sie sklada, ze Fundacja w gruncie rzeczy mogtaby mieé
lepszy wynik niz miata, poniewaz miata tylko zysk w wysokoéci 1.212.000, natomiast
rada fundatoréw oczekiwalaby zysku w granicach 100 tys. zt. Ale érodki te bedg
wydatkowane na cele zakreglone w statucie Fundacji. Jeden z punktéw juz
wednoliconego tekstu statutu Fundacji jest wspomaganie i tworzenie instrumentéw
aktywizacji rynku pracy, w statucie Fundacji jest to wpisane. Fundacja jest w zasadzie
jedna z zdecydowanie najlepszych w Europie grodkowowschodniej. W konsekweneji
tego faktu przyznano Lubelskiej Fundacji Rozwoju mozliwosé zorganizowania zjazdu
wszystkich agencji rozwoju regionalnego Europy srodkowej i wschodniej,
anajlepszym dowodem wyjatkowo sprawnej profesjonalnej dzialalnogci jest to, ze
projekt brytyjski zostat w calosci zrealizowany 1 jest to chyba jedyny projekt w ten
sposob zrealizowany, w ktérym rzad brytyjski, a musze powiedziec, ze oni niezbyt
chetnie wydajq pieniadze, licza kazda ziot6wke, poprzez Ministerstwo Gospodarki
przekazal wszystkie aktywa tego programu do dwéch fundacji. W tej chwili trwa
dyskusja na temat ostatecanego ksztaltu i funkejonowania Fundacji, poniewaz
Fundacja jest dosyé — tak powiedzialbym -— czy moze wysoce zorganizowang
instytucja ze wzgledu na sie¢é agencji rozwoju regionalnego, ktére tworzy.
Sq to ogrodki wspierania biznesu oraz agencje rozwoju regionalnego. Przedsiewziecia
tego typu jak to proponowane nie jest przedsiewzieciem nowym, w tej chwili juz dwie
gminy wraz z Lubelska Fundacjg Rozwoju utworzyly programy tego typu.



Protokdl It posiedzenia XXXIX sesji Rady Miejskiej w Lublinie (9.07.2001 Fr.) 71

Jezeli chodzi o oprocentowanie tych pozyczek wszystko odbywa sie na zasadach
preferencyjnych. Oprocentowanie nie bedzie przekraczaé 13%. Tak przynajmniej sie
zaktlada. Cheiatem paristwu powiedzie¢, ze wszystkie projekty realizowane przez
Lubelska Fundacje Rozwoju, kaédy projekt podiega daleko idacej selekcji
iwielokrotne} ocenie. Ta selekcja, powtarzam, jest bardzo.skomplikowana
i przechodza projekty tylko i wylacznie, ktore daja gwarancje z realizacji. Jaki jest

efekt funkcjonowania obydwu, a w szczegdlnosci funduszu poreczeniowego. Jest stan,

ktérego nie moga osiagnaé i nie osiagaja praktyeznie banki, poniewaz nie zwroconych

z ogohi kwot, te kwoty nie zwrécone, ktérych trzeba dochodzié w trybie egzekucji nie

przekraczaja 3% wartosci udzielonych poreczen, A wiec sytuacja jest taka jakiej nie

jest w stanie zagwarantowaé sobie zadna z instytucji finansowych. To tyle tytulem

tych uwag. Natomiast ja przedlozyiem dokumentacje w postaci opinii biegtego
rewidenta za rok ubiegty. Zreszta sq do wgladu wszystkie opinie, poniewaz prosze
pamietaé, sq tutaj instytucje finansowe w radzie fundatoréw i one w sposdb
szczegélny przygladaja sie funkcjonowaniu po stronie finansowej Lubelskiej Fundacji

Rozwoju i obydwu funduszy. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Zarzad sie

odniédst do uwag zgtoszonych przez paristwa radnych, ale jeszcze pan radny

Krzyzanowski chce zabraé gios. Prosze bardzo.”

Radny J. KrzyZanowski ,,Panie prezydencie, ja o materiaty i o dane poprositem kilka
dni temu na jednej z komisji, wiec nie ma potrzeby dzisiaj z pamieci wymieniania,
Poprosiligmy i nie dostaligmy... Nie, w czwartek wieczorem nie byto zadnej komisji.
Byt czas, zeby nam te dokumenty dostarezyé, ale w ten sposdb paristwo sami
wprowadzacie nastréj podejrzliwosci, poniewaz my tego nie mamy. Gdybysmy dostali
to, o co poprosiligmy, ja nie wiem czy to pana biuro, czy Biuro Rady Miejskiej —
bardzo prosze sprawdzié i wyciagnaé konsekwencje. Niech pan w tej chwili nie

reaguje..”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Nie, nie. Ja dostarczylem.
Bardzo przepraszam, te dokumenty zostaty dostarczone.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Jesli to, co mam przed soba to jest to, to to jest tylko bilans,
wyciag ze statutu i opinia bieglego — te trzy dokumenty. Prosiligmy o sktad wiadz
i o pare innych rzeczy, ale to tak na marginesie. Powiedzial pan prezydent, ze
Fundacja ma bardzo dobre wyniki. Zgadzam sie z panstwem. Fundacja ma lepsze
wyniki niz niektére przedsiebiorstwa. Pordéwnanie sumy 1.212.000 zt do 6.600.000 at
mowi, ze dochodowoéé tej instytucji jest na poziomie 20%. Nie wiem jak z 13%
oprocentowania kredytéw minus koszty da sie wyciagnaé taka sume. Dla mnie jest to
obracanie pieniedzmi kilkukrotne, bardzo dobrze. Jezeli jest tylko 13%
oprocentowanie kredyt6w, a Fundacja zdazy w tym czasie 4 razy tych kredytéw
udzielié, to moze bedzie 20%. Takze chcialbym, zebySmy sie dobrze zrozumieli.
Codo cel funkcjonowania i zasad ja w ogdle nie ma Zadnych uwag.
Natomiast bardzo prosze, aby pan prezydent odnidst sie jeszcze co do wartosci

budynku.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Pragne tylko poinformowaé w zwiazku z wnioskiem Komisji Gospodarki Komunalnej,
ze Zarzad Miasta przygotowal dokumenty i czlonkowie Komisji otrzymali je
w momencie, kiedy otrzymaiam je od Zarzadu Miasta. Pan radny Zdzistaw Drozd, ale
krétko prosze.”

Radny Z. Drozd ,Ja powtorze pytanie: jakie naklady finansowe poniosto miasto na
remont tej kamienicy?”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Poprosze jeszeze Zarzad by sie odnidst do zgloszonych uwag.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Nie jestesmy w stanie podaé teraz
precyzyjnej liczby, ale byly to naklady rzedu 2 do 2,5 mln zt. Natomiast jezeli chodzi
o wartosé rynkowa nieruchomosci, zostala ona przez rzeczoznawce majatkowego
wycenione na 2.074.000 zi. To sq te informacje, o ktérych byla mowa.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Prosze patistwa, poniewaz wszystkie sprawy zostaly wyjasnione przystepujemy do
glosowania.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Przed glosowaniem chcialem

poinformowaé Wysoka Rade, ze przyjmujemy jako autopoprawke wniosek Komisji
Kultury i Ochrony Zabytkéw.”

Przewodniczaca Rady Miliejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Przystepujemy do glosowania projektu uchwaly w calosci. Glosowanie nr 17: kto z
panistwa radnych glosuje za podjeciem uchwaly na druku nr 705-1 wraz z
autopoprawka, prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje. Kto jest
przeciw, prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto sie
wstrzymal, prosze przyblizy¢ karte do ezytnika i podnies¢ reke. Dziekuje. Stwierdzam,
ze wiekszoscia 26 gloséw za, przy 13 glosach przeciw i 3 wstrzymujacych sie Rada
Miejska podjela uchwale w sprawie sprzedazy na rzecz Lubelskiej Fundacji Rozwoju
z siedziba w Lublinie nieruchomosci stanowigcej wlasnos¢ miasta polozonej
w Lublinie przy Rynku 7.”

Uchwala nr 615/XXXIX/2001 w sprawie sprzedazy na rzecz Lubelskiej Fundacji
Rozwoju z siedziba w Lublinie nieruchomosci stanowiacej] wlasnos¢ miasta polozonej
w Lublinie przy Rynku 7 stanowi zatacznik nr 21 do protokotu.

 



Protokdi il posiedzenia XXXIX sesji Rady Miejskiej w Lublinie (9.07.2004 r.) 73

AD. 2.9. ODDANIA W DRODZE BEZPRZETARGOWEJ W UZYTKOWANIE
WIECZYSTE NIERUCHOMOSCI ZABUDOWANEJ PRzY
UL. BIERNACKIEGO 22 W LUBLINIE WRAZ ZE SPRZEDAZA
USYTUOWANEGO NA NIEJ BUDYNKU NA RZECZ EUROPEJSKIES
Funpacst SPOLECZNEJ ,,GOONE ZyCciIE” im.  SYNA
CZLOWIECZEGO Z SIEDZIBA W LUBLINIE

Projekt uchwaly (druk nr 706-1) stanowi zalacznik nr 22 do

protokohi.
Materiaty w przedmiotowej sprawie stanowia zalacznik nr 23 do
protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Kolejny punkt 2.9 — podjecie
uchwaly w sprawie oddania w drodze bezprzetargowej w uzytkowanie wieczyste
nieruchomosci zabudowanej przy ul. Biernackiego 22 w Lublinie wraz ze sprzedaza,
usytuowanego na niej budynku na rzecz Europejskiej Fundacji Spotecznej ,,Godne
Zycie” im. Syna Czlowieczego z siedziba w Lublinie (druk nr 706-1), Projekt tej
uchwaly zostal patistwu radnym przekazany wraz z zawiadomieniem o sesji z dnia
20 czerwea br. Prosze teraz Zarzad o uzasadnienie potrzeby podjecia tej uchwaly.”

Prezydent Miasta Lublin A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczqacal Wysoka Rado!
Przedstawiony projekt jest wynikiem wniosku zlozonego do nas przez — (Glos z sali
»Wniosek formalny, pani przewodniczaca.”).”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Rozpoczelismy punkt.
Za chwile. — (Glos z sali ,,Ja przepraszam bardzo, ale ja nie wiem czy myémy
giosowali poprawke, czy myémy glosowali catosé uchwaly.”) — Catosé uchwaly, tak
jak mowilam. — (Glos z sali ,,A kiedy byla glosowana poprawka wniesiona przez
Komisje Kultury?”) — Jako autopoprawka zostala przyjeta.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Zostala przyj¢ta jako autopoprawka.
Trzeba byto stuchaé. — (Gles z sali ,,To zostala przyjeta poprawka, a nie bylo
glosowania nad catoscia uchwaly.”) — Prosze pania, byla przyjeta jako autopoprawka
przez Zarzad.” :

Przewodniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Ja bardzo prosze, zebyscie
pafistwo byli obecni na sali. Wniosek Komisji Kultury zostat przyjety przez Zarzad
jako autopoprawka. Glosowaligmy projekt uchwaly w calosci wraz z autopoprawkg
przyjeta przez Zarzad. Zostat on przyjety zgodnie z zasadami i zgodnie z prawem.
Rozpatrujemy kolejny punkt. Glos ma pan prezydent Andrzej Pruszkowski.”

Glos z sali ,,Pani przewodniczaca, jeszcze jeden wniosek formalny.
Przepraszam bardzo.”

Przewodniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze pani radna
wniosek formalny.”
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Radna A. Rusin-Kaczmarek ,Ja mam taka propozycje, a wlasciwie wniosek,
zebysmy zrobili 10-minutowa przerwe w celu przewietrzenia tej sali. Wiem, ze jest

pdzno, ale przy takich warunkach jakie mamy w tej chwili chyba nie bedziemy
wstanie skutecznie obradowaé. Juz siedzac tutaj i stuchajac naprawde gubimy sie.
Nie ma ezym oddychae¢.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze palstwa, mam
propozycje, poniewaz jest progba, zebySmy dokoriczyli rozpoczety punkt i po tym
punkcie bedzie 15 minut przerwy. Pan prezydent juz czeka, bardzo prosze.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,Jak powiedziatem, projekt uchwaly
wynika z inicjatywy Fundacji ,,Godne Zycie”, ktéra uzytkuje nieruchomosé potozong
przy ul. Biernackiego 22, zabudowang 4-kondygnacyjnym budynkiem, gdzie maja
patistwo z Fundacji ustanowione prawo uzytkowania na okres lat 20.
Celem dzialalnosci statutowej Fundacji, okreslonej w statucie, jest w szczegdlnosci
prowadzenie dzialalnogci charytatywnej, opiekunczej, kulturalnej,. wychowawczej,
pomocy humanitarnej. Nadto w zakresie dzialalnosci Fundacji zawiera sie ochrona
macierzytistwa i zycia poczetego oraz ochrona zdrowia. Fundacja Spoteczna ,,Godne
Zycie” wystapita z wnioskiem o oddanie nieruchomoéci, o ktérej mowa,
w uzytkowanie wieczyste, wraz ze sprzedazqa usytuowanego na nie] budynku, tak wiec
tutaj nie chodzi o ustanowienie wlasnogci gruntu, tylko ustanowienie uzytkowania
wieczystego. Sw6j wniosek Fundacja ustanawia wysokoscia poniesionych przez siebie
nakiadéw na remont tego budynku oraz koniecznogciq wydatkowania dalszych kwot,
gacznych kwot, dodajmy. Przypomne, chodzi o budynek, ktory pewnie wszyscy
patistwo znaja, taki czerwony, ceglasty budynek, ktéry mieSci sie pray ulicy
Biernackiego, na rogu ulicy Prusa, znajdujacy sie w dos¢ kiepskie] kondycji
materialnej. Wiec dalsze wydatkowanie duzych kwot, utrzymanie nieruchomosci
w nalezytym stanie technicznym wymaga kosztéw, ktére nie podiegaja zwrotowi po
wygasnieciu umowy uzytkowania, zawartej wezesniej przez Fundacje. W zwiaqzku
ztym, ze kontrole przeprowadzane w tej Fundacji wykazaly pewna, kontrowersyjnosé
wydatkowania tak znacznych kwot na nieruchomosé nie bedaca wiasnoscia Fundacji,
Fundacja zwraca sie o to, aby mogia staé sie wiascicielem budynku, a posiasé
w uzytkowanie wieczyste nieruchomosé, o ktérej mowa. Dlatego tez projekt ten do
rozstrzygniecia przez Wysoka Rade dzisiaj Zarzad Miasta przedkiada. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Projekt tej:
uchwaly opiniowaly Komisje: Budzetowo-Ekonomiczna, Gospodarki Komunalnej,
Rozwoju Miasta, Urbanistyki i Ochrony Srodowiska oraz Komisja ds. Rodziny:
Opinie poszezegéinych komisji sq pozytywne. Czy ktos z paristwa przewodniczacych:
komisji chcialby wypowiedzie¢ sie szczegdtowo na temat tego projektu? Jezeli nie ma
chetnych, to otwieram dyskusje. Kio z patistwa radnych chcialby wzia¢é udziat

w dyskusji? Prosze podniesé reke — sq chetni. Wlaczam system. Prosze przyblizyc
karte do czytnika i podniesé reke, zarejestrowaé sie. Wszystkie osoby, ktére chca
wziaé udzial w dyskusji, zarejestrowaly sig, tak? Zamykam taka mozliwos¢. Mamy 7
chetnych. Bardzo prosze, pan radny Koziel.”

Radny Cz. Koziel ,,Pani Przewodniczqca! Szanowni Paristwo! Na tej sali jeszcze nie
ptzerobionej na przedostatniej sesji pierwszej kadencji podjeto uchwale 608/94
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w sprawie przekazania tego budynku dla Fundacji. Wtedy to wlagnie, po bardzo

burzliwej dyskusji, nie bede cytowat jakim stosunkiem gloséw, jaka ilosé byta gloséw,

fakt, ze uchwala zostala podjeta, thumaczono to, co jest zapisane w protokole

posiedzenia sesji, jest takze dokument, tzw. uzasadnienie do uchwaty, ktory byt

dyskutowany bardzo goraco, Rada zgodzila sie, zeby ten obiekt przekaza¢. Ale byly

pewne warunki, ktére miala Fundacja spelni¢. Dlatego mam pytanie: czy wszystkie te

warunki, ktére byly zapisane w protokole wtedy oraz w uzasadnieniu do uchwaly,

zostaly wykonane? Bo jest to jakby zmiana zasad i regut w trakcie trwania jakiejs

pewnej umowy. To jest pdjécie dalej do zalatwienia sprawy. Jezeli okaze sie, ze

Fundacja wypelnita te wszystkie warunki, to prosze to odpowiedzie¢ i bedzie zapis

wprotokole, a pdzniej dopiero ja beda mdgt to poréwnaé z zapisami z 1994 r.

MySle, Ze odpowiedz bedzie autorytatywna i prawdziwa w tejze sprawie.

Podobne pytanie na jednej z komisji zadatem i nie dostalem konkretnej odpowiedzi,

a tylko stwierdzenie, ze to co w akcie notarialnym jest napisane, to zostato speinione.

Ja sadze, Ze radni podejmujac uchwaly, powinni sobie zdawaé sprawe, Ze poprzednicy

wiasciwa uchwale podjeli, a ci co mieli wykona¢, wykonali ja zgodnie z tym, co Rada

ustalita, nie do kofica w uchwale, ale w zapisie protokohi z sesji oraz przyjete] do

wiadomogei i akceptacji jakby wyjasnienie w uzasadnieniu do uchwaty.

Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskie} H. Pietraszkiewicz ,,Dzigkuje za wypowiedz.

Pan radny Pakuta.”

Radny M. Pakula ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Kontynuujac niejako mysl

kolegi radnego Czestawa, oto przed nami sa dwa dokumenty. Jeden, ktéry byt na

poprzedniej sesji we czwartek i drugi, uzupelnienie na dzisiaj. I oto co my czytamy,

nowe informacje: Wydzial Finansowy Urzedu Miejskiego w Lublinie skierowat do nas

pismo z dnia 12 czerwca 2001 r. i tak dalej zawierajqce zarzuty, Ze nasza Fundacja nie

prowadzi dzialalnosci charytatywnej przy ul. Biernackiego 22 i niezgodnie z umowa

prowadzi w tym budynku przekazanym na cele statutowe inng dziatalnos¢e. Te same

zarzuty zostaly powtérzone przez radnego Pawta Brytowskiego na rozpoczetej sesji

Rady Miejskiej, z podkresleniem, ze nasza Fundacja nie prowadzi dziatalnosci zgodnie

z umowg zawarta z Gming Lublin. 1 oto, prosze patistwa, drugie zdanie: W glad za tym

pismem, w dniu 6 lipca, po rozpoczeciu sesji Rady Miejskiej, na ktdrej nasza sprawa

jeszcze nie byla rozpatrywana i zostala przeprowadzona kontrola przez inspektorow

Wydzialu Finansowego Urzedu Miejskiego, dotyczqcego sposobu wykorzystania

nieruchomosci potozonej przy ul. Biernackiego 22 w Lublinie, bedacej w posiadaniu

Europejskiej Fundacji Spotecznej ,,Godne Zycie”. Inspektorzy dokonali szczegdlowej

wizji lokali w budynku Fundacji i stwierdzili bezzasadnosé stawianych zarzutéw

Fundacji. Prosze patistwa, ciekawa rzecz, ze oto jedni urzednicy Wydziatu

Finansowego stawiajg zarzuty, a drudzy chwala. Jest wszystko OK.

Nalezy domniemywaé, ze oto na czas przyjécia kontroler6w spedzono ilus

uczestnikéw do ilus tam klubéw i oto na tej podstawie, na tej podstawie wydano

pozytywnq opinie, Powtarzam stwierdzenie za panem radnym Czestawem Kozielem:

ezy zostaly wypelnione warunki zawarte w uchwale przydzielajacej tenze lokal?

Jak, prosze pafistwa, u nas w Lublinie realizowane sq fundacje, kt6re powstaja czy

ktérym daje sie na podstawie uchwaly Rady Miejskie} pewien miejski majatek?

Oto, prosze paristwa, 4 czerwca w 1998 r. zostala podjeta uchwala w sprawie
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przekazania w uzytkowanie na rzecz Fundacji Integracyjnej na Tatarach nieruchomos¢
polozona w Lublinie przy ul. Odlewniczej. Nieszczegcie chcialo, ze Komisja Kultury
Fizyeznej 19 ezerwea br. dokonala tzw. wizji lokalnej w oSrodkach czy w miejscach
w Lublinie, ktore maja prowadzié dzialalnosé rekreacyjno-sportowo-wypoczynkowa.
Poniewaz, prosze panstwa, tam, przy ul. Odlewniczej istniat wybudowany w tym
niezdatnym okresie basen i 5600 m* powierzchni. Powtarzam, ten teren dostala ta
Fundacja przeze mnie wymieniona, I ot6z, prosze pafistwa, po wejéciu na fragment
zajmowanej powierzchni, bardzo grzeczniuiko na pytanie czy osoby tam bedgce
zechcialyby udzielié bardzo krétkiej informacji, otrzymaligmy stwierdzenie: nieroby tu
sie placza. Oczywiscie, bez dalszych dodatkéw, bez dalszych stwierdzen, tak sie jakos
dziwnie zlozyio...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie radny, bardzo prosze do
tematu.”

Radny M. Pakula ,,A to jest temat, pani przewodniczaca, przepraszam...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ale realizujemy temat
z porzadku obrad.”

Radny M. Pakula ,,Daje przyklad, jak sie zachowuja fundacje i dlatego tez — (Glos z
sali niemozliwy do odtworzenia).”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie radny, prosze na temat,
o kiérym rozmawiamy.”

Radny M. Pakula ,.J dlatego tez, i dlatego tez uwazam, Ze powinno si¢

wyegzekwowaé — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia) — No bo sie Zle zachowuje
i przeszkadza mi.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze wypowiadaé
sie na temat.”

Radny M. Pakula ,,W zwiazku z tym wnosze, by jednak przydzielajac, czy wstepujac
z tym, powinno sie najpierw sprawdzi¢, na ile zostala zrealizowana podjeta uchwata.
Daiekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Dziekuje za wypowiedz.
Pan radny Korycitiski ma gios.”

Radny M. Korycitiski ,Ja mysle, ze mdj przedmowca w sposdb jednoznaczny
potwierdzit to, czego sie bardzo obawialem, ze ciagle pokutuje taka mentalnos¢é

z dawnych czaséw, ze najlepiej to wykonuje zadania miasta administracja paristwowa.
Jest udowodnione, ze na calym §wiecie najtaniej zadania miasta, samorzadu wykonujq
fundacje. I to jest w ogdle oczywiste i bezdyskusyjne i zaluje, ze w tym kierunku idzie
dyskusja. Szkoda, ze pan radny nie przeczytal nastepnych zdan, co robi Fundacja i co
zrobila; i dobrze by bylo, zeby wybral sie na ulice Biernackiego, zobaczyt jeszcze
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fragmenty kamienicy, ktéra zostala kiedy§ przekazana, stan tej kamienicy i zobaczyl,
jakie inwestycje, ile dynamizmu wlozyla Fundacja ,,Godne Zycie”. Zyezylbym wielu
innym fundacjom, zeby potrafily tyle dla spoleczefistwa Lublina zrobi¢.
Prosze panstwa, fundacja nie moze inwestowaé w nie swoja wlasnosg¢é. Wnioskuje o to,
by przedstawiciel Fundacji mdégt zabraé gios i Wysokiej Radzie przedstawi¢ wiecej

informacji o Fundacji. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.

PoproszeowypowiedzZ pana radnego Horocha. — (Glosy z sali niemozliwe do

odtworzenia) -- Nie jest obecny. Pan radny Krakowski ma glos.”

Radny W. Krakowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Przyznam szczerze, ze

ta uchwala nie budzi mojego zachwytu i widze w niej pewne niedoskonalosci.

Przede wszystkim niedoskonalosci merytoryczne. Akt notarialny z 1995 r. ewidentnie

mowi w § 4, ze giéwng... § 3, przepraszam, ze jedna z ghéwnych dzialalnosci,

w szezegdlnosci Fundacja dziata w celu urzadzenia stol6wki i noclegowni dla

biednych. Obydwie te funkcje do dzisiaj nie speinia. I to nie jest jakies tam wymysione

moje zdanie, jest to zdanie pana dyrektora, ktory... Prosze? ~ (Glos z sali niemozliwy

do odtworzenia) ~ Ja moze dokoricze, a pan potem zapyta...”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przepraszam, pan radny

Krakowski ma gtos.”

Radny W. Krakowski ,,Jest to zdanie wyrazone przez pana dyrektora.
Zreszta w jednym piémie z 5 lipca pisze sie, ze wlasciwie to speinia, a jedynie tylko
noclegownia nie jest zrobiona, ale w drugim pismie juz ewidentnie pisze sie, ze

noclegownia dia kilku oséb w trakcie realizacji budowlanej i pkt 7 - miejsce
wydawania positkéw dla ubogich, w trakcie budowy. A zatem obydwie z tych rzeczy,
obydwie z tych dziatalnogci nie sa, realizowane. No jest to przede wszystkim, jest to
réwniez w zasadzie, jest to powéd do tego, ze mozna by ten akt notarialny
wypowiedzieé, bo w nastepnym punkcie pisze sie, Ze jezeli nie sq realizowane § 3, § 4,
§ 5, to wlaSciciel nieruchomosci moze jednostronnie wypowiedzie¢ te umowe,
To jest jeden temat. Natomiast drugi temat, do samego uzasadnienia tej propozycji, tej
uchwaly. I tutaj, jako punkt glowny podaje sie, ze Fundacja nie moze funkcjonowaé ze
wzgledu na to, ze kazda inwestycja nie moze by¢ zaliczona w koszty. Jest to,
delikatnie méwiac, troche niesciste. Bo ustawa o podatku dochodowym od osdéb
prawnych, art. 16 ust. 1 pkt lc oraz art. 16g ust. 13 stwierdza jednoznacanie, ze

moderizacja grodka trwalego podlega amortyzacji i okres amortyzacji ustala sie nie

mniej niz 10 lat. W tym przypadku mozna spokojnie powiedzie¢, ze jezeli Fundacja

ma na 20 lat uzyczong dzierzawe, wszystkie koszty, ktore poniesie, beda podlegaty

amortyzacji. Druga sprawa, ktéra tez dotyezy: mozna pewne koszty ponies¢ rowniez

na drobne modernizacje, jezeli one nie przekraczaja 3,5 tys. zl. — te koszty mozna

wliczyé bezpogrednio w koszty uzyskania przychodéw. A zatem istnieja modliwogci

prawne i formalne do tego, zeby Fundacja mogia inwestowa¢ i mogta zmieniac stan te]

parceli ezy tego budynku. Réwniez, jezeli w ktéryms z tych pism sie pisze, ze nie

mozna pomocy zagranicznej uzyskaé, to ja tu tylko moge przywola¢, o czym

tozmawialigmy, ze to jest takie hasto, ktére kaZdy podnosi, a w przypadku nawet
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»Fugi Mundi”, to ewidentnie potwierdzilo sie, ze z tymi pieniedzmi nie jest az tak
kolorowo i tak dobrze. Dalej, w tym uzasadnieniu stwierdza sie, ze w przypadku
zwrotu budynku wystapi zmiana klasyfikacji poniesionych nakladéw, narazajace
Fundacje na wysokie sankcje wobec budzetu. Niestety, to stwierdzenie nie ma oparcia
w zadnych przepisach podatkowych, przynajmniej ja nie znam takich:przepiséw, ktore
by to stwierdzaty. | jeszcze jedna uwage, ktéra roéwniez mam: do tych pism naszych
jest zalaczone takie uzasadnienie; podobno napisal to bieglty ksiegowy, czy tam
rewident, nie wiem. Jezeli to jest tak, no to albo to troche, po pierwsze wynikajq z tego
zupeinie inne wnioski, przynajmniej ja wysnuwam inne, a juz sama formula tego, bez
stempla, bez pieczatki i to jezeli ma byé jako dokument, to po prostu dla mnie jest nie
do przyjecia. W zwiazku z powyzszym moja propozycja bylaby nastepujaca i to
cheialbym postawi¢ jako wniosek, tylko musze go znalezé, aby odlozy¢ mozliwos¢
przekazania parceli w uzytkowanie wieczyste oraz sprzedazy budynku do czasu
zakonczenia obowiazujace] obecnie umowy dzierzawy, o ile beda realizowane
wszystkie paragrafy aktu notarialnego z dnia 31 sierpnia 1995 r. I taki wniosek
sktadam. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dzickuje za wypowiedz.
Pan radny Krzyzanowski. Nieobecny. Pan radny Brytowski.”

Radny P. Brytowski ,,Dziekuje uprzejmie. Szanowni Panstwo! No dosé duzo
powiedziano poprzednio i ja postaram sie strescié i spokojnie do rzeczy podejsé.
Ot6z, pamietam ten dzien, kiedy prowadzone byly rozmowy co do przekazania
Fundacji ,,Godne Zycie”, a tak naprawde panu Tomaszowi Adamowi Bojarskiemu,

poniewaz byla pewna S§wiadomos¢ po stronie Zarzqadu Miasta, ze jest to fundacja
ustanowiona przez jedna osobe, znajdujaca sie zreszta w dos¢ tradnych warunkach
ilokalowych, finansowych i jak mySle, rodzinnych, to znaczy chodzilo o sytuacje te
materialng, mozliwosé godnego zycia i stad pewnie nazwa dalej poszla od tejze
sytuacji, Zastanawialismy sie bardzo diugo i przyznam sie, ze bylo wiele ,,za” i wiele
sprzeciw”. Przeciw byty nastepujace argumenty: czy da rade sam pan Tomasz
Bojarski, obciazony liczna rodzing tez i licznymi obowiazkami, utrzymaé¢ taki obiekt
iwykonac zobowiazania, Przypomne, ze w tym czasie nie bylo jeszcze naszej
noclegowni wybudowanej za pieniadze miejskie w innym miejscu. Prosze zwrdci¢
uwage, ze wybudowa¢ ja musieligmy dlatego, ze to co zalozyligmy wezesniej i na co
kiadlismy wielki nacisk i oczekiwaligmy, ze bedzie zrobione, nie zostalo zrobione:
Musielismy wytozyé, panstwo radni pamietaja, ja sie bardzo cieszylem, ze nikt nie
wytyka palcami wtedy, dlaczego to robimy. Natomiast wytykano, owszem, i to mocno
poprzez kontrole NIK-owskie, ktére szty z Warszawy; no, niestety, mam prawo
podejrzewac, ze szly one nie bez wiedzy niektérych radnych tu dzisiaj nieobecnych,
omalo co nie storpedowano tej instytucji wtedy tam na dzielnicy Dziesiata.
Przepraszam za te dygresje, ale ona byla zrobiona specjainie, zeby pokaza¢, w jakiej
sytuacji postawiony zostat Zarzad Miasta i Rada Miejska. Otéz, ten budynek byl
w ztym stanie na Biernackiego, na pewno, i z podziwem patrzylem w tym pierwszym
okresie dziatalnoSci, jak paristwo przy pomocy szeregu innych pracownikéw zaczynali
z tego obiektu cos zywego. Tylko Ze, niestety, od samego poczatku sie okazato, ze
giéwne cele, czyli dom opieki dla bezdomnych i stoléwka sq traktowane marginalnie.
Po pewnym czasie wyprowadzily sie stamtad ,,Amazonki”, ktérym musieligmy, znowu
przypominam, a ci, co pamietaja, to sami wrdcqa do tego, musieligmy znalezé
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pomieszczenia w innym miejscu, bo sig okazalo w tym wielkim obiekcie nie ma dla

nich miejsca, ani do sali treningowej, ani dla sklepu specjalistycznego, ani dla mnych

dzialan dotyczacych tej duzej grupy kobiet dotknietych wielkim nieszozesciem.

I nie bede méwil, powtarzal, jakie slowa skargi plynely w tym czasie, jakie byty

powody tej sytuacji. Jakié moment pdzniej okazalo sie tez, Ze i pracownicy, ktdrzy

wezeéniej tam byli zatrudnieni, tet gdzies tak sie rozpryskuja; no i w pewnym

momencie okazalo sie, Ze... jeszcze chyba Zarzad dat administracje tego budynku,

wpewnym momencie tez i Fundacji, takze mogla sobie swobodnie poradzi¢

zlokatorem, ktéry tam gdzies mieszkal, maczy mieszkala pracownica stara tego

budynku, ktora zmarta, po ktérej zostal syn, bo tu w pismach paristwo maja podane

dane, ze podobno miasto sie nie wywiazalo ze zobowiazan. Nic 2 tych rzeczy, miasto

sig wywiazato, nawet przekazalo w administrowanie calos¢ obiektu, lacznie 2 tym

mieszkaniem i mozna bylo usuwaé lokatora niewygodnego czy wygodnego, to juz

inna sprawa. No i teraz dochodzimy, szanowni paristwo, do istoty rzeczy. Ci, ktérzy

byli czlonkami Zarzadu pamietaja, z jaka troska zastanawialigmy sie wielokrotnie czy

daé czy nie daé ten obiekt, potem czy go nie odebraé w ostatniej chwili, poniewaz

zorientowaliémy sie, Ze nie ma tam zadnej noclegowni i nigdy nie bedzie, ze sprawy

zwiazane ze sprzedaza taniej odziezy schodza na drugi plan, ze owszem jest to piekny

obiekt i ladnie od grodka wygladajacy, tylko cele sq inne. Cele sq najprawdopodobniej

zgodne ze statutem Fundacji, na pewno zgodne, one tu sq wielkie, dotycza, rowniez

ispraw ewangelizacji, tylko ja bardzo przepraszam, to naprawde nie o to chodzito

miastu, kiedy dawaligmy na 20 lat obiekt, bez zadnych warunkow, oczekujac tylko

i wylacznie, ze wyreczy nas Fundacja w te} podstawowej dzialalnosci. Nie wyreczyla.

Jak wyglada dzisiaj wnetrze tego obiektu, wielu z paristwa wie. Ja nie bede tego

opisywat, poniewaz jest to wspanialy widok, ale na pewno nie jest to przytulek dla

ubogich, ani nie jest to stolowka dla spragnionych i glodnych. Natomiast, co si¢ dzieje

uks. Mazura, kazdy z paristwa doskonale wie, jak to wyglada, wiec te poréwnania i to

niezalatwienie sprawy z koniecznoéciqa wydatkowania przez miasto jeszcze

dodatkowych pieniedzy w innych miejscach, to az si¢ rzuca w oczy. I w tej sytuacji

uwazam, Ze miasto okazuje wielka, no jak to powiedziec, no w kazdym badz razie

wielkie serce okazuje Fundacji, nie rozwiazujgac tej umowy i oczekujac, ze przez te

20 lat przejdzie oczywiscie Fundacja przez trudne chwile, stanie na nogach i zajmie sie

wreszcie tym, co miastu obiecata. I jak przez te 20 lat wszystko wykona, to myéle, Ze

i budynek na wlasnog¢ z nieruchomoscig dostanie. Ale dzisiaj, jak czytam, ze podjecie:

dziatalnogci gospodarezej, w sklad ktérej, tej dzialalnosci gospodarezej, wchodza,

w zasadzie wszystkie czynnogci od dziatalnosci handlowej, rolnej, spozywezej,

elektrotechnicznej, no tak jak zwykle sie pisze, jest mozliwe do podjgcia od

osiagnigcia majatku 11 mln zt — (Glosz sali ,,Starych.”) ~ Starych? Tak? Ach, starych,

przepraszam, faktycznie, bo to 1991 rok; jednoczeénie widze, bo chcialem powiedziee,

ze taki obiekt jest warty w tej chwili na pewno sporo pieniedzy, ale tu z tego widac, ze

zupelnie mala kwota wystarczy, i nie wykonane sq tamte postanowienia, a

jednoczegnie Fundacja jest w gruncie rzeczy w dalszym ciagu zawisla na jednym

eztowieku i w momencie likwidacji Fundacji, kt6ra moze nastapi¢ przeciez, jak sie

wyczerpig cele i grodki, do ktérych zostala powolana, to caly majatek idzie nacele

zbiezne z dziatalnosciq Fundacji. Pytanie: do kogo? Prositbym paristwa bardzo, aby

poméc Fundacji, pomdc Fundacji do dalszego godnego i wspaniatego dzialania

wmiegcie, nie wystawiaé na pokusy, daé modliwosé dziatania przez tych 20 lat,

dokoiezenia dziela i wtedy sie okaze, na koficu po owocach rzecz sig pozna.
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Jestem pewien, ze bedzie tam przytulek, ze bedzie tam stoléwka, ze ks. Mazur nie
bedzie musiat na nas tu narzekaé, ze nie zawsze starcza mu sit i Srodkéw na to, co robi

i ze my nie bedziemy musieli budowaé nastepnego przytutku za wiasne pieniadze, ze
nie bedziemy musieli wydawaé nowych pieniedzy na inne jeszcze tego typu
przedsiewziecia. Malo tego, bede pierwszy, ktéry poprze wniosek e dofinansowanie
dzialalnosci tej Fundacji w zakresie powstania przytulku dla ubogich, dla
bezdomnych. Bede pierwszym i caltym sercem bede popieral, jezeli wreszcie okaze sie,
ze tam taki obiekt powstanie. A panstwo, ktérzy tam bywali, to nie bierzcie grzechu na
sumienie, bo to naprawde nie jest dobrze. Bedziecie mieli kiedyé przed oczami te
tlimy bezdomnych u ks. Mazura, tych, co pod mostem sa i miejsce, ktére zescie
ogladali. Wnosze, szanowni panstwo i prosze uprzejmie Zarzad, zeby wycofat to
wszystko. Macie panstwo przed soba jeszcze wiele, wiele Jat pracy.
Dziekuje uprzejmie.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje za wypowiedz.
Wszystkie osoby, ktore sie zgtosily do glosu, taka mozliwogé mialy. Pan radny
Krzyzanowski byt niecobecny. Bardzo prosze o zabranie gtosu.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Niestety, Duchem Swietym nie jestem i nie potrafie

wyliczyé, ile moi poprzednicy beda mdwili, wyjsé rzecz ludzka z sesji Rady.
Chciatem sie zapytaé wlasciwie 0 dwie rzeczy. Jedna, to jest wywiazywanie sie

zuméw - tutaj juz moi poprzednicy poruszyli ~ poniewaz zaskakuja mnie daty.
Projekt Zarzadu Miasta z dnia 4 czerwea, pismo Wydziahi Finansowego, zawierajace
zarzuty, ze Fundacja nie prowadzi dziatalnogci charytatywnej] w budynku przy

ul. Biernackiego — 12 czerwca wplyneto do Biura Rady Miejskiej 19 czerwca.
Jachciatem sie zapytaé pana prezydenta, czy to tak blyskawicznie ten Wydziat
Finansowy skontrolowal, zrobil tam porzadek, ze juz 19 mozna bylo odpisaé i jak to
w ogodle tak przeptywalo? To jest tak do pana prezydenta, tak na marginesie, taka
ciekawa uwaga; czy ten Wydziat ma racje czy nie ma racji, bo tutaj pisze
stowarzyszenie, ze jacyS inspektorzy, nie wiem, o kogo chodzi, bardzo prosze
o wyjagnienie. To jest moje nastepne pytanie. I bardzo chcialbym zobaczyé prezesa
Zarzadu tej Fundacji, wiceprezesa Zarzadu i pana Bojarskiego Tomasza bardzo prosze,
aby mi rozwikiat problem, ktéry tutaj na korytarzu wszyscy poruszaja, bo to jest tak:
raz podpisuje si¢ pan jako fundator, raz jako dyrektor. Podobno prezes Zarzadu to jest
pana synowa, cztonkowie Zarzadu sq pana synami. Czy to jest prawda czy nie?:
Bardzo proszg o takie rozstrzygniecie, bo dosyé tych plotek kuluarowych i méwienia
za plecami. Ja takie pytania lubie stawiaé bezpoérednio. Czy zachodzi jakiekolwiek
pokrewieristwo, ewentualnie ile osdb z tych zatrudnionych w Fundacji to jest rodzina?
Dziekuje bardzo. A, pani przewodniczaca, przed glosowaniem poprosze o 20minut
przerwy dla Klubu Lubelska Centroprawica. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Pan Czestaw
Misztal prosi 0 mozliwos¢é zabrania glosu, bardzo prosze, przepraszam, pan Czestaw

Koziel, przepraszam.”

Radny Cz. Koziel ,,Pani Przewodniczacal Ja w poprzedniej wypowiedzi nie
dokoviczytem innego watku z tym zblizonego, a jednoczeSnie skiadam apel do Zarzadu
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Miasta, aby zajat sie takze terenem, uchwala Rady Miejskiej, na cele zblizone, jak
tejze Fundacji, to jest uchwaty 714 z 18 czerwea 1998 r. i zeby takze zadzialaé
wezeéniej] w celu niepopelnienia bledu. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dzickuje bardzo za
wypowiedz. Dyskusja jest zamknieta, ale pan radny Koryciriski zabieral glos, jezeli
jakies uzupeinienie, to bardzo prosze o krétka wypowiedz.”

Radny M. Korycifiski ,,Chciaiem zapytaé czy ta noclegowania, to jedyne zadanie,
jakie miata wykonaé Fundacja? To jest po pierwsze, bo widze, ze tu byly skierowane
takie glosy i tak jak mdéwie, czy zdajq sobie moi przedmdwcy sprawe, jakie tam Srodki
zostaly zainwestowane w obiekt? I ja mySle, ze... Ja bym chciat jeszcze jedno zdanie
dopowiedziecé, co mnie po prostu zaskoczylo. Mianowicie uslyszatem coé takiego: ,,nie
oddaé Fundacji tego obiektu, bo prowadzi dzialalnos¢ ewangelizacyjnga”. To jest tak,

jakby powiedzie¢, ze katolicy maja byé obywatelami drugiej kategorii— (Glos z sali
»Pani przewodniczaca, ja sie domagam glosu w tym momencie.)”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje za wypowiedz.
Pan radny Brytowski, bardzo prosze.”

Radny P. Brylowski ,,Przepraszam, panie radny, jezeli w ten sposdb pan bedzie
przekrecat stowa, to naprawde doczeka sie pan tego, ze wreszcie kto$ z nieba spusci

nogeikopnie. Pan dobrze stucha.”

Przewodniczqgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie radny, bardzo prosze... —

(Glos z sali ,.Mozemy w protokole przeczytaé.”)... - 0 wypowiedz merytoryczna.
Prosze panstwa, poniewaz by! wniosek, aby prezes Fundacji mégt sie wypowiedzieé
przed patistwem tutaj w Radzie, jezeli nie ustysze sprzeciwu ze strony paristwa
radnych umozliwie wypowiedz panu prezesowi Fundacji, ktéry jest z nami. Nie stysze
sprzeciwu. Bardzo prosze pana prezesa Bojarskiego o wypowiedz. 10 minut.

Bardzo prosz¢. — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia).”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Moze w imienia

Zarzadu najpierw sig wypowiemy, a nastepnie oddamy glos na koniec panu
Bojarskiemu, zeby sie odnidst do spraw, ktére nie zostana przedstawione. Caly szereg
tutaj rzeczy bylo postawionych przez kolegdw radnych...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Jezeli w tej kolejnoéci, to
bardzo prosze.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Tak. Ja chcialem powiedzieé od razu,

ze w imieniu Zarzadu bedzie sie wypowiadalo kilka osdb. Po mnie bedzie zabierat
glos pan Tomasz Bojarski, pézniej pani Skarbnik wyjasni sprawe tych kontroli, ktére
tutaj tak co do dat zaskakuja niektérych. Ja natomiast chcialbym sie odnies¢ do
jednego watku, ktéry na dobra sprawe wlagciwie nie powinien byé¢ tutaj poruszany, a
dotyczy ulicy Odlewniczej i Fundacji Integracyjnej na Tatarach. Poniewaz ja
wnioskowalem o podjecie takiej uchwaly w poprzedniej kadencji, dzisiaj pan radny
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Pakula, nie wiem, dlaczego o tym méwil, ale skoro rzecz zostala publicznie
powiedziana, musi byé publicznie wyjasniona. Najpierw uchwata. uchwala byla
o przekazaniu obiektu pod $wietlice socjoterapeutyezna...”

Przewodniczaca Rady Miejskie} H. Pietraszkiewicz ,,Panie Prezydencie!
Bardzo prosze, by w innym punkcie udzielit pan odpowiedzi na te pytania.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Przepraszam, wyjasniam, bo zostala
publicznie rzecz przedstawiona. Pani przewodniczaca, przypomne, pani nie przerwala
panu radnemu Pakule, mimo Ze nie mowil na temat.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie Prezydencie! W innym
punkcie wyjasnimy te sprawe, a prosze o wypowiedz na temat.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Dobrze, ale prosze mi powiedzieé czy
radni bed tutaj rowno traktowani. Ja zaczynam sam mieé problemy, dlatego ze jezeli
pan radny Pakula mowil na ten temat i mu nie przerywano, ja nie moge sie odnies¢ do
sprawy, ktéra zostala publicznie postawiona. To jest taka rzecz nie w porzadku.”

Przewodniczqca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie Prezydencie! Pan radny
Pakula mdéwit nie na temat, prosilam, zeby wrdécit do tematu projektu uchwaly.
Bardzo prosze, zeby sie odniesé do tego, ale w innym punkcie porzadku.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,No nie wiem, w jakim punkcie moge

sie odnies¢, natomiast, dobrze, zamykam te sprawe. Natomiast chce powiedzie¢, ze tu
jest tak duzo nieporozumien, ze faktycznie rzecz wymaga wyjasnienia i chetnie
w innym punkcie moze, w o$wiadezeniach moze w takim razie w tej] sprawie zioze

wyjasnienie, dlatepo ze czuje sie tutaj nie w porzadku, kiedy publicznie stawia sig:
zarzuty, a nie mozna sie do nich odniesé. Natomiast, jezeli chodzi o kwestie dotyczqcé
Fundacji ,,Godne Zycie” i mozliwosci podjecia uchwaty przez Wysoka, Rade, to na
pewno trzeba powiedzie¢ kilka rzeczy. Ot6z, prosze panstwa, ja nie znam tych
wszystkich okolicznogci, o ktérych tutaj méwili panowie, nie bralem w_ nich
bezpoSrednio udzialu, natomiast moge powiedzie¢ to, co nastepuje. To, co wiem, z
cala pewnoscia, juz nawet nie jako przewodniczacy Zarzadu, tylko jako czlowiek,
ktéry zyje w tym miescie i pewne fakty z nim zwigzane po prostu zna takze z autopsji-
Budynek, ktéry zostal przekazany Fundacji ,,Godne Zycie” byt w przeddzieti ruiny.
Fundacja zawarta umowe, ktéra jest korzystna jednostronnie. Ona jest korzystna dla
miasta i bardzo dobrze, mozna powiedzied, natomiast trzeba braé pod uwage takze
oceniajac stopien jej realizacji wiagnie ten fakt, bo bardzo ostro za chwile bedziemy
oceniali wykonanie takich czy innych postanowien tej umowy, ale trzeba tu takze
wiedzieé, ze byé moze brak doswiadczenia, nie wiem, byé moze wielka cheé zrobienia

ezegos dobrego spowodowala, ze Fundacja ,,Godne Zycie” zgodzita sie na podpisanie
umowy korzystnej jednostronnie, w tym takze na zorganizowanie rzeczy, ktérych nie
zorganizowano do tej pory, takich jak choéby noclegownia. Chociaz dzisiaj, prosze
paristwa, mozna powiedzieé, ze potrzeby miasta w tym zakresie w znacznej mierze sa,
zaspokajane. Nie cheialbym, zebyémy tkwigc przy tym jedynie punkcie, faktycznie
mogli wykazaé, a moZemy to wykaza¢, ze Fundacja sie z tego obowigzku swojego nie
wywiazala. Jezeli chodzi natomiast 0 realizacje celdw statutowych, bez watpliwosci,
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mozna naocznie stwierdzi¢, ze sq one realizowane, a budynek jest w znacznie lepszym
stanie dzisiaj, niz byt wtedy, kiedy Fundacja przejmowala go w uzytkowanie.
Bez najmniejszej] watpliwosci zostaly poniesione ogromne koszty na uratowanie tego
budynku i na poprawienie jego stanu technicznego. Mozemy, oczywiscie, powiedzieé,
i to jasno stawiam, ze w zakresie noclegowni umowa ta z cata pewnoscig nie zostala

zrealizowana. Mozemy, oczywiscie, swa decyzje opieraé na tym, mozemy takze
opieraé ja na innych przestankach i myéle, Ze Rada Miejska, kiedy bedzie decydowala
o tej sprawie, wezmie pod uwage calos¢ okolicznosci zwiqzanych z realizacja tej
umowy i przysztogcia, zaréwno tego obiektu, jak i dziatalnosci podejmowanych
i realizowanych przez Fundacje, ktérych fakt nie ulega watpliwoéci, a mianowicie jest
tam prowadzony i klub dla miodziezy, i jest Swietlica dla miodziezy, i szkoia
flamenco, warsztaty muzyczne i plastyezne dla dzieci; odbywaja sie tam spotkania
rodzin wielodzietnych, spotkania rodzin z dzie¢mi z zespolem Downa, sq tam

spotkania rodzin z dzieémi z porazeniem mdézgowym, spotykaja sie, prowadza swoja
dziatalnosé skauci, odbywaja sie takze zajecia wspélnot neokatechumenalnych, ktére
mozna nazwac dzialalnosciq ewangelizacyjng, ktéra jest tutaj, mie wiem czy
ptzedmiotem kontrowersji, czy nie, bo nie bardzo zrozumialem w przebiegu dyskusji
na ten temat. Prosze paristwa, jezeli chodzi o ten lokal mieszkalny, ktéry by! lokalem
w uzytkowaniu pani bedacej poprzednio pracownikiem, on jest do dzisiaj uzytkowany
na cele mieszkalne. Syn tej pani, o ktérej mowiliSmy, dalej tam mieszka.
Jest natomiast potrzeba ponoszenia dalszych naktadéw, aby ta dzialalnoé¢, ktéra tam

sie rozwija, mogla byé sensownie prowadzona i mozemy oczywiscie powiedziec, ze
przez 20 lat Fundacja powinna tam ponosié naklady, liczac sie z tym, ze po
wyczerpaniu okresu umowy, zgodnie z zawarta umowa, nie bedzie mogla odzyska¢

poniesionych nakladéw. Ale do tej pory takich umdw raczej za duzo w naszym
miescie nie zawarto. Ta umowa faktycznie jest po prostu korzystna jednostronnie
imysle, ze gdyby dzisiaj pan Tomasz ponownie miat przystepowac¢ do jej zawierania,
pewnie by swojego podpisu na tej umowie odmdwil, mimo Ze jest, z tego co wiem,
bardzo zainteresowany kontynuowaniem tej dzialalnosci. Ale mysle, ze do tego
odniesie sie sam. Ja bardzo bym prosit Tomka Biatopiotrowicza, azeby uzupeinit moja
wypowiedz, a nastepnie pania Skarbnik, ktéra przedstawi kwestie zwigqzane
z przeprowadzonymi kontrolami i sprawami podatkowymi, a na konicu prosilbym
o wypowiedz pana Tomasza Bojarskiego, Bardzo prosze, Tomku.” ,

Przewodniczaca Rady Miejskie] H. Pietraszkiewicz ,,Bardzo prosze, pan Tomasz
Bialopiotrowicz.”

Raday — Czlonek Zarzadu Miasta Lublina T. Bialopiotrowicz ,,Dziekuje bardzo.
Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Chcialbym, kontynuujac wypowied2 pana
prezydenta, zwrécié uwage na § 5 aktu notarialnego, ktéry mowi o kolejnych
zobowiagzaniach Fundacji. O pierwszym zobowiazaniu, szezegdiowym, mianowicie
noclegowni, bylo tu powiedziane, Ze Fundacja tu si¢ nie wywiazala z tego obowiazku.
Drugi, taki szczegdtowy warunek, stol6wka dla biednych, nie zostat zrealizowany
z bardzo prostego powodu. Otdz, pomieszczenie, w ktérym to ta stolowka miata sie
zlokalizowaé, nie zostalo do dzisiejszego dnia zwolnione i, co wiecej, zostato
wiasciwie zawiaszczone wyrokiem sadowym, takze Fundacja nie ma do tych
pomieszezeti dostepu. Takze tutaj jest przyczyna obiektywna. Ale jest jeszcze kolejny
wiasnie paragraf, ktéry mdéwi o zobowiqzaniach Fundacji. I tak: wykonanie remontu
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budynku na wlasny koszt — zostato to zrealizowane w znacznej czesci; utrzymanie

przedmiotu uzytkowania w nalezytym stanie — wielu z panstwa tam byto i chyba
potwierdzi fakt taki, ze nieruchomosé jest utrzymywana w nalezytym stanie;

wykonywania swojego prawa zgodnie z wymaganiami prawidlowej gospodarki - no
chyba tutaj tez nie mozna postawi¢ zadnego zarzutu. Szanowni Panstwo! Problem jest
jeden. Czy bedziemy sie upierali przy realizacji bardzo szczegédtowych zadan z
zakresu opieki spolecznej, na dodatek zadan, ktére niekoniecznie dzisiaj sq w miescie
potrzebne, poniewaz mamy i ks. Mazura i mamy miejska noclegownie; to nie jest
pierwsza potrzeba naszego miasta, zeby dzisiaj uruchamia¢ nowa noclegownie i
zmuszaé Fundacje do takiej dziatalnosci. Sprawa nastepna. Czy chcemy, zeby ta
nieruchomosé dalej rozkwitala, zeby tam cos dziato sie pozytywnego? Jezeli tak, to
mamy dwie mozliwosci: albo tej Fundacji, ktéra tam gospodarzy, umozliwi¢ te
dziatalnosé i stworzyé jej warunki do daiszego pozyskiwania srodkéw, a do tego
potrzebne jest zrealizowanis, tak jak wniosek Zarzadu Miasta mdwi i zgodnie z
projektem uchwaly, albo zabra¢é te nieruchomosé Fundacji i przekaza¢, sprzedac
komu$ innemu. Wydaje mi sie, ze to drugie rozwiazanie byloby co najmniej
nieeleganckie, jesli nie niewlasciwe. W zwiazku z tym prosze paristwa o jednak
przyjecie wniosku Zarzadu Miasta. Jednoczesnie chcialbym pogratulowac panu
Tomaszowi, ktéry obarczony liczna rodzina, dokonal pewnego osiagniecia. Bo to jest,
prosze paristwa, niezty sukces, jezeli ktos, majac dwie rece do dyspozycji, bardzo duze
zobowiazania osobiste, potrafi ofensywnie i aktywnie z zyciem braé sie za bary,
mdwiac kolokwialnie. Prosze jeszcze o udostepnienie, o umozliwienie zabrania glosu
panu prezesowi, Tomaszowi Bojarskiemu, ktéry odpowie na pozostale rzeczy, ktére
nie zostaly tutaj poruszone przez nas. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dzi¢kuje bardzo. Teraz gios

ma pani dyrektor Szumlak. ~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) ~
Dobrze, dobrze, Pani dyrektor Szumlak, bardzo prosze.”

Skarbnik Miasta Lublina I. Szumlak ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Ot6z, mysle, Ze tu nie chodzi o zadne zarzuty, jakie zostaly postawione Fundacji, tylko
zwyczajne pismo z prosba o wyjagnienie, w jaki sposéb nieruchomos¢ jest
wykorzystywana, poniewaz to pismo miato zwiazek z podatkiem od nieruchomosci,
Inaczej opodatkowane sq nieruchomosci, w ktérych prowadzona jest dzialalnogé
gospodareza, a zupelnie inaczej te nieruchomosci, w ktérych dzialalnos¢ charytatywna
jest prowadzona, a wi¢c to pismo miato na celu przedstawienie dokumentdw i statutu
przez Fundacje w celu wyjasnienia sprawy podatkowej. Sq to rutynowe, typowe
kontrole, ktére przeprowadzane sq w celu sprawdzenia powszechnosci opodatkowania
i ta sprawa zostala poparta oczywiscie taka wizjq lokalna, na miejscu inspektorzy
stwierdzaja, sporzadzaja z tego protokél, w jaki sposdb wykorzystywane sq
nieruchomosci. I oczywiscie, te nieruchomoéci, ktére zajete sq na dzialalnogdé
gospodarcza, sa opodatkowane tak, jak stosuje sie stawke dla nieruchomoésci,
wktorych prowadzona jest dzialalnos¢ gospodarcza i ta sprawa bedzie jeszcze
wyjasniona, Natomiast sam podatek od nieruchomosci tutaj w tej sprawie nie ma
gnaczenia, dlatego ze obojetnie, w jaki sposdb Fundacja weszla w posiadanie
nieruchomosci, staje sie podatnikiem w podatku od nieruchomosci, jesli w tej
nieruchomosci prowadzi dzialalnosé gospodarcza,; czy to bedzie sprzedaz, czy
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przekazanie umowne, czy tez bezumowne, to tutaj sama gmina nie ma obowilazku
podatkowego, natomiast osoba, ktéra wchodzi w posiadanie w jakikolwiek sposdb
nieruchomosci, kidra jest wlasnosciq gminy, podlega obowiazkowi podatkowemu.
Takze ta sprawa tutaj jak gdyby nie ma znaczenia, jesli chodzi o podatek od
nieruchomosci, Tak czy inaczej, czy jest taka, czy inna umowa, obowigzek podatkowy
nie ciazy na gminie, a na osobie, kt6ra wehodzi w posiadanie nieruchomoésci.

Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dzi¢kuje bardzo. Zanim dam
glos panu Tomaszowi Bojarskiemu, udziele glosu panu radnemu Brytowskiemu,
a nastepnie prezydentowi Pruszkowskiemu. Bardzo prosze.”

Radny P. Brytowski ,,Dziekuje bardzo. To nie tyle wypowiedz, bo ja juz swoje
powiedzialem, pafstwa bym zanudzil, natomiast pytania pod adresem pana
Bojarskiego, Otdz, pierwsze jest takie: czy panowie, czy patistwo cheac zdobyé
wiasnosé w tej chwili po szesciu latach, czyli nawet polowy czasu... nie uptynela
jeszcze polowa okresu wynikajaca z umowy, aktu notarialnego, czy"w sytuacji, kiedy
okaze sie, ze nie wykonujecie paristwo zadan wynikajacych z aktu notarialnego,
jesteScie sklonni poswiecié wykonane naklady konieczne, za ktére miasto wam
oczywiscie zwréci pieniadze, natomiast wszystkie zbytkowne i niepotrzebne, i nie
wynikajace z umowy tej dwudziestoletnie] zabierzecie sobie? No bo do tego moze
dojsé, jezeli paristwo zaczna kwestionowaé zawarta umowe, podwazaé, zada¢ zmiany,
domagaé sie sprzedazy, zamiast wykonywa¢ ja w spokoju przez nastepne 14 lat.
Zwracam uwage i pytam sie, czy pan wie, jakie sa konsekwencje wynikajace z zasad
kodeksu cywilnego przy nakladach na cudza nieruchomosé, jezeli sq one niepotrzebne
i zbytkowne? Druga sprawa: czy nie lepiej pieniadze, o ktérych pan mowi, Ze takie...
pisze pan zreszta, duze przychodza z zagranicy, przeznaczyé na biednych, a nie na
dalsze jakies tam urzadzenia tego obiektu? I czy stolowka nie mogtaby by¢ tam, gdzie
jest nauka flamenco? Mnie sie to bardzo podoba, oczywiscie, ale nie widze przeszkéd.
A jesli nie tam, to czy w tej wielkiej sali, gdzie czasem stoja stoly w podkowe i si¢
uginaja, nie mozna by biednych wpuscié? To do pana pytania. Dziekuje uprzejmie.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo, Prosze, pan
prezydent Andrzej Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Ja chcialem jeszcze, na koniec, powiedzieé w imieniu Zarzadu, zwrdci¢ uwage na:
jeden element, ktéry jak stysze z tonu dyskusji, nie zostal tutaj zauwazony:
Ot6z, prosze paristwa, Zarzad Miasta nie proponuje oddania budynku parstwu

z Fundacji, nie wiem, za darmo na przyktad. Wrecz przeciwnie — Zarzad proponuje
sprzedaz budynku na rzecz Fundacji ,,Godne Zycie”. Rozumiem, ze sprzedazy
dokonuje sie po cenach, bezprzetargowej, po cenach, kt6re zostana wskazane przez
rzeczoznawce majatkowego. Wiec tutaj nie chodzi nam o zrobienie jakiegos$
darmowego gestu, przekazanie darowizny czy tego rodzaju operacji. My teraz, prosze
patistwa, za ten budynek, ktéry jeszcze niedawno by! niemal totalng ruina, chcemy po
prostu uzyska¢ takie pieniqgdze, jakie nam sie naleza, a zakladam, ze rzeczoznawcy
majatkowi, kiedy przystepuja do swoich czynnogci, to wykonuja je rzetelnie i
wyceniaja te nieruchomosé na tyle, na ile ona jest realnie warta. Wiec tutaj mamy
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jeszcze mozliwosé wprowadzenia do budzetu miasta okreSlonej przez rzeczoznawce

sumy, ktéra pogardzié nie sposdb w sytuacji, ktora paristwo znaja, budzetowej ~ nie
jest najlepsza, pan Minister Fmansdéw zapowiada okreslone tutaj kroki i wydaje mi sie,
ze pozyskanie do budzetu miasta kwot, ktére mozna by bylo w ten sposdb pozyskaé,
jest rzeczqa naprawde nie do pogardzenia i chciatbym na ten element takze zwrdci¢
patistwa uwage, proszac pana Tomasza Bojarskiego o to, zeby zechciat odnies¢ sie do
spraw poruszanych w tej dyskusji, takze do pytaf bezposgrednio do siebie
skierowanych.”

Przewodniczqaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Poprosze teraz prezesa Tomasza Bojarskiego 0 wypowiedz. Bardzo prosz¢, panie
prezesie.”

Prezes Europejskiej Fundacji Spolecznej ,,Godne Zycie” T. Bojarski ,,Dziekuje.
Pani Przewodniczaca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Mysmy wlaSciwie juz...
prosimy parstwa dzisiaj, aby patistwo nam pomogli pomagac lepiej. Bo mysmy ten
budynek juz dostali, juz go mamy, podarowany, szkoda tylko, ze w taki sposdb, Ze nie
mogligmy jednoczeSnie przeja¢ funduszy zagranicznych, ktére byty nam obiecane, bo
pierwotnie ten budynek mial byé nam sprzedany, taki byt pierwotny projekt uchwaty,
ktora zostala w ostatniej chwili zmieniona wiasnie przez pana prezydenta na sesji, na
20 lat uzytkowania, OczywiScie, sponsorzy sie wycofali, bo kazdy powazny sponsor
zagraniczny mdowi: my mozemy wspomagacé fundacje, organizacje pozarzadowa,
natomiast nie bedziemy wspomagaé miasta. I chcielibysmy tylko, zeby paristwo, zeby
miasto nie zarabialo na naszej dzialalnosci charytatywnej. My chcemy ten budynek
kupi¢ teraz w cenie rynkowej, zeby otworzy¢é brame dla tego funduszu, ktory jest
obiecany w dalszym ciagu za granica, ze moze przyjs¢ do nas, pomdc nam ten
budynek wyremontowaé. Ot6z, co bylo przyczyna niewykonania tego punktu z
noclegowniq? Mysmy tam zaczeli robié noclegownie, ale kiedy przyszli inzynierowie,
to stwierdzili, ze stropy, ktére sa w odlegtosci 2,20 miedzy jednym a drugim,
niedopuszezalne jest wprowadzié tam ludzi, zeby mieszkali. Musieligmy sie z tego
wycofaé i zrezygnowa¢é, zeby wymienié stropy, zeby odgrzybi¢ budynek, zeby
zbudowaé dwie klatki schodowe, a wiasciwie trzy, bo jedyna, ktora jest, to jest w
stanie nie nadajacym sie do uzycia w taki sposdb; potrzebne sa tak ogromne pieniadze,
ze niemozliwe jest robienie tego stopniowo tak, jak pokazalismy, bo chcieligmy miastu
pokaza¢, ze wlozylismy tam nie tylko serce, prace spoleczna, wszystko co sie dato,
zeby to, co byfo mozliwe zrobi¢é. Wyremontowalismy ten budynek maksymalnie, ale te
prace sq tylko kosmetykg, ktéra za pomoca ptyt gipsowych przykrywa bardzo staba
konstrukcje, ktéra bez wymiany po prostu nie ma sensu. A wiec nasze inwestowanie
dalsze nie ma sensu. Z punktu widzenia taktyki, gdybySmy mieli jakas taktyke
ekonomiczna, to to skoro otrzymaligmy ten budynek, to powinnigmy w niego nie
inwestowacé, prowadzié te dzialalnogé na poziomie jakims najnizszym, jak tylko
mozliwe, bo po tym okresie uzytkowania, prawda, mozna by sie stara¢ o jakies
przejecie. Ale my chcemy przyspieszyé duzq inwestycje, ktéra pomoze rowniez
mieszkaricom, bo przeciez mysSmy przekazali ponad 300 mld ztotych w réznej formie
rzeczowej, jako pomoc dla potrzebujacych, starych zlotych oczywiscie, nie biorac
ziotéwki od miasta. Na zadna dzialalnosé charytatywna nie wzielismy nawet zlotéwki

Z miasta, nie robimy dziatalnogci za pienigdze budzetowe. Wiec, jezeli paristwo
uznaja, Ze warto nam pomédc w ten sposob, Zeby sprzedac ten budynek, abygmy mogli
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zrobié tam naprawde kapitalny remont, bo tu jest... tu bledne kolo sie zamyka,
poniewaz duzy fundusz nie przyjdzie wtedy, kiedy nie bedziemy mieli tytulu
wiasnosci. Z kolei, jak nabyé tytut wlasnosci, jezeli nie wykonamy tej umowy, jak
panstwo mdéwia; my nie mozemy wykonaé umowy, bo trzeba zrobié remont, ktéry
przekracza nasze mozliwosci. Naprawde, fundusz biezacy Fundacji jest bardzo
niewielki, ale mamy przyjacidt za granica, ktérzy non stop przesylaja zywnose, odziez,
lekarstwa i tym wszystkim sie dzielimy, takze zywnos¢, mimo Ze stoléwki nie

zdolaligmy zrobié do tej pory, chociaz wiasnie tam, gdzie pan Brytowski podjat ten
problem, zeby zrobi¢ tam stoléwke, tam wlasnie ja planujemy, poniewaz miejsce na
stolowke jest zablokowane przez tego lokatora, ktéry na dziko tam sie wprowadzil; to
po prostu w tym momencie jest sytuacja taka, ze aby cokolwiek mozna by bylo tam
zrobié powaznego, potrzebne sq powazne pieniadze. Bledne kolo sie zamyka.
Ja nie wiem, co w tej sytuacji zrobic. Jezeli paristwo sie nie zgodza, to my bedziemy
kontynuowaé te dzialalnosé tak, jak robimy ja do tej pory, z tym ze, jest mi przykro
patrzec, ze brama wisi na plocie na ukos, bo nie ma pieniedzy, cos tam nie
funkcjonuje, grzyb jest na fundamentach, nie mamy modzliwosci naprawi¢, bo jest
droga naprawa, bo nie ma pieniedzy. Sa pieniadze, ktére nie jestesmy zobowiazani,
nikt nie wchodzi z udzialami, sponsorzy nasi nic za to nie chca, chcqa przekaza¢

pieniadze jako organizacji, zeby pomdc jej w dzialalnosci. Mysle, ze to jest po prostu
ogélny, wspdélny nasz interes, ktéry my mamy szczegcie, w tym wypadku,
reprezentowac i ja dziekuje za te przygode, ktéra pan prezydent Brylowski otworzyt
przed nami, dajac jednak mozliwosé zrobienia czegos, bo w ciagu 10 lat istnienia,
Fundacja jednak 300 mid starych ztotych pomocy udzielita ludziom biednym na rézne
sposoby i mysle, ze jest to duzo wieksza wartos¢, niz gdybysmy przenocowali
wszystkich bezdomnych przez tych 10 lat. To chyba tyle.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,Dzickuje bardzo. By! wniosek

Klubu Lubelska Centroprawica, aby przed glosowaniem ogtosi¢ przerwe.
Czy przewodniczacy podtrzymuje wniosek?”

Przewodniczacy Klubu Lubelska Centroprawica ~ AWS J. Krzyzanowski
»Radnych Lubelskiej Centroprawicy prosze do sali nr 1.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosz¢ Panstwa! Poniewaz byt
wniosek r6wniez o to, by zorganizowa¢ przerwe na wypoczynek, ogiaszam przerwe do

godziny 20.20 i prosze o punktualne przybycie do sali. Jeszeze raz — do 20.15
przerwa.”

Po przerwie:

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze wszystkich 0 zajecie
miejsc. Prosze paristwa, przystepujemy do glosowania. Jestegmy po przerwie.
Jeszeze raz bardzo prosze ozajecie miejsc. Byty zgloszone okreglone wnioski.
Bardzo prosze kolege wiceprzewodniczacego Siczka o formulowanie wnioskéw, ktére
nastepnie poddam pod glosowanie. Pan radnego Brylowski zgtosif wniosek
o wycofanie projektu uchwaty.”
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Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,Aby wycofa¢ projekt uchwaly.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze pafistwa, poddaje pod
glosowanie wniosek pana radnego Brytowskiego. Bardzo prosze, pan radny Brylowski
zglasza sie.”

Radny P. Brylowski ,,Ja mysle, Ze to nie byt zaden wniosek, to byla prosba do
Zarzadu, zeby wycofal. No jak mozna glosowaé moja prosbe do Zarzadu, zeby
wycofat.”

Wiceprzewodniczgcy Rady Miejskiej K. Siezek ,.My zrozumielismy jako wniosek.
Dziekujemy.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Dziekuje bardzo.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,Wniosek pana radnego
Krakowskiego, aby odlozyé przekazanie parceli w uzytkowanie wieczyste oraz
sprzedaz budynku do zakoriczenia obecnie trwajace] umowy dzierzawy, o ile bedq

realizowane zapisy paragraféw aktu notarialnego z 31 sierpnia 1995 r.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,Czy pan radny podtrzymuje
czy wycofuje ten wniosek po wyjasnieniach, jakie otrzymal?”

Radny W. Krakowski ,,Podtrzymuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Dziekuje bardzo, panie radny.
Przystepujemy do glosowania wniosku pana radnego Krakowskiego. Prosze jeszcze
raz go przypomnie¢.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej IK. Siczek ,Aby odlozyé przekazanie parcelt
wuzytkowanie wieczyste oraz sprzedaz budynku do zakoniczenia obecnie trwajacej
umowy dzierzawy, o ile beda realizowane zapisy paragrafow aktu notarialnego z dnia
31 sierpnia 1995 r.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje. Glosowanie nr 18.
Kto z patistwa jest za tym whioskiem prosze przyblizyé karte do ezytnika i podnies¢
teke, dziekuje. Kto jest przeciw prosze przyblizy¢ karte do czytnika i podnies¢é reke,
dziekuje. Kto sie wstrzymal prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke,

dziekuje, 19 glosami ,,za”, przy 25 ,,przeciw” i | ,,wstrzymujacym sie” wniosek zostat

odrzucony. Przystepujemy do glosowania nad calym projektem uchwaly.
Giosowanie nr 19. Kto z paristwa radnych glosuje za podjeciem uchwaly na
druku nr 706-1 prosze przyblizyé karte do czytnika ipodniesé reke. Dziekuje.
Kto jest przeciw prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje.
Kto sie wstrzymal prosze przyblizyé karte do czytnika ipodnies¢ reke. Dziekuje.
Stwierdzam, ze wiekszoscia 24 gloséw ,za”, przy 16 glosach ,,przeciw” i 6
»wstrzymujacych sie” Rada Miejska podjela uchwale w spr. oddania wdrodze

bezprzetargowej w uzytkowanie wieczyste nieruchomosci zabudowanej przy
ul. Biernackiego 22 w Lublinie wraz ze sprzedaza usytuowanego na niej budynku na
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rzecz Europejskiej Fundacji Spotecznej ,,Godne Zycie” im. Syaa Cztowieczego
z siedziba w Lublinie. Dziekuje bardzo, Pan radny Brylowski, prosze.”

Radny P. Bryltowski ,,Chciatbym zwrécié uwage na jedna rzecz w tym wszystkim.
Jarozumiem, ze tu przebiegajq koalicje bardzo kretymi Sciezkami;.w tym réwniez
w sumieniach, ale chce szanowny Zarzad poprosi¢, zeby nie dokonywat zadnych
ezynnosgci, dopdki rzecz nie bedzie sprawdzona do korica i byé moze i skarzona dalej,
dlatego ze nie moze byé takiej sytuacji, zeby w sposdb jawny, kpigc sobie ze
wszystkiego, nie wykonujac postanowier umowy, zagarniaé wlasnosc na
jednoosobowe fundacje. Bierzecie panstwo za duzo na swoje sumienie i za mniejsze
rzeczy niekiedy los srogo pokaral. Bardzo bym prosil, zebyécie sie powstrzymali od
dziatan, zanim nie przejdzie to calej procedury sprawdzajacej, tacznie z sadem,

dziekuje.”

Uchwala Nr 616/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w spr. oddania w drodze
bezprzetargowej} w uzytkowanie wieczyste nieruchomoéci zabudowanej przy
ul. Biernackiego 22 w Lublinie wraz ze sprzedaza, usytuowanego na ‘hiej budynku na
rzecz Europejskiej Fundacji Spolecznej ,,Godne Zycie” im. Syna Cztowieczego
z siedziba w Lublinie stanowi zalacznik nr_24 do protokolu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje bardzo.

Przechodzimy do kolejnego punktu porzadku obrad. ~ (Glos z sali ,,W kwestii

formalnej.”) — Pan radny Daniewski, bardzo prosze.”

Radny L. Daniewski ,,Pani Przewodniczaca! Jesli pani pozwoli, chciatem zglosi¢
wniosek formalny, na podstawie art. 20 ust. la o reasumpcje naszego stanowiska
w sprawie wprowadzenia do porzadku dzisiejszego posiedzenia projektu uchwaty
wspr. ustanowienia hipoteki na nieruchomosci miejskiej przy ul. Hipoteczne] 4.
Ot62, zrodzifa sie taka inicjatywa oddolna grupy radnych, ktérzy uwazaja, Zé
niepodjecie tej uchwaly, czy nierozpatrzenie tej uchwaly w dniu dzisiejszym
spowoduje wstrzymanie rozpoczetych dwa lata temu remontéw, gdzie w kosztach
partycypuje PFRON i w tej chwili, gdybysmy nie podjeli tej uchwaly, badz nie
rozpatrzyli, mysle, ze podejmiemy te uchwale, wowczas roboty beda na dhuzszy okres
wstrzymane. O ile mi wiadomo, Komisja Zdrowia, nasza, Rady Miejskiej, pozytywnie *
zaopiniowata ten wniosek, jak rowniez chcialbym paristwa r6wniez poinformowaé, Ze
ze zrédet wiarygodnych decyzja o przyznaniu dofinansowania w PFRON-u byla, w tej
chwili juz jest praktycznie, jest pewne dofinansowanie, lecz ze wagledu na
rozszerzenie, na zwiekszenie zakresu robét przez uruchomienie i modernizacj¢
ptzychodni, czy uruchomienie przychodni rehabilitacyjnej, wymagane jest to
poreczenie, ktére w § 1 ust. 2 méwi o dofinansowaniu. Praktycznie w tej chwili
niepodjecie tej uchwaly spowoduje fakt taki, ze Rada Miejska rezygnuje z
dofinansowania, co jest jednoznaczne z przerwaniem prac w tej przychodni.
Takze bardzo prosze, pani przewodniczaca, o przeprowadzenie reasumpcji. Dzie¢kuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Jezeli w tej
sprawie, to bardzo prosze, bo musze poddaé pod gtosowanie wniosek formalny.
Pan radny Krzyzanowski.”
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Radny J. Krzyzanowski ,Ja w tej sprawie. Ja popieram ten wniosek. Jest dosyé dla
mnie oczywisty. Natomiast chciatem sie zapyta¢, czy ten pomnik Marszatka by! tak
wazny, ze przed sprawa niepopularna, niepolityezna, bo to jest sprawa, kt6ra ma
stuzy¢ inwalidom, to jest proste. Tylko...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Chwileczke, pani przewodniczaca. Ja powiem dziekuje,

kiedy bede koniczyl. — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) - Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,O glos prosit pan radny

Dabrowski — (Glos z sali ,,Pani Przewodniczaca! Jeszeze...”) ~ Za chwile. Pan radny

Dabrowski prosit o glos. Prosze bardzo.”

Radny E. Dabrowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja wyrazam
przekonanie, ze pani przewodniczaca nie podda tego wniosku pod glosowanie w tej
chwili i nie przyjmie tego wniosku zgtoszonego, gdyz nie widze zadnych przeszkéd,
by proceduralnie postepujac, a w dniu dzisiejszym postapiono juz nieproceduralnie
Ww pewnej waznej sprawie, byt ten wniosek 6 wrzesnia. PFRON nie przekazuje
pieniedzy na tygodnie czy miesigce, ze to musi by¢ do polowy miesiqca czy za dwa
tygodnie, ale bedzie to réwniez do zalatwienia w dniu... na sesji w dniu 6 wrzesnia.
Jest zaplanowana taka sesja i w drodze proceduralnej ta sprawa pdznie}... Dlatego nie
widze potrzeby tutaj reasumpcji nad glosowaniem nad wprowadzeniem tego do
porzadku obrad. Zreszta generalnie dla Rady, generalnie dla wszystkich radnych przy
procedowaniu jest unikanie reasumpeji, bo to jest jedyna droga do rdéznych
manipulacji i naduzywania prawa. Nie wiadomo czasami, w jakich celach.
Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Bardzo prosze wnioskodawce o wypowiedz, bo pan radny prosil o gtos.”

Radny L. Daniewski ,,Szanowni Panstwo! Otéz, ustawodawca dopuscit mozliwose
reasumpcji, tym bardziej, ze jest to jak najbardziej wiarygodne, poniewaz
bezwzgledna wiekszos¢é ustawowego sktadu Rady ma sie w tej chwili wypowiedziec..
Takze tutaj praktycznie nie ma jakiegos naciagania, o czym mdwil pan
przewodniczacy Dabrowski. Ale ja bym réwniez prosil, aby ten punkt, jesli zyska
poparcie, umiescié dokiadnie w tym miejscu, poniewaz skonczy sie blok zwiqzany
zopieka spoleczna, a nastepnie sie rozpoczyna blok uchwat geodezyjnych.
Takze bardzo bym prosit...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Nie mam
takiej moZliwogci nie poddaé pod glosowanie, tak jak proponuje pan radny Dabrowski.
Jest wniosek o reasumpcje. Bedziemy w sposdb nastepujacy procedowali nad tym
tematem. Mianowicie poddam pod glosowanie wniosek o reasumpcje. Jest to wniosek
formalny. Jezeli przejdzie zwykla wiekszoscia gloséw, to wowczas zloze wniosek, by
umiescié w porzadku obrad ten punkt, co oznacza, zgodnie z art. 20 ust. la
bezwzgledna wiekszoscia, gloséw, a wiec bedzie podwdjne glosowanie, Teraz poddaje
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pod gtosowanie wniosek formalny. Prosze patistwa, przechodzi on zwykla wiekszoscia
gloséw. Kto z patistwa jest za reasumpcja glosowania prosze przyblizyé karte do
ezytnika i podniegé reke, Kto jest za reasumpcja glosowania? Wniosek formainy.
Dziekuje. Kto jest przeciw prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke.
Dziekuje. Kto sie wstrzymal prosze przyblizyé karte do czytnika.i podniesé reke.
Dziekuje. Stwierdzam, ze przy 28 glosach ,,za”, 14 ,,przeciw” i 1 ,,wstrzymujacym sie”
Wysoka Rada podjela decyzje, ze mozemy przystapi¢ do reasumpcji. I teraz, prosze
paristwa, Wysoka Rada przyjela taka decyzje, ze moge podda¢ ten wniosek
o reasumpcje. Kto z panstwa jest za tym, zeby w porzadku obrad znalazt sie punkt
wspr. ustanowienia hipoteki na nieruchomosé miejska przy ul. Hipotecznej 4,
w punkcie biezacym porzadku obrad? Kto z patistwa jest za tym wnioskiem
prosze podniesé reke. Momencik, jeszcze nie zostat uruchomiony system.
Glosowanie nr 21. Kto jest za tym, abym ten punkt znalazt sig w porzadku
dzisiejszych obrad prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje
bardzo. Jestesmy w trakcie glosowania. A teraz bardzo prosze o uwage. Kto jest
przeciw prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto sig
wstrzymat prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé “reke. Dziekuje.
Stwierdzam, ze przy 30 glosach ,,za”, przy 13 ,,przeciw’ i 0 ,,wstrzymujacych sie”
Rada podjeta decyzje w sprawie zmiany porzadku obrad, i zdecydowata, by w tym
punkcie obradowaé na temat projektu uchwaly w spr. ustanowienia hipoteki na
nieruchomosé miejska przy ul. Hipotecznej 4. Prosze pafistwa, taki numer roboczy

bedzie miai ten punkt — 2.9a.”

AD. 2.94. USTANOWIENIA HIPOTEKI NA NIERUCHOMOSCI MIEJSKIEJ PRZY

UL. HIPOTECZNA 4,

Przedmiotowy projekt uchwaly (druk nr 728-1) stanowi zatacznik
nr 25 do protokolu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Projekt tej] uchwaly zostat
przekazany panstwu radnym w dniu dzisiejszym, w trakcie sesji. Byt on opiniowany
(r6éwniez dzisiaj) przez Komisje Zdrowia i Pomocy Spotecznej. Prosze, moze najpierw
pana prezydenta o przedstawienie nam projektu, a nastepnie pania przewodniczaca
Barbare Goslawska o zaprezentowanie nam opinii Komisji o tym projekcie. Bardzo
prosze, pan prezydent Andrzej Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Ja moze tylko powtérze w skrécie wielkim, ze chodzi o mozliwosé pozyskania od
Paristwowego Funduszu Rehabilitacji Oséb Niepetnosprawnych kwoty 117 tys. zt dla
przeprowadzenia odpowiednie} modernizacji przychodni rehabilitacyjnej przy
ul. Hipotecznej 4, bedacej] w posiadaniu naszego Zespolu Opieki Zdrowotnej.
Aby te pieniadze mozna bylo uzyska¢, podobnie jak w sytuacji dotyczacej
nieruchomosci nad Zalewem, jest tutaj potrzebne wyrazenie zgody na...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,Panie Prezydencie!
Bardzo prosze...”
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Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,...ustanowienie hipoteki, w zwiqzku

z tym presze o zgode na ustanowienie tej hipoteki.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje panu prezydentowi.

Poczekamy, az pan radny wypowie sie... — (Glosy z sali niemozliwe-do odtworzenia)

— Dziekuje bardzo, ze patistwo dajecie mozliwosé wypowiedzenia sie. Teraz pani
przewodniczaca Komisji Zdrowia i Pomocy Spotecznej, Barbara Gostawska.
Bardzo prosze.”’

Przewodniczaca Komisji Zdrowia i Pomocy Spolecznej B. Gostawska ,,Komisja co
prawda w trybie naglym, bo dzisiaj, opiniowala ten wniosek i jednomyslnie
zaopiniowala go pozytywnie. Ja chciatam tylko wyjasnic¢, dlaczego, skad sie wziat taki

tryb pilny. Ot62, do tej pory, przy okazji remontow i modernizacji ZOZ korzystat
z dofinansowania z PFRON-u, ale byly to grodki przeznaczone na znoszenie barier
architektonicznych. I wtedy PFRON nie wymaga zadnych poreczen. Po raz pierwszy
zostaly przyznane érodki na uruchomienie poradni rehabilitacyjnej i okazalo sie
wiasnie w dniu dzisiejszym, Ze PFRON przeznaczajac srodki na ten wiasnie cel zada,
oczekuje poreczenia majatkowego, azeby po prostu zabezpieczy¢, ze w tym miejscu
i za te pienigdze bedzie prowadzona wiasnie ta, a nie inna dzialalnosé. Takze wiadomo

bylo, ze PFRON dofinansuje, natomiast do dzisiaj nie bylo wiadomo, ze bedzie
potrzebne poreczenie majatkowe. Stad taki pilny tryb. Natomiast, dlaczego wtasnie
dzisiaj, a nie po wakacjach? Ot6z, dlatego ze Srodki finansowe, ktore zostaly
w budzecie miasta przeznaczone na remont Hipotecznej juz sie po prostu skonezyly...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Pafistwo radni, bardzo
przepraszam, ale pani przewodniczaca Komisji ma udzielony gtos. Prosze.”

Przewodniczaca Komisji Zdrowia i Pomocy Spolecznej B. Goslawska »srodki
finansowe miasta juz sie skofiezyly i jue wlasciwie robotnicy powinni opuscié w tej

chwili ... — (Glos z sali niemozZliwy do odtworzenia) — ... powinni wyjS¢ 1 opuscié, jak
to sie méwi, teren robét. W przypadku, jesli paristwo by wyrazili zgode, mozna by
bylo po prostu te prace kontynuowa¢ i je zakoriczyé jakby bez przerwy, bo
wprzeciwnym wypadku po prostu bedzie ta przerwa dwu, trzymiesieczna czy
ezteromiesieczna, trudno mi powiedzie¢. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo za
wypowiedz pani przewodniczacej. Czy ktos z paristwa radnych chciatby zabra¢ glos?
Sq chetni. Bardzo prosze zarejestrowac sie, przyblizyé karte do czytnika i podnies¢
reke. Zarejestrowaligcie sie panowie, bo widze, ze zglaszali sie panowie. 5 osdb jest
chetnych. Bardzo prosze, pan radny Krzyzanowski.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Wysoka Rado! Ja generalnie rozumiem intencje tej
uchwaly, popieram, nie da sie tego ukryé, natomiast ja zadam takie pytanie: co by
byto, gdyby sesja skoficzyla sie w czwartek? Wlasnie. Mnie ten tryb wprowadzania
uchwat przerata. Jest to ktérag kolejna uchwata wprowadzana tym trybem.
Co by bylo, gdybysmy w czwartek zakonezyli obrady. Ano nic by sie nie stato,
powiedzmy sobie od razu. Mozna by wykonywac te roboty, we wrzesniu
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przeglosowac i wtedy PFRON by nam zwrocit. Tylko tyle by sie stato, no.

Takze prosze w przyszloéci — ja tu zwracam sie z goracym moim apelem do Zarzadu —
abysmy mieli wiekszy luksus. Obradujemy dzisiaj drugi dziei, dochodzi godzina
21.00 i jestesmy w polowie punktu 2. Panie prezydencie, gdyby pan tak szybko
pracowal jak ja i mySlat, przepraszam, pan to jeszcze sobie radzi spokojnie, ale Zarzad
pana, zeby miat takie lepsze tempo, to bysmy tych probleméw nie mieli.
Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dzickuje bardzo za
wypowiedz. Bardzo prosze na temat. Pan radny Wronski.”

Radny L. Wrofiski ,,Dziekuje bardzo. Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Japrosilbym Zarzad o pewne wyjasnienie. Ustyszeligmy tutaj od pani
przewodniczacej Komisji, ze skoriczyly sie srodki. Ja przepraszam bardzo, taki remont
to jest zaméwienie publiczne, jest dziat odpowiedni w Urzedzie Miasta, ktéry planuje,
sa kosztorysy. Jak mozna powiedzieé w czerweu, ze skoriczyty sie Srodki, a remont nie
zakonczony. Prosze o dokladne wyjasnienie. To jest bzdura. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Dziekuje za wypowiedz.
Pan radny Dabrowski.”

Radny E. Dabrowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja wracam do tego,
oczym byla tutaj mowa i o czym pan Wronski, pan radny Wronski poprzednio
wspommnial. Ot6z, to nie jest ta sama sprawa, ktéra dotyczyla ,,Fuga Mundi”, bo tam
jest inna fundacja. To jest majatek miejski i miasto ma czym gwarantowa¢, a wiec
prosze nie opowiadaé tu zadnych opowiesci, ze moga pracownicy odejs¢ i tak dalej,
i tak dalej. Miasto ma majatek, ma czym gwarantowa¢, w zwiaqzku z tym nie udajmy,
ze akurat nie do tego jest rzeczowe pytanie, co by bylo, gdyby sesja skoriczyla sie
w czwartek. Nic by nie bylo? Tak? Na pewno by nic nie bylo, bo miasto jest
wiascicielem, ma czym gwarantowa¢é, A przepisy o przetargach, o pracach, sq
okreslone 1 miasto to przestrzega. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Dziekuje za Wypesmees
Pani radna Celina Stasiak.”

Radna C. Stasiak ,,.Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ja tez dziekuje. Pani radna-.
Maciejkowska-Poniatowska.”

Radna B. Maciejkowska-Poniatowska ,,Wiagnie ja sie chcialam zapytac o ten
przetarg. Czy zostala uruchomiona procedura przetargowa na drugi etap remontu?
Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Wszystkie osoby, ktére chcialby zabraé glos, taka modzliwos¢é  mialy.
Zamykam dyskusje. Prosze Zarzad Miasta o wyjasnienie.”
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Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Poprosimy pana dyrektora Malmona,
zeby te wszystkie szczegélowe kwestie paristwu przedstawit. Bardzo prosze.”

Dyrektor Zespolu Opieki Zdrowotnej w Lublinie J. Malmon ,,Kwestia przetargu.
Przetarg byt ogloszony w roku ubieglym na calosé prac remontowych na Hipotecznej
4. W umowie jest klauzula taka, ze prowadzimy etapowo ten remont, finansujac
w miare posiadanych srodkéw. Zapewnienie o przyznaniu dotacji z PFRON-u bylo
wyrazone duzo wezeésnie] i dzieki temu moglo byé uwzglednione w planowaniu
zakresu remontu na ten rok. Natomiast po decyzji przyznajacej te dotacje, bo decyzja
juz zapadta, pojawila sie kwestia wlasnie tego zabezpieczenia i to powstato
wmomencie, kiedy przedstawiono nam projekt umowy na przekazanie tej dotacji.
Z tego projektu wynika wlasnie koniecznosé tego poreczenia. Chce doda¢, ze zakres
prac na ten rok jest jeszcze wyzszy o kwoty, ktére rowniez juz sq zatwierdzone; z
Funduszu Restrukturyzacji prowadzonego przez Ministerstwo Zdrowia mamy
przyznane 150 tys. zi, r6wniez na kontynuacje robdt przy ul. Hipotecznej, takze te
kwoty juz byly wezesniej zaplanowane, bo one byly w zasiegu, ze tak powiem,
dostepnosci ze strony ZOZ-u. Pojawil si¢ ten problem tego poreczertiia, ktory nie byt
wezesniej po prostu stosowany. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,.Dziekuje za wyjasnienie.
Prosze panstwa, rozpoczynamy procedure glosowania. Bardzo prosze o zajecie miejsc.
Prosze parnstwa, rozpoczynamy procedure glosowania. Glosowanie nr 22.
Kto z panstwa radnych glosuje za podjeciem uchwaly na druku nr 728-1 prosze
przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw prosze
przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymat prosze
przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze przy
29 gtosach ,,za”, 6 ,,przeciw” i 3 ,,wstrzymujacych sie” Rada Miejska podjela uchwale
W sprawie ustanowienia hipoteki na nieruchomos¢ miejska przy ul. Hipotecznej 4..”

Uchwata Nr 617/XXXIX/2001 RM w przedmiotowej sprawie stanowi zatacznik nr 26
do protokofu.

AbD. 2.10. ZAMIANY GRUNTOW BEDACYCH W UZYTKOWANIU WIECZYSTYM
SPOLDZIELNI MIESZKANIOWEJ IM. W. 1 Z. NALKOWSKICH NA
GRUNTY STANOWIACE WEASNOSC MIASTA LUBLINA POLOZONE
W LUBLINIE W OSIEDLU NALKOWSKICH.

Przedmiotowy projekt uchwaly (druk nr 710-1) stanowi zatacznik

nr.27 do protokotu. 2

Przewodniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu — 2.10 ~ podjecie uchwaly w spr. zamiany gruntéw bedacych w uzytkowaniu
wieczystym Spdidzielni Mieszkaniowej im. W. i Z. Natkowskich na grunty stanowigce
wiasnosé Miasta Lublina potozone w Lublinie w osiedlu Natkowskich (druk nr 710-1).
Ten projekt uchwaly otrzymaliscie paristwo radni w komplecie materialow
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zzawiadomieniem o sesji z dnia 20 czerwca br. O przedstawienie uzasadnienia
projektu tej uchwaty prosze teraz Zarzad Miasta.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Poniewaz istnieje potrzeba regulacji sytuacji wlasnogciowej miedzy Gming
a Pracownicza Spdéldzielniga Mieszkaniowg, chodzi nam o to, zZeby te kwestie

pozatatwia¢ zgodnie z istniejacym stanem prawnym i stanem faktyeznym tak, zeby
w sytuacji powstania réznicy zamienianych wartosci ewentualnie zastosowac doplate
wediug stosownych wycen. Rozpoczynamy proces regulacji sytuacji wiasnosciowej
miedzy miastem a spdldzielniami mieszkaniowymi; od spdldzielni Natkowskich.
Za chwile bedg takze nastepne projekty dotyczace tych spraw. Dziekuje. Ja jeszcze
moze powiem tylko, ze na podstawie uchwaty, ktéra panistwo w tej chwili bedziecie
rozpatrywaé, przejmiemy od Spdidzielni grunty pod ulicami i przychodnia, natomiast
przekazemy Spdldzielni im. Nalkowskich grunty pod lokalizacje miejsc
parkingowych. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje réwniez. — (Glos z

sali ,,Skladam wniosek o glosowanie bez dyskusji.”) —- Dziekuje. Projekt tej uchwaty
opiniowaly trzy Komisje: Budzetowo-Ekonomiczna, Gospodarki Komunalnej,
Rozwoju Miasta, Urbanistyki i Ochrony Srodowiska. Wszystkie komisje zaopiniowaly
pozytywnie. Jest wniosek, zeby przejsé do glosowania. Jezeli nie ustysze sprzeciwu, to
poddam pod glosowanie. Rozpoczynamy procedure glosowania, nie ma sprzeciwu.
Gtosowanie nr 23. Kto z patistwa radnych glosuje za podjeciem uchwaly na druku
nr 710-1? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje.
Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniegé reke. Dziekuje. Kto
sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje.
Stwierdzam, ze wiekszoscia 35 glosdw ,,za”, przy 0 glosdw ,,przeciw”
i 1 ,,wstrzymujacym sie” Rada Miejska podjeta uchwale w spr. zamiany grunt6w
bedacych w uZytkowaniu wieczystym Spdldzielni Mieszkaniowej] im. W. i Z.
Natkowskich na grunty stanowigce wiasnos¢ Miasta Lublina polozone w Lublinie
w osiedlu Natikowskich.”

Uchwala Nr 618/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w przedmiotowej sprawie stanowi
zatacznik nr 28 do protokolu.

AbD. 2.11. ZAMIANY GRUNTOW BEDACYCH W UZYTKOWANIU WIECZYSTYM
SPOLDZIELN| BUDOWLANO-MIESZKANIOWEJ  ,,CHOINY” NA
GRUNTY STANOWIACE WLASNOSC MIASTA LUBLINA POLOZONE
wW LUBLINIE WOSIEDLU ,, CHOINY”.

Przedmiotowy projekt uchwaty (druk nr 709-1) stanowi zalacznik

nr29 do protokolu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu 2.11 — podjecie uchwaly w sprawie zamiany gruntéw bedacych w uzytkowaniu
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wieczystym Spdltdzielni Budowlano-Mieszkaniowej ,,Choiny” na grunty stanowiace
wiasnosé Miasta Lublina polozone w Lublinie w osiedlu ,,Chomy” (druk nr 709-1).
Projekt tej uchwaly r6wniez pafistwo otrzymaliscie wraz z materialami i zaproszeniem
na sesje. Prosze Zarzad Miasta o uzasadnienie potrzeby podjecia tej uchwaly.
Pan prezydent Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Intencjq te]
uchwaly jest doprowadzenie do podobnej, jak w poprzednim przypadku sytuacji
regulacji wlasnosciowych miedzy Spdldzieinia, tym razem, Budowlano-Mieszkaniowa,
»Choiny” a miastem Lublin. W wyniku tej uchwaly przejmiemy grunty znajdujace sie
pod ulicami komunalnymi, a przekazemy za to Spdidzielni grunty niezbedne dla
prawidlowego funkcjonowania istniejacych budynkéw mieszkalnych bedacych
wlasnoscia, Spdéldzielni. Bardzo prosze Wysoka Rade o podjecie tej uchwaty.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Dziekuje bardzo. Projekt tej

uchwaly.... - (Glos z sali ,,Zglaszam wniosek o glosowanie bez dyskusji.”) —
Dziekuje. Projekt tej uchwaly opiniowaly Komisje: Budzetowo-Ekonomiczna,
Gospodarki Komunalnej, Rozwoju Miasta. Opinie sq pozytywne. Jest wniosek.
Poddaje go pod glosowanie. Rozpoczynamy procedure glosowania, Glosowanie nr 24.
Kto z parstwa radnych glosuje za podjeciem uchwaty na druku nr 709-1?
Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw?
Prosze przyblizyé karte do ezymika i podnies¢ reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymat?
Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze
jednoglosnie Rada Miejska podjeta uchwale w sprawie zamiany gruntéw bedacych
w uzytkowaniu wieczystym Spétdzielni Budowlano-Mieszkaniowej ,,Choiny” na
grunty stanowiace wlasnos¢ Miasta Lublina polozone w Lublinie w osiedlu ,,Choiny”.
Za byly 34 osaby.”

Uchwata Nr 619/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w przedmiotowej sprawie
stanowi zalacznik nr 30 do protokolu.

AD. 2.12. SPRZEDAZY NIERUCHOMOSCI GRUNTOWYCH POLOZONYCH

WLUBLINIE PRZY UL. ZANA — JANA SAWY NA RZECZ

UZYTKOWNIKA WIECZYSTEGO.

Przedmiotowy projekt uchwaly (druk nr 712-1) stanowi zalacznik
nr 31 do protokotu.
 

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Przechodzimy do kolejnego

punktu 2.12, — podjecie uchwaly w sprawie sprzedazy nieruchomosci gruntowych

polozonych w Lublinie przy ul. Zana — Jana Sawy na rzecz uzytkownika wieczystego
(druk nr 712-1). Projekt te] uchwaly zostal parstwu doreczony wraz
zzawiadomieniem o sesji z dnia 20 czerwca br. Prosze teraz Zarzad Miasta

o zreferowanie nam tego projektu, uzasadnienie potrzeby podjecia tej uchwaly.”
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Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Sprawa ta byta juz kiedy$ przedmiotem obrad Wysokiej Rady. Rada wowezas
zechciala byla oddalié przediozony w tej sprawie projekt. Natomiast po tamtej sesji
pojawily sie wystapienia liczne mieszkaricéw, ktérzy nie moga nabyé wiasnosci lokali
do czasu uregulowania tej kwestii, poniewaz budynki sa usytuowane na gruncie
posiadajacym rdznych charakter wiadania. Chodzi o wilasnogs¢ i wieczyste
uzytkowanie, wiec, zeby mozna byto te lokale naby¢, a nastepnie je na przyklad zbyé,
zeby w ogdle byty przedmiotem obrotu, kwestia ta wymaga regulacji.
Stad wystapienia do nas mieszkancéw pani przewodniczaca skierowala do Zarzadu,
Zarzad przedstawit projekt uchwaly. Wiem, ze rzecz byla przedmiotem obrad Komisji,
w tym Komisji Rozwoju Miasta, Urbanistyki i Ochrony i Srodowiska, ktéra to
Komisja proponuje przyjecie poprawki do tego tekstu, cytuje: w § 2 wprowadzenie
nastepujacego tekstu: ,,Jako cene transakeji, o ktorej mowa w § 1, ustala sie aktuaing
wartosé rynkowq dzialek, ustalona przez rzeczoznawce majatkowego. 1 chee

poinformowaé Wysoka Rade, ze te poprawke Zarzad przyjmuje jako autopoprawke.
Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Trzy komisje
opiniowaly ten projekt: Budzetowo-Ekonomiczna, Gospodarki Komunainej i Rozwoju
Miasta, Urbanistyki i Ochrony Srodowiska, Czy przewodniczacy komisji chcieliby sie
wypowiedzieé w imieniu komisji? Jezeli nie ma, jest wniosek o glosowanie.
Jezeli nie ustysze sprzeciwu, to rozpoczynamy procedure glosowania. Nie ma
sprzeciwu. Glosowanie nr 25. Kto z paristwa radnych glosuje za podjeciem uchwaly na
druku nr 712-1? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje.
Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje.
Kto sie wstrzymat? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje.
Stwierdzam, ze wiekszosciq 24 glosdw ,,za”, przy 6 glosach ,,przeciw”
i 4 ,,wstrzymujacych sie” Rada Miejska podjela uchwale w spr. sprzedazy

nieruchomosci gruntowych potozonych w Lublinie przy ul. Zana — Jana Sawy na rzecz
uzytkownika wieczystego.”

Uchwatla Nr 620/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w przedmiotowej sprawie
stanowi zalacznik nr 32 do protokohu.

Ab. 2.13. SPRZEDAZY LUB ODDANIA W UZYTKOWANIE WIECZYSTE LUB
ODDANIA W  WIELOLETNIA DZIERZAWE =NIERUCHOMOSCI
POLOZONEJ WLUBLINIE PRZY UL. NALECZOWSKIEJ 30.
Przedmiotowy projekt uchwaly (druk nr 711-1) stanowi zatacznik
nr 33 do protokolu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Kolejny punkt, to jest punkt

2.13. ~ podjecie uchwaly w spr. sprzedazy lub oddania w uzytkowanie wieczyste lub
oddania w wieloletnig dzierzawe nieruchomogci potozonej w Lublinie przy
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ul. Naleczowskiej] 30 (druk nr 711-1). Projekt tej uchwaly, tak jak poprzednie,
otrzymaliscie pafistwo wraz z zaproszeniem na sesje. Prosze Zarzad Miasta
o uzasadnienie potrzeby podjecia tej uchwaty.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczgca! Wysoka
Rado! Zarzad zwraca sie do Wysokiej Rady z propozycja wyrazenia zgody na
zadysponowanie gruntem znajdujacym sie przy ul. Nateczowskiej 30 badz poprzez
jego sprzedaz, badz poprzez oddanie w uzytkowanie wieczyste lub oddanie
wwieloletnia dzierzawe tej nieruchomosci. Bedziemy szukali najlepszej
mozliwosci zadysponowania gruntem. Jest to grunt, ktéry znajdowal sie kiedy$ w
posiadaniu spdéiki gminnej, Przedsiebiorstwo Piekarskie Sp. z 0.0. W zwiazku z
poszukiwaniem mozliwoéci zredukowania koszi6w nastapilo zrzeczenie si¢ tej
nieruchomosgci na rzecz miasta, w zwiqzku z tym mamy modliwoéd
zadysponowania tym gruntem, co chcielibysmy uczyni¢. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Tak jak
zostalo wezeéniej wymienione i ten projekt uchwaly zostal zaopiniowany przez trzy
komisje pozytywnie, tak jak w przypadku pozostatych projekt6w. Czy paristwo

przewodniczacy chcieliby sie wypowiedzieé? — (Glosy z sali ,,Glosujemy.”) — Nie.
Jest wniosek o glosowanie. Przystepujemy do glosowania. Glosowanie nr 26. Kto z
paristwa radnych gtosuje za podjeciem uchwaly na druku 711-1? Prosze przyblizyé
karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé
karte do ezytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymat? Prosze przyblizyé

karte do ezytnika i podnieéé reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze wiekszogciqg 31 gtos6w
za”, przy 0 gloséw ,,przeciw” i 4 ,,wstrzymujacych sie” Rada Miejska podjela
uchwate w spr. 2.13. sprzedazy lub oddania w uzytkowanie wieczyste lub oddania
w wieloletnia dzierzawe nieruchomosci polozone} w Lublinie przy ul.

Nateczowskiej 30. — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia) - Pan za pdézno
zarejestrowal karte, Prosze o sprawdzenie, panie z Biura sprawdza. Chwileczke sie

zatrzymamy ~ przerwa. ~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Prosimy o
sprawdzenie karty, wydruku, bo ja wiem o tym, ze pan radny doszedt, jak ja juz

przelaczaiam (glosowanie). Prosze o sprawdzenie czy karta dziata. Rejestruje? —
(Glos z sali niemozliwy do odtworzenia; inne glosy z sali niemozliwe do

odtworzenia) —~ System dziala, prosze panstwa, widocznie pan miedzy jednym a
drugim glosowaniem chcial zarejestrowa¢ ja. System dziala. Bardzo prosze, zeby
przebywaé na sali, zeby w trakcie, gdy podejmujemy decyzje, byé na sali. Prosze
patistwa, przechodzimy do kolejnego punktu 21.14. Bardzo prosze, pan
Czachorowski.”

Radny M. Czachorowski ,,Naprawde, zdazylem na glosowanie, przyszediem
glosowa¢, ze nie zgadzam sie z ta decyzja. Swiatelko sie zachowalo normainie, |

natomiast nie zostato to odnotowane na tablicy, wiec moze protokole. Dobrze?”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Czy jaki$ wniosek pan sktada?

~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Czy pan sklada jaki$ wniosek w tej
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sprawie? Sprawdzilismy przed chwila, system dziata i pana stanowisko jest poprawne

ikarta tez odbiera sygnal. — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Czy pan

sklada jakig wniosek? ~ (Glos z sali ,,O reasumpcje glosowania.”; inny glos z sali

»OSwiadezenie do protokotu.”) ~ Czy pan skiada w tej sprawie jaki$ wniosek?”

Radny M. Czachorowski ,,Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz .,Pan radny dziekuje.
Dziekuje rowniez panu radnemu. Bardzo prosze o obecnosé na sali i glosowanie
w momencie, gdy o to prosze.”

Uchwata Nr 621/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w przedmiotowej sprawie
stanowi zalacznik nr 34 do protokoiu.

AD. 2.14. SPRZEDAZY NIERUCHOMOSCI GRUNTOWYCH NA RZECZ

UZYTKOWNIKOW WIECZYSTYCH ~SPOLDZIELNI MIESZKANIOWYCH.

Przedmiotowy projekt uchwaly (druk nr 718-1) stanowi zalacznik

nr35 do protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Punkt 2.14. — podjecie
uchwaly w spr. sprzedazy nieruchomoéci gruntowych na rzecz uzytkownikow

wieczystych — spdidzielni mieszkaniowych (druk nr 718-1). Projekt tej uchwaly
otrzymaliscie patistwo radni przy pigmie z dnia 26 czerwca. O przedstawienie
Wysokiej Radzie uzasadnienia projektu tej uchwaty prosze teraz Zarzad Miasta.
Bardzo prosze, pan prezydent Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Podjeta... to znaczy w zwiazku z wejsciem w zycie ustawy z 15 grudnia
o spéldzielniach mieszkaniowych i zwiazana z tym koniecznosciq ustanowienia
odrebnej wlasnogci lokali mieszkalnych, istnieje potrzeba wydzielania odrebnych.
dzialek pod budynkami, co wigze sie z koniecznogcia dokonywania scalen i podzialéw
nieruchomosci; mamy pewna zaszios¢ historyczna, ktéra polegala ma tym, ze
spdldzielnie budowaly na gruntach bedacych w réznych tytulach posiadania
spoldzielni. Albo byla to wlasnosé, na przyklad wtedy, kiedy byla nabywana od
prywatnych wlascicieli, albo uzytkowanie wieczyste wdowcezas, kiedy byla ona
nabywana od Skarbu Paristwa. I to jest ta sytuacja, o ktérej méwiligsmy przed chwilq
w zwiazku z budynkiem przy Jana Sawy. Aby mozna bylo te kwestie uregulowa¢,
istnieje potrzeba doprowadzenia do jednolitego sposobu wiadania gruntem. Stad tez
przedktadamy Wysokiej Radzie projekt, na podstawie ktérego sytuacje te bedziemy
mogli spowodowaé tak, aby relacje wlasnosciowe miedzy nami a spdidzielniami byly
na tyle wyprostowane, aby mozna bylo dokonywacé uwlaszczenia, przepraszam,
przewlaszczenia lokali w poszczegélnych budynkach. Dziekuje.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje bardzo. Projekt tej

uchwaly opiniowaly komisje — te, ktére wezeSniej przeze mnie byty wymienione; i te

trzy komisje zaopiniowaly pozytywnie ten projekt uchwaty. ~ (Glos z sali

»Gtosujemy.”) — Czy kto$ z przewodniczacych chcialby sie wypowiedziec w tej
sprawie? Tak? Pan Czestaw Misztal.”

Przewodniczacy Komisji Gospodarki Komunalnej Cz. Misztal _,,Pani
Przewodniczaca! Wysoka Rado! Komisja Gospodarki Komunalnej na ostatnim swoim
posiedzeniu rozpatrywala projekt powyzszej uchwaty i Komisja wnosi o dopisanie w
tresci uchwaty nastepujacego zdania: W ramach regulacji standw prawnych
zwiqzanych z ustawga o spétdzielniach mieszkaniowych. Za ta poprawka gtosowali
wszyscy obecni w tym dniu cztonkowie Komisji i za catosciq rowniez.
Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja réwniez dziekuje.
Pani przewodniczaca Ewa Loé prosi o glos. Bardzo prosze.”

Przewodniczqaca Komisji Kultury i Ochrony Zabytkéw E. Lo$_ ,,Pani
Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja prosze o gios nie jako przewodniczaca Komisji
Kultury, tylko jako radna.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Bo by! wniosek o przejScie do
glosowania, ale jest dyskusja. Bardzo prosze o wypowiedz.”

Radna E. Log ,,Wlasciwie nalezaloby méwié o tych dwoch uchwatach kolejnych,
poniewaz one sq komplementarne i dotyezqa jednej sprawy, to jest uregulowania
standw wiasnosciowych, a wiec moje uwagi powinny dotyczyé druku nr 718-1 1 719-
1, poniewaz jest ta sama watpliwosc. Przewidziana jest regulacja standw prawnych, w
tym przypadku sprzedazy nieruchomosci oddanych spdldzielniom w uzytkowanie
wieczyste w latach 1955-2001. Ale juz w tej chwili wiadomo, ze w niektorych
spotdzielniach, przykladowo w spdétdzielni LSM, sq dziatki, co do ktérych gmina
jeszcze nie ma tytulu wiasnosci, z cala pewnoscig nie uzyska ich w roku 2001, sprawy
sa w sadzie; cale osiedla nie maja uregulowanego statusu prawnego. W takim razie czy

bylaby mozliwos¢ sformulowania w taki sposdb tego ust. 2, moze byé taka
propozycja, ze nieruchomosgci podlegaja... Sprzedazy podlegaja nieruchomosei
gruntowe oddane spdidzielniom mieszkaniowym w uzytkowanie wieczyste o roku
1955. Chodzi 0 to, ze jezeli podejmiemy te uchwale, to w roku przysztym bedziemy.
musieli podejmowaé szereg uchwal szczegélowych zmieniajacych te uchwale.
Ja wiem o paru takich przypadkach, ale nie znam calej sytuacji w spdtdzielezosci:. .
mieszkaniowej. Czy bylaby mozliwosé i czy to byloby zgodne z prawem, gdyby.
wiasnie ten ust. 2 brzmial w ten sposdb: Sprzedazy podlegajq nieruchomosci gruntowe:
oddane spdtdzielniom mieszkaniowym w udytkowanie wieczyste po roku 1955 i bede
wnioskowata o podebna poprawke w § 1 ust. 3 w nastepnej uchwale, ale to moze za
chwile. To znaczy chcialabym mie¢ najpierw opinie. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Prosze Zarzad, aby sie odnidst do uwagi pani radnej.”
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Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Pani radna Los

ma oczywiscie racje, ze tak na dobra sprawe druk nastepny — 719-1 — dotyczy

w istocie rzeczy tej samej kwestii, tyle tylko, ze w obie strony te sprawy moga dziatac,
prawda, albo péjdziemy w strone uzytkowania wieczystego, albo w strone wlasnosci
i w istocie rzeczy do tego sie rzecz sprowadza, ze chodzi, dzieki pomocy tych dwoch
uchwal, o uregulowanie kwestii wlasnosciowych miedzy nami i spétdzielniami.
Na dobra sprawe mozna by razem rozpatrywaé¢ te uchwaty, jezeli chodzi o dyskusje.
Natomiast, prosze patistwa, jezeli chodzi o ten postulat, zeby nie zamykaé w roku
2001, to Zarzad sie przychyla do tego projektu. Nie mieligmy intencji zamykania tego,
jezeli bylby to zapis na przyktad nastepujacy, ze zmiana okresu uzytkowania dotyczy
nieruchomosci gruntowych oddanych spétdzielniom mieszkaniowym, poczawszy od
roku 1955 kropka, to taka autopoprawke przyjmiemy w obu tych przypadkach.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Jest propozycja zmiany zgloszona przez Komisje Gospodarki Komunalnej.
Cheialabym, zeby Zarzad sie odnidst do tego.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski  ,,Przepraszam —_najmocniej.
Prosze paristwa, tego rodzaju postulat dziala tutaj zawezajaco, moga sie pojawic
przypadki szczegdtowe, w ktérych spéldzielnie bylyby zainteresowane uregulowaniem
kwestii wlasnogciowych na innych podstawach i w innych celach; i z tego powodu
wprowadzenie tego rodzaju ograniczenia uwazamy za niecelowe, dlatego prosimy
Wysoka Rade, zeby tej poprawki nie przyjmowa¢. Dziekuje. Na przyklad przy
podziale spdldzielni, ktére sa przewidziane. Takze tutaj po prostu nie ma tego rodzaju
potrzeby, aby tego rodzaju poprawke przyja¢.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Poddaje pod glosowanie
wniosek, ktéry zostat dzisia} zgloszony w imieniu Komisji przez pana Czeslawa
Misztala, a przed chwila pan prezydent sie odnidst do tego. Glosowanie nr 27, Kto z
pavistwa radnych glosuje za wnioskiem zgloszonym przez pana Czeslawa Misztala?

Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. — (Glosy z sali ,,Ale to wniosek

Komisji?”) — Wniosek Komisji. - (Glos z sali ,,Prosze powtérzyé tregé wniosku.”) —
Aby dopisaé w tresci uchwaly nastepujace zdanie: w ramach regulacji stanow
prawnych zwiqzanych z ustawa o spdldzielniach mieszkaniowych. Kto jest za
przyjeciem tego wniosku? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke.
Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé¢ karte do czytnika i podniesé reke.
Dziekuje. Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke.
Dziekuje. Prosze patistwa, przy 15 gtosach ,,za”, przy 15 ,,przeciw” i 6
»wstrzymujacych sie” wniosek zostat odrzucony, poniewaz nie zyskal zwykle}j. -
wiekszosci. Wobec powyzszego rozpoczynamy procedure glosowania nad calym.
projektem uchwaty. Glosowanie nor 28. Kto z panstwa radnych glosuje za podjeciem
uchwaly na druku nr 718-1 wraz z autopoprawka? Prosze przyblizyé karte do ezytnika
i podniegé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i
podniesé reke, Dziekuje. Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizy¢ karte do czytnika i
podniesé reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze wiekszoSciq 33 glosdw ,,za”, przy 3 glosach

»przeciw” i 1 ,,wstrzymujacym sie” Rada Miejska podjeta uchwate w spr. sprzedazy

nieruchomosci gruntowych na rzecz uzytkownikéw wieczystych — spdidzielni
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mieszkaniowych. Dziekuje bardzo. Po tym glosowaniu ja poprosze panie z Biura, zeby
zrobily wydruk i pokazaly panu radnemu czy faktycznie jest ujety w glosowaniu.”

Uchwala Nr 622/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w spr. sprzedazy

nieruchomosci gruntowych na rzecz uzytkownik6w wieczystych ~ spdtdzielni
mieszkaniowych stanowi zalacznik nr 36 do protokolu.

AD, 2.15. ZMIANY OKRESOW UZYTKOWANIA WIECZYSTEGO NIERUCHOMOSCI
GRUNTOWYCH ODDANYCH W  UZYTKOWANIE WIECZYSTE
SPOLDZIELNIOM MIESZKANIOWYM.

Przedmiotowy projekt uchwaly (druk nr 719-1) stanowi zalacznik
nr 37 do protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu 2.15. — podjecie uchwaty w spr. zmiany okres6w uzytkowania wieczystego
nieruchomosci gruntowych oddanych w uzytkowanie wieczyste spdldzielniom
mieszkaniowym (druk nr 719-1). I ten dokument réwniez zostat panstwu przekazany

wraz z porzadkiem obrad. Uzasadnienie juz wstepnie pan prezydent przedstawit. —

(Glos z sali ,,Autopoprawka.”) - Pan prezydent chce wniesé autopoprawke.
Bardzo prosze o wypowiedz.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Tak jak powiedzialem, jak
w poprzednim przypadku, dokonujemy tutaj autopoprawki polegajace} na zmianie
tresci ust. 3 w § 1. Mianowicie slowa w latach 1955-2001 zamieniamy na stowa
poczqwszy od roku 1955. Dziekuje.” *

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,Dziekuje bardzo. Komisje,
ktére opiniowaly, zaopiniowaly pozytywnie, a to sq te same komisje, co w przypadku.
poprzednich uchwat. Jezeli nie uslysze sprzeciwu, to rozpoczniemy procedure:
glosowania. Nie ma sprzeciwu. Glosowanie nr 29. Kto z paristwa radnych gtosuje za
podjeciem uchwaty na druku nr 719-1 wraz z autopoprawka? Prosze przyblizy¢ karte
do ezytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do:
ezytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do
cezytnika i podniesé reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze wiekszoscia 33 gloséw ,,za”, przy.
0 gloséw ,,przeciw” i 1 ,,wstrzymujacym sie” Rada Miejska podjela uchwale w spr. -
zmiany okreséw uzytkowania wieczystego nieruchomogci gruntowych oddanych
w uzytkowanie wieczyste spdidzielniom mieszkaniowym.”

Uchwata Nr 623/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w spr. zmiany okreséw
uzytkowania wieczystego nieruchomosgci gruntowych oddanych w uzytkowanie
wieczyste spdtdzielniom mieszkaniowym stanowizalaczniknr_38 do protokotu.



Protok6t Il posiedzenia XXXIX sesji Rady Miejskie]w Lublinie (9.07.2001 r.) 103

Ab. 2.16. ZMIANY W SKLADZIE SPOLECZNEJ KOMISJI MIESZKANIOWEJ.

Przedmiotowy projekt uchwaty (druk nr 707-1) stanowi zalacznik
nr_39 do protokotn.

Przewodniczqca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu 2.16. - podjecie uchwaly w spr. zmiany w skladzie Spoteczne} Komisji
Mieszkaniowej (druk nr 707-1). Projekt ten r6wniez paristwo otrzymali wraz ze
skorygowanym porzadkiem obrad. Teraz prosze Zarzad Miasta o przedstawienie
Radzie projektu tej uchwaly. Pan prezydent Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,.W zwiazku z rezygnacja jednej z osdb
istnieje potrzeba dokonania korekty w skladzie Spolecznej Komisji Mieszkaniowe].
Dlatego przedkladamy ten projekt. Dziekuje,”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Jezeli nie
ustysze sprzeciwu, to przejdziemy do glosowania. Nie ma sprzeciwu. Rozpoczynamy
procedure glosowania. Glosowanie nr 30. Kto z panstwa radnych gtosuje za podjeciem
uchwaty na druku nr 707-1? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke.
Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke.
Dziekuje. Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke.
Dziekuje. Stwierdzam, ze wiekszosciq 36 gloséw ,,za”, przy 0 glosdéw ,,przeciw”
i 1 ,,wstrzymujacym sie” Rada Miejska podjela uchwale w spr. zmiany w sktadzie
Spolecznej Komisji Mieszkaniowej.”

Uchwala Nr 624/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w spr. zmiany w sktadzie
Spotecznej Komisji Mieszkaniowej stanowi zalacznik nr 40 do protokolu.

AD. 2.17. WSPOLPRACY MIASTA LUBLINA Z MIASTEM ALCALA DE HENARES

(HISZPANIA).
Przedmiotowy projekt uchwaty (druk mr 722-1) stanowi zalacanik
nr4l do protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu 2.17. — podjecie uchwaty w spr. wspétpracy Miasta Lublina z Miastem Alcala

de Henares (Hiszpania) — druk nr 722-1). Projekt tej uchwaly zostai paristwu radnym
przekazany wraz ze skorygowanym porzadkiem obrad z 26 czerwca. Zwracam sie
teraz do Zarzadu z prosba o przedstawienie uzasadnienia projektu tej uchwaly.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski »Pani Przewodniczaca!

Wiasciwie uzasadnienie do podjecia tej uchwaly przedstawilismy w momencie,
wktérym prosilismy Wysoka Rade o zgode na zawarcie porozumienia
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z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego, ale powtdérze kilka argumentéw,
kt6ére powinny nas sktonié do jej podjecia. Ot6z, miasto Alcala de Henares
wHiszpanii jest miastem, w ktdrym odbedzie sie inauguracja Roku Polskiego
w Hiszpanii, w zwiazku ze zblizajaca sie prezydencja hiszpariska w Unii Europejskiej.
Rzad RP podjat taka akcje promocyjna, ktéra bedzie sie nazywala ,,Rok Polski

w Hiszpanii” — taka akcje bedzie przeprowadzat. On sie rozpoczyna wiasnie w lipcu
w Alcala de Henares, gdzie miastem rozpoczynajacym ten rok bedzie nasze miasto.
Przewidziano, iz jednym z elementéw tego uroczystego otwarcia Roku Polskiego
bedzie to porozumienie miedzy dwoma miastami: Alcala de Henares i Lublinem.
Prosze panistwa, miasto to jest jednym z najstarszych miast europejskich polozonych
w Srodkowej Hiszpanii, niedaleko Madrytu. Jest to miasto z wieloma zabytkami,
uznane za miasto godne miejsca na li§cie UNESCO i tam wiagnie sie znajduje.
Jest to miasto akademickie z jednym z najstarszych na $wiecie uniwersytetéw,
ksztaicacym na wysokim poziomie i bardzo zainteresowanym wspdlpraca
zuczelniami lubelskimi. Jest to miasto o bogatym zyciu kulturalnym, zainteresowane
takze wspdlpraca, gospodarczq z naszymi przedsiebiorstwami. Podczas takiej wizyty,
ktéra mielismy okazje przyjmowa¢, czesé panstwa uczestniczyla w spotkaniu
zprzedstawicielami miasta Alcala de Henares w Lublinie, odbyty sie spotkania ze
Srodowiskiem uniwersyteckim naszym, takze ze Srodowiskami gospodarczymi
iwspolpraca zapowiada sie dosy¢ interesujaco. Zar6wno lubelskie uczelnie, jak
iprzedsiebiorcy sq zainteresowani tego rodzaju przedsiewzieciem. W_ czasie
uroczystosci, ktéra bedzie miata miejsce w lipcu, przewidziana jest promocja naszego
miasta, takze regionu, ktéry zostal r6wniez zaproszony, przewidujemy wystepy
naszych zespoléw artystycznych, prezentacje wyrobéw rzemiosta, wystawy, koncerty
muzyczne, mySle, ze odbeda sie spotkania gospodarcze; bedzie to dobra okazja do
promowania naszego miasta, takze w tej czeéci Europy. Bardzo prosze Wysoka Rade
0 podjecie tej uchwaly.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje. Projekt tej uchwaly
opiniowaty Komisje: Rozwoju Miasta, Urbanistyki i Ochrony Srodowiska oraz
Komisja Samorzadnogci i Porzadku Publicznego. Opinie sq pozytywne. Jezeli nie
bedzie sprzeciwu, przystepujemy do procedury glosowania. Jest sprzeciw. Glos chce
zabracé pani radna Bender-Motyka. Bardzo prosze.”

Radna B. Bender-Motyka ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Moze nie w trybie
sprzeciwu, tylko zwyktych pytan dotyczacych tego projektu. Mianowicie
w uzasadnieniu jest taki fragmencik, ze w tych uroczystosciach bedzie brata udziat
delegacja z Lublina i z wojewddztwa lubelskiego. Bardzo bym byla ciekawa, kto
bierze udziat w delegacji z Lublina, jakim kluczem delegowane byly osoby i jacy radni
jada stamtad. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Jest pytanie.
Bardzo prosze pana prezydenta o odpowiedz.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Odpowiadajac na to pytanie, chce powiedziec, ze bedzie to bardzo liczna delegacja,
kilkudziesiecioosobowa, skladajgca sie w gléwnej swej czesci, jezeli chodzi o liczbe,
zZespoty Piesni i Tanca ,,Lublin” im. Wandy Kaniorowej. To bedzie najliczniejsza
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zgrup. Beda takze — nazwisk nie jestem w stanie ~ (Glos z sali niemozliwy do

odtworzenia) — Rozumiem, dobrze. Scharakteryzuje moze uczestnikdw po prostu.
Nastepnie, w tej czesci artystycznej bedg trzy zespoly muzyezne, mianowicie zespol
Braci Cugowskich, bedzie Orkiestra Sw. Mikolaja i bedzie Rogowski Blues Band, jesli
sie nie myle. Jezeli chodzi o kwestie teatraine, to bedzie Teatr ,,Projekt” i bedzie

wystawa pana Luzynskiego ,,Lubelski renesans”. Jezeli chodzi o deputacje, ze tak
powiem, miejska, to przewidujemy, ze ja bede mial przyjemnos¢ reprezentowac
Zarzad Miasta, jezeli chodzi o strone Rady, to mysle, ze pani przewodniczaca
poinformuje paristwa, jaki tutaj tryb przyjela, jezeli chodzi o reprezentacj¢
wojew6dztwa, to wiem, ze wybiera sie pan marszatek i pan wojewoda i mysle, ze dosé
istotnym elementem w tym wszystkim bedzie udziat Premiera RP, ktéry takze

przyjedzie na te uroczystos¢, podejmowany przez pana premiera Aznara z Hiszpanii.
Tak wiec ranga tego spotkania bedzie naprawde wysoka. Dzi¢kuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Uzupetniajac wypowiedz pana prezydenta, chcialam paristwa poinformowaé¢, ze w tym
wyjezdzie ja bede uczestniczyla jako przewodniczaca Rady, Klub AWS-u wskazat

panig Maciejkowska-Poniatowska, Klub SLD —~ pania Rusin-Kaczmarek.
Czy sa jeszcze jakies pytania? Jezeli nie, to rozpoczynamy procedure glosowania.
Glosowanie nr 31. Kto z partistwa radnych glosuje za podjeciem uchwaly na druku
722-1? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje.
Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje.
Kto sie wstrzymat? Prosze przyblizy¢ karte do czytnika i podnies¢ reke. Dziekuje.
Stwierdzam, Ze wiekszoscig 29 glos6w za”, przy 1 gtosie ,,przeciw”
i 2 ,,wstrzymujacych sie” Rada Miejska podjela uchwaie w spr. wspdipracy Miasta

Lublina z Miastem Alcala de Henares (Hiszpania). — (Glos z sali ,,Ja mam wniosek.
Przez pania przewodniczaca zostal pominiety punkt 2.16.”; inmy glos z sali
»Zostat uchwalony, pani radna.”).”

Uchwata nr 625/XXX1X/2001 Rady Miejskie] w Lublinie w spr. wspdtpracy Miasta
Lublina z Miastem Alcala de Henares (Hiszpania) stanowi zalacznik nr 42 do

protokotu. :

AD. 2.18. NADANIA NAZW ULICOM POLOZONYM W_ GRANICACH

ADMINISTRACYJNYCH MIASTA LUBLINA.

Przedmiotowy projekt uchwaly (druk nr 695-1) stanowi zalacznik
nr.43 do protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Kolejny punkt 2.18. —
podjecie uchwaly w sprawie nadania nazw ulicom polozonym w= granicach
administracyjnych miasta Lublina (druk nr 695-1). Projekt tej uchwaly zostal panstwu
radnym doreczony wraz z pismem zawiadamiajacym o sesji z dnia 20 czerwca.
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Prosze teraz Zarzad Miasta o przedstawienie Radzie projektu tej uchwaly.
Bardzo prosze, pan prezydent Andrzej Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Ot62, prosze paristwa, na poczatku chee wyjasnic, ze kiedy czytacie paristwo
w projekcie uchwaly ul. Zonkilowa, Zurawinowa czy Kminkowa, nie mamy tutaj na
mysli Rosjan o nazwiskach: Zonkilow, Kminkow czy Zurawinow. Chodzi o nazwy
roslinne. Zespét ds. Nazewnictwa Miejskiego kierujac sie glownymi wytyeznymi,
ktore dotycza nazewnictwa, a maja za zadanie utrzymania jednolitego charakteru nazw
wystepujacych w poszezegdlnych osiedlach zaproponowal takie wiaSnie nazwy, jak:
Kminkowa, Peoniowa, Zurawinowa, ForsycjowaiZonkilowa. Pojawia sie takze ulica
Dereniowa. Nie bede tutaj przedstawiat argumentéw za poszezegélnymi nazwami, jest
to propozycja Zespolu ds. Nazewnictwa, natomiast przyjecie projektu uchwaly
pozwoli nam na nazwanie ulic i nadanie, ze tak powiem, zycia tymze ulicom i nadania
adresow potencjalnym mieszkaricom tych ulic. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,.Dziekuje bardzo. Projekt tej
uchwaly opiniowata Komisja Kultury i Ochrony Zabytkow. Czy pani przewodniczaca
Komisji poda opinie Komisji? Bardzo prosze.”

Przewodniczaca Komisji Kultury i Ochrony Zabytkéw E. Los ,,.Komisja Kultury
iOchrony Zabytkéw jednogiognie pozytywnie zaopiniowata wyzej wymieniony
projekt, wnoszac jednoczesnie o wykreglenie tekstu umieszczonego w nawiasie ust. 2

w § 1 i umieszczenie w jego miejscu nastepujacej tresci: ,,(szkic sytuacyjny ~
w zaiqczniku)”’. Dziekuje.”

Przewodniezqaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Czy Zarzad
Miasta przyjmie te propozycje jako autopoprawke?”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Z najwieksza przyjemmoscia,”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Jezeli nie
bedzie sprzeciwu, przystapimy do glosowania. Nie ma sprzeciwu. Glosowanie nr 32.
Kto z patistwa radnych glosuje za podjeciem uchwaty na druku nr 695-1 wraz
zautopoprawka? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje.

Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje.
Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke. Dziekuje:

Stwierdzam, ze wiekszoscia 28 gloséw za”, przy 1  glosie ,,przeciw’

il ,,wstrzymujacym sie” Rada Miejska podjela uchwate w spr. nadania nazw ulicom
potozonym w granicach administracyjnych miasta Lublina.”

Uchwata Nr 626/XXXIX/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w spr. nadania nazw ulicom
polozonym w granicach administracyjnych miasta Lublina stanowi zatacznik nr 44 do
protokohu.
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AbD. 2.19. BUDOWY NA TERENIE MIASTA LUBLINA POMNIKA IMARSZALKA
JOZEFA PILSUDSKIEGO.

Przedmiotowy projekt uchwaty (druk nr 723-/) stanowi zalacznik

nr 45 do protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu 2.19. — podjecie uchwaly w sprawie budowy na terenie miasta Lublina
pomnika Marszatka Jézefa Pitsudskiego (druk nr 723-1). Projekt tej uchwaly wplynal
na moje rece 29 ezerwea i zostal paristwu radnym doreczony na posiedzeniach komisji
stalych Rady i klubéw radnych. Prosze teraz Zarzad Miasta o przedstawienie Radzie

projektu tej uchwaty, bardzo prosze. - (Glos z sali ,,Tutaj zapraszamy z tymi

makietami.”).”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pani Przewodniczaca! Poprosze pania
przewodniczgca o zgode na umieszezenie tych akcesoriéw, ktére pozwola panstwu
radnym w zorientowaniu sie, jakiego rodzaju obiekt mialby w wyniku tej uchwaly
powstaé na Placu Litewskim w Lublinie, bo taki jest wlasnie projekt uchwaly.
Otdéz, mam przyjemnoéé rekomendowa¢ Wysokiej Radzie do uchwalenia projekt
uchwaly w sprawie budowy na terenie naszego miasta pomnika Marszatka Jézefa
Pitsudskiego. Bedzie to pierwszy, jezeli Wysoka Rada na to zezwoli, bedzie to
pierwszy konny pomnik w Lublinie i na Lubelszczyznie. Mozna wiec smiato
powiedzie¢, ze decyzja... Na razie pomnik nie ma sie, jak widzicie patistwo, najlepiej,
ale mySle, Ze sie tutaj poprawi i bedzie bardziej stabilny wtedy, kiedy zostanie

wykonany. Prosze patistwa, kilka... — (Gtosy z sali niemozliwe do odtworzenia) —

Kilka uwag... ~ (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia).”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie Prezydencie!
Ja przepraszam najmocniej, glos ma pan prezydent Andrzej Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Kilka uwag na ten temat. Otdz, prosze
patistwa, pomnik Marszatka Jézefa Pilsudskiego w Lublinie ma swojq historie..”:
Juz przed wojng zapadly decyzje o tym, ze ma by¢ on usytuowany, wykonany, jednak.
pomnik zostal, w zwiqzku z zawierucha wojenna, zaprzepaszczony, w zwiazku z tym:
nie znalazt swojego miejsca na Placu Litewskim. Rézne byty propozycje w zakresie.
zlokalizowania tego pomnika w naszym mieécie, jednak Wojewddzka Komisja
Urbanistyezno-Architektoniczna, jak rowniez Wojewédzki Komitet Ochrony Miejse
Pamieci Walki i Meczeristwa w swoim stanowisku zdecydowanie opowiadaja sie za:
umiejscowieniem tego pomnika na lubelskim Placu Litewskim na miejscu, gdzie’
majdowat sie nie istniejacy obecnie tzw. Pomnik Wdziecznosci. Bez watpienia
wymowa ideowa tego pomnika tez bedzie forma pomnika wdziecznosci dla osoby
symbolizujacej idee niepodlegtosci i pafistwowosci Polski. Ja sie przyznaje do tego, ze
dyskusje, jakie na ten temat odbywaly sie w Zarzadzie Miasta, mialy dosyé barwny
przebieg, a to z tego powodu, ze oczywiscie zwolennikéw i przeciwnikow Marszatek
Pitsudski w swoim zyciu dorobit sie wielu i spory pewnie trwatyby do dzisiaj,
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natomiast nie ulega najmmiejszej watpliwosci, ze uosabia on idee niepodlegtego bytu
Patistwa Polskiego i z tego powodu najlepiej nadaje sie do tego, aby tej idei oddaé
hotd poprzez jego pomnik. Chee jednoczesnie wyjasni¢, ze pomnik, o ktérym mowa,
nie bedzie budowany jako pomnik wystawiony przez miasto Lublin; nie jest on
pomnikiem, ktéry bedzie finansowany ze srodkéw budzetu miastay Jest to pomnik,
ktéry powstaje z inicjatywy Spolecznego Komitetu powolanego w celu zrealizowania
tego konceptu przez Zwiqzek Pitsudczykéw Oddziat w Lublinie. Zaktada sie, iz
sposdb finansowania realizacji tego pomystu bedzie polegat na zbiérkach spotecznych,
na kolportazu réznego rodzaju wydawnictw i mini-pomniczkow, takich statuetek na
biurko, ktére beda sprzedawane w kraju i za granica. Wediug informacji posiadanych
przez nas, Spoleczny Komitet zgromadzit juz znaczne srodki dla zrealizowania tego
pomnika. (Czy tutaj mozna dokonaé autopoprawki? Po dyskusji? Trzeba.)
Bardzo prosze Wysoka Rade o przyjecie tej uchwaly i chce wszystkich uspokoi¢, ze
ewentualne koncepcje, nie wiem, remontu czy modernizacji Placu Litewskiego nie
stoja w sprzecznosci z postawieniem tego pomnika, ktéry jezeli bedzie az tego rodzaju
koniecznos¢, bedzie mégt byé ewentualnie przesuniety. Natomiast propozycja

lokalizacji jest zgodna z oczekiwaniami lubelskiego Srodowiska urbanist6w 1 mamy
nadzieje, ze nie bedzie budzita kontrowersji. W zwiqzku z tym wszystkim prosze
Wysoka Rade o to, aby zechciala uchwale podja¢, co umozliwi zrealizowanie tego

konceptu i mySsle, ze jeszcze w tym roku, jezeli wszystko sie dobrze poukiada, no
chcielibySmy w zwiazku ze Swietem Niepodlegiogci dokonaé uroczystego odstoniecia
tego pomnika. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja rowniez dziekuje panu
prezydentowi. Projekt tej uchwaly przekazalam do zaopiniowania Komisjom: Kultury
i Ochrony Zabytkéw oraz Rozwoju Miasta, Urbanistyki i Ochrony Srodowiska.
Czy panie przewodniczace komisji chcialyby sie wypowiedzie¢ w imieniu komisji?
Pani przewodniczaca Komisji Rozwoju Miasta Joanna Bortacka. Bardzo prosze
o wypowiedz.”

Przewodniczaca Komisji Rozwoju Miasta, Urbanistyki i Ochrony Srodowiska
J. Bortacka ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Cztonkowie Komisji wyrazali
postulaty rozwazenia intcjatywy budowy pomnika w kontekscie jego dopasowania
iwkomponowania w plan zagospodarowania catego Placu Litewskiego..
Ponadto, podniesiony tez byt problem zaplanowanego jeszcze w poprzedniej kadencji
rowniez na Placu Litewskim, a nie wybudowanego do dzisiaj pomnika Armii
Krajowej, ktorego budowa musialaby byé uwzgledniona przy realizacji wyZej.
wymienionego projektu. W zwiazku z powyzszym pod glosowanie zostat poddany
wniosek o nieopiniowanie przedstawionego projektu uchwaly do  czasu
przeprowadzenia rozméw z przedstawicielami grupy inicjatywnej, kiora poczyntia.
starania zmierzajace do budowy na Placu Litewskim pomnika Armii Krajowej.
Dziekuje.”

Przewodniczqca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja rowniez dziekuje. Czy pani
przewodniczaca Komisji Kultury Ewa Log przedstawi opinie Komisji?
Bardzo prosze.”
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Przewodniczaca Komisji Kultury i Ochrony Zabytkéw E. Los ,,.Komisja Kultury
i Ochrony Zabytkéw projekt uchwaty opiniowala na posiedzeniu w dniu dzisiejszym.
W glosowaniu 9 czlonk6w Komisji opowiedziato sie za tym projektem, 1 przeciw
i 2 osoby sie wstrzymaly; ezyli projekt uzyskal pozytywng opinie Komisji. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz Ja réwniez dziekuje.
Czy sa glosy w dyskusji? Czy ktoS z panstwa radnych chceialby zabrac gtos
wdyskusji? Jezeli nie ma, to przystepujemy... Jest. Bardzo prosze, uruchamiam
system. Kto z parstwa chee zabraé gios w dyskusji? Prosze przyblizy¢ karte do
cezytnika i podniesé reke, zebym miata orientacje, ze sq chetni. Dzi¢kuje. Zgtosito sie
6 chetnych do zabrania glosu. Bardzo prosze, dyskusja jest otwarta. Pan radny Horoch,
Prosze o wypowiedz.”

Radny E. Horoch ,,Pani Przewodniczaca! Panie i Panowie Radni! Nie jestem

przeciwnikiem budowy, jak tu juz méwilem wezeégniej, zwiazanego 2 wieloma nurtami
polityeznymi Marszatka Jézefa Pitsudskiego, ale chcialbym si¢ odnies¢ do napisow,
jakie tutaj sa proponowane na pismie nam dostarczonym. Napisy’te w niektérym
swoim aspekcie zawieraja dosyé duzy stopieri ogdélnosci, a w jednym nawet, no

powiedzmy to bardzo delikatnie, mijaja sie z prawda historyczna. Napis glowny ~

przéd cokotu: Pierwszy Marszatek Polski ~ ktérej Polski? Ktérej Polski? I teraz drugi

napis, to jest napis na tylnej stronie cokotu: Jézefowi Pilsudskiemu — wskrzesicielowi.
Czy byl tylko jedyny? A moze, moim zdaniem, uzupelnié to slowo o: jednemu
z wskrzesicieli odrodzonej Polski w roku 1918? Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej| H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje. Pan radny
Krzyzanowski, bardzo prosze.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Wysoka Rado! Ja chcialem zadaé — podpisal to Jézef

Krzyzanowski, ale to nie ja, tak na wszelki wypadek informuje kolegdw — chcialem
zadaé pytanie czy najszczesliwsza jest lokalizacja na Placu Litewskim, czy nie lepiej
byloby to kolo Klubu Garnizonowego umiejscowi¢, tam kolo wojskowego klubu?
I drugie pytanie: czy Zarzad zamierza jeszcze inne jakie$ pomniki na Placu Litewskim
lokowaé? Bo ja widzialem taka prace, ktéra juz wizje Placu pokazywata; tam akurat
tego pomnika nie bylo, ani zadnego innego, dlatego pytam: czy jeszcze jakies inne
propozycje beda do korica tej kadencji? Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. Pan radny-

Gajos.”

Radny T. Gajos ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja rowniez nie jestem
przeciwnikiem budowy pomnika Pitsudskiego, Marszatka Pitsudskiego w Lublinie.
Niemniej jednak zadziwiajace jest tempo przygotowan do te] budowy w sytuacji
mizerii budzetu, braku wielu inwestycji w miescie i tak dalej, i tak dalej.
W dniu posiedzenia pierwszego tejze sesji, w czwartek, gazety lubelskie, w tym
Wyborcza, napisaly, Ze pomnik juz jest realizowany, czyli matryce do odlewu
i tak dalej, i tak dalej, wszystkie decyzje sq, wtedy byly juz podjete. Nam, Radzie,
stawia sie dopiero projekt uchwaly, na dodatek mija jeszcze pare dni, bo drugie
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posiedzenie sesji i my faktycznie post factum mamy dzisiaj te uchwale przyjmowadc.
Tymezasem glosy opinii publicznej w naszej lubelskiej prasie na temat budowy tego
pomnika sq bardzo rézne, z przewaga tych negatywnych, krytycznych, postulujacych
inne miejsce, postulujacych inny sposéb realizacji. I nie przypadkowo Komisja
Rozwoju Miasta nie opiniowata tego projektu uchwaly. Dlaczego? Bo Plac Litewski
powinien byé jak najszybciej przebudowywany, remontowany, a przede wszystkim
powinno sig wreszcie pojawi¢ szczegdlowe opracowanie projektowe na temat
modernizacji Placu Litewskiego. Trzeba byloby sprébowaé wrécié do koncepoji
zrobienia tam miejsc postojowych na czeSci placu i tak dalej, i tak dalej,
a przynajmniej o tamtych rzeczach, a gléwnie o koncepeji przebudowy catego Placu
Litewskiego wreszcie zdecydowaé w sposéb formalny, jak réwniez i w sposdb
profesjonalny. Tymezasem, chyba w imie tylko, przykrywka jest chyba wilasnie
rocznica odzyskania niepodleglosci, w imie raczej tylko kampanii wyborczej
zblizajacej sie, rozpoczetej] juz do Sejmu niektére osoby prébuja zbié na tym kapital
polityczny. I teraz, dylemat radnego szeregowego. Z jednej strony, dlaczegoz by nie,
taki pomnik byé powinien, przed wojna byt juz przygotowywany, a z drugie} strony
rodzi sie niestety odpér na takie dziatanie Zarzadu Miasta, z zaskoczenia, na sile, bez

uchwaly, a juz realizacja odlewu i tak dalej, i tak dalej. W zwiazku z tym, niestety,
wypada mi i chyba nie tylko mnie glosowaé¢ przeciw. Aczkolwiek nie wierze, ze cog z
tego wszystkiego da sie jeszcze uratowa¢, ze bedzie go mozgna, ten pomnik
zrealizowaé w odpowiednim miejscu, moze weale nie na Placu Litewskim, bo po
prostu na sile zostanie ta uchwala przeforsowana, nad czym bardzo ubolewam.

Dziekuje.”

Przewodniczgea Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. Pan radny
Gawryszczak, prosze o wypowiedz.”

Radny P. Gawryszezak  ,,Pani  Przewodniczaca! Wysoka Rado!
Mnie, w przeciwienstwie do mojego przedmdwcy wypada gtosowaé ,,za”, ale nie
dlatego, ze tak wypada, tylko dlatego, ze tak zamierzalem glosowac. Natomiast mam
pewna watpliwos¢, ktora podnosit zreszta. pan radny Horoch, przy czym to jest taka
watpliwos¢; rozumiem, Ze to, co proponuje nam Komitet Ochrony Pamieci Walk
i Meczenstwa, jest to propozycja, ktéra nie jest integralna ezescia nasze} uchwaly,
poniewaz rzeczywiscie, niektore zapisy wymagaja tego, aby chyba Zarzad podjat..
decyzje o tym, ze, powiedzmy, beda z przodu cokolu czy z tylu cokolu, czy z boku:
gdzieé, prawda, rézne napisy, ktére, mam nadzieje, beda troszeczke poprawione:.
w stosunku do tego, co proponuje nam w pismie swoim pan Jézef Krzyzanowski.
I chciatbym tylko otrzyma¢ odpowiedz na to pytanie: kto, czy my musimy dzisiaj
postanowic, jakie beda tresci napiséw na cokole? Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje za wypowiedz.
Pani radna Czlonkowska.”

Radna M. Cztonkowska ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Szanowni Pafistwo!

Po pierwsze, jest mi ogromnie mito, Ze po raz pierwszy ten Zarzad zaproponowat
budowe pomnika postaci, ktéra jest nickontrowersyjna, tak dla lewicy, jak i dla
prawicy, jak sadze, biorgc pod uwage nawet to, ze Marszatek Pilsudski lewicowe idee
prezentowal w swym zyciu, to uwazam, ze to jest bardzo piekna inicjatywy. I tutaj,
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moim zdaniem, pewne watpliwogci zostaly rozwiane. Jesli nie ma zadnej potrzeby
wydawania pieniedzy gminnych na budowe tego pomnika, jesli wszystkie pieniqdze
pdjdq ze zbidrki publicznej, to jest to dodatkowy argument, zeby ten pommnik stanat.
Jesli méwi sie, ze pomnik, ustawienie tego pomnika w tym, a nie w innym miejscu nie
bedzie kolidowaé z odbudowa, z przebudowg Placu Litewskiego, to:tym bardziej jest
to uzasadnione, zeby ten pomnik postawi¢. Pomnik, moim zdaniem, jest bardzo ladny,
projekt pomnika jest bardzo jadny. Poza tym ja bym chciala powiedzie¢, ze
w momencie, kiedy dyskutowaligmy temat, to tylko wydaje sie, Ze bez zwiazku, kiedy
dyskutowaligmy temat intencyjnej podwyzki wody do 2025 roku, to miedzy innymi
mnie zostaly zarzucone: populizm, demagogia i dziatanie w okresie przedwyborczym.
Uwazam, ze dla pewnych idei i pewnych rzeczy takie argumenty po prostu nie
powinny byé uzywane. Jestem za budowa tego pomnika i przyjeciem tej uchwaly.
Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje. Bardzo prosze, pan
radny Gallant.”

Radny J. Gallant ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Zyjemy w czasach, gdzie

bardzo tlatwo zostaé brazownikiem, jak to napisat kiedy$ Boy, jak tez bardzo tatwo
zostaé obrzuconym blotem. Pewne kontrowersje wokd! roznych naszych pomyst6w
ezy pomystéw Zarzadu, czy niektérych cztonkéw Zarzadu wzbudzaja wieksze lub
mmniejsze emocje, wzbudzaja pewne slowa krytyki, aplauzu, dezaprobaty, badz wrecz
czasami nawet radosci. I w sumie posta¢ Marszatka Pilsudskiego jest dla wszystkich
Polak6w powszechnie znana i chyba nie wzbudza az nadmiernych negatywnych
emocji, acz postaé byla kontrowersyjna zaréwno dla ludzi z prawicy, jak i z lewicy.
Tutaj musze jednak sprostowa¢, przynajmniej w moim przekonaniu, bo pewne
dziatania Wielkiego Polaka Pilsudskiego w pdéZniejszym okresie do korica nie byly
zgodnie ani z duchem prawicowym, ani lewicowym, ale to jest prawda historyczna
taka, a nie inna, bo wydawanie decyzji o rozganianiu parlamentu nie jest chluba ani
dla prawicy, ani dla lewicy. I to jest prawda historyczna, ktéra dzisiaj na tej sali nie
padia, a trzeba méwié prawde. Prawda jest taka. Bez wzgledu na to czy mamy do
czynienia z bohaterem takim czy innym, czy zy on tysigc lat czy pieé tysiecy lat, ezy
niecale sto lat temu, czy piecdziesiat. Jest dla mnie tylko jedna rzecz niepokojaca.
Ja sie zgadzam z tym, Ze pomnik Wielkiego Polaka Pilsudskiego powinien w Lublinie
powstaé. Ja do korica nie jestem przekonany czy Plac Litewski jest idealnym miejscem
dla niego, to jest po pierwsze, pomimo ze mam opinie architektéw, komitetu, osdb,
ktére znaja sie na tym i chyle szacunek przed tymi osobami. Sq tam rzeczywiscie:
znamienite postacie lubelskiej architektury. Ja tylko mam watpliwos¢ czy po pierwsze,
nawet jezeli pomnik ten powstanie za pieniqdze z zewnatrz w cudzystowie, nie.z
naszego budzetu, rzeczywiscie spoleczefistwo naszego miasta odbierze to w sposdb
wiasciwy, to jest po pierwsze. Po drugie, czy nie jest niepokojgce to, ze zauwazcie:
patistwo, teraz méwie jako radny Lublina, ze do dzisiaj nie wystawiliémy pomnika
temu, ktéry dat poczatek temu miasiu, czyli krélowi Lokietkowi? Lubimy stawia¢
pomniki wszystkim, w zaleznoéci od pewnej mody politycznej, od pewnego nastroju,
od checi pokazania sie czy wywyzszania sie w pewnych sytuacjach. I z taka sytuacja,
niestety, mamy teraz do czynienia, aczkolwiek powtarzam, ze nie mam nic przeciwko
temu pomnikowi. Ja bym bardziej sie ucieszy! i byibym bardziej przekonany do tego,
gdybysmy my mogli postanowié, ze w ciagu tej kadencji postaé wielkiego cziowieka
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tez, Wiadystawa Lokietka, walezy! z Krzyzakami, a przede wszystkim zalozy! nasze
miasto, zalozy! nasze miasto i od tego zaczal sie Lublin. I o tym ciqgle zapominamy.
Stad tez mam watpliwosé. Zgodnie z tym, co tutaj proponuje Wojewédzki Komitet
Ochrony Pamieci, wlagnie tak sie zastanawiam czy to jest w zgodzie z tym, Ze kto nie
szanuje i nie ceni swojej przeszlosci, nie jest godzien szacunku terazniejszoégci, ani
prawa do przysziosci. Ja nie wiem czy my zasluzymy sobie na taki napis jako radni
podejmujac taka czy inng decyzje; kolejnego napisu z lewej strony cokolu nie bede
cytowal, bo kazdy obywatel powinien uczciwie dla kraju pracowa¢ ze swego poczucia
obowigzku, nie ogladajac sie tu na przywileje i nagrody. I tutaj, jak gdyby, zostawiam
to pro memoria i tak naprawde nie wiem czy mam glosowac ,,za” czy ,,przeciw”, ja sie
chyba wstrzymam, aczkolwiek nie mam nic przeciwko. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Proszeouruchomienie systemu, poniewaz widze, ze sq chetni do zabrania giosu

w dyskusji. Kto z paristwa radnych chce zabra¢ gtos? Prosze przyblizyé karte do
ezytnika i podniesé reke, zebym miata orientacje czy sa chetni. Jeszeze 5 radnych chce
zabraé glos. Po wystapieniach wyzej] wymienionych oséb na tablicy, zamykam
dyskusje. Bardzo prosze, pan radny Daniewski.”

Radny L. Daniewski ,,Pani Przewodniczaca! Szanowni Paristwo! Podobnie, jak
wiekszosé moich przedméwcéw, nie jestem absolutnie przeciwny powstawaniu ezy
budowie pomnika tego naszego bohatera, natomiast mam wiele watpliwogci odnosnie
jego lokalizacji. Otdz, nie chcialbym, aby sytuacja budowy pomnika spowodowala
taka rzecz, ze projektowanie czy projekt modernizacji Placu Litewskiego, na ktéry
oczekujemy juz bodajze kilka dobrych lat spowoduje, ze ten pommik stanie sie jakas
przeszkoda w przeprowadzeniu prac modernizacyjnych, a jestem przekonany, ze te
trudnosci wystapig. Otdz, projektowanie moze doprowadzié do takiej sytuacji, ze caly
Plac Litewski bedzie podporzadkowany, czy modernizacja, czy projekt modernizacji
bedzie podporzadkowany temu pomnikowi, ktéry w tej chwili bedziemy ewentualnie
budowaé, poniewaz konstrukcja tego pomnika, jak rozumiem, bedzie wymagala
bardzo glebokich uzbrojen, jesli chodzi o teren Placu Litewskiego. Jest to niewatpliwie
bliskie sasiedztwo, jak widze, Krakowskiego Przedmiescia; czy ewentualnie nastepna
watpliwos¢, czy ewentualnie nie bedzie przestaniat naszego innego, juz istniejacego

pomnika 3 Maja — to jest kolejna moja watpliwosé. Natomiast w tym miejscu bodajze,
jesli dobrze pamietam, rosnie zabytkowe drzewo, bodajze lipa, bedzie nastepny
problem, co z tym zrobié. Nastepne moje watpliwosci dotycza, prosze parstwa
(tam topoli nie ma), nastepne moje watpliwosci, prosze paristwa, dotyeza rzeczy
zageszczania, zbytniego zageszczania Placu Litewskiego. Prosze paristwa, na takim
maly areale, na tak malym placu, bedziemy dysponowa¢ trzema, czterema wiasciwie
w tej chwili pomnikami z fontanna, oczywiscie, w grodku, gdzie fontanna jakby
bezwzglednie stala sie juz tym obiektem, ktory zaakceptowali mieszkaficy naszego
miasta. Kolejna sprawa. Nieprawda jest rowniez fakt, ze miasto bedzie sie
przygladato, prosze paristwa, budowie; miasto, Rada, jesli podejmie stosowna
uchwale, po prostu odda miejsce, plac odda na lokalizacje tego pomnika; i kolejne
moje pytanie: czyja wlasnosgciq w takim razie bedzie ten wybudowany pomnik?
Czy bedzie on whlasnogciqg miasta, spoleczetistwa, ozy fundator6w tego?
Cheiaibym mie¢ wyraznie tutaj... I kolejna sprawa. Jest to plac reprezentacyjny, prosze
patistwa, gdzie obchodzimy, spotykamy sig podczas uroczystych obchodéw swiat
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paristwowych. Chcialem sie zapyta¢, gdzie i podezas jakich swiat bedq skladane
wierice? Czy czesé bedzie delegacji skiada¢ wierice pod pommikiem Jdézefa
Pilsudskiego, czy gdzieg na plycie Nieznanego Zolnierza czesé jeszoze i tak dalej?
Te watpliwosci pozostaja, Ja oczywiscie méwie, Ze nie jestem przeciwny, ale
chciatbym, zeby te watpliwosci byly rozwiane, zebysmy dzisiaj sobie powiedzieli
dokiadnie, jaka jest lokalizacja, bo to co jest tutaj przedstawione, to wydaje mi sie, ze
jednak koliduje juz w te} chwili z penym zagospodarowaniem Placu Litewskiego,
a ptzede wszystkim komunikacja, ktéra ma sie odbywaé pod Placem Litewskim, bo
takie byly réwniez projekty. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja rowniez dzi¢kuje panu
radnemu. Poprosze o zabranie glosu pania radna Rusin-Kaczmarek.”

Radna A. Rusin-Kaczmarek ,,Pani Przewodniczaca! Panie Przewodniczacy!

Szanowni Patistwo! Jest mi bardzo mito, ze dzisiaj moge kilka zdan powiedzie¢ na ten
wiagnie temat, ktéry w tej chwili mamy pod obradami. Bardzo sie ciesze, ze ta

inicjatywa zaistniata. Jestem wychowana w duchu Pilsudskiego i kultu do tej osoby
i chyba jest to jedna z niewielu uchwal, za ktora temu Zarzadowi chcialabym po prostu
powiedzieé dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja réwniez dziekuje pani
radnej. Poprosze 0 wypowiedz pania radng Ewe Los.”

Radna E. Loé ,,Dziekuje. Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja chcialam

sprostowaé kilka nieporozumieri, ktére pojawily sie w wypowiedziach moich kolegéw.
To na pewno nie jest ich wina, lecz to... Jegli mozna i nalezy szuka¢ winy, to
powodem jest chyba to, ze z tym projektem spotykamy sie dosyé pézno i moze nie
wszyscy mieli duzo czasu na zapoznanie sie z wszelkimi okolicznosciami.
Tutaj koledzy i z lewa, i z prawa na przykiad zglaszali taka watpliwosc: ze maja inne
wyobrazenie na temat lokalizacji. Prosze panistwa, nie ma w ogdéle wésrad historykow
sztuki i wéréd architekt6w opinii na temat innej lokalizacji. Dlaczego? Bo to, prosze
panstwa, nie jest taki pomnik, jakich jest wiele. To jest specyficzny rodzaj pomnika.
Pomnik konny, pomnik jezdZca, wodza na koniu, bohatera jest specyficznym rodzajem
apoteozy; to jest rodzaj pomnika, ktéry datuje sie od czaséw starozytnych i jesli ktos z
paristwa byl, a na pewno wiele osdb bylo we Wioszech czy w innych paristwach:
zachodnich, takie pomniki sq zawsze lokowane na gléwnych placach miasta. Zadne
chowanie pomnika w krzakach kolo filharmonii czy pod wzgérzem zamkowym
w ogdéle nie wchodzi w gre, bo to byloby po prostu nieporozumienie. Wykazalibysmy
w ten sposdb, ze jestesmy kompletnymi ignorantami, jesli chodzi
o zagospodarowywanie przestrzeni publicznej i stawianie pomnikéw. Takze w tym
przypadku chciatam paristwa uspokoié, ze po prostu jest to jedyna mozliwa lokalizacja
w przypadku pomnika, ktéry ma taki, a nie inny wyglad. Ja nie bede sie wypowiadata
szerzej na temat pomnikéw konnych, ale to jest wlasnie ten szczegdlny przypadek.
Patistwo sie zastanawiacie czy to jest wlasciwe miejsce, czy tam jest miejsce, Ze to jest
malty plac. Nie, prosze paristwa, to jest plac o naprawde duzej kubaturze i w dodatku
tam brakuje jednego pomnika. Zostal usuniety pomnik zolnierza radzieckiego i ten
pomnik, bez wzgledu na to, jak go ocenimy, organizowal przestrzen placu.
Przez dtuzszy czas wyragna byla, mySle, ze dla wielu, dziura w tym miejscu i brak na
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osi. I tutaj jaki$ pomnik powinien sie znalezé. Uwazam, ze ta inicjatywa jest
inicjatywa bardzo dobra. To wolne miejsce rzeczywiscie tam sie znajduje, natomiast,
no zgtaszanie takich watpliwosgci, ze jeden pomnik zastoni drugi, jest po prostu
niepowazne, bo ci, ktérzy beda przedstawiali propozycje lokalizacji, a w tej chwili nie
ma jeszcze tej lokalizacji ostatecznej, nie wiadomo, w ktéra strone on bedzie
zwrocony. Z cala pewnoscia bedzie to tak zorganizowane, Zeby mozna bylo do
kazdego pomnika dojs¢, zeby mozna bylo pod kazdym pomnikiem sktadaé kwiaty
i zeby jeden drugiego nie zastanial, jeden nad drugim nie dominowal; zwiaszcza, ze,
prosze paristwa, to nie jest w ogdle wielki pomnik, on jest wielkosci chyba troche
wiekszej niz naturalny jezdziec na koniu, wiec nie jest zadna przeszkoda

w zagospodarowaniu placu, ani jego modernizacji. ~ (Glos z sali niemozliwy do

odtworzenia) — Dzisiaj nie takie problemy technologiczne sie bez najmniejszych
kiopotéw rozwigzuje. Nastepnie, jeszcze jedna rzecz. Ktog z paristwa zglaszal, to nie
istotne kto, uwagi, ze nie bardzo mu sie podobaja napisy i chcialby inne, moze Zarzad -
zaproponowalby inne, a moze radni. Nie, prosze panistwa, my w tej kwestii nie
mozemy majstrowac¢. Sq okreglone instytucje, ktére na ten temat sie wypowiadaja
imaja do tego uprawnienia. Taka imstytucja jest Wojewddzki Komitet Ochrony
Pamieci Waik i Meczeristwa. On ma wilasnie uprawnienia do opiniowania teksté6w
inskrypcji i to nie moze byé tak, ze kazdy moze sobie dowolny pomnik wymyslié
iulozyé dowolny tekst. Ja bym proponowala, jesli sprawa ta nie ma sie przedtuzyé,
zeby po prostu nie majstrowac, bo w napisach r6wnieZ nie ma zadnych kwestii

kontrowersyjnych. Bo jezeli nawet zostalo napisane: ,Jézefowi Pitsudskiemu ~
wskrzesicielowi Paistwa Polskiego”, jesli ktog uwaza, Ze bylo ich wiecej, a pewnie ich
byto, ale przeciez ten napis nie uniewaznia istnienia innych wskrzesicieli Panstwa
Polskiego. Takze uwazam, ze to réwnieZ nie jest problem. Ktos zglosit takie
zastrzezenie, ze ktos na budowie tego pomnika moze zbié kapitat polityozny.
Tak, pewnie ktoS moze zbi¢ kapitat polityczny, kto$ moze stracié. No, ale prosze
patistwa, czas na upamietnienie wielkich postaci jest zawsze wlasciwy i myéle, ze
Marszalek Pitsudski, kt6ry w swoich pismach i wypowiedziach wielokrotnie
podkreslal niezwykle miejsce i role Lublina w odzyskaniu niepodlegtoéci, na ten
pomnik w Lublinie z cala pewnoSscia zastuzyl. Ja bez zadnych watpliwosci bede
glosowala za ta lokalizacjai za tym pomnikiem, poniewaz uwazam, Ze po wszystkich
poprzednich projektach i przymiarkach, ktére budzity bardzo wiele kontrowersji, bo
umieszezanie Marszalka w krzakach kolo filharmonii czy po prawej stronie wzgérza
zamkowego, to byly po prostu lokalizacje nieporozumienia; pierwsze projekty tego
pomnika to réwniez nie byly najlepsze, natomiast to, co w tej chwili jest, mozemy
z cala pewnoscig ze spokojnym sumieniem zaopiniowa¢ pozytywnie. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja réwniez dzickujepani

radnej, — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Prosze o zabranie gtosu pana
radnego Krzyzanowskiego.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Ja bardzo krotko. Poniewaz poprzednicy deklarowali, jak
beda glosowali, to ja chcialem powiedzieé, ze ja Iubie Marszatka Pitsudskiego i bede

glosowal ,,za”, Dzie¢kuje bardzo.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje. Glos ma pani radna
Maciejkowska-Poniatowska.”

Radna B. Maciejkowska-Poniatowska ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado!

Ja przystuchujac sie tej dyskusji postanowilam zabraé glos, poniewaz czuje sie jako
radna w pewnym momencie ubezwiasnowolniona, bo of6Z projektodawcy pytaja sie
Rade Miejska o zgode na wybudowanie tego pomnika, ubiegaja sie o miejsce,
a projekt uchwaly zawiera, jako zalacznik, a wiec integralna czescé, opis tego pomnika.
Do opisu nalezy réwniez inskrypcja, ktéra jest zawarta na cokole, ezyli nie jest
prawda, ze my nie mamy zadnego wgladu do tregci napisanych na tym cokole,
poniewaz to jest tutaj, w zataczniku do uchwaly. I w zwiazku z powyzszym mam
pytanie. Czy te kilka osdb i wlasciwie, ile to bylo osdb, to prezydium, ktore tu jest
wymienione bezimiennie, prezydium Wojewddzkiego Komitetu Ochrony Pamieci
Walk i Meczeristwa w Lublinie? To znaczy, kto, kto jest autorem tych inskrypcji,
poniewaz one jednak wyrazaja pewna opinie o Pilsudskim, w zwiazku z powyzszym
dla mnie osobiscie jedna z nich jest nie do przyjecia i dlatego powstrzymam si¢ od
glosowania, Dziekuje bardzo.” :

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Wszystkie osoby, kt6re chcialy zabraé glos, taka mozliwogé mialy, dyskusja jest
zamknieta. Bardzo prosze Zarzad Miasta, by sie odnidst do wypowiedzi. Pan radny
Bielski. Bardzo prosze.”

Radny Z. Bielski ,,Szanowni Parstwo! Oczywiscie, jak wszyscy, roli Marszatka
Pitsudskiego nie zamierzam tu umniejszac, ale wydaje mi sie, idac tutaj za glosem
pana radnego Daniewskiego, bo byi to raczej pojedynczy gios, kwiatki sie wszystkim
podobaja, Marszalek Pitsudski swoja role w historii odegrat i tezZ sie wszystkim
podoba, a czy kwiatek pasuje do kozucha? Czy do Placu Litewskiego w dniu
dzisiejszym pasuje pomnik Wielkiego Polaka? Czy na zrujnowanym placu mamy

postawié bukiet z kwiatami? — (Glos z sali ,,Do géralskiego pasuje.”) — Chyba ze do
goralskiego.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze paristwa, dyskusja
zostala zamknieta. Bardzo prosze Zarzad Miasta, by ewentualnie odnidst sie do
wypowiedzi paristwa radnych. Prosze bardzo.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Prosze patistwa, mielismy do czynienia

z dosyé interesujacymi wypowiedziami, ktérych oczywiécie nie bede komentowal,
natomiast do kwestii w nich postawionych mam obowiazek, w imieniu wnioskujacego:.
w tej sprawie Zarzadu, sie odnies¢. Ot6z, prosze paristwa, nie jest prawda, ze
Wladyslaw Lokietek by! zalozycielem miasta Lublina. Najstarsze polskie kroniki
podaja, Ze zalozycielem miasta Lublina byta siostra Juliusza Cezara, a takiego projektu
nikt nie skladal, zeby tego rodzaju osobe honorowac. Ja nie mam nic przeciwko
Wiadystawowi Lokietkowi, tylko chee przypomnie¢, ze Wladyslaw Lokietek nie tyle
zalozy! miasto, co nadat miastu Lublin okreslone przywileje, zwane prawem
magdeburskim, co nie znaczy, ze miasto to nie istnialo wezesniej], bo gdyby nie
istniato, to nie byloby komu przywilejow nadawac, wiec umowmy sie, co do tego, ze
prawda historyczna nie potwierdza tego, iz Lokietek zalozyl miasto Lublin.
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To jest pierwsza sprawa. Oczywiscie, ci z patistwa, ktorzy sq przeciwko tej decyzji
twierdza, ze bynajmniej tak nie jest, tylko szukaja jakich$ metod na to, by tej decyzji
nie podejmowaé, co jest zrozumiate, bo faktycznie trudno sie przeciwstawiaé takiej
idei, jak realizacja, mozna powiedzie¢, testamentu pokolen, dlatego ze wiemy o tym
wszyscy, jest to fakt powszechnie znany, ze decyzja o tym, ze na.Placu Litewskim
w Lublinie ma staé pomnik Marszatka Pilsudskiego byla podjeta przez naszych
dziadkéw, jeszcze przed wojna, tylko zawierucha wojenna spowodowala, ze rzecz ta
nie zostala zrealizowana. Na nas spoczywa po prostu obowiazek wykonania tego
historycznego przestania. Ja si¢ przyznam, ze osobiscie pochodze z rodziny, gdzie nie
bylo tradycji pilsudezykowskich, raczej antypilsudezykowskie, poniewaz jeden
dziadek byt Sikorszezykiem, a druki Endekiem, ale prosze paristwa, to nie znaczy, ze
nie jestem za tym pomystem, bo jak powiedzialem, co bySmy nie sadzili na temat
réznych kontrowersyjnych, mniej lub bardziej, decyzji Marszatka Pitsudskiego na
cate] jego diugiej drodze zyciowej, to jedno nie ulega najmniejszej watpliwosci, ze
jego osoba jest swego rodzaju symbolem odradzajacej sie polskiej paristwowosci
itego nikt nie zamierza kwestionowa¢ i niezaleznie od tego, w jakiej tradycji sie
wychowywal, wiec tutaj chciatem to powiedzied, Ze to jest rzecz ponad podzialami.
Jezeli chodzi, prosze panstwa, o kwestie dotyczace inskrypcji na pomniku, byto

pytanie, kto to wymyslil — nie wymyslit tego Zarzad Miasta, bo tutaj pewnie nie
zgodzilibysmy sie na takie napisy wszyscy ze soba, bo mamy oczywiscie na ten temat
rozne poglady. Ja na przyktad bylibym przeciwko temu, zeby pisa¢ ,,wskrzesicielowi”,
chociaz jest faktem, ze to nie wyklucza innych wskrzesicieli, prawda, natomiast jest to
inicjatywa, powiedzmy sobie szczerze, spolecznego komitetu budowy tego pomnika,
ktory wyrasta ze Zwiazku Pitsudezykow, kochani partistwo, to nie jest tak, ze Rada
Miejska postanowila wystapié z taka inicjatywa, trzeba byé szczerym i pozostawaé
wprawdzie. Nie jest to inicjatywa jakby Rady Miejskiej, jest to inicjatywa okreslonego
srodowiska osdéb, ktore do nas sie zwracaja o to, aby mogly idee, ktore im
przyswiecaja, usankcjonowa¢ i zrealizowac¢ za pomoca naszej decyzji na ten fakt
zezwalajacej. Nasza rola dzisiaj, prosze panstwa, jest rola organu stanowigcego gminy,
ktéry zezwala na ustanowienie tego pomnika w tym miejscu. Nie jestesmy, niestety,
mozna powiedzieé z pewnej perspektywy, z inne] pewnie na szczescie, inicjatorem
powstania tego pomnika, tylko wychodzimy naprzeciw spolecznym oczekiwaniom i
nasza rola tutaj w tej sprawie dokladnie na tym polega. Chcialem, zebysmy sie z tej
naszej roli skromnej, cho¢ znaczacej, zdawali sprawe, My po prostu swoja, decyzja:
albo pozwolimy na zrealizowanie konceptu, ktéry zostal wytworzony w_ tych:.
srodowiskach, o ktérych wspomniatem, albo na to nie pozwolimy. Ja uwazam, Ze jest
haszym moralnym zobowiqzaniem, wiasnie ze wzgledu na pewne dziedzictwo
pokolen, zeby na to wyrazi¢ zgode, poniewaz taka zgoda juz kiedyS miala miejsce;
przez zawieruchy wojenne, jak powiedzialem, i powojenne nie mogia byé.
zrealizowana. Teraz ku temu jest dobra okazja i prosze pafistwa, naprawde jestem
zaskoczony, ze ciagle sie do tego wraca, ze w dobie powszechnej biedy pomniki
stawiamy. No nie my stawiamy pomnik, my po prostu zezwalamy, zeby ten pomnik
zostal postawiony z woli ludu. I prosze paristwa, ja rozumiem, ze jezeli czytam
w Kurierze na przyktad, jest przedstawiciel tej] gazety, ze miasto poszukuje 350 tys.,
co jest oczywiscie wierutna bzdura, ktére zreszta nieraz sie ukazuja w réznych
tytulach, ale co na to pocza¢? Méwi sie, ze to spoleczny komitet, ale i tak dziennikarz
nie uwierzy i co? No ja moge tylko tyle zapewniaé, ze nie mamy tego rodzaju pozycji
w budzecie miasta i nie zamierzamy wprowadza¢é. Wiec mysle, Ze jest wreszcie do
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przekazania naszym czytelnikom, zwracam si¢ tutaj do dziennikarzy piszacych, zeby
pokazaé prawde, ze to nie jest pieniadz miejski, tylko jest to pienigdz ludzi, ktérzy z
wiasnej, nieprzymuszonej, dobrej woli chcqa uhonorowaé posta¢, ktéra uwazaja za

warta uhonorowania. I tak do tej sprawy powinnismy, prosze pafstwa, podchodzi¢.
Jezeli chodzi o kwestie dotyczace modernizacji Placu i tak dalej, nie:ma tutaj zadnego
nieszezescia, opinie na ten temat przez nas posiadane powoduja, ze bez najmmniejszego,
bez najmniejszego niepokoju ten projekt patistwu przedstawiamy. Jak powiedziatem,
zreszta tak jak pani radna, przewodniczaca Komisji Kultury i Ochrony Zabytkow,
bardzo rzeczowo te rzecz wytuszczyla, sa do tego powolane organy, ktére opiniuja
tego rodzaju pomysty, jak koncepcje pomnikéw i inskrypeje na tych pomnikach, a ten
projekt takze przeszedt tego rodzaju droge i mamy opinie pozytywna Wojewddzkiego
Komitetu Ochrony Miejsc Pamieci Walki i Meczeristwa. Prosze panstwa, krétko
méwiac, nasza rola na dzisiaj jest taka: wyrazi¢é zgode na zrealizowanie spotecznego
konceptu. Nie odmawiaé ludzkiej inicjatywie szansy zrealizowania sie. Wiele osdb w
naszym miescie, tysiace osdb w naszym miescie czeka na tego rodzaju decyzje nie od
dzisiaj, bedzie to akt swego rodzaju no dziejowy, mozna powiedzie¢, kiedy na miejscu
»wyzwoliciela” stanie nieugiety zolnierz Rzeczypospolitej, ktory za nia walczyt i ktéry
czynnie pracowal na rzecz stworzenia niepodlegtego polskiego patistwa. Zwracam si¢
do Wysokiej Rady, zeby bez wzgiedu na te rézne watpliwosci, ktére bez watpienia
dusze nam tutaj targaja przy podejmowaniu tej decyzji, jednak ja podjac, poniewaz,
jak ktog shisznie w tej dyskus}i zauwazyl, jest to jedna prawdopodobnie z niewielu
takich decyzji, ktére dotyczac historii moga byé podejmowane przez nas wszystkich i
tu sie do wszystkich paristwa radnych zwracam. Dziekuje bardzo. Prosze o poparcie
tego projektu.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz .,Dziekuje bardzo.
Pan prezydent Wojciechowski méwi, ze musi zabra¢ gtos. Prosze bardzo, pan

prezydent Wojciechowski ~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia; inny glos z sali
»Glosujemy, siadaj, Zbyszek, wazne sq fakty.”).”

Wiceprezydent Miasta Lublina Z. Wojciechowski ,,Dziekuje za poparcie tego

projektu, dzickuje bardzo za przychylnos¢. ~ (Glos z sali ,.Niech nie psuje tego

wieczoru.”) ~ Jestem got6w indywidualnie odpowiedzieé na jakiekolwiek
watpliwosci. Jeszcze raz dziekuje wszystkim za poparcie.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje réwniez panstwu za

taka reakcje. — (Glos z sali ,,To gdzie nas pan prezydent zaprasza?”) — Glosowanie nr
33. Przystepujemy do glosowania. Kto z patstwa radnych gtosuje za podjeciem
uchwaly na druku nr 723-1? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnies¢ reke.
Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnieg¢ reke.
Dziekuje. Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizyé karte do czytnika i podniesé reke.
Dziekuje. Stwierdzam, ze wiekszoscia 35 gtoséw ,,za”, przy 7 gtosach ,,przeciw”
i 2 ,,wstrzymujacych sie” Rada Miejska podjela uchwate w spr. budowy na terenie
miasta Lublina pomnika Marszatka Jézefa Pisudskiego.”
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Uchwala Nr 627/XXX1X/2001 Rady Miejskiej w Lublinie w spr. budowy na terenie
miasta Lublina pomnika Marszalka Jozefa Pitsudskiego stanowi zalacznik nr 46 do
protokolu.

AD. 3. INFORMACJA NT. SYTUACJE W MIEJSKIM PRZEDSIEBIORSTWIE
KOMUNIKACYJNYM W LUBLINIE.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu, ktory nosi nr 3 — Informacja na temat sytuacji w Miejskim Przedsigbiorstwie
Komunikacyjnym w Lublinie. Przypominam, ze temat ten znalazt sie porzadku
naszych obrad na wniosek pana radnego Zdzislawa Bielskiego. Prosze teraz Zarzad
Miasta o przedstawienie Radzie tej informacji, bardzo prosze, pan prezydent
Pruszkowski.”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Pan prezydent Perdeus przedstawi te
informacje, prosze bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dzi¢kuje. Bardzo prosze, pan
wiceprezydent Wieslaw Perdeus. Przepraszam pana prezydenta, chwile wyciszenia,
panowie wyniosa materialy pomocnicze zwiagzane z Marszatkiem Pitsudskim.
Dziekuje wszystkim. Glos ma pan wiceprezydent Perdeus.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczgaca! Wysoka Rado!
Zgodnie z wprowadzonym wola Rady punktem chcialem przedstawi¢ informacje
o Miejskim Przedsiebiorstwie Komunikacyjnym, rozumiejac pod tym pojeciem
informacje o wszystkich parametrach funkcjonowania tego Przedsiebiorstwa, jego
strukturze organizacyjnej i oczekiwanych zmianach. Chcialem zaznaczy¢, ze Zarzad.
Miasta, podobnie jak poprzednie Zarzady, traktuje to Przedsiebiorstwo w kategoriach
przedsiebiorstwa o znaczeniu strategicznym i zechce utrzymaé¢ taki status rowniez tego.
Przedsiebiorstwa, co oznacza, ze w odniesieniu do tych przedsiebiorstw moze

zwytaczeniem decyzji podjetej juz wezesniej przez Rade, Przedsiebiorstwo to na
obecnym etapie nie moze podlega¢ zadnym zabiegom prywatyzacyjnym, a jedynie: °
moze podlegaé zabiegom z zakresu jego reorganizacji. Tu na marginesie chcialem
powiedzieé, co jest niezmiernie istotne w catogci te] informacji, ze jest to jedno
zezterech tych przedsiebiorstw, ktére powinno byé poddane takiemu procesowi,.
trzy z nich w tej chwili, jezeli chodzi o reorganizacje, trzy z nich zakonczyty proces
reorganizacji, a ostatnie Przedsiebiorstwo Piekarskie, ktére réwnie dobrze mogtoby
byé przedmiotem dyskusji na sesji Rady Miejskiej uzyskuje w tej chwili juz po
reorganizacji od miesiqca stycznia pozytywne efekty. | powiem tak, ze w zwiazku
ztym, ze zajmuje sie od wielu, wielu lat problematyka  restrukturyzacji
przedsiebiorstw, podchodze, zreszta tak jak Zarzad, z pelnym wyrachowaniem i bez
emocji do problemow reorganizacyjnych, zaktadajac, ze programy te nie moga
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odbywa¢ sie wstrzgsowo, a wrecz ewolucyjnie, poniewaz mamy do czynienia
z przedsigbiorstwem, ktére kwalifikowane jest przez resort Skarbu Paristwa jako
przedsiebiorstwo nie srednie, ale jako juz przedsiebiorstwo duze. Przedsiebiorstwo to’
zatrudnia na chwile obecna 1472 osoby, z tym, Ze istotna jest tutaj réwniez, i to
paristwu powinienem podaé, struktura zatrudnienia, Przedsiebiorstwa,.wedtug stanu na
koniec 2000 r., zatrudniato: 489 kierowedw autobusowych, 162 kierowcodw
trolejbusowych, 231 pracownikéw zaplecza autobusowego, 69 pracownikow zaplecza
trolejbusowego i 306 pozostalych pracownikéw, tutaj kwalifikuje sie jako fizycznych,
powiedzmy na stanowiskach robotniczych i administracji ~ 215 pracownikéw.
Zatem powtarzam, jest to przedsiebiorstwo najwieksze z tej grupy przedsiebiorstw
komunalnych, ktorych gmina pozostaje jedynym wiascicielem. I tutaj dochodzimy do
jednego z istotniejszych kolejnych punktéw. Przedsiebiorstwo od 31 sierpnia 1991 r.
do 31 grudnia 1997 r. zostato, dzialalo w formie zakladu budzetowegoi to jest istotna
kwestia z punktu widzenia oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Przedsiebiorstwa.
Prosze paristwa, trzeba podaé po prostu calosé problematyki finansowej, poczynajac
od procesu przeksztatcenia Przedsiebiorstwa, dlatego ze Przedsiebiorstwo, nie ma co
ukrywa¢ i wszyscy doskonale o tym wiedza, a nie powinno to byé przedmiotem
sensacji, Przedsiebiorstwo generuje strate i strate te genernje od poczatkn.
W momencie przeksztalcenia Przedsiebiorstwa w zaktad budzetowy, Przedsiebiorstwo
weszio w nowa formule organizacyjno-prawna, czyli Spdtki z ograniczong
odpowiedzialnosgci, jednoosobowej spdlki gminy, ze strata blisko 600 tys. zt.
Oczywiscie, jest to strata, ktéra podaje sie jako strate typowo ksiegowa, poniewaz
strata byla znacznie wieksza, dlatego ze nie bylo jeszcze odpis6w amortyzacyjnych.
Momentem, ktory byt momentem decydujacym dla podjecia dziatan w 1996 r. — to byt
moment najodpowiedniejszy do przeprowadzenia pilnych dziatan
restrukturyzacyjnych, poniewaz zanotowano tendencje zwyzkowa, jezeli chodzi
© Strate. Strata wynosila wtedy w granicach 290 tys. ztotych. Problemy zasadnicze,
jezeli chodzi o generowanie straty, rozpoczely sie w 1997 i 1998 r. Momentem
przetomowym i krytyeznym byt rok 1998, kiedy Spdétka wygenerowala strate blisko
7 min zi. I teraz tak, strata jest strata postepujaca i rzecz najistotniejsza, kolejna.
Jezeli chodzi o podstawowe parametry, istotne dla funkcjonowania podmiotu typu
kapitalowego. Kapital podstawowy Spdétki wynosi 60.846.000 zi i musze powiedzieé,
ze, co jest sporym problemem i moze byé jeszcze przynajmniej w dwéch spdtkach
gminy, postanowienia umowy Spolki ograniczaty w sposdb istotny podwyzszanie,
ezyli nie precyzowaly podwyzszenia kapitalu Spdlki. O ile kapitat podstawowy nie
budzi watpliwogci, o tyle ~ i to tez trzeba sobie jasno powiedzieé ~— utworzono
Spotke, zgodnie zreszta z wymaganiami ustawowymi, utworzono Spdike, kt6rej
Kapital zapasowy wynosi 379 tys. i do dzisiaj kapital zapasowy nie zostat podniesiony.
Czyli krétko mdéwige, kapital zapasowy, ktéry stanowi o tym, w jaki sposéb pokrywaé
strate, staje sie niemozliwy dla pokrycia straty. Wobec tego sq dwie modliwoéci.
I zreszta weale nie wykluczam, ze taka, jedna z tych modliwosci trzeba bedzie
Wysokie} Radzie przedstawi¢. Mozliwosci sq nastepujace. Mianowicie pokrywanie
straty z zyskéw lat przyszlych, ale w nieskoriczonosé tego nie mozna prowadzié,
ewentualnie jest doplata wspdlnika, zgodnie z umowg Spétki. Ostatnia strata, czyli
strata za 2000 r. wynosi 7.145.000 i w poréwnaniu z poszczegéInymi latami,
poczqwszy od 1998 r. z wylaczeniem 1999 1, gdzie byla lekka tendencja malejaca,
strata powiekszana jest rokrocznie o ok. 1 min zi — od 1998 r. Poczatek, przetom 1997  
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i 1998 i pézniej juz postepujaca strata, co tgacznie daje strate do pokrycia w wysokosci
ponad 21 mln zt. Powtarzam, sq dwie mozliwosci: albo doplata, zgodnie z umowa
spotki, albo znowu pokrywanie straty z zyskdw lat przysztych. To sq podstawowe te
parametry ekonomiczno-finansowe. Prosze paristwa, Spdéika $wiadezy uslugi na
okreslonym rynku, dziala w okreslonym otoczeniu, a cel podstawowej dziatalnoéci to
jest oczywiscie Swiadczenie uslug przewozowych i realizacja podstawowego zadania
wiasnego gminy, czyli wykonywanie tego typu przewozdw. Kolejnym, istotnym
parametrem jest ilustracja ilosci przewozonych pasazer6w. Prosze_patistwa,
dotychezas, przy okazji tylko i wylacznie kolejnej ewentualnie regulacji cen biletéw,
te informacje byly podawane, tylko ze byé moze nie docenialigmy ich wagi do korica.
W 1996 r., prosze paristwa, to ma przelozenie na wyniki ekonomiczno-finansowe

Spétki, w 1996 r. przewieziono 177 ml osdéb, w 1997 r. — 172, w 1998 r. — 168 min,

w 1999 1. ~ 160.645.000, w 2000 1. przewieziono 159.976.000, Oczywiscie, pytanie
jak to sie stalo, ze liczba przewozonych pasazeréw radykalnie maleje z roku na rok.
Prosze paristwa, oczywiscie dochodzimy do ogdéinej sytuacji na rynku przewozéw
pasazerskich w miescie. Niejednokrotie na to zwracalem uwage w imieniu Zarzadu
Miasta. Rynek przewozdw miejskich jest rynkiem dosyé skomplikewanym i fakty te
sq znane nie od dzisiaj, bo poczawszy praktycznie od 1995 r, rynek przewozdw to nie
tylko MPK, ale r6wniez przewoznicy prywatni, Swiadczone ustugi przez komunikacje
podmiejska i oczywiscie $wiadezone ustugi w mniejszym zakresie w stosunku do
ilosei_ przewozonych pasazeréw, tytulem Sswiadczonych ustug przez taksdéwki.
Prosze paristwa, oczywiscie ten radykalny spadek iloSci pasazer6w musi mie¢ swoje
przelozenie w wynikach ekonomiczno-finansowych. Kolejnym, istotnym problemem
jest kwestia podnoszona przez réwniez Zarzad Spdtki, to sa, problemy, na ktére przy
kazdej okazji zwraca sie rowniez uwage na istnienie ulg i skala wykupu ulg.
Przypominam, ze mamy tutaj do czynienia z ulgami gminnymi i ulgami ustawowymi.
Prosze panistwa, ulgi szacowane sa, skala ulg za 2000 r. przekroczyla 42 mln ziotych,
to znaczy tyle oczekiwaloby Przedsiebiorstwo, jezeli chodzi o refinansowanie ulg.
Prosze paristwa, Spétka Swiadczy swoje uslugi w oparciu o zawarta z Gming umowe
o Swiadezenie ustug, a skala naszego ekwiwalentu za poszczegdéine lata zostata
okreslona w poszezegéInych uchwalach budzetowych. Przypominam, ze uchwata za
2000 r., wedtug te} uchwaly miasto wykupito usluge od Miejskiego Przedsiebiorstwa
Komunikacyjnego Sp. z 0.0. na kwote 13,5 min ztotych i z te] umowy konsekwentnie
sie miasto wywiazywalo. Prosze patistwa, to sq bardzo pokrétce ezynniki czy
otoczenie, charakterystyka otoczenia, w jakim funkcjonuje Miejskie Przedsiebiorstwo
Komunikacyjne. Duza przesada byloby méwic, ze sa. to wylaczne czynniki skutkujace
takimi efektami, ale prosze patistwa, sq to... méwimy o parametrach w warunkach
lubelskich o skali takiej, powiedzialbym, makroekonomicznej, pamietajac o tym, ze
ulg ustawowych nikt nie zwraca. To znaczy, tak naprawde one sq zrefinansowane w.
wysokosci chyba 142 tys. zlotych z budzetu centralnego za rok ubiegty, przynajmniej
0 takie} kwocie mowity. Natomiast skala problemu jest znacznie powazniejsza niz
142 tys. zlotych. Natomiast istotnym jest r6wniez samo funkcjonowanie Spétki.
I w tym obszarze niezbedne sq, i zresztg juz podjete zostaty dziatania
restrukturyzacyjne. Prosze paristwa, ja wprawdzie jestem zwolennikiem wyjatkowo
konsekwentnych dziatati restrukturyzacyjnych, bo wiem, ze sie to optaca, ale zeby
przeprowadzié duzq restrukturyzacje, to trzeba zakladaé od razu, ile ona bedzie

kosztowata,; tym bardziej, ze wszelkie zmiany restrukturyzacyjne, reorganizacja
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wewnairz Spdtki moze da¢ pozadane efekty dopiero w perspektywie roku od podjecia
tych dziatan. I tak, podjecie pierwszych dzialan w obszarze zatrudnienia w tej chwili
Spétki, w zasadzie da efekty pierwsze dopiero we wrzesniu tego roku.
Powtarzam jednak, ze reorganizacja ta to nie tylko, to przede wszystkim reorganizacja,
jezeli chodzi o dyscypline w zakresie kosztéw, redukcji kosztéw, roznymi oczywiscie
metodami. Nie jest metoda wylaczna na redukcje kosztéw, nie sq zwolnienia
pracownikéw i nie zaklada sie w programie reorganizacji zwolnien grupowych.
Natomiast trzeba sobie zdawaé sprawe z tego, ze sytuacja, jaka jest w tej chwili
ekonomiczno-finansowa, ktéra, prosze patistwa, zawsze przekiada sie na sytuacje¢
réwniez spoleczna i odbidr spoteczny pewnych dzialan, wymaga duzej roztropnosci.
Ja oczywiscie zakiadam zawsze jedno, ze wygrali ci, ktérzy zachowali spokdaj w tym
procesie, 0 czym §wiadezy proces restrukturyzacji w Lubelskim Przedsiebiorstwie
Energetyki CiepInej, gdzie doszto do peinego consensusu miedzy Zarzadem Spotki i
zwiazkami zawodowymi oraz w Przedsiebiorstwie Piekarskim, w ktérym zwiqzki
zawodowe wspdélnie wrecz zaakceptowaly w petni program restrukturyzacji, a wiazat -
sie on miedzy innymi z redukcjq zatrudnienia i ta redukcja byta dosyé spora, ale ona
odbywala sie w sposdéb cywilizowany. Sa pewne obszary dziatalnosci Spdtki, ktére
stanowia, i prosze o zrozumienie tego slowa, swego rodzaju dzialalnos¢ czy obszar
dzialalnosci kosztowej, ktéry niekoniecznie musi obciaza¢ przedsigbiorstwo.
I w ramach procesu reorganizacji sa cztery takie struktury, ktore spokojnie moga
funkcjonowaé w formie wyodrebnionego podmiotu, natomiast moga Swiadcezyé ustugi

na rzecz MPK, ale zakladam, ze w ramach podmiotu, w ktérym praktycznie rzecz
biorae zdecydowanie wiekszogsciowym udzialowcem bedzie samo MPK.
Jezeli patistwo oczekujecie szczegdl6w tego procesu reorganizacji, organy spolki,
tu w tym przypadku Rada Nadzoreza, zatwierdzila ten projekt, a my réwnoczesnie
monitorujemy wdrazanie wszelkich zmian w Spdlce poprzez co dwutygodniowe
spotkanie na forum Zarzgdu oceniajace proces restrukturyzacji, reorganizacyi
Miejskiego Przedsiebiorstwa Komunikacyjnego. Prosze paristwa, nalezy zakladac, ze
proces dochodzenia czy wychodzenia z kryzysu nie bedzie procesem krétkim.
Wwielu w zdecydowanej mierze powiedzialbym tak: on zalezy od zmian réwniez
wotoczeniu, przy czym nie poprzez dzialanie w formie jakiejkolwiek
administracyjnej. Doskonale wiemy, ze konkurencja czy przewoZnicy majq prawo
prowadzenia dzialalnosci gospodarczej tego typu, ale nalezatoby zwrdéci¢ uwage na

racjonalizacje tego, co sie dzieje w przewozach. Prosze panstwa... ~ (Glos z sali

niemozliwy do odtworzenia) — Prosze panstwa, jak wyglada to, ja podam na
przyktadach. Na przykiad, jezeli chodzi o obsady poszczegélnych linii. Linia nr 5 na

przyklad. MPK — 3, prywatni ~ 2; linia bardzo interesujaca — 9 — 8 przewoznikow
prywatnych i 8 autobus6w MPK na obsadzie linii. Prosze patistwa, oczywiscie kazdy
ma dostep do rynku, natomiast za éwiadczone ustugi, albo za realizacje zadania
wiasnego odpowiada tylko i wylacznie gmina, bo jest to ustawowy jej obowigzek.
Prosze paristwa, chciatem powiedzied, ze jest to tylko jedna z grup przewoznikow.
Docelowy model... Sa dwa w zasadzie docelowe modele reorganizacji calego systemu

i mySle, ze — jestem przekonany ~ ze nalezy do tego dazy¢. Powtarzam, by odbywato
sie to w sposdb cywilizowany i z poszanowaniem réwniez regut wolnego rynku.
W strukturze wydzialowej lub moze to zostaé zlecone, powinna powstaé instytucja
organizujaca transport zbiorowy. Organizacja transportu zbiorowego opiera sie na
racjonalnym, znowu powtarzam, racjonalnym i opartym na jasnych regutach gry
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dostepie do rynku, ale ten dostep do rynku powinien byé kreowany na zasadzie
przetargu na obshuge linii komunikacyjnych. Sa dwa mozliwe warianty: albo przetarg
na wozokilometry, albo na wigqzki linii. Uwazam, ze aby zréwnowazyé szanse
wszystkich podmiotéw, Miejskie Przedsiebiorstwo Komunikacyjne musi najpierw
przejsé te faze restrukturyzacji, o ktérej méwitem. Koszty sq duze, ale.prosze patistwa,
zwozenie dyscypliny kosztowej to jest dokladny przeglad tego, co sie dzieje
w Przedsiebiorstwie. Stanowisko po stanowisku i koszt jednostkowy po koszcie
jednostkowym. Padaly rowniez pytania wezeSniej, ktére ja traktuje, jezeli chodzi
o problem, jako zagadnienia zupeinie wycinkowe i marginalne dla funkcjonowania
Przedsiebiorstwa. Na przyklad umowa z ,REKAM-em”. Prosze patistwa, jezeli
umowa jest zia, nalezy co§ z ta umowq zrobi¢. Umowy na dostawy paliwa.
Prosze panstwa, no jezeli mozna zarobi¢ na dostawach, to jest rynek, to nalezy to

zrobic. W dostawach czesgci zamiennych, przeorientowanie zakupdéw, jezeli chodzi o
tabor. Nie ma co ukrywaé¢, 0 tym wszyscy doskonale wiemy, emisja obligacji celem

zakupu taboru — ostatnie zakupy byty w 1999 r. I trzeba tez powiedzie¢ sobie prawde,
ze zakup taboru ze Srodkéw, w istocie rzeczy, pochodzacych do gminy, niczym nie
przekladat sie na zwiekszenie ilogci Srodké6w obrotowych, bo temu sukcesywnie
z kolei towarzyszyt spadek ilosci w przewozach pasazerskich, zatem sytuacja jest
wyjatkowo skomplikowana i zlozona. Prosze panstwa, nie wypowiadam sie, nie

oceniam, nie oceniam ani rynku przewozéw, ani przewoznikéw, poniewaz to nie jest
obszar emocji. Wszelkie dzialania beda wymagaty, jeszcze raz powtarzam, pewnego
radykalizmu i jezeli bedzie takie przyzwolenie spoteczne, to trzeba te Spdtke w trybie
pilnym wyprowadzié z kryzysu. Jest realna szansa wyprowadzenia, o ile realnie
i konsekwentnie bedzie sie wdraza¢ proces reorganizacji Spdtki. W tej chwili sytuacja
jest taka, ze wbrew temu, co nieraz sie sugeruje, uzyskano to, co jest najistotniejsze
w procesie reorganizacji firmy. Uzyskano spokdj spoleczny. Jezeli ten spokdj
spoleczny zostanie w jakikolwiek sposdéb naruszony, trudno sobie wyobrazié
podejmowanie decyzji skutkujacych w sferze ekonomii, I moéna oczywiscie
powolywac czy przywotywa¢ takie czy inne przyklady, ale to sa tylko i wylacznie
sprawy incydentaine, ktérych rozwiazanie oczywiscie bedzie mialo istotny wplyw na

dalsze losy Spolki. Oczywiscie, hiobowe informacje, ze a to upadiosé — prosze
paristwa, to nie wehodzi, przynajmniej nie powinno wchodzié w obszar jakiejkolwiek
wrecz dyskusji i zakladanie, ze cos takiego moze sie wydarzyé Przedsiebiorstwu.
W procesie restrukturyzacji i reorganizacji znaczna czes¢ obowiqzkéw spoczywa
rowniez na Radzie Miejskiej. Ten obszar dziatalnosci w procesie restrukturyzacji
dotyczy: wszystkiego, co wiaze sie z systemem wykupu ulg, z systemem ulg i to, co
wiaze sie przede wszystkim generalnie z systemem finansowania komunikacji.
To jest przedsiebiorstwo nasze. Ja powiedzialem tak: jest to moment, ktéry wymagaé
bedzie szezegdlnej dyscypliny samych pracownikéw, a widze, ze to mozna osiagnaé
wPrzedsiebiorstwie, bo zawsze podkreglalem jedno; przedsiebiorstwo jest latwo

zmamowac, nie ma szans nigdy na jego odbudowanie; istnieje firma, ktéra nalezy
szanowac i na tej bazie budowa¢ przysziosé tego Przedsiebiorstwa, To jest wyjatkowo

skomplikowane. Ale chcialem patistwu powiedzieé, ze w tym_ procesie
restrukturyzacji, ktéry juz maja niektére przedsiebiorstwa za soba byty generowane
straty zblizone do tych. I przedsiebiorstwo juz zapomniato o tym, Ze takie straty mialo.
Czyli jest to wszystko realne. Wymaga to wspdélnego wysitku. To, co do Zarzadu
nalezy, Zarzad bedzie robié i zechce panstwu regularnie przedstawiaé informacje
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o stanie tej dzialalnosci. Natomiast, sila rzeczy, w niektérych obszarach bedziemy
wystepowaé do Wysokiej Rady o dokonanie czy podjecie takich, a nie innych decyzji.
Prosze paristwa, jezeli sq pytania szczegdlowe, bardzo prosze, Uwazam, ze
Przedsiebiorstwo ma realng szanse wyjscia z bardzo trudnej sytuacji. Dziekuje
bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja rdwniez dziekuje.
Poniewaz sa chetni do zabrania glosu. Bardzo prosze, uruchamiamy system, kto
Zparistwa radnych chce zabraé glos? Bardzo prosze zarejestrowa¢ sie.
Prosze przyblizyé karte do czytnika i podnieé¢ reke. Wszystkie osoby, ktére chca
dyskutowaé, taka szanse maja. Jest 12 chetnych do dyskusji, 12 osdéb zgtosito sie do
wypowiedzi. Bardzo prosze, pan radny Krzyzanowski.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Wysoka Rado! Dzis zabieram gos jako radny, w chwili
obecnej nie jestem pracownikiem MPK, aczkolwiek formalnie nie jestem
pracownikiem, to jednak nadal czuje sie mocno zwiazany z MPK i ze sprawami
komunikacji. Kilkakrotnie prositem pania przewodniczaca o zorganizowanie debaty
o MPK jako przedsiebiorstwie i o sytuacji komunikacji, cate] komunikacji w miescie.
Dzis udalo nam sie wywalczyé az informacje. Poniewaz sa trudnosci z przeplywem
informacji z MPK do miasta, a w szozegdinogci do Rady Miejskiej, pozwol¢ sobie
zadaé kilka pytat, abySmy mieli jaéniejszy obraz wszyscy. Pierwsze pytanie.
Chcialbym sie dowiedzieé od pana prezydenta, jaka jest sytuacja finansowa obecnie.
Czy strata sie pogtebia, czy jest na podobnej...? na 30 czerwea. Na podstawie druku
F-01 bardzo latwo bedzie podaé jedna cyfre inb skale wielkosci. Nastepne pytanie.
Jakie grodki do dzisiaj zostaty przekazane do MPK z kasy miejskiej 2 13,5 mln?
To pozwoli nam na poznanie obrazu czy grozi nam zapas¢ i kiedy. Dalej. Ile wyniesie
strata na koniec roku? I chciatbym wiedzie¢, nie pytanie, jak tu pan prezydent postawit
otwarte, tylko chciatbym zna¢ odpowiedz: co Zarzad Miasta zaproponuje, aby w 2001
r., ezyli w tym roku i w 2002 r. zmieni¢ sprawe ulg, jednych z glownych bolaczek
MPK? W zesztym roku Przedsiebiorstwo przedstawilo takie propozycje do Zarzadu
Miasta i nie dostalo zadnej odpowiedzi. Nastepne pytanie dotyczace reorganizacji.
Ile osdéb straci prace? Doktadnie. Ja bym chciat wiedzie¢ czy to bedzie 100 osdéb czy
50. Ile osdéb straci prace na skutek obecnej reorganizacji? Poprzednia wersja
reorganizacji przyjela zalozenie, ze zwolnien nie bedzie, beda tylko zwolnienia
zZprzyezyn naturalnych, ezyli emerytury, renty, a ludzi, ktérym sie likwiduje
stanowiska pracy, zatrudnia sie w nowych dziedzinach, ktére do tej pory nie
funkcjonowaly. Nastepne pytanie. ,REKAM”. Jak skoticzy sie sprawa ze spdlka,
ktérej MPK jest wspdlwiascicielem? Osobiscie widziatem opinie prof. Kidyby,;
ktéremu daligmy dzisiaj kamienice, z Fundacji Rozwoju, ktéry ,.REKAM-owi”
pozytywnie wystawia opinie. Powiem panistwu, patistwo nie wiecie, 0 co chodzi tutaj:
»REKAM” gospodarowal na majatku Spdtki, przekazywal systematycznie pieniadze.
Umowa nie byla najkorzystniejsza, byia trudna, ale dawala pieniadze.
Chciatbym wiedzie¢, jezeli pan prof. Kidyba wystawit pozytywna opinie spdice
»REKAM”, wiec prawdopodobnie wygraja sprawe. Jak zminimalizuje sie straty?

Czy obecnie ,,REKAM” przekazuje cog do MPK? To jest takie podpytanie tutaj.
Wiem ze érodowisk prawniczych, ze ,.REKAM” rozwaza wystapienie o upadtosé
MPK. Niestety, panie prezydencie, nie bedzie mozna tutaj przeciwdziatac.
Nastepna sprawa. Zmiana ukladu komunikacyjnego miasta. W 2000 r. MPK
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przygotowato kolejna propozycje zmian ukladu. Z opracowania wynikaty glownie
pozytywne rzeczy, czyli krétki czas przejazdu dla pasazera, troche ponad 50% czasu
obecnego, nowy, szybki i oszczedny tabor, nowe miejsca pracy. Nie ma w tej sprawie
dalej odpowiedzi. Dalej. Sprawa plac. Kraza plotki w miescie i w Ratuszu, ze jednemu
czy dwéch, chodzi gidwnie o przewodniczacego Zwiazku Zawodowego Kierowcéw,

ze pobiera sume wyplat 6-7 tys. Nie wiem czy chodzi o sume netto czy brutto; ja znam
prawde i prosze o rozwianie tej plotki szkodzacej obrazowi MPK. I chyba juz ostatnie
pytanie, poniewaz nie chce ich zadawac duzo, zebyémy dostali odpowiedz. To juz nie

jest plotka. Dlaczego jedna z firm lubelskich oferuje teren zajezdni MPK — o Helendw

chodzi konkretnie — dlaczego oferuje go na rynku firm denveloperskich? Czy z tego
powodu Zarzad Miasta nie przekazuje te) zajezdni MPK? Brak decyzji w tej sprawie
dziata na szkode zaréwno MPK, jak i calego miasta. Bardzo prosze o konkretne
odpowiedzi na moje pytania. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,.Dziekuje bardzo. Pan radny
Dmoszynski ma gtos.”

Radny E. Dmoszynski ,,Ja chcialem zapytaé sie, jakie beda losy firm zaleznych, ktére
zyja na MPK, mozna powiedzie¢, bo z tego, co ja wiem, to bardzo wiele strat jest
generowanych wilaégnie przez te firmy; m.in. jak bedzie wygladalo zaopatrzenie
w paliwo, gdzie te straty sq wyjatkowo duze? Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje za pytanie.
Pani radna Czlonkowska.”

Radna M. Cztonkowska ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie!

Ja bym chciala wyrazié ubolewanie, ze radni nie otrzymali na pigmie tego
sprawozdania i w zwiazku z tym trudno przy tak wielkiej dawce informacji, jak bym
to powiedziala, w sposdb sensowny sie do tego odnies¢. Wlasciwie z tego
wszystkiego, co pan prezydent byt uprzejmy tutaj powiedzie¢, no to wyziera czarna
rozpacz i ja wlaSciwie nie widze zadnych perspektyw. Pan nie byl uprzejmy nakreslic
jakich$ perspektyw, oprécz zapewnienia, ze oto osiagnieto spokdj spoteczny, ktérego
ja w ogole nie widze w tym Przedsiebiorstwie, i oprécz tego, ze no podejmie sie jakies
dzialania, no to cog konkretniejszego ja bym chciala ustysze¢. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje za wypowiedz.

Pani radna Czechowska.”

Radna A. Czechowska ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja chcialabym
uslyszeé od pana prezydenta odpowiedz na pytanie, wobec tego, jak naprawde ma
wygladac¢ poprawa sytuacji w MPK, bo to, co pan prezydent tutaj méwil, to wedhug
mnie graniczy niemalze z cudem. Po pierwsze, zreorganizowa¢ to przedsiebiorstwo,
zrestrukturyzowaé, jesli dobrze styszalam, ze nie wchodzaw gre zwolnienia grupowe,

ale nie znaczy, ze jednak jakieg tam zwolnienia sq zakladane. Jedyna rzecza, z jaka si¢

moge zgodzi¢, jest zmniejszenie kosztéw, tylko. Czy rzeczywiscie nie bedzie to

zmniejszenie kosztéw kosztem zwalnianych pracownikéw? I najwiekszy cud —

ustyszalam takie zdanie, jesli sie myle, prosze mnie poprawi¢ ~ ze zamierzamy
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pokrywaé straty z zyskéw lat przysztych, a wezeSniej styszalam, ze z roku na rok
poglebia sie strata. Wiec, panie prezydencie, jak to jest, kurcze, bo ja chyba jestem
chyba, nie wiem, niedoinformowana, albo naprawde tepa, bo tego nie rozumiem; i po

prostu dla mnie wniosek nasuwa sie jeden; a jeszcze z tego, co tutaj stysze, ze firma
ma podawaé MPK, w stosunku do MPK wniosek o upadiosé, to prosze mi
wythumaczyé, na czym w ogdle ta cala zabawa ma polegac, bo ja odnosze wrazenie, ze
tu jednak chodzi o to, zeby ktoS prébowal sie dorabiaé na majatku tej firmy, firmy
komunalnej, ze wszystko zmierza ku temu, zeby ta firma jednak upadta. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Pan radny Gallant ma glos.”

Radny J. Gallant ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Ja mySle, ze czas najwyzszy
powiedzie¢ sobie tez pewne rzeczy, o ktérych tutaj chyba do korica nie ustyszelismy.
I czas najwyzszy przede wszystkim, panie prezydencie, powiedzieé to, ze obowigzek
miasta, czy obowiqzek gminy polega r6wniez i na tym, Ze musi zapewnié sprawny
transport. I paristwo obejmujac Zarzad, wladze w miescie, dostaligcie informacje
o tym, co sie dzieje w MPK i przez 3 lata de facto nic sie nie dziato. Dopiero w tym
roku, na skutek tego, Ze sytuacja zrobila sie arcydramatyczna, paristwo podjeliscie
pewne dzialania. Ja bym chciat zadaé pytanie. Czy rzeczywiscie nie jest za pozno?
Czy rzeczywiscie wierzy pan w to, co méwi, ze da sie to uratowac? Bo ja chciatem
tylko powiedzie¢ patstwu z Zarzadu, ze przed paroma laty, w pierwszej kadencji by!
taki Zarzad, ktéry w cudzystowie ,,przewrécil sie na MPK”, bo po pierwsze, zaniedbat
pracownikéw, zaniedbat sprawy dotyezace wszystkich kwestii, jezeli chodzi
o komunikacje miejskai zaplacit za to po prostu oddaniem wiadzy. Czy paristwo nie
obawiacie sie, czy te dzialania nie zostaly za pézno podjete. To jest drugie pytanie.
Trzecie. Méwi pan o racjonalizacji w przewozach. Panie prezydencie, ja sie nie moge
zgodzié z racjonalizacja w sytuacji, kiedy wiedzac, ze MPK. jest spdétka miejska,
panstwo dzialacie na szkode tej spdtki, Dlaczego... Ja bym bardzo prosit parstwa
publicznogci, zeby mi nie przeszkadza¢, naprawde, sprawy sq powazne i nie ma co...
Tu nie chodzi o popularnosé, tu chodzi o wasze sprawy. Nie przeszkadzajcie.
Prosze mi nie przeszkadzaé. Pani przewodniczaca, bardzo prosze.”

Przewodniczqca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo za ten apel.
Panstwo stysza i prosze o to réwniez. Pan radny ma gtos, bardzo prosze.”

Radny J. Gallant ,,Ja mySle, panie prezydencie, ze tu chodzi przede wszystkim
o kwestie, dlaczego dopuszceza sie prywatnych przewoznikéw na linie oplacalne
w takie] samej ilogci, a nie szanuje si¢ wiasnej Spdtki. Jezeli ja wiem, ze jak sie jest

ojcem, to trzeba kochaé dzieci cudze, i obce, i inne — wszystkie jednakowo.
To jest argument, na pewno, jeéli sie jest ojcem miasta, ale ojciec miasta tez nie moze’
przesadzaé i nie moze firmy, za ktérg jest odpowiedziainy personalnie, zaniedbywat
kosztem firm prywatnych, ktore nota bene jezdza o wiele gorszym sprzetem,
a korzystaja, niestety, z najlepszych kaskéw w postaci najbardziej optacalnych linii.
Tak po prostu tego nie powinne sie robié. Ja nie méwie, ze to jest zle, tego panstwo
nie powinniscie robié i powinnigcie ten stan rzeczy zmieni¢ z uwagi na to, ze jak
obserwuje, i pan podaje liczby, to po prostu ten deficyt narasta; nie jest to efekt
jednego czy dwoch lat. Po pierwsze. To jest kolejny argument. Inna sprawa.
Dlaczego na przyklad nie zreorganizowano MPK wezeSniej, kiedy byty mozliwosci ku
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temu, a byly takie mozliwoésci, albowiem z chwila zmiany czy zakonczenia zakupu
autobuséw w 1999 r., przed dwoma laty, mozna byto pokusié si¢ o rozpoczecie tego
procesu, albowiem rzeczywiscie, nadeszly ostatnio autobusy i mozna bylo czes¢é
wycofa¢, ezesé rzeczy zrobi¢ bardziej, bym powiedzial, bezbolesnie, niz dzisiaj.
Sytuacja nie byla tak dramatyczna finansowo i ilos¢ przewozonych pasazeréw nie
spadia. Poza tym w ekonomii robi si¢ czasami tak, panie prezydencie, o czym pan
lepiej wie, niz ja, ze czasami warto obnizy¢ cene po to, zeby odzyska¢ klienta i zyskac
na ilogci przewozonych pasazer6w, a przepraszam, a wygryZé konkurencje.
Takich dzialah Zarzad Miasta na przykiad Zarzadowi MPK nie zaproponowal,
Nie zawsze warto podnosié cene. Czasami warto ja obnizyé po to, zeby zyska¢ klienta.
A my obserwujemy tendencje odwrotna. My podnosimy cene po to, zeby ludzie
jezdzili u prywatnych przewoznikéw za te same pieniqdze, a czasami w gorszych
warunkach. Ja nie wiem czy to jest oplacalne, kiedy nasi kierowcy z MPK wozq
powietrze, a prywatni maja peine wozy. To nie jest dziatalnosé gospodama, panie
prezydencie. I ostatnie pytanie. Czy rzeczywiscie zmiany personalne, jakie dokonaty
sig w ostatnim czasie, poczawszy od zmian w Radzie Nadzorczej przed dwoma laty,
skoticzywszy na ostatnich zmianach personalnych w Zarzadzie Spotki, rzeczywiscie sa,
zmianami racjonalnymi? Czy rzeczywiscie ludzie, ktérzy tam sie pojawili, ktérzy si¢
pojawiaja, ja nie cytuje nazwisk, nie bede podawal nazwisk, czy oni daja gwarancje
realizacji tego planu, ktéry panistwo jako Zarzad Miasta sobie zamierzyligcie? Czy sq
to ludzie godni zaufania? Czy oni juz kiedys mieli do czynienia w zyciu z sytuacja
kryzysowa i wyprowadzili jakakolwiek firme z dotka? Ja o tym nie wiem i mysmy
o tym nie ustyszeli. A chcialbym wiedzieé, czy ci ludzie daja rekojmie, juz nie mowie
o gwarancji. Przynajmniej 10% rekojmi, ze oni wiedza, co to znaczy zysk brutto, zysk
netto, strata netto, bo czasami, jak stysze tu niektorych przedstawicieli te} firmy,
ktérzy zabierajq gios, to oni nie wiedza, co méwia, a juz nie powiem o tym, Ze sig na
prawie znaja, Bo tu sq olbrzymie watpliwosci. Popis, pare sesji wstecz. Paristwo, jako
ezionkowie Zarzadu tez to widzieli$cie i styszeligcie. Protokoly sq do wegladu.

A wiec po prostu nie mozna bra¢ szewca — przepraszam za pordwnanie — do
budowania domu, ani murarza do tego, zeby budowal statki, bo to grozi

niebezpieczenistwem, ze on po prostu straci za duzo ezasu, zeby sie nauczyé, jak to sie
robi. Trzeba wziaé fachowea, ktéry sie na tym zna. A nas nie staé na eksperymenty

ina nauke, Obawiam sie, ze pomimo dobrych checi z waszej strony, Zarzadu Miasta,,.
moze to nie wyjs¢, z uwagi na to, ze wzieligcie sobie zlych wykonawcéw wiasnych:
zamierzen. Jezeli pan potrafi rozwiaé te watpliwosci, bede bardzo wdzieczny.
Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje panu radnemu.
Poprosze pana radnego Bielskiego.”

Radny Z. Bielski ,,Szanowni Panstwo! Szanowna Pani Przewodniczaca! Ciesze si¢

ogromnie, ze doszio w koficu do punktu na sesji, w kt6érym omawiamy sytuacje, jaka
jest w tej chwili w MPK. W wypowiedzi pana prezydenta przede wszystkim zabrakto
mi wynikéw za pierwsze pdélrocze biezacego roku, bo tutaj akurat na ten temat nic nie
padio. To juz jest efekt dziatalnosci nowego Zarzadu. Ja rozumiem, ze to jest za maly
ezas, zeby ten efekt by! jakis znaczacy, mocny, ale czy to jest dalsza... czy regres w
firmie, czy to jest juz sygnal na to, ze bedzie lepiej? Z pytan szczegdtowych chcialbym
tylko sie dowiedzieé, poniewaz po swojej dos¢ emocjonalne] wypowiedzi na jednej z

 



Protokdl Il posiedzenia XXXIX sesji Rady Miejskie| w Lublinie (9.07,2001 r.) 427

poprzednich sesji otrzymuje duzo informacji od réznych ludzi na temat MPK,
dowiedzialem sie miedzy innymi, ze zrezygnowano z ustug firmy, ktéra wykonywala
bilety w Lodzi na rzecz jednej z Iubelskich firm, prawdopodobnie bez przetargu.
Tamta wykonywala za szesédziesiat kilka groszy bloczek, lubelska wykonuje za
1,50 zi. Ja nie wiem czy to jest prawda, ale taka informacje tez dostatem. Cheialbym
tutaj nie mieé watpliwosci, ktos mi to wyjasni. No i dziwie sie, panie prezydencie, Ze
tych wszystkich liczb, ktére pan nam tutaj cytowal nie dostalismy na dwoch kartkach
papieru. Dzisiaj mozna byto wydrukowaé kilka projektow uchwal, nie dostalismy tej
informacji syntetycznej, liezbowej, tylko... przeciez tego nikt nie byt w stanie nawet

zanotowac, Ja probowatem ~ nie udalo mi sig. Dzigkuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dzickuj¢e. Glos ma pani radna

Maciejkowska-Poniatowska.”

Radna B. Maciejkowska-Poniatowska ,,Pani Przewodniczaca! Szanowni Paristwo!
Ja jestem codziennym konsumentem ustug MPK i wielokrotnie na tej sali upominalam
sie w poprzednich latach o rozklady jazdy dla przewognikow prywatnych. One sie
pojawily. Céz z tego, ze one sie pojawily, skoro nadal przewoznicy prywatni jezdza
nie wedlug tych rozktad6w wywieszonych na przystankach. I mam pytanie: ile odbylo
sie kontroli rozkiadu jazdy przewoznikow prywatnych i jak te kontrole wypadty?
Czy potwierdzajqa sie obserwacje moje, ktére ja tutaj niniejszym zgtaszam, Ze
przewoznicy prywatni nadal jezdzqa niezgodnie z wywieszonymi na przystankach
rozkiadami jazdy? Widaé golym okiem nierdwna konkurencje miedzy
przedsiebiorstwem miejskim i przewoznikami prywatnymi. Oczywiscie, kazdy zjadacz
chleba w naszym miescie wsiadzie do autobusu prywatnego, dlatego ze tam zaptlaci
mniej i trudno mu sie dziwié i trudno go ganié za to, Ze nie pata miloscia do
samorzadu lokalnego i nie doplaca tych kilkudziesieciu groszy po to, zeby samorzad
poczut sie lepiej, a on prawda, przejechal sie tadniejszym autobusem miejskiej
komunikacji. Ale, ale istnieje rzeczywiscie nieré6wna kultura obstugi klienta. Autobusy
przewoznikéw prywatnych generalnie sa w kiepskim stanie, nasze autobusy miejskie
oferuja znacznie lepszy standard, niemniej jednak mam pewna uwage do... nie do
sprzetu, nie do organizacji, tylko po prostu do ludzi. Poniewaz zadna kiepska kondycja
firmy nie zwalnia je] pracownikéw z normalnej obstugi klienta, to znaczy punktualna
jazda wediug rozkiadu wywieszonego na przystanku naprawde jest podstawg
funkcjonowania i wiarygodnosci firmy oraz cos takiego, co sie nazywa zyczliwoscig.
dia klienta, dia klienta, ktéry przychodzi i po prostu placi za przejazd, przeciez nie
jedzie za darmo. Otdz, obserwuje zjawisko nastepujace: w olbrzymiej zatoce
postojowej, ktéra jest na al. Tysiqclecia, naprzeciwko dworca PKS-u zatrzymuje sie
w godzinach szczytu po pieé autobuséw. Ten czwarty i piaty autobus otwiera drzwi na
samym koricu tej zatoki, ludzie czesto z autobusu, czesto z targu z duzymi pakunkami,
z zakupami biegnga do tych ostatnich autobuséw. Ja nie widzialam ani razu, zeby
autobus, ktéry rusza z przystanku zatrzymat sie po raz drugi wtedy, kiedy jest
w zasadzie na wlasciwym miejscu do zatrzymywania sie; nie widzialam. A wiele osdb
starszych po prostu rezygnuje z biegu i nie wsiada do autobusu. Takze ja apeluje
o taka codzienng dbalos¢ o klienta. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje. Pani radna Bender-
Motyka ma gtos, bardzo prosze 0 wypowiedz.”
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Radna B. Bender-Motyka ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Moze zaczne od

propozycji, jaka nieletni mieszkaniec naszego miasta, moj syn, niejaki Jan Motyka
aozyt, aby szefowat MPK prezes MPWik-u, ktéry odnosi nieustanna fale sukcesow,
natomiast MPK caly czas boryka sie z réznego rodzaju obiektywnymi
i nieobiektywnymi trudnosciami. Mysle, ze jest to pomyst warty rozwazenia.
Moze w tym przedsiebiorstwie stanie si¢ wtedy lepiej. Natomiast chcialam powiedzieé
co innego. MPK ma caly czas problem z taka rzecza, jaka sq na przykiad kontrolerzy.
Moje dzieci jezdza tylko i wylacznie prywatnymi autobusami, a to ze wzgledu na to,
ze placa zlotéwke i dojadq spokojnie. Ja sama miatam takie roznego rodzaju i skargi,
sama takie sytuacje nieprzyjemne dotyczace kontrolerdw, ze nie chce moich dzieci
narazaé juz na stresy. To ma sie... Takie sytuacje nie wystepuja wlasnie w tych
brudnych, biednych i tanich autobusach prywatnych. Jesli chodzi o calq polityke
dotyezacq Miejskiego Przedsiebiorstwa Komunikacyjnego. Od samego poczatku
Zarzad mamil nas tym, ze podwyzka cen biletéw jest panaceum na wszelkie problemy
tego Przedsiebiorstwa. W zwiqzku z tym przyznaje sie do tego, ze w swojej wielkiej
naiwnosci podnosilam reke i wydawato mi sie, ze czynie dobrze. Tymezasem, z tego,
co widze, nie bylo to dzialanie, nie byio to prawdopodobnie shiszne i do tego si¢
przyznaje. Przykro mi jest takze, ze przedstawiciele MPK, ktérzy byli kiedys
zaproszeni na posiedzenie Komisji ds. Rodziny, zostali zobowiazani przez Komisje ds.
Rodziny do odpowiedzenia na szereg pytan, ktére sie na tej Komisji przewijaly i do tej
pory Komisja ds. Rodziny nie uzyskata takiej odpowiedzi. Dziwie sie, nazwatabym to
nawet arogancja Zarzadu MPK, ze mozna sobie pozwalacé na tego typu zachowania,
Nie swiadczy to o Zarzadzie tej Spotki dobrze. A mysle, ze szereg probleméw mozna
byloby w ten sposdéb takze rozwiaza¢. W miedzyczasie miat miejsce tez taki przykry
incydent, mianowicie Klub AWS debatowal kiedy nad MPK, niemniej jednak
w debacie tej uczestniczylo 6 czlonkéw Klubu, poniewaz reszta sie nie interesowata
tym problemem. Zeby bylo smieszniej, akurat ci, ktérzy byli obecni to sq czlonkowie
Lubelskie] Centroprawicy AWS. Jestem o wiele madrzejsza, przepraszam, kolezanka,
dzieki tej debacie jestem o wiele madrzejsza, zrozumialam wiele z funkcjonowania
tego Przedsiebiorstwa i zorientowalam sie, ze sq tam Iudzie, ktérzy naprawde
rozumieja, czym jest nerw naszego miasta, a jest nim MPK i znajq rozwiazania.
Cheialabym, zeby Zarzad chciat skorzystaé z tych rozwiqzan. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Milejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje. Poprosz¢.
o wypowiedz pania radna Celine Stasiak.”

Radna C. Stasiak ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Bez watpienia komunikacja.

jest nerwem miasta, idac za stowami przedmowezyni i nalezy do wylacznych zadari
miasta. Ze zdumieniem stucham, jak reaguja pracownicy MPK na pewne wystapienia,
bo dla mnie jest to bardzo powaznym sygnalem. Otéz, mysmy doprowadzili do
sytuacji braku zaufania pracownikow wobec Zarzadu Miasta i nas radnych. Nie ja, ale
generalnie brak dzialari wobec MPK spowodowat te sytuacje niepokoju
pracowniczego, niepokoju o utrate pracy, ale takze o to, co sie naprawde stanie
z MPK. Ja mam takie pytania. Jakie oszczednosci beda w wyniku wycofania sig ulg
miejskich? Czy kto$ to policzyl? Co przynosi najwieksze straty w firmie? Jakie sq
powody strat firmy? Jakie sq wplywy za mandaty, za jazde ,,na gape”? Moze, jezeli nie
kwotowo, to przynajmniej procentowo co do budzetu MPK. Czy duza liczba
prywatnych przewoznikow ma zezwolenia na te prywatne przejazdy w takiej ilosci?
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Czy to przypadkiem proba utajnionej prywatyzacji komunikacji miejskiej? Jakie byty

dotychezasowe dziatania Zarzadu w ciagu ostainich trzech lat, aby pomoc MPK

w podéwignieciu sie z sytuacji kryzysowej? Czy sq zamysly potgczenia sig

przedsiebiorstw komunalnych miejskich? Mam tutaj na mysli LPEC, MPWiK 1 MPK.

I jak patistwo, takie shichy do mnie doszly, i sie o tym mowi czy sig o tym mysli

ichce sprawdzié czy to jest tylko powiedzmy plotka czy tez faktycznie sq takie plany.

Wszelkie zmiany restrukturyzacyjne beda bardzo trudne. Jak zamierzacie wobec braku

zaufania zalogi wyrazonego wlasnie dzisiaj na sesji Rady prowadzic te dzialania, aby

uniknaé niepokojéw spotecznych? Dziekuj¢ bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dzigkuj¢. Prosze o wypowiedz

pana radnego Gajosa.”

Radny T. Gajos ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Z tej dosyé ogdlnej

informacji, jaka przedstawit nam pan prezydent Perdevs, mam na mySli sytuacje

w MPK, zapamietalem niewiele rzeczy, ale jedna zapamietalem dobrze. Mianowicie,

od kilku lat co roku maleja przewozy i akurat tak sie sklada, ze kazdy ubytek jednego

pasazera to zlotéwka, czyli mniej wiece] cena taniego jakiegos ulgowego biletu

iroczna ilosé, zmniejszenie przewiezionych pasazerow to akurat wzrost, roczna strata

firmy. Wynika z tego, ze co roku mniejsze zadania przewozowe stoja przed MPK.

Ztego nalezato wyciagaé wnioski juz wezeSniej, 2, 3, 4 lata temu, i albo

restrukturyzowaé zatrudnienie, zmniejszaé ilosé taboru, moze nawet linii po to, Zeby

nie wozié powietrza, zmniejszajac ilogé, zmniejszajac koszty proporcjonalnie do

zmniejszajacej sie liczby pasazeréw, Klient6w tegoz Przedsiebiorstwa. Tego nie byto,

w zwiazku z tym straty rosly. Po drugie, w tym momencie juz trzeba bylo wyciqgna¢

wnioski tego typu, ze trzeba uporzadkowaé ten balagan na liniach komunikacyjnych,

ze to, co juz méwili kolezanki i koledzy; nie mogto byé takiej sytuacji, Ze na tej same]

dochodowej linii jeZdzi, kursuje tyle samo autobus6w MPK i tyle samo autobusow

prywatnych. W takiej sytuacji wiadomo, ze na pewno te autobusy MPK beda

ptzynosié straty, bo przy wyzszych cenach za bilety ludzie coraz biedniejsi pdjda do

tych autobuséw, wsigda do tych autobuséw prywatnych, a koszty, wiadomo,

utrzymania tych naszych ladnych, duzych autobuséw sq odpowiednio wieksze od tejze

konkurencji. 1 mygle, ze pomyst, zamyst, zreszta to, co juz sprawdzito sie gdzie

indziej, powolaniem, chyba przewidziane, gospodarki komunalnej, sekoji, zakiadéw,

wszystko, jakby to nazwaé, odpowiedniego do uporzadkowania tych praw do

przeprowadzania w jakiej§ tam formie przetargow na obsluge linii, to juz rowniez

dojrzat do tego, by wreszcie zostal wdrozony w zycie, zeby nie byto tylko za pozno.

Réwniez tenze zarzad komunikacji, bo tak go nazywam w tej chwili umownie,

powinien sig réwnies zajaé tym, ze jezeli jaki§ przewoznik prywatny wygra konkurs,

przetarg, czy jak to nazwiemy, na obsiuge okreslonej linii, to niechze on wtedy za te

linie pod rygorem stracenia koncesji czy wyrzucenia go z tej linti, odpowiada od

poczatku do korica, czyli niech przewozi pasazer6w od rana, godz. 5.00 do godziny

23.00, tak mniej wiecej, w tych godzinach, w jakich jezdzq autobusy MPK. — (Glos z

sali ,,W Swiatek i w piatek.”) - Oczywiscie, nie tylko w dni powszednie, ale rowniez

w dni gwiateczne, a nie tak, jak to nieraz sie obserwuje, ze autobus prywatnego

przewognika czym predzej przed przystankiem wyprzedza porzadny autobus MPK po

to, zeby pasazerow przechwyci¢, pojechaé dalej. Po drodze oczywiscie tumany dymu
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gryzacego i halas, jaki wydobywa sie z tego wynalazku, jako ze te samochody sa
wyeksploatowane, nie wiem czy kto§ zajmuje sie badaniem stanu technicznego,
badaniem spalin, jakie tam z niego sie wydostaja, halasu wydawanegoitak dalej, i tak
dalej. MySle, ze i tak szczescie, ze... szczescie mamy w miescie, ze nie doszio do

jakich$ zbiorowych tragedii, wypadku drogowego spowodowanego wiaénie tym zlym
stanem technicznym tychze autobuséw. MySle, panie prezydencie, ze to, co dzisiaj
zostalo ze strony Zarzadu przedstawione, to, co pada z ust dyskutantéw radnych,

bedzie poczatkiem tylko debaty nad stanem MPK, ze na najblizszej sesji, badz na sesji
pazdziernikowej powinnismy sie dowiedzieé rzeczy konkretnych, nie takich ogéInych,
jak dzisiaj zaréwno o postepach w restrukturyzacji, jak réwniez szczegdtowo
o wynikach ekonomicznych, 0 ksztaltowaniu sie koszt6w w firmie i oczywiscie juz
konkretnych dziataniach wlascicielskich, czyli dzialaniach Zarzadu co do samej
restrukturyzacji, wyboru wariantu tychze zmian i innych istotnych dla komunikacji
miejskiej spraw. Dziekuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja réwniez dziekuje panu

radnemu. Bardzo prosze o zabranie glosu pana radnego Brylowskiego.”

Radny P. Brylowski ,,Dziekuje bardzo. Szanowna Pani Przewodniczaca! Wysoka

Rado! Ja moze zaczne od tego, na czym skoniczy! méj szanowny przedméwea, pan
radny Gajos i jednoczesnie zaczne swoje wystapienie od wnioskéw, niektérych
wnioskéw, Otdz, uwazam, ze dzisiaj Rada, mimo tego, ze jest to informacja

wymuszona, 0 ezym jeszcze powiem, przedstawiona ad hoc, cho¢é wydaje mi sie, ze
pomiedzy czwartkiem a poniedziatkiem Zarzad mogtby przygotowa¢ to jako materialy
na dzisiejszy dzieh chyba lepsze, niz tylko bardzo dobre przemdwienie pana
prezydenta. Ale mimo tego uwazam, ze jest to potrzebne, to co sie dzisiaj stato, bo
wreszcie ktos zaczql publicznie mowié o sprawach jednego ze znajdujacych sie w

klopotach przedsiebiorstw. A wnioski moje sq takie i myéle, ze — tutaj rozmawialem z

kolegami z Klubui to nie jest tylko moje zdanie — ot6z, niezwtocznie, po dzisiejszej
sesji, podejrzewam, ze to bedzie wlasnie ta jesienna, i to chyba niekoniecznie
pazdziemikowa, wydaje mi sie, Ze to powinna byé wezesniejsza, powinna byé
oddzielna sesja poswiecona MPK, z przedstawieniem nie tylko stanu faktycznego, i to
na pismie przedstawieniem, ale rowniez planu wyjscia z kryzysu. Jednoczegnie, i to
powinna dzisiaj Rada zdecydowac uchwala; tak jak przypomne, ze Rada zdecydowala
i zobowiazata Zarzad do przedstawienia wysokosci diugu ZOZ-u i do przedstawienia
tego natychmiast; jakos sie panowie nie spiesza z tym, widocznie nie jest to problem;
zprzedstawieniem réwniezZ sposobu wyjscia z tego problemu, nieistniejacego
problemu, tak samo powinna byé oddzielna sesja poSwiecona MPKi nie zattoczona
innymi sprawami, nie jakimi$s pobocznymi historiami. Drugi wniosek, ktéry az sie
prosi i stawiam pod uwage szanownej Rady, proszac o wstepne jego przegtosowanie,
bo wiem, ze paristwu bedzie trudno sie zdobyé dzisiaj na taka decyzje, ale mySle, Ze
trzeba o tym mdéwi¢ i trzeba r6wniez podja¢ uchwale zobowigzujaca nas samych i
Zarzad do zdecydowania nad tym na _ najblizszej sesji po wakacjach.
Chodzi mianowicie o to, ze z obligacji, ktérych spodziewamy sie dostaé za chwile,
przeznaczonych na drogi, powinna by¢ wydzielona kwota, ktéra MPK. stracito swego
czasu z ostatniej raty obligacji MPK nie wyplaconych. Powinnigmy taka decyzje
wstepnie podjac i zobowiaza¢ Zarzad do przedstawienia propozycji w tej] sprawie,
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igcznie z przeznaczeniem ewentualnym tych pieniedzy. Postaram sie w dalszej czeéci
powiedzied, dlaczego do tego wracam. A moze wiasnie tutaj dokoricze. Otdz, swego
ezasu, na jednej z pierwszych sesji w nowym skladzie Rady, dotyczylo to budzetu
miasta, z tego samego miejsca pozwolilem sobie paristwu powiedziec, ze
zlekcewazenie potrzeb MPK, odlgczenie kropléwki od chorego przedsiebiorstwa,
zakoniezy sie jeszcze przed uptywem tej kadencji bardzo kdopotliwa sytuacja, Kto chce
zZ panstwa spojrzeé w protokoly, to moze zajrze¢ i rzecz zobaczy. Firma byta w trudnej
sytuacji juz wtedy, ale miala pewne przedsiewziecia przygotowane do realizacji, za
chwile o nich powiem. Pafistwo obnizyliscie wtedy dotacje od razu na wejsciu, potem.
rozpisujac sie po gazetach, ze to ulgi spowodowaly zakiécenia w finansowaniu
wewnetrznym Przedsiebiorstwa. Przypomne, ze na dzieti dobry 2 mid zlotych, nie
liczae inflacji, zostaty MPK zabrane. Nie wiem czy to miata byé kara za to, ze
ozdrowialo MPK troszke tam w poprzedniej kadencji, czy to byl brak rozeznania
sytuacji, czy radosna tworczosé, nie wiem, w kazdym badz razie tak sie wiasnie wtedy
stato. Nastepna sprawa, ktéra... to co dotyczy obligacji. Paristwo przeznaczyliscie
swego czasu je na drogi. Ja przypomne, ze dobre 2 lata w zasadzie w drogach niewiele
sie zrobilo i ja nie wiem, gdzie sie podziaty pieniadze, ktore byly co roku zdejmowane
z drég, a po milionie, po dwéch, po trzech milionach i gdzies tak sobie poszty na
rozkurz. Te pieniadze z ostatniej raty obligacji wcale nie musialy i nie bylo
w zamiarze poprzedniego Zarzadu, ani Rady, koniecznie kierowac je w calogci
przynajmniej na kupno nowych autobusow, poniewaz zdawalismy sobie sprawe, ze
trzeba wymieni¢ stary tabor, bo to sie rozleci po prostu, ale nie mozna tez obciqzyé za
mocno MPK. skutkami, juz przedsiebiorstwa w koricu, skutkami zwiazanymi
z utrzymaniem tego taboru, nie wspomagajac ich. Otdz, ostatnia rata miata by¢
przeznaczona w duzej czesci wiasnie na restrukturyzacje Praedsiebiorstwa, czesciowo

na drogi tez, ale nie restrukturyzacje polegajaca na wypedzeniu z pracy czesci
pracownikow, zmianie Zarzadu i zrobieniu czystek. Z cala pewnoscia mie o to
chodzito. Chodziio o uzbrojenie firmy w odpowiedni sprzet komputerowy,
przebudowanie warunkéw pracowniczych, przebudowanie odpowiednie urzadzeri
w samej zajezdni czy w zajezdniach, zastanowienie sie czy patistwu potrzebne sq
olbrzymie tereny, z kitérymi nie wiadomo, co zrobié, a ktére pochtaniaja. spore Srodki,
a przede wszystkim miato to péjé¢, mialy tez pdjs¢ spore pieniadze na utworzenie
nowych linii trolejbusowych. Przypomme panstwu, ze caly rok 1999 byt stracony;
w 1998 r. zdazylismy postawié czesé stupdw trakeji w rejonie ul. Lubartowskiej,
w 1999 r. nic sie nie dzialo, po czym w roku 2000 na szezescie dokoriczono malenki

fragment linii trolejbusowych w rejonie ul. Chodzki. Ja wiem, ze to wszystko
wymagato wielkich pieniedzy, ale jezeli sie nie potrafito zrobi¢ drdg, to sig powinno
przynajmnie] zrobi¢ to, co byto potrzebne do usprawnienia komunikacji miejskiej,
ezyli rozw6j trakcji trolejbusowej, przy okazji z zajeciem dia bardzo wielu ludzi
wewnatrz firmy. Teraz co do spraw zwiazanych z funkcjonowaniem MPK.
Wielu z patistwa mowito tutaj o konkurencji. Konkurencja prywatna bardzo szybko si¢
zorientowala, ze MPK, nasza firma jest instytucja mato elastyczna i ta konkurencja

cenowa — zlotéwka za przejazd — w sposdb zdecydowany pewnie uderzyla i w naszq
firme. Ale przede wszystkim uderzyto co innego: calkowita beztroska w pilnowaniu
tego, aby autobusy prywatne jezdzily po miescie tylko te, ktére sq w odpowiednim

stanie technicznym. Niewiele z tych firm prywatnych zdobyto sie w tej chwili na —
a sq takie, ktére kupuja wiecej autobuséw niz jeden, nie graty, porzadne autobusy, ale
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to sq raczej wyjatki. Biedniejaca spolecznosé oczywiscie korzysta z tanszych Srodkéw
lokomocji, pafistwo z MPK tez nie sq bez winy; mnie sie zdarzalo zwracaé uwage

straznikom miejskim, pojawiajacym sie swego czasu, bo ostatnio juz ich nie widze,
w okolicach kofcowych przystankow, z ktérych odjezdzaty autobusy; to bylo
zazwyczaj tak, ze odjezdzat pelny prywatny, po czym dopiero:.odjezdzat nasz.
Ale straznikéw to w ogdle nie obchodzito, a niektérych paristwa kierowcow, zdaje sie,
tez nie. Ale to moze nie jest najwiekszy problem, bo wiekszym problemem jest brak
kontroli ze strony i Zarzadu Spotki i Zarzadu Miejskiego. Nie wiem czy uzdrowi
sytuacje powolanie zarzadu komunikacji; zeby zarzad mégt uzdrowié sytuacje, to
najpierw pacjenci muszqa by¢ wyprowadzeni z reanimacji, w ktéra z powrotem zostali
wpedzeni. I to jest troche mnozenie biurokracji. Co do kwestii, padio pytanie na temat
polgczenia przedsiebiorstw. No, jezeli by sie... ja oczywiscie nie odpowiadam na to
pytanie, ale daje mi to bardzo wiele do mySlenia to, co pani radna byla uprzejma
powiedzieé, zapytac, bo to oznacza¢ by moglo, w sytuacji, gdyby to byla prawda, ze
po wyssaniu jednego przedsiebiorstwa, po doprowadzeniu go do ktopotliwej sytuacji,
szukaé sie bedzie ratunku w przedsiebiorstwach, ktore maja got6wke,jeszcze, lub maja
no jako$ tam wyniki maja odpowiednie. No gratulowalbym pomystu, jezeli cos
takiego mialoby miejsce, mielibySmy wtedy nie jeden klopot, a trzy Klopoty plus
czwarty jeszcze z ZOZ-em zwiazany. | teraz, prosze panstwa, zeby nie biadoli¢ i nie
tylko same czarme wizje przedstawiaé, ja sprébuje podsumowacé. Wnioski postawilem
na poczaiku i bardzo bym prosit, zeby to zostalo przeprowadzone. Na te sesje nalezy
przygotowaé réwniez plan dzialan gospodarki komunalnej i Strazy Miejskiey w
stosunku do sposobu jezdzenia i stanu technicznego taboru, w tym réwniez taboru
MPK, ale przede wszystkim taboru linii prywatnych. Bardzo bym prosil 0 rozpoczecie
wspoldzialania Zarzadu Miasta z tymi przedsiebiorcami przewozowymi, ktorzy
dysponuja dobrym taborem, ktérzy staraja sie rzecz w odpowiedni sposdéb prowadzic.
Inastepne, to przypominam, Ze Klub, ktérego jestem, mam zaszezyt by¢é czionkiem,
domagat sie i domaga sie w dalszym ciagu, mimo tego biadolenia o braku pieniedzy,
aby Zarzad Miasta najpéZniej jesienia, przy rozpoczeciu roku szkolnego, uruchomit
komunikacje miejska nocngi dolozyl jeszcze do tego pieniedzy troche, bo jest to
warunek bezpieczenstwa naszych obywateli, szczegélnie miodych. Jest to tez fragment
dziatalnosci MPK i nie puszezal tego na przetarg, szukajac szczescia, tylko zeby zrobit
to w ramach wiasnie MPK. I szanowni panstwo, w sumie wiem, Ze zaczely sie
rozbiezne interesy. Interesem Zarzadu po tym trzyletnim okresie radosnej tworezosci
jest wydac jak najmnie} pieni¢dzy i jak najtatiszym kosztem opedzi¢ sie od probleméw.
MPK, przy okazji moze zarzadzi¢ restrukturyzacje, ktéra pewnie bedzie polegala na:
zmniejszaniu, to sie tadnie nazywato kompresji etatow za czas6w PRL-u. To jest
interes w jedna strone prowadzacy. Panstwo w Przedsiebiorstwie, i to zauwazylem po
reakcjach tez w dniu dzisiejszym, jakby zaczela zanikaé u paristwa, zanika¢ to
przeSwiadczenie, ze interes jest wspdéiny i ze na jednym wozku sie jedzie, i ze tak
naprawde ani Rada, ani Zarzad nie powinny mie¢ w stosunku do was ztych intencji, to
znaczy checi pozbawienia was pracy, a patistwo za to powinni wykazywaé wiecej
cierpliwosci wierzac w to, Ze nasze intencje sa dobre. To zanikto. Ja widze, ze

rozchodza sie interesy. Panstwo popieraja mocno tych, ktérzy wam podwyzszaja
pensje i obiecujg jeszcze z tego duze profity, jakby zapominajac, ze jest zjadanie
wiasnego ogona. Natomiast, tutaj na miejscu, wéréd nas radnych, z powodu braku
informacji, rzetelnej i takiej przynajmniej raz do roku przedstawianej, nastapilo, zdaje
sie, pomieszanie zupene co do tego, co jest dobre, co zie dla MPK; jest bardzo wiele

 



Protok6t Il posiedzenia XXXIX sesji Rady Mieiskie] w Lublinie (9.07.2001 r.) 433

recept. Brak informacji powoduje, ze tak naprawde wszyscy zaczynamy krazyé po
omacku. Wiec umédwmy sie moze w tej chwili tak, ze paristwo nie bedg zada¢
wnajblizszym czasie kolejnych podwyzek plac, pan prezes, nazwiska nie bede
wymienial, przestanie panstwa kokietowaé tym, ze jest waszym obrorica przed ztym
Zarzadem i jeszcze gorsza Rada, bo to jest najgorszy scenariusz, jaki sobie mozna
wyobrazié, a ja nie naleze do takich radnych, ktorych pamietam z poprzedniej
kadencji, ktérzy robili wszystko, zeby strajk wywolaé w MPK, bo to uderzy, tylko

i wylacznie uderzy... — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia) — pdzZniej tez, tylko...
no dobrze, zostatimy przy swoich wiadomosciach, bo to uderzy tylko i wylacznie
w mieszkaicow. Wykazmy cierpliwoé¢ przez te wakacje, ale wrzesien powinien by¢
tym, co méwilem, czyli sesja, na ktérej przeznaczy sie z powrotem pieniadze zabrane
patistwu nie na wasze place, nie na obiecanki-cacanki, tylko na prawdziwa
restrukturyzacje paristwa firmy. Nie wiem czy to pomoze, bo zdaje sie Zarzad dosé
diugo ukrywat faktyczny stan w Przedsiebiorstwie, ale w kazdym badz razie budzi
jaka§ nadzieje. Dziekuje bardzo. Jeéli tego nie bedzie, to, no c6z, po prostu bedziemy
tak od Sciany do éciany, od przypadku do przypadku biegaé. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dzie¢kuje za wypowiedz.
Pan radny Adam Glowacz ma gios, prosze o wypowiedz.”

Radny A. Glowacz ,,Pani Przewodniczaca! Panowie Prezydenci! Szanowni Paristwo!
Szanowni nasi goscie z MPK! Ja niewiele bede mdwil, bo prawie wszystko zostalo
powiedziane i chyba solidaryzuje sie z wszystkimi wypowiedziami. Chee powiedzie¢,
ezego sie dzisiaj dowiedzialem. Otdz, dowiedzialem sie, ze MPK to jest instytucja
transportu zbiorowego. Tego nie wiedzialem. Dowiedziatem sie réwniez, ze potrzebna
jest restrukturyzacja, racjonalizacja, optymalizacja, reorganizacja Spdétki, a byé moze
takze i kompresja. Nie wiem, na czym polegaja te wszystkie pojecia. Dowiedziatem
sie takze, ze do te] pory nie bylo dyscypliny kosztéw i ze w tej chwili nastapi
dyscyplina kosztéw. Bardzo dziekuje, ze to sie wreszcie stanie. Ja bylem
przygotowany na to, ze dyscyplina koszt6w obowiazywala zawsze i wszedzie
wkazdym przedsiebiorstwie. Ale kilka zdan powaznych. Interesuje mmie, pani
prezydencie, szanowni paristwo, taki na przyktad wskaznik: ia kierowcdw wypada na
jeden pojazd? Péttora, dwa, irzy czy pie¢? To jest bardzo istotry wskaznik.
Interesuje mnie réwniez takie zagadnienie, mianowicie czy w tej, nazwijmy to,.
restrukturyzacji przewiduje sie cog takiego, jak dworzec przesiadkowy. Wydaje mi sie,
ze utworzenie takiego dworca pozwoliloby bardzo zracjonalizowaé linie komunikacji
miejskiej. Do tej pory jest jakas taka cisza, jakby to bylo cos z epoki prehistorycznej.
Nie wiem, wydaje mi sie, ze tak nie jest. I ostatnie zdanie. Chee rzeczywiscie
podtrzymaé tutaj jedna rzecz, bardzo wazng. Mianowicie, ze jesli spada liczba
pasazeréw, to oczywiscie musza wzrastaé koszty przy tych samych parametrach,
awiec pojazdach, ludziach i tak dalej. Wobec tego, panie prezydencie, podstawowa:
sprawa restrukturyzacji jest sprawa zwiekszenia klient6w naszych i to jest podstawowe
dzialanie dla nas wszystkich, oczywiscie przede wszystkim dla Wydziahu Gospodarki
Komunalnej, nie chce powiedzieé dla Zarzadu, bo istniejacy batagan pomiedzy
przewoznikami miejskimi a przewognikami prywatnymi jest giéwng, tak mnie si¢
wydaje, jest glo6wng przyczyna tego, co dzisiaj obserwujemy. I tu si¢ zwracam do
szanownych panéw kierowcéw, Ze to od was zalezy, ja jestem tylko klientem,
obserwuje, jak panowie sami puszczacie kierowcéw prywatnych przed soba i jest to
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dla mnie sprawa, nie wiem, dlaczego to sie dzieje, wydaje mi si¢, Ze panstwo musza
r6wniez pilnowaé, zeby prywatne przedsiebiorstwa jezdzily tak, jak nalezy.
Kotczac, wydaje mi sieibardzo dziekuje, ze dzisiaj mogligmy ten skrawek informacji
otrzymaé od pana prezydenta i prosi¢, azeby temu tematowi rzeczywiscie, zgadzam si¢
tutaj calkowicie z panem prezydentem Bryltowskim, poswiecié-rzetelng narade,
dokonang w oparciu o konkretne liczby, a nie tylko o jadne 1 czute sléwka,
Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.

Wszystkie osoby, ktére chcialy zabra¢ gtos w dyskusji, taka mozliwos¢ miaty.
Dwunastu radnych bylo chetnych do dyskusji. Tak jak wspomniatam, dyskusje
zamknelam po wystapieniach wszystkich oséb, ktére sie zgtosity. Prosze Patistwa,
zanim oddam glos panu prezydentowi, to chcialabym przypomniet, ze dzisiejszy
punkt obrad (tak jak panistwo mowili) jest informacja Zarzadu Miasta. Zapytania
zgloszone przez panstwa radnych, sa wstepem do debaty, ktéra zobowigzuje sie

zorganizowaé we wrzesniu. W miedzyczasie poprositam Biuro i pana dyrektora Biura
Rady, zeby przedstawit mi dokumenty dotyczace wiasnie przedsiebiorstwa MPK.
Ja ostatnio wystapilam 13 czerwca do Zarzadu Miasta wpismie, ktore dalam do
wiadomosei panu radnemu Krzyzanowskiemu, Bielskiemu, Wronskiemu i Gajosowi,

zprosba o to, by byly przygotowane okreglone materialy, abygmy mogli podjaé
dziatania, by przeprowadzi¢ debate w mozliwie szybkim czasie. Poniewaz do mojej
kompetencji nalezy przygotowanie porzadku obrad, zobowiazuje sie, ze w porzadku
obrad sesji najblizszej lub oddzielnej bedzie ten temat. Nie ma w zwiqzku z tym
potrzeby przegtosowania, bo zobowiazuje sie umiesci¢é ten punkt w porzadku obrad
(na ktéry od kilku miesiecy przygotowujemy materialy), zeby mozna bylo przyjaé
okreglone stanowisko w tej sprawie. A teraz bardzo prosze pana prezydenta, by sie

odnidést do uwagw tej sprawie. Bardzo prosze, pan prezydent Andrzej Pruszkowski. —

(Glos z sali niemoZliwy do odtworzenia) ~ Wniosek formalny? To bardzo prosze, pani
radna Ewa Los.”

Radna E. Los Ja zglaszam taki wniosek, abySmy od tej pory nie przyjmowali
zadnych ustnych informacji na temat kondycji naszych przedsiebiorstw. To, co nam
przedstawiono, to byla kpina i parodia. O to sie zwracam.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Prosze paristwa, taki wniosek.
niczemu nie suzy, poniewaz to byt wniosek paristwa radnych, zeby przedstawi¢ taka
informacje 1 Zarzad taka informacje przedstawil. Poniewaz ja w formie pisemnej
informowalam osoby zainteresowane, ze bedzie w odpowiednim czasie taka debata,

i wiem, ze Zarzad do tego sie przygotowuje. Bardzo prosze, pan prezydent Andrzej

Pruszkowski. — (Glos z sali ,,.W kwestii formainej, pani przewodniczgca.”) -
W kwestii formalnej, pan Gawryszezak.”

Radny P. Gawryszczak ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! W zwiazku z tym, ze
dzisiaj Zarzad wywiazal sie 2 informacyji, ktéra miat przygotowac na temat sytuacji
w MPK oraz w zwiazku z tym, ze kazdy z paristwa radnych, ktéry chciat zabraé gtos,
wypowiedzial sie, ci ktérzy kandyduja, ci ktérzy beda kandydowaé, ci ktérzy nie
kandyduja, w zwiqzku z tym ja mam taki wniosek formalny, zreszta o czym tutaj
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mowilismy, ze debata na temat MPK bedzie we wrzegniu. Stawiam wniosek formalny
o zamkniecie sesji dzisiejszej w tym momencie.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo. — (Glos z
sali ,,Wniosek formalny, wniosek formalny.”; inne glosy z sali. niemozliwe do

odtworzenia) — Dziekuje bardzo. Wniosek formalny, bardzo prosze, pan
Krzyzanowski.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Ja uwazam, Ze to jest nieporozumienie, co nam kolega tutaj
powiedziat. Bo po to sie zebralismy, zeby wystuchac odpowiedzi na zalaczone
pytania, a nie zeby zamykaé sesje. Chcialem sprostowa¢, pani przewodniczaca.
Pani piszac do mnie, nic nie méwila, ze ja mam przygotowaé materialy, tego pani nie
dodata, tylko pani do Zarzadu pisala, zeby Zarzad przygotowal materialy, poniewaz ja
i Zdzislaw Bielski zadaliémy kilkakrotnie zwolania debaty na temat MPK i sytuacji
komunikacji w miescie. Przed chwila pani powiedziala, to prawdopodobnie jest
przypadek, ze to mySmy mieli te materialy przygotowaé, ale to jest nieporozumienie.”

Przewedniezaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Nie, nie, to jakies
nieporozumienie. Oczywiscie, ja tylko paristwu dalam do wiadomosci pismo, ktére
przekazalam do Zarzadu, méwigce o tym, ze przygotowuje materialy 1 Zarzad do
oddzielnej sesji na temat sytuacji w MPK. Jezeli nie zrozumieligsmy sie, to
przepraszam, ale takie przygotowania trwaja i, jak Juz wezesniej powiedzialam, we

wrzesniu bedzie debata na ten temat. A teraz, jezeli Zarzad... - (Glos z sali

niemozliwy do odtworzenia) — Nie, nie. W tej chwili tylko wniosek formalny.
Tylko wniosek formalny. Bardzo prosze, czy pan prezydent Perdeus chciatby sie
odniesé, czy pan prezydent Pruszkowski?”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,W sprawie formalnej my glosu nie
mamy, pani przewodniczaca, wiec ja rozumiem...”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja nie pytam o wniosek
formainy pana prezydenta, tylko...”

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,Ja styszalem wnioski formalne, ale
rozumiem, ze ich nie bylo, tak?”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Panie Prezydencie! Ja prosz¢
pana prezydenta, zeby pan odnidst sie do uwag, ktére zostaly w dniu dzisiejszym
przedstawione.”

w

Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,MySlalem, ze chodzi o wnioski
formalne, ktére byty przedstawione.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Do pana prezydenta z takim
wnioskiem sie nie zwrécitam.”
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Prezydent Miasta Lublina A. Pruszkowski ,,.Dobrze — (Glos z sali niemozliwy do

odtworzenia) — Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Kiedy rozmawiamy na temat tak
powaznego przedsiebiorstwa, jak Miejskie Przedsiebiorstwo Komunikacyjne i odbywa
sie tak diuga i namietna debata, trzeba pamietaé o tym, o praprzyczynie pewnych
wydarzen, ktore mialy miejsce w zwiazku z rozwojem sytuacji dotyczace} wyniku
ekonomicznego, natastajacego z roku na rok, I prosze panstwa, nie wolno zapominac o
jednym fakcie, ze bywaja sytuacje, w ktérych, jak kiedys cytowano na tej sesji taka
znanq polska sentencje ,,Diabet ubral sie w ornat i ogonem na msze dzwoni”, wiec
prosze patistwa, mieligmy takich sytuacji wystarczajaco wiele. Ja nie bede pokazywal,
ze tak powiem, palcem, w ktérych momentach takie sytuacje tutaj mialy miejsce,
a byto ich naprawde duzo. Zacznijmy od tego, ze wtedy, kiedy podejmowano decyzje
o przeksztatceniu zakladu budzetowego, nie wiem czy dobrze przemyslana,
o przeksztaiceniu zakladu budzetowego w spdolke prawa handlowego, to prosze
zwrécié uwage, w jakiej sytuacji ekonomicznej to nastapilo. Czy panstwo mysla, ze
Spétka z ograniczona odpowiedzialnoscia Miejskie Przedsiebiorstwo Komunikacyjne
w Lublinie zostalo utworzone przynajmniej z zerem, przynajmnie} z jakimkolwiek
dodatnim wynikiem ekonomicznym? Nie. Od samego poczatku utworzono firme ze
strata. Od samego poczatku utworzono firme ze stratq. Ta strata, oczywiscie, z roku na

rok byla, kazdy kolejny rok budzetowy, kazdy kolejny rok finansowy
w Przedsiebiorstwie to byl rok straty. Od samego poczatku, kazde kolejne lata. I trzeba
sobie z tego zdawaé sprawe i nie szuka¢ przyczyn w ostatnim pélrocazu, tylko szukaé
przyezyn tam, gdzie one powstaly, na samym poczatku. Kiedy, prosze pafistwa, dzisiaj
mowimy o tym, ze gidwna przyezyna nieszczesé MPK to jest taka, Ze o 2 mln zlotych
zmniejszono dotacje na zakup taboru, czy ze zmniejszono kwote z umowy 0
Swiadczenie ustug, to trzeba sobie powiedzied, ze to jest rzad wielkosci okreslone,
rzad wielkogci 1,5 mln, 2 mln zlotych rocznie. Tymczasem problem jest znacznie

wiekszy. Problem dotyezy kilkudziesieciu milionéw zlotych rocznie, ktére fundujemy,
w pewnym cudzystowie mdéwigc, Przedsiebiorstwu w calym systemie ulg, na ktére nas
po prostu jako gmine nie sta¢. Dzisiaj, zeby byé szezerym i dalej is¢ w kierunku, ktory
tutaj niektérzy z kolegow radnych, moich szanownych przedméwcdéw proponowali, to
trzeba by konsekwentnie powiedzieé sobie jedna rzecz: tak, badzmy uczciwi wobec
MPK do korica, bo dzisiaj dobrze sie nam méwi w tych kategoriach i fajnie,
i wykupmy wszystkie ulgi ustanowione przez gmine, wykupmy je. Jezeli chcemy,
prosze paristwa, od przedsiebiorstwa, zeby mialo pozytywne wyniki ekonomiczne, to
badzmy wobec przedsicbiorstwa fair, i powiedzmy: ustanowilismy ulg ,skolko
ugodno”, to teraz wykupujemy gladko i czterdzieSci pare milionédw zlotych do
przedsiebiorstwa, prosze bardzo, co roku, w formie wykupienia ulg, odprowadzi¢,
prawda? I ja sie, prosze paristwa, tylko pytam: czy jak przyjdzie nam uchwalaé budzet
przyszlego roku, czy ci, ktorzy dzisiaj zqadaja zwiekszenia nakladéw na MPK, beda

wystarczajaco konsekwentni i powiedza: tak, 42 min, 44 min — bedziemy to wyliczaé

~ na wykupienie ulg ustanowionych przez gmine, Beda tacy odwazni na tej sali? ~—

(Glos z sali ,.Nie wiadomo.”) — Nie wiadomo. A ja juz sie domyslam, jak to bedzie,
panie Edmundzie i wiem, ze pan za takim rozwiazaniem tez nie bedzie. Dlaczego?

Prosze patistwa... — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia) ~ Nie, chee, zebysmy te

rozmowe prowadzili uezciwie, bez demagogii, postugujac sie faktami i odpowiadajac
na istotne problemy, z ktérymi mamy do czynienia, a nie buszujgc gdzies po
obrzezach. Prosze paristwa, tu jest problem ekonomiczny, z ktérym ta rada bedzie
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musiala sie zmierzyé, bo dtuzej ukrywaé glowy pod koldra sie nie da. My musimy
odpowiedzieé na pytanie czy nas sta¢ jako gmine na tak szeroki poziom udzielonych
ulg i musze powiedzieé, ze nie jest to problem, ktéry staje wylgcznie przed Rada
Miejska w Lublinie. To jest problem, ktéry staje powszechnie przed wieloma radami

w catej Polsce i nie tylko w Polsce. Nie dalej, jak w poprzednim miesiqcu, mieliémy
przyjemnogé rozmawiaé z naszymi przyjaciétmi 2 Pernika, ktérzy zlikwidowali
wszystkie ulgi gminne, bo stwierdzili wprost: ,nas po prostu nie byto sta¢ na taki
poziom udzielonych ulg, jaki obowiazywal poprzednio.”. I prosze¢ paristwa, to pytante
bez najmniejszej watpliwosci przed nami stanie. Jezeli chcemy by¢ uczciwi wobec
Przedsiebiorstwa. Nie mozna, prosze panistwa, méwic¢, ze jest dobrze, bo prywaciarz
jezdzi za ztotowke i jest Zle, jak nasi jezdza za 1,70 zt, a jednoczesnie sie nie dopowie,

ze prywaciarz — przepraszam za to slowo, bo szanuje wszystkich przewoznikéw — ze
nie stosuja po prostu udzielnych przez gmine ulg. No badémy szezerzy do korica.
Kiedy prasa pisze i bije brawo, ze prywatni jezdza za zlotéwke i jest OK., a nasi sa
tacy drodzy, to dlaczego nie napisze, ze prywatni nie woza za darmo, a MPK wozi za
darmo, i to bardzo liczne grupy spoleczne. I prosze powiedzie¢, jezeli chcemy byé
uczciwi, uczciwi wobec siebie i wobec Przedsiebiorstwa czy nie staé nas na to, zeby
ustanowié jednej taryfy dla wszystkich przewoZnikéw? Byé moze takie rozwiqzanie
stanie przed ta Rada jeszeze w tej kadencji, jeszeze w tym roku, przed uchwaleniem
nastepnego budzetu. I ja chcialbym, zebyécie paiistwo zdawali sobie z tego sprawe, ze
jezeli chcemy méwi¢ o tym, ze jedni sobie radzqa za zloté6wke, a drudzy nie, to
powiedzmy sobie, ze jedni stosuja ulgi gminne, a drudzy ich nie stosuja, bo nie maja
takiej mozZliwoéci, albo im sie nie oplaca. A naszym sie musi optaca¢. J jezeli, prosze
paristwa, méwimy, ze bilety sq w MPK drogie i stysze: ,,a moze by tak obnizyé?”, no
to jest to znakomity pomyst!. Obnizmy, obnizmy i MP. jest staé na obnizenie cen

biletow — pod jednym warunkiem, ze te same reguty gry beda obowiazywaly

wezystkich przewotnikéw ~— i naszych, i tych, ktérzy, jak méwimy, prywatnych.
Wtedy, kiedy bedziemy stosowali te same reguly gry, sta¢ jest na znaczne
zredukowanie Srodké6w przeznaczonych na zakup biletu jednorazowego, bo o tym
méwimy. On jest stosunkowo wysoki. A dlaczego? Dlatego, prosze pafistwa, ze ten,
kto kasuje bilet jednorazowy, kasuje bilet nie tylko za siebie, ale kasuje jednoczesnie
bilet za tego, dla ktérego byligmy faskawi, jako radni kolejnych kadencji, udziela¢ ulg,
na przyklad 100-procentowych, a co? Jak powiedzialem, i takie ulgi sa w naszym.
mieécie udzielone. I prosze paristwa, tak, ja glosowalem ,,za” i oSwiadezam, ze dzisiaj
jestem sktonny glosowaé ,,przeciw”, bo zdaje sobie sprawe, jakie to przyniosto skutki.
Niestety, prosze paristwa, sq rzeczy, na ktére w danym okresie nas nie stac, tak ja
w domu. Czasami nas na cog sta¢, czasami nie. W obecnej sytuacji Przedsiebiorstwa,

w obecnej sytuacji budzetu miasta nie staé nas jest na to, Zeby po pierwsze, wymagac
od MPK, zeby przynosito dodatnie wyniki ekonomiczne, albo redukowatlo straty przy
obecnym systemie taryfowym, a z drugiej strony jako gmine nie sta¢ nas na to, zeby
wykupié peinie udzielonych ulg. I to jest przykra konstatacja, ale prosze panstwa,
powiedzmy sobie szczerze, bo jest taka pora, ze trzeba sobie mdwié juz szczerze,
nocne Polakéw rozmowy juz sie odbywaja, prosze paristwa, od mieszania lyzeczka
w szklance, herbata stodsza sie nie robi. Trzeba znalezé pieniadze, zeby do tego
systemu dorzucié. Ale ja jestem Swiecie przekonany, prosze paristwa, znajac nasze
modzliwogci budzetowe, znajac sytuacje finanséw publicznych na ten rok

i najprawdopodobniej przyszly rok, weale nie latwiejszy, niech sig nie cieszg ci, ktorzy
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wezma odpowiedzialnosé za przysztoroczny budzet paristwa, a w konsekwencji
budzety samorzadowe przeciez tez bedqa miaty swoje takie, a nie inne wymiary;
czy nas bedzie staé na wylupienie wszystkich udzielonych ulg? Ja mysle, ze bardzo
interesujace beda wypowiedzi tych, ktérzy dzisiaj domagaja sie zwiekszenia nakladé6w
na wykupienie udzielonych przez gmine ulg. Bo prosze panstwa, .wyliczenia tu sq
niestety brutalne. Ten poziom, ktéry mamyw tej chwili, nie jest do utrzymania, jezeli
nie chcemy zarznaé Przedsiebiorstwa. Tak jak mowil pan prezydent Perdeus w swoim
giosie otwierajacym te dyskusje, mozna jeszcze przez jaki$ czas udawaé, ze sig nic nie
dzieje, mozna prébowad te relacje miedzy strata a kapitalem firmy pokazywaé
w sposob, ktéry ma nas uspokaja¢ na dluzszq czy krotszqa perspektywe czasowa, ze

tutaj nam upadiosé nie grozi, mozemy mdwié to, co dzisiaj jest faktem, ze nie ma
zachwiania plynnosci i finansowania, ze tutaj sie znowu nic takiego nie dzieje, ze tutaj
z dnia na dzieri nam sie firma zawali. Nie w tym rzecz, ale jezeli chcemy mySle¢
jakimis odpowiedzialnymi kategoriami czasowymi, widzie¢ sprawe w pewnej
perspektywie, to niestety, ale nie unikniemy pewnych rozstrzygnie¢, ktore
niekoniecznie beda popularne. I tu, prosze paristwa, dochodzimy do sedna sprawy.
Przeciez, badzmy szczerzy, wtedy, kiedy ustanawia sie tak daleko ‘idace ulgi, no to
wtedy Rada pokazuje, jaka jest dobra dla tych, ktérzy nie musza od tej pory placi¢ za
bilety, albo muszq za te bilety placié mniej. Dzisiaj, prosze paristwa, kiedy nam sie
proponuje sesje poswiecona MPK na dwa tygodnie przed wyborami parlamentarnymi,
to ja mam dosyé powazne obawy co do merytorycznego przebiegu tego rodzaju
dyskusji. Mam pewne tez, przyznaje sie, obawy co do tego czy to jest najlepszy
zmozliwych terminéw do przeprowadzenia tego rodzaju rozmowy. Prosze paristwa,
zcata pewnoscia musimy porozstrzygaé pewne kwestie dotyczace wewnetrznych
spraw Przedsiebiorstwa, dlatego ze od tego sa organy Spolki, zeby sie nimi zajmowaé.
My musimy stworzyé system, w wyniku ktérego transport zbiorowy w Lublinie bedzie
funkcjonowal prawidiowo, zapewni odpowiedni poziom Swiadczonych uslug dla
naszych mieszkaricow i jednoczesnie nie bedzie zagrazal istnieniu Przedsiebiorstwa,
ktére uwazamy za przedsiebiorstwo dla miasta strategiczne z jednej strony, a z drugiej

— nie bedzie z naszego budzetu skromnego i skromniejacego wyciagal kwot, na ktére
jest nas po prostu najzwyczajnie] w Swiecie nie stac. Mysle, ze bedziemy musieli
rozstrzygaé pewne propozycje, ktére Wysokiej Radzie przedstawimy, a ktére beda.
dotyezyty zréwnania podmiotéw startujacych na rynku przewozow, a wiéc
prawdopodobnie ustanowienia urzedowej ceny za przejazdy. Jednak bedziemy..
prawdopodobnie zmierzali w kierunku zarzadu transportu zbiorowego, nie:
przesadzajac w tej chwili, gdzie on bedzie umiejscowiony, bo rézne tego rozwiazania
sa do zastosowania i poszukujemy w tej chwili najsensowniejszego optymalnego
rozwiazania, ktére nie narazaioby nas na dodatkowe koszty, jednoczesnie
cywilizowato, ze tak powiem, kontraktowanie linii w poszczegdélnych fragmentach
miasta. I w ogdle system nowych linii w miegcie, ktéry musi byé dostosowany do
zmiany w geografii demograficznej, ze tak sie wyraze, miasta. Mamy, prosze paristwa,
sytuacje taka, ze... sytuacja jest dynamiczna, wiemy, ze powstaja nowe osiedla, nie
zawsze przebieg linii do kotica tej sytuacji odpowiada i z cata pewnosciq musi by¢é
dostosowany do demografii, zasiedlenia miasta Lublina i tych linii, ktére sq
oczekiwane przez mieszkaricow z cala pewnoscia. Wiec nowy system linii, nowy
system centralnego zarzadzania kontraktami dotyczacymi obstugi tych linii i jedna,
albo, nazwijmy ja tak, jak ona sie nazywa ustawowo, urzedowa cena na przejazdy.
To jest prawdopodobnie system, ktéry bedziemy starali sie panstwu zaprezentowadc.
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Ale, prosze paristwa, nie rozmawiajmy na taki temat dwa tygodnie przed wyborami
parlamentarnymi. MySsle, ze miesiac pazdziernik bedzie znacznie odpowiedniejszym
do tego, aby calosciowo te kwestie rozpatrywa¢ i stworzyé sytuacje, w ktérej nie tylko
Miejskie Przedsiebiorstwo Komunikacyjne, ale wszystkie firmy przewozowe
w Lublinie beda mogly wkroczyé w nowy rok funkcjonujac wedlug nowych zasad.
Natomiast, prosze patistwa, te wszystkie szczegdély dotyczace, ile diabl6w miesci sie
na tebku szpilki, sa pewnie interesujace, ale naprawde maja drugorzedne tak naprawde
zgnaczenie, Chce powiedzied, ze oczywiscie Zarzad Miasta jest zainteresowany jak

najwiasciwszym nadzorem nad firmami komunalnymi, takZe Radzie Nadzorcze} MPK,
bo takie pytanie bylo, sq osoby, ktére naszym zdaniem gwarantuja wiasciwy poziom
nadzoru i prosze sie tutaj nie obawiac, ze tego rodzaju, ze tutaj sq jakies
hieprawidlowosci w tym zakresie. | Zarzad Miasta, jako Zgromadzenie Wspdlnikéw,
podjat decyzje zmierzajace do oszczednosci w kosztach, takze w zakresie skrécenia
listy czlonkéw Zarzadu, mamy jednoosobowy Zarzad, Zarzad realizujacy program
restrukturyzacji tez uproscil strukture organizacyjna firmy. Caly szereg stanowisk

kierowniczych w zwiqzku z tym przestal istnieé - mdwie 0 stanowiskach
kierowniczych, ktére sa wysoko optacane, gdzie istnieje mozliwos¢ zaoszczedzenia
realnych pieniedzy. W kaédym razie na dzisiaj w wyniku kilku prostych ruchéw
mamy sytuacje, w ktérej kilkaset tysiecy zlotych rocznie jesteémy w= stanie
zaoszezedzié, oczywiscie po wyczerpaniu sie okres6w wypowiedzeni i nie dotyezy to

zwolnien pracownikow, nazwijmy to w pewnym cudzystowie — ,produkcyjnych”, ale
uproszezeniu po prostu schematu organizacyjnego firmy i zredukowania pewnej liczby
stanowisk kierowniczych. Mozna by, prosze palistwa, méwié r6wniez diugo na temat
zalozen, ktére sq realizowane w zakresie reorganizacji, wyprowadzeniu poza
Przedsiebiorstwo pewnych ustug, ktére niekoniecznie musza byé w nim prowadzone
itak dalej, i tak dalej. Przyjelismy pewne zalozenie, ktére zostalo wydyskutowane
takze ze zwiqzkami zawodowymi, z ktérymi zawarte jest swego rodzaju porozumienie
na okres reorganizacji Przaedsiebiorstwa i zakladamy, ze obie strony tego porozumienia
ze swoich obowiazkéw i deklaracji beda sie wywiazywac, zardwno Zarzad
Przedsiebiorstwa, jak i zwiqzki zawodowe i Zarzad Miasta. Ale, prosze panstwa,
sytuacja wewnetrzna firmy nie jest... ruchy wewnatrz firmy nie. sq w= stanie
samodzielnie wykreowaé sytuacji, w ktérej przedsiebiorstwo bedzie funkcjonowale
bez straty i to jest konstatacja, z ktéra przykro sie zderzy¢ i ja sie przyznaje do tego, ze.
przykro sie z niq zderzam, tak jak tutaj mi przypomniano, ze glosowatemza pewnymi
ulgami w poprzedniej kadencji. Tak, to prawda, przyznaje sie do tego, ze giosowalem
za ulga stuprocentowg, dla 70-latkéw, a dzisiaj juz za taka ulga bym nie zagtosowal,
No, nie chee méwic¢, z jakich powodéw spotecanych, natomiast 2 punktu widzenia
zderzenia mozliwosci budzetowych miasta z obowiqzkami, jakie nalozylismy w ten
sposdb na Przedsiebiorstwo, musze sie przyzna¢é do tego, Ze punkt widzenia, prosze
panstwa, jednak co by nie powiedzieé od punktu siedzenia w jakiejs mierze zalezy.
I z dzisiejszej perspektywy musze sie przyznac do tego, ze widze szerzej i wiecej.
Jarozumiem, pani przewodniczaca, ze tak naprawde nie chodzito o wystuchanie

stanowiska Zarzadu, tylko chodzilo o zadanie pytari, pytania zostaly zadane.
Jezeli chodzi o bardziej szczegdtowe odpowiedzi, za chwile udzieli ich pan prezydent
Perdeus. Wnioskuje, o tym co powiedzialem w zwiazku z tym, ze widze niewielkie
zainteresowanie kolegéw, ktérzy zadawali pytani wysluchaniem odpowiedzi.
Prosze pana doktora Perdeusa, zeby udzielit odpowiedzi w imieniu Zarzadu.”
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Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Dziekuje panu prezydentowi
Pruszkowskiemu. Czy pan prezydent Perdeus pragnie uzupelni¢é wypowiedz?
Jezeli tak, to bardzo prosze, pan prezydent Perdeus ma gtos.”

Wiceprezydent Miasta Lublina W. Perdeus ,,Pani Przewodniczacal Wysoka Rado!
Cheialbym najpierw w kwestii czysto formalnej, poniewaz padi m.in. zarzut, ktérego
oczywiscie nie komentuje, bo ja na ogél nie komentuje, komentuje to, co jest
racjonalne, ze informacja przedlozona jest kpina. Chcialem powiedzie¢ tylko tyle, ze
informacja jest taka, jaka paristwo zesécie sie domagali. Mam to na pismie.
Natomiast, gdyby byla ona precyzyjna, to nie ma zadnych przeszkéd, zeby ta
informacja, ktora dysponuje, zebyScie paristwo ja otrzymali. To jest pierwsza kwestia i
podstawowa. Natomiast nie ustosunkowuje sie, poniewaz wiem, co to jest

kindersztuba i przeszediem taka. Natomiast w kwestiach bardziej, szezegdtowych
rozpoczne od organéw nadzoru, jezeli chodzi o skiad Rady Nadzorezej, poniewaz

pojawily sie wypowiedzi, byé moze w ktérych byla pewna nuta zaniepokojenia, jezeli
chodzi o kompetencje tych osdb. A wiec wyjasniam, ze w sklad Rady Nadzorczej
Spotki wchodza: byly zastepca dyrektora tego Przedsiebiorstwa pan Marian Zieba,
przewodniczacym Rady jest przewodniczacy Rady Nadzorczej Pol-Mot Holding,
kt6ry akurat w tej chwili reanimuje Daewoo Motor Polska; w sktad Rady Nadzorezej
wehodzi specjalista od zarzadzania zatrudniony w Katedrze Zarzadzania Politechniki
Lubelskiej, zatem wydaje sie, ze jest to osoba rownie kompetenina i jeszcze osoba

desygnowana, prowadzaca dziatalnosé gospodarcza na wiasny rachunek — i to jest

sklad desygnowany przez Zgromadzenie Wspdlnikéw — (Glos z sali niemozliwy do

odtworzenia) — Tak, oczywiScie, prosze patistwa, jeszcze w sklad wchodza oczywiscie
pracownicy, zgodnie zar6wno z ustawa o gospodarce komunalnej, jak i ustawa
o komercjalizacji i prywatyzacji przedsiebiorstw paristwowych. Zatem sklad wydaje

sie w peini kompetentny. Przypominam, ze — co jest niezmiernie réwniez istotne

wdalszym funkcjonowaniu — ze dzialaja w Przedsiebiorstwie cztery zwiazki
zawodowe, ze Spétka od momentu przeksztalcenia zakladu budzetowego w ramach
calogciowego pakietu uzyskala rownieZ porozumienie i obowiqzuje w niej uktad
zbiorowy w formule, ktéra wiekszogci patistwu byé moze nie jest znana, ale reguluje
ona wzajemne relacje miedzy Zarzadem Spdtki i okresla warunki przyznawania
wszystkich Swiadcezeri. Kolejng kwestia. poruszona byla sprawa, ktéra w procesach
tego typu nalezy traktowaé jako jeden tylko z elementéw te] catej gry, to jest sprawa
»REKAM-u”. Ja uwazam, ze réwnie dobrze myésle, ze prezes moze zlozyé ten sam

wniosek, jezeli chodzi o upadtos¢ samego ,,.REKAM-u”, akurat w tej chwili MPK ma
wyrok prawomoeny przeciwko ,.REKAM-owi” i naprawde nie chcialbym drazy¢ tego
tematu, niezaleznie od opinil, poniewaz istniejqa, akurat istnieje szereg
przeciwstawnych opinii, natomiast jezeli nawet dochodzimy do ekstremalnego
rozwiazania, to kazde przedsiebiorstwo ktérego zlozono wniosek o upadiosé nie jest
rownoznaczne z ogloszeniem jego upadiosci, a nawet jezeli, to firma moze
funkcjonowaé i w upadtosei i w likwidacji. Zatem nie przesadzalbym jedna sprawa,
jednej firmy, bo ja uwazam, ze takich spraw jak ,REKAM” po przeanalizowaniu tego,
co mialo miejsce w MPK, to takich ,REKAM-6w” bedziemy mieli pare i uwazam, ze

trzeba z tym szybko skoniczy¢, poniewaz sq to tylko i wylacznie korzygci dla samego
przedsiebiorstwa i to nie ulega dia mnie watpliwosci. Szkoda tylko, ze nastapilo to tak
pozno. Przypominam jednoczegnie, bardzo bym prosit jednak o daleko idaca...
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zrozumienie calosci problemu. Przedsiebiorstwo, jeszcze raz powtarzam, rozpoczelo
swoja dziatalnosé ze strata i bez kapitahi zapasowego. To tak, jakby pusci¢ do
dryfowania édz bez zagla. Bez kapitalu zapasowego, czyli bez modzliwosci

pokrywania straty i dwa — ze strata juz na poczatku. | stad nawiqzuje do pytania pani
radnej Czechowskiej. Jak to jest? No z przysztych zyskow. No wiasnie to jest ten
paradoks. Sa tylko dwie mozliwoéci pokrywania straty, albo z przyszlych zyskéw,
albo z kapitahu zapasowego. I teraz tak: jak pokryé strate w wysokosci 7 mln z kapitalu
zapasowego, ktéry wynosi 369 tys.? Czyli naturalna koleja rzeczy jest mozliwosé
pokrycia straty tylko i wylgcznie z kapitalu zapasowego. Powaznie, niejednokrotnie
zastanawialismy sie, jak zwiekszy¢ kapital zapasowy. Ani emisja obligacji na zakup
taboru nie dawala takie} mozliwoéci, poniewaz tylko na kapital podstawowy mozna
byto ewentualnie wnosié w formie aportu, Jest jeszcze jedna mozliwos¢. Ja, prosze
panstwa, nie chce tutaj, powtarzam, jeszcze raz wyglaszaé pewnych kanonéw
normalnego postepowania, Doplata, doplata, przypominam, to juz raz mowitem;
owszem, istnieje mozliwosé pokrycia straty, zgodnie z umowg spdlki w formie
dopiaty. A wiec nie ma problemu, zeby przewidzieé taka ewentuainosé w uchwale
budzetowej i przeznaczyé na doplate tytulem pokrycia straty."~ (Gtos z sali

niemozliwy do odtworzenia) ~ To znaczy, ja podzielam w peini poglad pana radnego
Brylowskiego, ze nie ulega watpliwosci, iz bez zastrzykéw  finansowych,

w szezegéinosci jezeli chodzi o sam proces reorganizacji Przedsiebiorstwa, z ktdrego...

terminu ja moge uzyé jeszcze jednego ~— postepowania naprawezego Przedsiebiorstwa
nie obedzie sie i to nie ulega watpliwogci. Réwniez trzeba pamieta¢ o pewnych
rodzajach dziatalnosci, ktére w gruncie rzeczy maja charakter deficytowy i z zatozenia
beda taki miaty. Jeszeze raz, prosze patistwa, chcialbym uwage na to i podatem
konkretne dane liczbowe. TIlos¢ zakupionego taboru w jakikolwiek sposdb nie
przektadala sie na ilosé przewozonych pasazeréw, w zaden sposdb, przy statej
tendencji malejacej. Patistwo radni przedstawiliscie tutaj szereg oczywistych faktow,
ktore ja traktuje jako diagnoze zlego stanu rzeczy. Przypominam, i to tez trzeba bedzie.
méwié o tym i to glosgno, kiedy usitowano podjaé decyzje o likwidacji kilku linii dla
przewoznikow prywatnych, musze powiedzie¢, ze czeéé z paristwa byla temu
kategorycznie przeciwna. Chcialem przypomnieé r6wniez, ze dokonano i dokonuje sie.
rowniez oceny stanu technicznego. I rzeczywiscie te oceny wypadly, nie wypadly az.
tak Zle dla przewoznikéw prywatnych. W czym rzecz? Przewodanicy prywatni zaczeli -
inwestowaé we wlasny tabor, nowy, natomiast ci, kt6rzy majq stary wypadna i sila
rzeczy wypadna, ale wedlug okresglonych cywilizowanych zasad. Prosze paristwa,
oczywiscie modelem optymalnym funkcjonowania MPK jest model, ktéry funkejonuje:
w wiekszosci miast w Polsce, ze jedynym przewoénikiem jest tylko wilasne.
przedsiebiorstwo. Natomiast takiego stanu rzeczy na dzig, ani za rok nie da sie

osiagnaé w trybie administracyjnym, natomiast proces wprowadzania przewoznikow.
prywatnych do miasta ma juz za soba okreglong historie i z tym trzeba sie zmierzyé.
I to jest zadaniem réwniez tego Zarzadu i przyszlych tez, dlatego ze stan rzeczy jest
taki, ze obok jednego przewoznika, ktérego jestesmy my wiascicielem,
wykreowalismy réwniez innych przewoénikéw, tworzac konkurencje dla wlasnego
przedsiebiorstwa. Nie méwie o wykupie ulg, nie méwie o pienigdzach. Gdyby nawet
przyja¢, ze cena uslug ¢wiadczonych przez MPK bylaby na poziomie przewoznikow
prywatnych, i oni honorowaliby réwniez ulgi, to znowu pada pytanie o finanse.
Zgodnie z przepisami, kto zawiera wumowe o Swiadczenie ustug, no trzeba
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zrefundowaé ulgi. Wobec tego przychodzimy do Wysokiej Rady z propozycja
nastepujaca: w zwiazku z tym, ze przetarg na obstuge linii wygraty cztery
przedsiebiorstwa, na wykup ulg dia tych czterech przedsiebiorstw trzeba 40 min
ziotych. I wracamy do tego samego, czyli do punktu wyjscia, Ale nie w tym rzecz.
Padio réwniez pytanie o oszacowanie w tej chwili skali straty. Przedlozylismy na
posiedzeniu Komisji F-01 i oczywiécie w zwiazku z tym, ze odbywalo sie to
w obecnosci przewoznikéw prywatnych, tej informacji ze zrozumialych wzgledéw nie
podawalismy. Ksztaltuje sie na poziomie ok. 3 mln zlotych. Mozna powiedzie¢, ze do
4 moéliwe jest osiagniecie tej straty za pierwsze pdélrocze. Rownoczegnie, chcialem

zwrocié na to uwage, ze byla tendencja na przelomie juz 1999 i 2000 rok — strata
zaczela maleé. Momentem krytycznym bylo wprowadzenie w  przewozach
promocyjnej ceny w marcu ubieglego roku i spowodowalo to rzeczywiscie
zdecydowane zatamanie na rynku przewozdéw. I prosze patistwa, bedziemy sie starali i
przedstawiamy argumenty racjonaine, informacje prawdziwe, natomiast, wierzcie mi
paristwo, zajmuje sie tym od 1990 roku, w tym réwniez byty i huty i prosze pafistwa,
na pewno poboznymi zyczeniami nie da sie nic zalatwi¢. Ja niczego nie bede
proponowaé, co wigze sie z obiecankami, poniewaz ja wiem, jak sie Konicza obiecanki.

To maja byé konkrety i konkretne zadania i nikt, prosze paristwa, nie uchyla sie,
mowie tutaj o Zarzadzie, od debaty na temat MPK. Ale prosze pamieta¢, ze proces czy
projekt reorganizacji i restrukturyzacji firmy zostat przedtozony raptem cztery, byt
opracowywany od czterech miesiecy. Proces przygotowawezy trwal oczywiscie
gnacznie wezesniej]. System zarzadzania w procesach naprawezych wymaga przede
wszystkim jednoosobowego zarzadu, a jezeli jest wieloosobowy, to ma byé zespot
profesjonalistow nie podatnych na réznego rodzaju podpowiedzi, niekoniecznie
o charakterze merytorycznym. Od tego jest organ doradezy spdéiki, rada nadzorcza
isieganie po instrumenty réwniez w postaci réznego rodzaju ocen zewnetrznych.
Taka probe podjeto w 1998 r., niestety, ze wzgledu na wielkos¢ Przedsiebiorstwo nies:

zostalo zakwalifikowane do programu Ministerstwa Skarbu Paristwa, programu:
matych i grednich przedsiebiorstw, jezeli chodzi o restrukturyzacje. Natomiast co. do
obaw o utworzeniu holdingu komunalnego, bo rozumiem, ze pani radna Celina Stasiak
o tym mySlata, to ja powiem tak: w wielu miastach, typowym przykladem jest.
Krakéw, jest na przykiad holding komunainy. Oczywiscie, jest to. bardzo dobra

 

organizacja, instytucja i to zdaje egzamin. Natomiast jest to mozliwe dopiero po...’
osiagnieciu okreglonych parametréw, ktére ja szacuje, ze bedzie mozna osiqgnad
pewien stan r6wnowagi umodZliwiajacy uruchomienie czegos podobnego dopiero'za
dwa, trzy lata. Natomiast nie planujemy utworzenia jakiegokolwiek konglomeratu firm.
w postaci jednej, z udzialem LPEC-u i Miejskiego Przedsiebiorstwa. Wodociagow-
i Kanalizacji. Przedsiebiorstwo ma okreslone uwarunkowania zewnetrzne, zalezne-
m.in. od paristwa, ktédre sq w stanie Przedsiebiorstwo wyciagnac z kryzysue
I rozumiem, Ze takie intencje rowniez przy$wiecaly panu radnemu Brylowskiemui nie.
bede ukrywaé, ze te propozycje w duzej mierze zastuguja na uznanie i wdrozenie,-

natomiast cala zdecydowana wieksza czesé dyskusji bedzie wiazala sie

z przysztorocznym budzetem miasta. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,Ja rowniez dziekuje panu
prezydentowi. Prosze paristwa, w podsumowaniu tego naszego punktu pragne
podziekowaé panom prezydentom za informacje na temat Miejskiego
Przedsiebiorstwa Komunikacyjnego w Lublinie. Dziekuje wszystkim paristwu radnym
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za udziat w dyskusji, za wnioski, ktére sq wpisane w protokole. Zarzad, tak jak pan
prezydent przed chwila méwit, bedzie je brat pod uwage, przy przygotowywaniu
material6w na pismie na debate. Dziekuje wszystkim pracownikom Miejskiego

Przedsiebiorstwa Komunikacyjnego, ktérzy przybyli tutaj do nas — jak widac, jest juz

polnoc — zeby wsluchad sie w uwagi, ktére w dniu dzisiejszym na tej sali padaja.
Presze panstwa, ten temat jest otwarciem do kolejnej debaty, ktora bedzie we
wrzesniu, dlatego tez Zarzad Miasta przygotuje w formie pisemnej materialy na sesje¢,
zostana one przekazane (tak jak to jest w zwyczaju) komisjom merytorycznym,
zebysmy byli przygotowani do debaty. Wnioski powinny is¢ w kierunku ustalenia
wyjécia z kryzysu (jak ktoé powiedzial) w MPK, zeby rozwiazaé problemy, ktére sq

w miescie Lublinie, a zwiazane sa z komunikacja miejska. - (Glos z sali niemozliwy

do odtworzenia) — Pytanie za chwile skieruje do pana radnego Gawryszezaka, ale... —

(Glos z sali ,Nie pytanie, wniosek, wniosek.”) - Whiosek formainy, pan

Krzyzanowski, bardzo prosze.”

Radny J. Krzyzanowski ,,Poniewaz Zarzad Miasta liznat dwa pytania, z ktorych-

zadatem, a zadatem ich dziewied, ja bardzo prosze, aby na pozostale udzielil mi na
pismie. Dziekuje bardzo.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dzic¢kuje. Prosze panstwa, pan
radny Gawryszczak. Czy podtrzymuje pan wniosek, by w tym momencie przerwaé
sesje, bardzo prosze o ewentualne wycofanie tego wniosku.”

Radny P. Gawryszezak ,,Pani Przewodniczaca! Jesli, jegli.. jak stysze, sq

uzgodnienia pomiedzy klubami, dotyczace tego, ze ma nie byé na dzisiejszej sesji
punktu pt. Interpelacje i zapytania radnych, to oczywiscie z checig wycofam mj
wniosek, natomiast jesli mamyjeszcze przebrnaé kilka godzin interpelacjii zapytat,to.
ja swoj wniosek mimo wszystko podtrzymuje.” os

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,.Dziekuje bardzo. Pan raday a
Bryltowski.” aS

Radny P. Bryltowski ,,Nie styszaiem o zadnych uzgodnieniach na:ten. temat; ale oe
faktycznie, jezeli mielibysmy pare godzin tu jeszcze siedzie¢, to -byloby dose.
kiopotliwe. Niemmiej uwazam, ze dwie rzeczy na pewno muszq sie jeszcze stag...
Myéle, ze przynajmniej powinna byé szansa zadania tych pytan, bo to, co paristwo tak: ©
kultywowali swego czasu, skutecznie przeszkadzajac w normalnym toku:zatatwiania.

 

spraw wezesniejszych, czyli pytania w srodku sesji, to teraz sie okazalo, ze ich:
w ogole nie ma, wiec przynajmniej wytrzymajcie parfistwo samo sluchanie, odpowiedzi.
moga byé pdézniej, Natomiast do kwestii kotica sesji, to moje zdanie jest tylko takie, ze":
jezeli bedzie moana zada¢ jeszcze pytania, to bardzo bede wdzieczny.”

Przewodniczaca Rady Miejskie) H. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.

Prosze pafistwa, przechodzimy do kolejnego punktu... — (Glos z sali niemodzliwy do

odtworzenia) — Prosze, pan radny Bielski,”
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Radny Z. Bielski ,,Pani Przewodniczaca! Uwazam, ze jako wnioskodawca tej
informacji dzisiejszej, mam prawo do tego, zeby sie w tej chwili wypowiedzie¢
réwniez, a wydaje mi sie, ze odpowiedz owszem, byta i dopiero koticowe wypowiedzi
pana prezydenta Pruszkowskiego i pana prezydenta Perdeusa dotknely sedna i byty
dosé merytoryczne. To znaczy, ze faktycznie nie staé miasta na ulgi gminne i z tym sie
zZ panem prezydentem w stu procentach zgadzam. No ale byla radosna tworezose,
kazdy chciat sie podlizaé publicznosci. Tylko podlizujac sie jednej publicznosci,
zapominato sie o tej drugiej. I z kolei, panie prezydencie, nie sposdb sie z panem
zgodzié, ze to radni chca debaty na temat MPK we wrzesniu, bo ja przynajmniej od
miesiaca kwietnia 0 cog takiego sie upominalem, osobiscie w rozmowie z panem,
kiedy byt jeszcze konflikt miedzy zwiazkami zawodowymi a poprzednim Zarzadem,
ezemu pan nie zaprzeczy. Kilkakrotnie w miedzyczasie do dnia dzisiejszego.
I nie chodzi tutaj o to, zeby sktdécié czy, bro Boze, zburzyé spokdj spoteczny w MPK,
tylko jest to problem, ktéry nas wszystkich nurtowal, czemu dzisiejsza dyskusja data
dowéd, czego. I ja wiem, ze pan sie w tej chwili bardzo cieszy, bo to sig tak dobrze,
fajnie koriczy wszystko, ale to naprawde nie jest koniec problemow zwiazanych
z MPK i podobnie, jak panKrzyzanowski, bardzo prosze na te pytania, ktére zadatem
dogé szczegdlowe, 0 odpowiedz na pismie, bo to bedzie éwiadczy¢é o tym, jak ten
jednoosobowy Zarzad swoja, funkcje sprawuje.”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Dzie¢kuje bardzo. — (Glos z

sali niemozliwy do odtworzenia) — Dziekuje wszystkim panstwu, ktorzy czynnie
uezestniczyli w dyskusji na temat Miejskiego Przedsiebiorstwa Komunikacyjnego
w Lublinie.”

AD. 4. ROZSZERZENIE PLANU PRACY KOMISJI REWIZYINES.

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewiez ,,Przypominam, ze . punkt ten

 

zostal wprowadzony do porzadku obrad XXXIX sesji Rady na pierwszym posiedzeniu.
w dniu 5 lipca. Prosze teraz pana radnego Z. Bielskiego, przewodniczacego‘Komi
Rewizyjnej, o zabranie gtosu w tej sprawie. Bardzo prosze pana przewodniczaceg:
Pan przewodniczacy Komisji Rewizyjnej jestproszony ° zabranie Bie. Fan radny. 2
Bielski jest proszony o zabranie glosu. Bardzo prosze.’ e

Przewodniczacy Komisji Rewizyjnej Z. Bielski ,,Komisja Rewizyjna zwraca sie
szanownych patistwa radnych o rozszerzenie tematyki kontroli-w: Wydziale.
Gospodarki Komunalnej o zbadanie sprawy skargi z firmy ,,Hanesco” na dzialalnos¢
Wydziatu.” a

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Jezeli nie ustysze sprzeciwu,
poddam pod gtosowanie. Nie ma sprzeciwu. Glosowanie nr 34. Kto z patistwa radnych
jest za rozszerzeniem harmonogramu kontroli Komisji Rewizyjnej? Prosze przyblizy¢
karte do czytnika i podniesgé reke, Dziekuje. Kto jest przeciw? Prosze przyblizy¢ karte
do czytnika i podniesé reke. Dziekuje. Kto sie wstrzymal? Prosze przyblizy¢ karte do
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ezytnika i podniegé reke. Dziekuje. Stwierdzam, ze Rada Miejska wiekszoscia

30 gtoséw ,,za”, przy 2 glosach ,przeciw” i 7 ,,wstrzymujacych sie” rozszerzyla
harmonogram kontroli Komisji Rewizyjnej. Dziekuje.”

AD. 5. INFORMACJA KOMISdI INWENTARYZACYJNEJ RADY MIUEJISKIEJ

W LUBLINIE O PRZEBIEGU INWENTARYZACJI MIENIA KOMUNALNEGO,
Przedmiotowa informacja (druk nr 708-1} stanowi zalacznik nr_47 do
protokotu.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przechodzimy do kolejnego

punktu 4 — informacja Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskie} w Lublinie
oprzebiegu inwentaryzacji mienia komunalnego (druk, nr 708-1).
Przedmiotowa informacje otrzymaligcie patistwo radni wraz ze skorygowanym
porzadkiem obrad z dnia 26 czerwca. Zwracam sie teraz do przewodniczacego
Komisji Inwentaryzacyjnej pana Piotra Drzewieckiego z progba o przedstawienie
Radzie tej informacji.”

Przewodniczacy Komisji Inwentaryzacyjnej P. Drzewiecki ,,Pani Przewodniczaca!
Wysoka Rado! Prosze o przyjecie informacji zawartej w druku nr 708-1 Komisji
Inwentaryzacyjnej o przebiegu inwentaryzacji mienia komunalinego. Tak, jak pani
przewodniczaca powiedziala, wszyscy parstwo radni otrzymali ja na pigmie, chyba ze
sa. pytania.”

 

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Jezeli nie ma pytah, a.nie . ee

slysze, proponuje, aby w protokole naszych obrad znalazi sie zapis, iz.Rada Miejska  
przyjeta do wiadomosci informacje Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskiey”
w Lublinie 0 przebiegu inwentaryzacji mienia komunalnegoi sporzadzeniukolejnego: ee
spisu nr 132 nieruchomosci Skarbu Pafistwa podlegajacych przekazanit: naszemu

   
miastu z mocy ustawy. Jezeli nie ustysze sprzeciwu, to uznaje, Ze ‘Wysoka Rad a
przyjela taka moja propozycje. Nie ma sprzeciwu.”

AD. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH,

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Pan radny Gawryszezak.”

Radny P. Gawryszezak ,,Pani Przewodniczaca! Pomylitem sie, kiedy mdéwilem
o tych uzgodnieniach miedzyklubowych, byé moze moje informacje nie byty do kotica
pewne, w zwiqzku z tym w tej chwili ponawiam jednak mimo wszystko mdj wniosek
o zamkniecie sesji w tej chwili.”
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Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,.Dziekuje bardzo. —- (Glos z

sali niemozliwy do odtworzenia) — Ja sie zwracatam do wszystkich klubow, akurat

pana przewodniczacego Klubu Unii Wolnogci — Lubelskiego Forum Samorzadowego
nie bylo, ale do pozostatych kolegéw zwrdcitam sie i bylo takie wstepne przyzwolenie.
Poniewaz jest wniosek pana radnego Gawryszczaka, zeby w tym momencie zamknac

sesje... ~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Prosze paristwa, jest wniosek

przeciwny... — (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia) — Prosze patistwa, ja
proponuje nastepujace rozwigzanie. Jezeli paristwo przyjeliby taka formule, co
wstepnie bylo przyzwoleniem, zeby interpelacje i zapytania zlozyé w formie pisemne}j,
paristwo bedziecie mieli udzielong odpowiedz na pismie i wtedy byémy przeszli do

punktu 7 — Wolne wnioski i oSwiadczenia i zamkniecie obrad. Jezeli bedzie taka
zgoda, to tak bysmy zrobili, Pan radny Gallant, bardzo prosze.”

Radny J. Gallant ,,Pani Przewodniczaca! Z peinym szacunkiem, pan radny
Gawryszczak jest narzedziem manipulacji tutaj pewnym. Przepraszam, bo ja nie wiem,
jezeli pan radny Gawryszczak sie spieszy do domu, to bardzo prosze, droga wolna
i prosze nam nie ograniczaé tutaj demokracji, prawa zabierania gtosu iwypowiadania
sie. Pani przewodniczaca porzadek przyjeta, zostat on zatwierdzony i w zasadzie nie
powinnigmy go zmieniaé, skoro jest to drugie posiedzenie tej samej sesji, skoro
pogwiecilismy tyle godzin, czasu na to, zeby rozwigzaé pare probleméw i podja¢
uchwaly, to jeszoze staé nas na to, zeby godzine, a nawet dwie, posiedziec i dokonezy¢
sesje, po prostu zgodnie z je} porzadkiem, bo w ten sposéb za chwile okaze si¢,.2¢
ciagle bedzie nam brakowaé czasu. Przed chwilq pani radna Mach roznosila jakies

o$wiadczenia — na to to mamy czas, zeby podja¢ jakieS oswiadczenia, komunikaty,
a na interpelacje, ktére sa de facto glosem mieszkaticéw miasta, przekazywanym 30
naszymi ustami, to jue czasu nie ma, bo pan radny Gawryszezak zptosit wniosek- =~
formalny. Ja protestuje przectwko manipulacji takiej, jaka ezyni panGavryacteal, S
Dziekuje.” .

     

  

 

  

 

  

Przewodniczgca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz pies bards

Prosze panstwa, byl glos ,,za”, byl glos ,,przeciw”... — (Glosy z sali hiemozliwe

odtworzenia) ~ (Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia)— Przepraszatm,pan ta

Bagitiski, trwa sesja.. — (Glos z sali ,,Pani przewodniczgca...; imy. glos Zsa

»Popieram radnego Gawryszczaka.”) — Przepraszamn najmocniej,‘prosze patistwa,

rowniez protestuje przeciwko takim ocenom, poniewad sa okreslone procedury

wediug procedur obradujemy. Pan radny Gawryszezak, czy pan peeswe a

wniosek? Bardzo prosze.”

Radny P. Gawryszezak ,,Pani Przewodniczaca! Wysoka Rado! Osdywikeie, :

podirzymuje sw6j wniosek. Natomiast musze stwierdzié, ze jako radny mam prawo do.

stawiania wnioskéw, w tym takze wnioské6w formalnych, w tym takze wniosku

o zakoniczenie sesji i nie manipuluje w tej chwili sesja, o co posadza mnie pan radny~~

Gallant.”

Przewodniczgca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje bardzo.

Wobec powyzszego... — (Glos z sali ,,Proponuje przegiosowac¢.”) — ... poddaje pod
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glosowanie wniosek formalny, aby zamknaé sesje po ewentualnym przeglosowaniu.
Pani radna Bender-Motyka, wniosek formalny? Bardzo prosze.”

Radna B, Bender-Motyka ,,Ja mam wniosek przeciwny, mianowicie uwazam, Ze jest
tyle waznych spraw w naszym miescie, a my nigdy nie mamy czasu na zapytania
i interpelacje, abyémy w najblizszy czwartek zorganizowali trzecie posiedzenie.”

Przewodniezgca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewicz ,,Dziekuje bardzo.
Pan Czachorowski, bardzo prosze. Pan radny Czachorowski ma gios.”

Radny M. Czachorowski ,,JJa mam inny wniosek formalny, mianowicie zeby

rzeczywiscie, tak jak pani przewodniczaca proponowala interpelacje ziozyé na pismie,

a pozostawi¢ jeszcze czas na podjecie byé moze waznych spraw w oSwiadczeniach. —
(Glosy z sali niemozliwe do odtworzenia; glos z sali ,,Absolutnie.”; inne glosy z sali
niemozliwe do odtworzenia).”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Pan radny Brylowski, bardzo
prosze.”

Radny P. Brylowski ,,Pani Przewodniczaca! Jezeli pani nie da zada¢ pytan,
a przyrzekam, ze bedg one krétkie i nie bede oczekiwal odpowiedzi, tylko... nie, nie

teraz ...~ (Glos z sali ,,Brylowskiemu nie ma co wierzyé.”) ~ Odpowiedz bedzie za
dwa miesiace.”

Przewodniczqaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Przepraszam najmocniej, pan.
radny Brytowski ma glos, a Rada bedzie decydowala.”

Radny P. Brylowski ,,.Odpowiedz bedzie na pismie, a ustnie moze byé za dwa|
miesiace. Ja chce... Nie kreécie paristwo glowami ze zdziwieniem, bo, tyr; ktérzy nie—
wiedza, to przypomng po raz wtory, ze obyczajem tej sali bylo to, ze w polowie kagde
sesji odbywalo sie szeéciogodzinne zadawanie pytaf, ktére rozwalato. zupelni
moZliwosé zrobienia czegokolwiek. | jezeli teraz ktokolwiek z panstwa podnosi-rek
twierdzi, ze koriczy sie sesja, nie wolno zadawac pytan, a przedtem  si¢. rc
zamieszanie, a tu sie jeszeze wprowadza jakies dziwaczneuchwaly,to wezei
panistwo przez chwile zastandwcie czy to nie jest obhida: A jachee, przeptasza

panie radny, ze ztej tradycji faktycznie trzeba zrezygnowaé, ale nie kpiésabie: = (Glos:

z sali niemozliwy do odtworzenia) — Zeby juz nie gada¢, przepraszam panstwa, za
duzo, do tej pory zadalibySmy wszystkie pytania. Ja mam wniiosek taki, Zeby
odpowiedz byla na pigmie, jezeli kto$ chce odpowiedzi szybkiej,-a jezeli nie, to
poéniej. Natomiast, jezeli bedzie tak, Ze pani przewodniczaca zarzadzi’tutaj dyspute
nad na przyklad nad tym, co przede mna lezy tutaj, to ja przyrzekam pani, ze wezme
udziat w dyskusjiibede przemawiat diuzej, niz robilem to w sumie dzisiaj w ciggu’

catego dnia i to sie nie optaci, paristwu sie to nie oplaci na pewno. — (Glos z sali

niemozliwy do odtworzenia) - Zobaczy pani, Ze to zrobie, bo to sa kpiny po prostu.”

  

   
  
  

   

 

Przewodniezaca Rady Miejskiej HH. Pietraszkiewiez ,,Dziekuje bardzo.
Prosze paristwa, pan radny Krzyzanowski jeszcze chce zabra¢ glos, bardzo prosze.”
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Radny J. Krzyzanowski ,,Ja generalnie popieram te koncepcje, aby w czwartek
zrobié nastepne posiedzenie, bo jak slyszalem, pani przewodniczaca do Hiszpanii
wyjezdza. Czy to jest prawda, pani przewodniczaca?”

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Tak, to jest prawda.

Prosze panistwa, poddaje wniosek pod glosowanie. — (Glos z sali ,A poza tym
chciatlem poprzeé pana prezydenta Brylowskiego, ze jesli bedzie ten punkt

rozpatrywany...”) ~ Panie radny Krzyzanowski, panu nie zostat w tej chwili udzielony

przeze mnie glos. — (Glos z sali ,,... to ja dam wszystkie pytania, ktore zostaly
zgromadzone i nie bede weale oczekiwal, az pani przewodniczaca wprowadzi to do

porzadku obrad. To na razie jest. Dziekuje bardzo.) — Prosze partistwa, sa okreslone
wnioski. Zwracam sie do pana radnego Brylowskiego, ktory méwit-do mnie, ze ja
bede odpowiedzialna, jezeli nie przedstawie okreslonych dokument6éw w dniu

dzisiejszym - to Rada bedzie decydowala o tym, jaki bedzie tok postepowania.
Cheialam zwrécié uwage, ze Statut wyraznie méwi, w jaki sposdb sie sklada
interpelacje i zapytania. Statut przewiduje forme pisemna interpelacji i zapytan, ja

ptzy niemalze kazdej okazji przypominam, ze forma pisemna, pisemne pytanie —

pisemna odpowiedz; ustne pytanie ~ réwniez ustna odpowiedz; w takiej formule —
nasz Statut mdwi, jak nalezy udzielaé odpowiedzi. Pan radny Piotr Gawryszezak
postawil wniosek, ktéry poddaje pod glosowanie: aby w tej chwili, prosze paristwa,
przerwaé obrady i zamknaé sesje. Jest wniosek o to, zeby zamknaé sesje.”

Wiceprzewodniczacy Rady Miejskiej K. Siczek ,,Pani Przewodniczaca!
Wyscoka Rado! Jest wniosek formalny pana radnego Gawryszczaka o to, zeby w tym

momencie zakoriczyé obrady sesji — (Glos z sali niemozliwy do odtworzenia).” :

 

   
   
  
  

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,Glosowanie nr 35. — (Glosy2

sali niemozliwe do odtworzenia) — Kto z patistwa jest za tym, aby zamknaé obrady po
przegiosowaniu tego wniosku prosze przyblizy¢ karte do ezytnika i podniesé rek

Bardzo prosze, kto jest za zamknieciem obrad? - (Glos z sali niemogliwy do

odtworzenia)—Kto jest przeciw prosze przyblizyé karte do ezytnikai podniegé €
Dziekuje. Kto sie wstrzymat prosze przyblizyé karte do ezytnika ipodniesérek
Dzigkuje. Stwierdzam, ze przy 31 glosach ,,za”, 16 ,przeciw” i-2: tezymuiney
sie”Rada podjela decyzje, ze zamykamy obrady.”

 

AD. 8. ZAMKNIECIE OBRAD.

Przewodniczaca Rady Miejskiej H. Pietraszkiewicz ,,W ten sposdb prosze parstwa,
zamykam obrady XXXIX sesji. Dziekuje panistwu radnym, wiceprzewodniczacemu
Krzysztofowi Siczkowi za pomoc w prowadzeniu obrad. Ale prosze paristwa,

ja jeszeze nie zakoriczylam sesji. — (Glosy z sali niemoZliwe do odtworzenia) —
Prosze jeszeze chwileczke pozostaé na swoich miejscach i bardzo prosze o spokdj.

 



 

Protokol ll posiedzenia XXXIX sesii Rady Miejskiej w Lublinie (9.07.2001 r.) 149

Mimo tak poznej pory bardzo prosze o jeszcze chwilke cierpliwosci. ~ (Glosy z sali

niemozliwe do odtworzenia) — Prosze patistwa, bardzo prosze o zachowanie ciszy.
Dziekuje wszystkim za udziat w sesji, dziekuje przybylym gosciom. Zycze panstwu
dobrego wypoczynku, udanego urlopu. Zamykam obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej
w Lublinie.”

Protokolowaly: Przewodniczqca
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